

ថ្ងៃទី០៤ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០

ពលករខ្មែរការចេញពីប្រទេសថៃ និងត្រឡប់មកស្រុកកំណើតវិញ មានការកើនឡើង

<https://www.cen.com.kh/> May 4, 2020

បាត់ដំបង៖ កំណើនពលករខ្មែរហាក់ឡើងជាបន្តបន្ទាប់នារយៈពេលប៉ុន្មានថ្ងៃនេះ បានធ្វើដំណើរចេញពីប្រទេសថៃ វិលត្រឡប់មកស្រុកកំណើតវិញ បើទោះបីជាអាជ្ញាធរថៃ នៅបន្តដាក់ប្រទេសក្នុងត្រាអាសន្ន ហើយនៅតាមច្រកទ្វារព្រំដែននានា ត្រូវបានបិទមិនឲ្យប្រជាពលរដ្ឋនៃប្រទេសទាំងពីរឆ្លងដែនទៅវិញទៅមក ក្រៅពីការនាំទំនិញចេញចូលប៉ុណ្ណោះ។

លោក សៀម ប៊ុនរិទ្ធ អភិបាលរងខេត្តនិងជាអ្នកនាំពាក្យសាលាខេត្តបាត់ដំបង បានប្រាប់ឲ្យដឹងថា កំណើនពលករខ្មែរហាក់ឡើងវិញនៃការវិលត្រឡប់មកស្រុកកំណើតវិញ គឺដោយសារអាជ្ញាធរថៃ នៅតែបន្តការដាក់ប្រទេសក្នុងត្រាអាសន្ន។ ទឹកនៃរូបវន្តរបស់ពួកគាត់ធ្វើការ ត្រូវបានបិទ ដូចនេះពួកគាត់ពុំមានការងារធ្វើ ហើយគ្មានប្រាក់ចំណូល។ ពលករខ្មែរ ដែលត្រឡប់មកវិញនេះ បើទោះបីជាត្រូវថៅកែរបស់ពួកគេ បានផ្តល់អាហារ សម្រាប់បរិភោគ ប្រចាំថ្ងៃក៏ពិតមែន ប៉ុន្តែការចំណាយលើការស្នាក់នៅផ្ទះជួល គឺត្រូវបង់ប្រាក់ដោយខ្លួនឯង ដោយពុំមានលទ្ធភាពបង់ថ្លៃផ្ទះជួល និងគ្មានការងារធ្វើផងនោះ ទើបពួកគាត់នាំគ្នាត្រឡប់មកស្រុកកំណើតវិញ។

ក្នុងរបាយការណ៍របស់សាលាខេត្តបាត់ដំបងបង្ហាញថា កាលពីថ្ងៃទី៣ខែឧសភាឆ្នាំ២០២០ ពលករខ្មែរដែលមានលំនៅដ្ឋានក្នុងខេត្តបាត់ដំបង បានចេញពីប្រទេសថៃ វិលត្រឡប់មកស្រុកកំណើតវិញ ចូលតាមច្រកនានាក្នុងខេត្ត និងក្រៅខេត្តមានចំនួន ៦៩នាក់(ស្រី៣៥នាក់)។ សម្រាប់ពលករខ្មែរនៅតាមបណ្តាខេត្ត និងរាជធានីដែលចូលតាមច្រកទ្វារព្រំដែន ក្នុងខេត្តបាត់ដំបង មានចំនួន១៣៩នាក់ (ស្រី៦៥នាក់)។

គួរបញ្ជាក់ផងដែរថា ចាប់ពីមានការបិទច្រកទ្វារព្រំដែនរវាងកម្ពុជា ថៃ ដែលជាប់ព្រំដែននឹងខេត្តបាត់ដំបង ដោយសារជំងឺកូវីដ១៩ គឺចាប់ពីថ្ងៃទី២៣ខែមីនាឆ្នាំ២០២០ រហូតដល់មុនពិធីបុណ្យចូលឆ្នាំប្រពៃណីជាតិខ្មែរ គឺមានពលករខ្មែរ ឆ្លងដែនចេញពីប្រទេសថៃ មកស្រុកកំណើតវិញក្នុងមួយថ្ងៃចាប់ពី ៣០០ទៅ៤០០នាក់និងពេលខ្លះឡើងដល់ជាង៥០០នាក់ ប៉ុន្តែចំនួននេះបានថយចុះនៅពេលចូលឆ្នាំខ្មែរបញ្ចប់ គឺមានការឆ្លងដែនប្រមាណ ១០០នាក់ និងក្រោម១០០នាក់។ ប៉ុន្មានថ្ងៃជាប់គ្នានេះ បានហាក់ឡើងវិញ ហើយចំពោះពលរដ្ឋនិងពលករខ្មែរ មានទីលំនៅក្នុងខេត្តបាត់ដំបងចាប់ពីថ្ងៃទី២៣ ខែមីនា ឆ្នាំ២០២០ បានត្រឡប់មកពីក្រៅប្រទេសវិញ រហូតមកដល់ថ្ងៃទី០៣ខែឧសភាឆ្នាំ២០២០ មានចំនួនសរុប ១៦.៨៨៦នាក់ ។ ដោយ៖អ៊ុងសារុំ

ពលរដ្ឋខ្មែរ ដែលបន្តវិលចូលប្រទេសវិញ តាមច្រកទ្វារព្រំដែនអន្តរជាតិអូរស្មោច ខេត្តឧត្តរមានជ័យ មានចំនួន ៣២នាក់

<https://www.facebook.com/GDIOfficial> General Department of Immigration - GDI 03-05-2020

នៅថ្ងៃទី៣ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ វេលាម៉ោង ១៥និង០០នាទី ភាគីថៃនៅតែបន្តបិទច្រកទ្វារព្រំដែនអន្តរជាតិ ឆង ចម ខេត្តសុរិន្ទ ទល់មុខច្រកទ្វារព្រំដែនអន្តរជាតិអូរស្មោច ខេត្តឧត្តរមានជ័យ ជាបណ្តោះអាសន្ន មិនអនុញ្ញាតឲ្យអ្នកដំណើរ គ្រប់សញ្ជាតិចេញ-ចូល ឆ្លងកាត់ ដើម្បីបង្ការ និងទប់ស្កាត់ការរាតត្បាតនៃជំងឺឆ្លងកូវីដ១៩។ ក្នុងការបិទច្រកនេះ ភាគីថៃបានលើកលែង ទំនិញដែលទទួលបានការអនុញ្ញាត និងអ្នកបើកបររថយន្តដឹកទំនិញដែលទទួលបានការអនុញ្ញាត ព្រមទាំងបានការឆ្លងកាត់ត្រួតពិនិត្យ ដោយសមត្ថកិច្ចទាំងភាគី កម្ពុជា-ថៃ បានត្រឹមត្រូវ និងពលរដ្ឋខ្មែរ ឬពលរដ្ឋថៃ ដែលត្រូវវិលត្រឡប់ចូលប្រទេសរៀងៗខ្លួន។ ចំណែកឯពលរដ្ឋខ្មែរ ដែលបន្តវិលចូលប្រទេសវិញ តាមច្រកទ្វារព្រំដែនអន្តរជាតិអូរស្មោច ខេត្តឧត្តរមានជ័យ មានចំនួន ៣២នាក់ ស្រី ១៤នាក់។

ពលរដ្ឋខ្មែរ ដែលបន្តវិនិច្ឆ័យចូលប្រទេសវិញ តាមប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិអូស្ត្រាលី ខេត្តឧត្តរមានជ័យ មានចំនួន ២០នាក់

<https://www.facebook.com/GDIOfficial> 02-05-2020

នៅថ្ងៃទី២ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ វេលាម៉ោង ១៥និង០០នាទី ភាគីថៃនៅតែបន្តបិទប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិ ឆង ចម ខេត្តសុរិន្ទ ទល់មុខប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិអូស្ត្រាលី ខេត្តឧត្តរមានជ័យ ជាបណ្តោះអាសន្ន មិនអនុញ្ញាតឲ្យអ្នកដំណើរ គ្រប់សញ្ជាតិចេញ-ចូល ឆ្លងកាត់ ដើម្បីបង្ការ និងទប់ស្កាត់ការរាតត្បាតនៃជំងឺឆ្លងកូវីដ១៩។ ក្នុងការបិទប្រកាសនេះ ភាគីថៃបានលើកលែង ទំនិញដែលទទួលបានការអនុញ្ញាត និងអ្នកបើកបររថយន្តដឹកទំនិញដែលទទួលបានការអនុញ្ញាត ព្រមទាំងបានការឆ្លងកាត់ត្រួតពិនិត្យ ដោយសមត្ថកិច្ចទាំងភាគី កម្ពុជា-ថៃ បានត្រឹមត្រូវ និងពលរដ្ឋខ្មែរ ឬពលរដ្ឋថៃ ដែលត្រូវវិលត្រឡប់ចូលប្រទេសរៀងៗខ្លួន។ **ចំណែកឯពលរដ្ឋខ្មែរ ដែលបន្តវិលចូលប្រទេសវិញ តាមប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិអូស្ត្រាលី ខេត្តឧត្តរមានជ័យ មានចំនួន ២០នាក់ ស្រី ០៦នាក់។**

ពលរដ្ឋខ្មែរ ដែលបន្តវិនិច្ឆ័យចូលប្រទេសវិញ តាមប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិអូស្ត្រាលី ខេត្តឧត្តរមានជ័យ មានចំនួន ០២នាក់

<https://www.facebook.com/GDIOfficial> 01-05-2020

នៅថ្ងៃទី១ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ វេលាម៉ោង ១៥និង០០នាទី ភាគីថៃនៅតែបន្តបិទប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិ ឆង ចម ខេត្តសុរិន្ទ ទល់មុខប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិអូស្ត្រាលី ខេត្តឧត្តរមានជ័យ ជាបណ្តោះអាសន្ន មិនអនុញ្ញាតឲ្យអ្នកដំណើរ គ្រប់សញ្ជាតិចេញ-ចូល ឆ្លងកាត់ ដើម្បីបង្ការ និងទប់ស្កាត់ការរាតត្បាតនៃជំងឺឆ្លងកូវីដ១៩។ ក្នុងការបិទប្រកាសនេះ ភាគីថៃបានលើកលែង ទំនិញដែលទទួលបានការអនុញ្ញាត និងអ្នកបើកបររថយន្តដឹកទំនិញដែលទទួលបានការអនុញ្ញាត ព្រមទាំងបានការឆ្លងកាត់ត្រួតពិនិត្យ ដោយសមត្ថកិច្ចទាំងភាគី កម្ពុជា-ថៃ បានត្រឹមត្រូវ និងពលរដ្ឋខ្មែរ ឬពលរដ្ឋថៃ ដែលត្រូវវិលត្រឡប់ចូលប្រទេសរៀងៗខ្លួន។ **ចំណែកឯពលរដ្ឋខ្មែរ ដែលបន្តវិលចូលប្រទេសវិញ តាមប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិអូស្ត្រាលី ខេត្តឧត្តរមានជ័យ មានចំនួន ០២នាក់ ស្រី ០១នាក់។**

ប៉ុស្តិ៍នគរបាលប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិបារាំង បានពិនិត្យឃើញពលរដ្ឋខ្មែរចំនួន ០៣នាក់ ធ្វើដំណើរចូលប្រទេស ធ្វើដំណើរចូលប្រទេស

<https://www.facebook.com/GDIOfficial> 01-05-2020

ប៉ុស្តិ៍នគរបាលប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិបារាំង នាវេលាម៉ោង ១០និង០៥នាទី ថ្ងៃទី០១ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ បានពិនិត្យឃើញពលរដ្ឋខ្មែរចំនួន ០៣នាក់ ធ្វើដំណើរចូលប្រទេស។ ដោយអនុវត្តតាមគោលការណ៍របស់ក្រសួងសុខាភិបាល ស្ថាប័នចត្តាឡីស័ក រក្សាទុកដាច់ដោយឡែកចំនួន ១៤ថ្ងៃ និងបញ្ជូនពលរដ្ឋខាងលើ ទៅមន្ទីរពេទ្យបង្អែកជីកូ ខេត្តស្វាយរៀង នៅវេលាម៉ោង ១០និង៤៥នាទី ថ្ងៃខែឆ្នាំដដែល។

ពលរដ្ឋខ្មែរ ចូលប្រទេសតាមប្រកាសបៀង មានចំនួន ០១នាក់

<https://www.facebook.com/GDIOfficial> 30-04-2020

នៅថ្ងៃទី៣០ ខែមេសា ឆ្នាំ២០២០ ប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិព្រំ ខេត្តប៉ៃលិន នៅតែបន្តបិទ មិនអនុញ្ញាតឲ្យអ្នកដំណើរ មធ្យោបាយ និងទំនិញ ចូល-ចេញ ឆ្លងកាត់ប្រកាសនេះបាន។ **ដោយឡែកមានពលរដ្ឋខ្មែរ ចូលប្រទេសតាមប្រកាសបៀង មានចំនួន ០១នាក់** បន្ទាប់មកក្រុមចត្តាឡីស័ក វាស់កំដៅឃើញ ៣៧.៥អង្សា ក៏បញ្ជូនពលរដ្ឋនោះទៅមន្ទីរពេទ្យបង្អែកខេត្តប៉ៃលិន តាមដានបន្តទៀត។

ពលរដ្ឋខ្មែរ ដែលបន្តវិលចូលប្រទេសវិញ តាមប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិអូស្ត្រាលី ខេត្តឧត្តរមានជ័យ មានចំនួន ០៦នាក់

<https://www.facebook.com/GDIOfficial> 30-04-2020

នៅថ្ងៃទី៣០ ខែមេសា ឆ្នាំ២០២០ វេលាម៉ោង ១៥និង០០នាទី ភាគីថៃនៅតែបន្តបិទប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិ ឆង ចម ខេត្តសុរិន្ទ ទល់មុខប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិអូស្ត្រាលី ខេត្តឧត្តរមានជ័យ ជាបណ្តោះអាសន្ន មិនអនុញ្ញាតឲ្យអ្នកដំណើរ គ្រប់សញ្ជាតិចេញ-ចូល ឆ្លងកាត់ ដើម្បីបង្ការ និងទប់ស្កាត់ការរាតត្បាតនៃជំងឺឆ្លងកូវីដ១៩។ ក្នុងការបិទប្រកាសនេះ ភាគីថៃបានលើកលែង ទំនិញដែលទទួលបានការអនុញ្ញាត និងអ្នកបើកបររថយន្តដឹកទំនិញដែលទទួលបានការអនុញ្ញាត ព្រមទាំងបានការឆ្លងកាត់ត្រួតពិនិត្យ ដោយសមត្ថកិច្ចទាំងភាគី កម្ពុជា-ថៃ បានត្រឹមត្រូវ និងពលរដ្ឋខ្មែរ ឬពលរដ្ឋថៃ ដែលត្រូវវិលត្រឡប់ចូលប្រទេសរៀងៗខ្លួន។ ចំណែកឯពលរដ្ឋខ្មែរ ដែលបន្តវិលចូលប្រទេសវិញ តាមប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិអូស្ត្រាលី ខេត្តឧត្តរមានជ័យ មានចំនួន ០៦នាក់ ស្រី ០៣នាក់។

ថ្ងៃទី០៥ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០

ពលរដ្ឋខ្មែរចំនួន ១២នាក់ បានធ្វើដំណើរចូលព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា

<https://www.facebook.com/GDIOfficial> 04-05-2020

ប៉ុស្តិ៍នគរបាលប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិត្រពាំងស្រែ នាវេលាម៉ោង ១៥និង៣០នាទី ថ្ងៃទី០៤ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ បានពិនិត្យឃើញពលរដ្ឋខ្មែរចំនួន ១២នាក់ បានធ្វើដំណើរចូលព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា។ ដោយអនុវត្តតាមគោលការណ៍ របស់ក្រសួងសុខាភិបាល ស្ថាប័នចត្តាឡីស័ក ប្រចាំប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិត្រពាំងស្រែ បានវាស់កំដៅ និងប៉ុស្តិ៍បំពេញបែបបទ រួច តំណាងជំនាញចត្តាឡីស័ក បានធ្វើការបញ្ជូនពលរដ្ឋទាំង ១២នាក់ យកទៅរក្សាទុក និងដាក់ជាប់ដោយឡែកចំនួន ១៤ថ្ងៃ នៅមន្ទីរពេទ្យបង្អែកស្រុកស្នួល ខេត្តក្រចេះ។

ពលរដ្ឋខ្មែរ ដែលបន្តវិលចូលប្រទេសវិញ តាមប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិអូស្ត្រាលី ខេត្តឧត្តរមានជ័យ មានចំនួន ០៦នាក់

<https://www.facebook.com/GDIOfficial> 04-05-2020

នៅថ្ងៃទី៤ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ វេលាម៉ោង ១៥និង០០នាទី ភាគីថៃនៅតែបន្តបិទប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិ ឆង ចម ខេត្តសុរិន្ទ ទល់មុខប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិអូស្ត្រាលី ខេត្តឧត្តរមានជ័យ ជាបណ្តោះអាសន្ន មិនអនុញ្ញាតឲ្យអ្នកដំណើរ គ្រប់សញ្ជាតិចេញ-ចូល ឆ្លងកាត់ ដើម្បីបង្ការ និងទប់ស្កាត់ការរាតត្បាតនៃជំងឺឆ្លងកូវីដ១៩។ ក្នុងការបិទប្រកាសនេះ ភាគីថៃបានលើកលែង ទំនិញដែលទទួលបានការអនុញ្ញាត និងអ្នកបើកបររថយន្តដឹកទំនិញដែលទទួលបានការអនុញ្ញាត ព្រមទាំងបានការឆ្លងកាត់ត្រួតពិនិត្យ ដោយសមត្ថកិច្ចទាំងភាគី កម្ពុជា-ថៃ បានត្រឹមត្រូវ និងពលរដ្ឋខ្មែរ ឬពលរដ្ឋថៃ ដែលត្រូវវិលត្រឡប់ចូលប្រទេសរៀងៗខ្លួន។ ចំណែកឯពលរដ្ឋខ្មែរ ដែលបន្តវិលចូលប្រទេសវិញ តាមប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិអូស្ត្រាលី ខេត្តឧត្តរមានជ័យ មានចំនួន ០៦នាក់ ស្រី ០២នាក់។

ពលករខ្មែរម្នាក់បានដេកស្លាប់នៅក្នុងបន្ទប់ដោយមិនដឹងមូលហេតុ

<https://www.facebook.com/> ទឹកចិត្ត ពលករ ឆ្លងដែន 04-05-2020

មានករណីពលករខ្មែរម្នាក់បានដេកស្លាប់នៅក្នុងបន្ទប់ដោយមិនដឹងមូលហេតុ ជនរងគ្រោះស្លាប់មានឈ្មោះ អិត ស្រុកកំណើតរស់នៅភូមិចែកអង្ករ ឃុំសំបួរ ស្រុកមង្គលបុរី ខេត្តបន្ទាយមានជ័យ បានចំណាក់ស្រុកធ្វើការនៅ

ប្រទេសថៃ នៅបាងលះមុង ស្រុកម្យ៉ែងផាត់តាយ៉ា ខេត្តឈុនបុរី សាកសពក្រោយពីគ្រូពេទ្យបានត្រួតពិនិត្យរួចរាល់ ហើយ សពជនរងគ្រោះពេទ្យបានប្រគល់អោយសាច់ញាតិយកទៅធ្វើបុណ្យតាមប្រពៃណីនៅឯស្រុកខ្មែរ សពជនរង គ្រោះបានបញ្ជូនយកទៅតាមច្រកអន្តរជាតិប៉ោយប៉ែត ។ (អំពីខ្ញុំ ទឹកចិត្ត ពលករ ឆ្លងដែន)

ពលករនៅម៉ាឡេស៊ីលែងចង់វិលមកកម្ពុជា ខណៈទូតជួយសម្រួល

<https://www.postkhmer.com/> ឡុង គីមម៉ារីតា | Publication date 05 May 2020 | 10:47 ICT

ភ្នំពេញ៖ លោក ម៉ម ប៊ុនហេង រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងសុខាភិបាលបានឲ្យដឹងថា ពលករទូកនេសាទជិត ១៥០នាក់ ដែលជាប់គាំងនៅម៉ាឡេស៊ីលែងចង់ត្រឡប់មកកម្ពុជាវិញហើយ ខណៈស្ថានទូតកម្ពុជាប្រចាំប្រទេសនេះកំពុង រៀបចំនីតិវិធីឲ្យពួកគេអាចបន្តរស់នៅស្របច្បាប់។ រីឯអ្នកជាប់ទោសជាង ៧០ នាក់ទៀតកំពុងរៀបចំឯកសារត្រឡប់មកវិញ។ កាលពីចុងខែមេសា រដ្ឋាភិបាលអះអាងពីការចរចាជាមួយរដ្ឋាភិបាលម៉ាឡេស៊ី ដើម្បីនាំយកពលរដ្ឋ កម្ពុជាដែលជាអ្នកជាប់ទោសចំនួន ៧៣ នាក់ និងកម្មករនេសាទចំនួន ១៤៩ នាក់ឲ្យបានមកកម្ពុជាវិញ បន្ទាប់ពី ពួកគេត្រូវបានជាប់គាំងក្នុងប្រទេសនេះអំឡុងពេលមានការហាមដើងហោះហើរ ដើម្បីទប់ស្កាត់ការរាលដាលជំងឺកូវី ដ១៩។ លោក ម៉ម ប៊ុនហេង បានថ្លែងក្នុងសន្និសីទកាសែតកាលពីម្សិលមិញថា៖ «ពលករនេសាទ (១៤៩ នាក់) នេះឈប់ចង់មក (កម្ពុជា) វិញហើយ ព្រោះខ្លាចទៅវិញ អត់មានការធ្វើ ហើយសុខចិត្តនៅទីនោះ ដើម្បីរកស៊ី ទទួលទាន ហើយសម្រាប់អ្នកមានទោសគេកំពុងធ្វើការងារនេះ»។ ទន្ទឹមនឹងនេះលោករដ្ឋមន្ត្រីក៏បានបញ្ជាក់ដែរថា ក្រសួងការបរទេសកម្ពុជាដែលមានស្ថានឯកអគ្គរាជទូតប្រចាំនៅម៉ាឡេស៊ីកំពុងធ្វើការលើករណីនេះ ហើយថា បើ មានការវិលត្រឡប់របស់ពលរដ្ឋខ្មែរនៅពេលណានឹងមានការជូនដំណឹងជាសាធារណៈ។

កាលពីម្សិលមិញ ស្ថានឯកអគ្គរាជទូតកម្ពុជាប្រចាំប្រទេសម៉ាឡេស៊ីបានឲ្យដឹងក្នុងសេចក្តីជូនដំណឹងរបស់ ខ្លួនថា ដើម្បីសម្រួលដល់ជនបរទេសដែលកំពុងជាប់គាំងនៅប្រទេសម៉ាឡេស៊ីរដ្ឋាភិបាលនៃប្រទេសនេះបាន អនុញ្ញាតឲ្យជនបរទេសអាចបន្តស្នាក់នៅប្រទេសគេដោយគ្មានការផាកពិន័យ និងមិនត្រូវជាប់ក្នុងបញ្ជីខ្មៅ។ ស្ថាន ឯកអគ្គរាជទូតកម្ពុជាបានបញ្ជាក់ថា សម្រាប់ជនបរទេសទាំងអស់ រួមទាំងពលរដ្ឋកម្ពុជាផងដែលទិដ្ឋាការស្នាក់នៅ អស់សុពលភាពចាប់ពីថ្ងៃទី ១ ខែមករា ឆ្នាំ ២០២០ មកអាចបន្តស្នាក់នៅរហូតដល់បទបញ្ជាត្រួតពិនិត្យនៃការធ្វើ ដំណើរនៅក្នុងប្រទេសនេះត្រូវបានបញ្ចប់ ហើយអាចចេញពីម៉ាឡេស៊ីក្នុងរយៈពេល ១៤ ថ្ងៃ។ ស្ថានឯកអគ្គរាជទូត កម្ពុជាបន្ថែមថា សម្រាប់ជនបរទេសដែលបណ្តពន្យារការស្នាក់នៅអស់សុពលភាពចាប់ពីថ្ងៃទី ១ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ ២០២០ គឺអាចមកពន្យារឡើងវិញនៅការិយាល័យអន្តោប្រវេសន៍ដែលនៅជិតបំផុតយ៉ាងយូររយៈពេល ៣០ ថ្ងៃ។ ស្ថានឯកអគ្គរាជទូតកម្ពុជាបន្តថា៖ «សម្រាប់ការទទួលបានសេវាផ្សេងៗត្រូវធ្វើការណាត់ជួបតាមប្រព័ន្ធ www.sto.imi.gov.my ដែលនឹងចាប់ដំណើរការពីថ្ងៃទី ៨ ខែឧសភា ឆ្នាំ ២០២០ តទៅលើកលែងតែផ្នែកទិដ្ឋាការបណ្ត ពន្យារការស្នាក់នៅ បណ្តអនុញ្ញាតការងារ និងការស្នើសុំទិស្នាក់នៅអចិន្ត្រៃយ៍។ ការផ្តល់សេវាកម្មអន្តោប្រវេសន៍ទាំង អស់នៅតាមមជ្ឈមណ្ឌលផ្តល់សេវាសាធារណៈតំបន់ប្រជុំជននៅទូទាំងប្រទេសនឹងបើកដំណើរការឡើងវិញ បន្ទាប់ ពីបទបញ្ជាត្រួតពិនិត្យការធ្វើដំណើរត្រូវបានបញ្ចប់»។

លោក កុយ គួង អ្នកនាំពាក្យក្រសួងការបរទេសកម្ពុជា មិនអាចសុំការអត្ថាធិប្បាយបន្ថែមតាមប្រព័ន្ធតេឡេ ក្រាមបានទេកាលពីម្សិលមិញ។

កាលពីចុងខែមុនលោកនាយករដ្ឋមន្ត្រី ហ៊ុន សែន បានលើកឡើងថា រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជាសូមអរគុណកូន ក្លួយពលករជាង ២០០ នាក់ក្នុងនោះក៏មានកូនក្លួយអ្នកទោស ៧៣ នាក់ផងដែរ ដែលត្រូវបានផ្អាកការវិលត្រឡប់ មកកម្ពុជាពេលកំពុងដាក់បម្រាមតឹងរឹងក្នុងការធ្វើដំណើរ។ លោក ហ៊ុន សែន បន្តថាដោយសារបម្រាម ដូច្នេះរាជរ ដ្ឋាភិបាលកម្ពុជាបានសម្រេចឲ្យកូនក្លួយពលករខ្មែរជាង ២០០ នាក់អាចវិលត្រឡប់មកកាន់មាតុប្រទេសវិញ។ ប៉ុន្តែ

ត្រូវទុកពេលឲ្យអាជ្ញាធរម៉ាឡេស៊ី ធ្វើតេស្តសុខភាព ដើម្បីបញ្ជាក់ថា គ្មានសញ្ញាវិជ្ជមាននៃជំងឺកូវីដ១៩។ លោកបានបញ្ជាក់ថា៖ «យើងទាំងអស់គ្នាទាំងអ្នកនៅក្នុងប្រទេស និងក្រៅប្រទេសគឺត្រូវមានការប្រុងប្រយ័ត្នជានិច្ច កុំនាំរោគឆ្លងពីក្រៅចូលក្នុង និងពីម្នាក់ទៅម្នាក់ ព្រោះជំងឺកូវីដ១៩ នេះគឺងាយឆ្លងខ្លាំងណាស់»។

ថ្ងៃទី០៧ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០

អ្នកនាំពាក្យក្រសួងអធិការកិច្ចអំពាវនាវឲ្យប្រជាពលរដ្ឋផ្អាកបន្តធ្វើចំណាកស្រុក ដើម្បីចូលរួមទប់ស្កាត់ជំងឺ កូវីដ-១៩ និងដើម្បីធានាបាននូវភាពរស់នៅប្រចាំថ្ងៃ

<http://nokorwatnews.com/archives/> 06-05-2020

ភ្នំពេញ៖ អ្នកនាំពាក្យក្រសួងទំនាក់ទំនងជាមួយរដ្ឋសភា-ព្រឹទ្ធសភានិងអធិការកិច្ច លោក ណុប ចាន់ណារិន្ទ និងជាប្រធានក្រុមការងាររាជរដ្ឋាភិបាលចុះជួយសង្កាត់កោះដាច់ ខណ្ឌជ្រោយចង្វារ រាជធានីភ្នំពេញ បានអំពាវនាវឲ្យប្រជាពលរដ្ឋផ្អាកបន្តការធ្វើចំណាកស្រុកទៅធ្វើការងារនៅតំបន់ផ្សេង និងទៅក្រៅប្រទេស ព្រោះជំងឺឧត្តាតកូវីដ-១៩ មិនទាន់រលាយចេញពីផែនដីយើងនៅឡើយទេ ។ លោក ណុប ចាន់ណារិន្ទ បន្តថា ការអនុវត្តបែបនេះ មានអត្ថប្រយោជន៍សម្រាប់ខ្លួនឯងផង និងគ្រួសារផង ដូចជាទប់ស្កាត់បានការចម្លងកូវីដ-១៩ និងធានាបាននូវការគ្រប់គ្រងជីវភាពរស់នៅប្រចាំថ្ងៃ មិនលំបាកបង់ថ្លៃឈ្នួលផ្ទះ ឬរកការងារធ្វើនោះឡើយ ព្រោះប្រទេសយើង ជាប្រទេសកសិកម្ម និងម្យ៉ាងទៀត រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា ក្រោមការដឹកនាំរបស់សម្តេចតេជោ ហ៊ុន សែន បានដាក់ចេញនូវវិធានការគ្រប់យ៉ាង ដោយមិនឲ្យពលរដ្ឋខ្មែរណាម្នាក់ស្លាប់ដោយសារដាច់ស្បៀងមិនបានដឹងនោះឡើយ ។

ការលើកឡើងរបស់លោក ណុប ចាន់ណារិន្ទ អនុរដ្ឋលេខាធិការ ក្រសួងទំនាក់ទំនងជាមួយរដ្ឋសភា-ព្រឹទ្ធសភានិងអធិការកិច្ច នាពេលនេះ បានធ្វើឡើងក្នុងឱកាសដែលរូបលោកចុះជួបដោយផ្ទាល់ជាមួយប្រជាជនខ្វះខាតស្បៀងដោយឥទ្ធិពលកូវីដ-១៩ ចំនួន៦០គ្រួសារ មកពី៥ភូមិ នៅសង្កាត់កោះដាច់ ខណ្ឌជ្រោយចង្វារ រាជធានីភ្នំពេញ កាលពីរសៀល ថ្ងៃពុធ ១៥កើត ខែវិសាខ ឆ្នាំជូត ទោស័ក ពុទ្ធសករាជ២៥៦៣ ត្រូវនឹងថ្ងៃទី៦ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ ។

លោក ណុប ចាន់ណារិន្ទ បញ្ជាក់ជូនពលរដ្ឋថា បច្ចុប្បន្ននេះអាជ្ញាធរមូលដ្ឋាននិងក្រុមការងាររាជរដ្ឋាភិបាលរួមជាមួយក្រុមការងារគណបក្សចុះជួយសង្កាត់កោះដាច់ បានតាមដានជាប់ជាប្រចាំ នូវរាល់ជីវភាពរស់នៅរបស់បងប្អូន និងធ្វើជំរឿនតាមខ្នងផ្ទះ ស្វែងរកអ្នកខ្វះខាតដោយទទួលឥទ្ធិពលពីកូវីដ-១៩ ដូចជាអ្នកបាត់បង់ការងារនៅតាមវិស័យឯកជន ហើយខ្វះខាតជីវភាពពិតប្រាកដ ដើម្បីដោះស្រាយឲ្យបានទាន់ពេលវេលា ។ ជាក់ស្តែងដូចបងប្អូន ដែលនៅនេះស្រាប់ គឺរដ្ឋបាលសង្កាត់កោះដាច់ ក្រុមការងាររាជរដ្ឋាភិបាល ព្រះសង្ឃ ពលរដ្ឋដែលមានជវភាពពីធូរធារ និងក្រុមហ៊ុនមួយចំនួន បានចូលរួមជាថវិកា សម្ភារ ដើម្បីចែករំលែកដល់ការខ្វះខាតរបស់បងប្អូន ។

បើតាមរបាយការណ៍របស់លោក ប៉ាត់ អ៊ែល ចៅសង្កាត់កោះដាច់ បានឲ្យដឹងថា មកដល់បច្ចុប្បន្ននេះ ដោយប្រជាពលរដ្ឋនៅក្នុងមូលដ្ឋានមានការយល់ដឹងពីផលប៉ះពាល់នៃជំងឺឧត្តាតកូវីដ-១៩ រួមផ្សំនឹងការចុះផ្សព្វផ្សាយជាប់ជាប្រចាំស្តីពីសេចក្តីជូនដំណឹងរបស់ក្រសួងសុខាភិបាល បានធ្វើឲ្យយើងបញ្ចៀសបាននូវការឆ្លង ឬកើតកូវីដ-១៩ បានទាំងស្រុង ។ នៅក្នុងរបាយការណ៍របស់លោក ប៉ាត់ អ៊ែល ដដែល បានឲ្យដឹងថា មកដល់ពេលនេះ ក្រុមការងារ និងរដ្ឋបាលសង្កាត់ បានផ្តល់ជូនប្រជាពលរដ្ឋខ្វះខាតដោយឥទ្ធិពលកូវីដ-១៩ មានចំនួន១៤០គ្រួសារក្នុងចំនួនប្រាំភូមិទូទាំងសង្កាត់ ។ ទោះជាយ៉ាងណាក៏ដោយ ក្រុមការងារ និងរដ្ឋបាលសង្កាត់នៅតែបន្តចែកទៀតរហូតដល់ជំងឺផ្លូវដង្ហើម កូវីដ-១៩ ចេញផុតពីផែនដី ។ លោកបន្តថា ប្រសិនបើបងប្អូន ណាមានការខ្វះខាតស្បៀង

សូមអញ្ជើញមករករដ្ឋបាលសង្កាត់ជាបន្ទាន់ ដើម្បីដោះស្រាយជូនដោយឥតគិតថ្លៃ ។ អំណោយដែលប្រជាពលរដ្ឋ ទទួលបានពីក្រុមការងារនាថ្ងៃនេះ ក្នុងម្នាក់ៗ ទទួលបានអង្ករ១០គីឡូក្រាម ឃីតមួយកញ្ចប់ និងថវិកា២ម៉ឺនរៀល ។

នៅក្នុងពិធីចុះសួរសុខទុក្ខនេះ លោក ណុប ចាន់ណារិន្ទ អនុប្រធានក្រុមការងារចុះជួយខណ្ឌជ្រោយចង្វា បាននាំមកនូវប្រសាសន៍ផ្តាំផ្ញើសួរសុខទុក្ខពីសម្តេចតេជោ ហ៊ុន សែន នាយករដ្ឋមន្ត្រី នៃកម្ពុជា សម្តេចកិត្តិព្រឹទ្ធ បណ្ឌិត ប៊ុនរ៉ានី ហ៊ុនសែន និងលោកជំទាវឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី ម៉ែន សំអន ប្រធានក្រុមការងាររាជរដ្ឋាបាលចុះជួយ រាជធានីភ្នំពេញ ដោយក្តីនឹករលឹក បើទោះជាសម្តេចទាំងពីរមិនបានចុះមកដោយផ្ទាល់ក៏ដោយ តែលោកបានផ្តាំផ្ញើ ឲ្យរដ្ឋបាលគ្រប់ថ្នាក់ និងក្រុមការងារគ្រប់ទីកន្លែងឲ្យយកចិត្តទុកដាក់ជាមួយប្រជាពលរដ្ឋ និងដោះស្រាយតម្រូវការ ឲ្យបានទាន់ពេលវេលា ។ ដោយ៖សំរិត

ពលករខ្មែរចេញមកពីប្រទេសថៃកើនឡើងដល់១ម៉ឺន៧ពាន់នាក់ហើយ តាមច្រកទ្វារ ព្រំដែនជាប់ខេត្តបាត់ដំបង

<https://www.cen.com.kh/archives/> May 7, 2020

បាត់ដំបង៖ ពលករខ្មែរចេញមកពីប្រទេសថៃតាមច្រកទ្វារព្រំដែនជាប់បាត់ដំបងនិងមកពីក្រៅប្រទេស បាន មានការកើនច្រើនឡើងវិញ ដល់ជាង១ម៉ឺន៧ពាន់នាក់ ខណៈក្នុងអំឡុងពេលការរីលាវជាលជំងឺកូវីដ១៩។

បើយោងតាមរបាយការណ៍របស់សាលាខេត្តបាត់ដំបង បានបង្ហាញឲ្យដឹងកាលពីថ្ងៃទី០៦ខែឧសភាឆ្នាំ ២០២០ថា ពលករមានទីលំនៅក្នុងខេត្តបាត់ដំបង បានវិលត្រឡប់ចេញពីប្រទេសថៃ ចូលមកតាមច្រកទ្វារព្រំដែន ក្នុងខេត្តនិងក្រៅខេត្ត មានចំនួន ១០០នាក់ ស្រី ៤៨នាក់ ខណៈដែលពលករមានទីលំនៅតាមបណ្តារាជធានីខេត្ត ដែលចូលមកវិញតាមច្រកទ្វារព្រំដែនក្នុងខេត្តបាត់ដំបង មានចំនួន ៣១០នាក់ ស្រី ៤២នាក់ ដែលចំនួនការវិលត្រឡប់នៅពេលនេះ បើធៀបនឹងមុនពេលបុណ្យចូលឆ្នាំគឺមានលក្ខណៈប្រហាក់ប្រហែលគ្នា ក្រោយពីចប់ចូលឆ្នាំខ្មែរ មក ចំនួនគឺកើនឡើងច្រើនជាង។

លោក រឿង ប៊ុនរត ប្រធានមន្ទីរសុខាភិបាលខេត្តបាត់ដំបង បានមានប្រសាសន៍ថា ការនៅតែបន្តវិលត្រឡប់របស់ពលករខ្មែរចេញពីប្រទេសថៃ ឆ្លងកាត់ខេត្តបាត់ដំបងនេះ គឺត្រូវបានមន្ត្រីសុខាភិបាលពិនិត្យ សុខភាពគ្រប់ៗគ្នា មុននឹងអនុញ្ញាតឲ្យទៅកាន់ស្រុកកំណើតវិញ។ចំពោះពលករ ទើបចេញមកពីប្រទេសថៃនេះ ត្រូវពិនិត្យ ឃើញមិនប្រក្រតី ហើយក៏យកសំណាកចំនួន ១៣១សំណាក ទៅពិនិត្យរកមើលជំងឺកូវីដ១៩ ជាលទ្ធផលអវិជ្ជមាន ទាំងអស់។ សម្រាប់ពលករនៅក្នុងខេត្តបាត់ដំបង ពួកគាត់ក៏បានធ្វើចត្តាឡីស័កតាមផ្ទះ ឬតាមទីតាំងសមស្របណា មួយ ជាបន្តបន្ទាប់ផងដែរ។

លោក សៀម ប៊ុនរិទ្ធ អភិបាលរងខេត្តនិងជាអ្នកនាំពាក្យសាលាខេត្តបាត់ដំបង បានមានប្រសាសន៍ឲ្យដឹង ថា បញ្ហាការឆ្លងដែនរបស់ពលករខ្មែរពីប្រទេសថៃ តាមច្រកជាប់នឹងខេត្តបាត់ដំបង ចាប់ពីមានការបិទច្រកព្រំដែន តាំងពីថ្ងៃទី២៣ខែមីនា រហូតដល់ថ្ងៃទី០៦ឧសភាឆ្នាំ២០២០គឺពុំមានបញ្ហាអសន្តិសុខអ្វីកើតឡើង ចំពោះពលករ នោះទេ ព្រោះពេលត្រឡប់មកដល់ទឹកដីកម្ពុជាវិញ ពួកគេត្រូវបានយកចិត្តទុកខ្លាំងពីសំណាក់សមត្ថកិច្ចនៅតាម ច្រក ដែលមានទាំងការពិនិត្យសុខភាព និងការដឹកជញ្ជូនដោយឥតគិតថ្លៃជាដើម ។សម្រាប់ខេត្តបាត់ដំបងនេះ មិន ថាពលករ ឬពលរដ្ឋរស់នៅអចិន្ត្រៃយ៍ក្នុងស្រុកនោះទេ គឺត្រូវបានអាជ្ញាធរចុះពិនិត្យមើលពីស្ថានភាពគ្រួសារ បើក ឃើញថាមានជួបបញ្ហាខ្វះខាតស្បៀង អាជ្ញាធរនឹងផ្តល់ស្បៀងដល់ពួកគាត់ ដោយការផ្តល់នេះគឺធ្វើឡើងជាបន្ត បន្ទាប់ នៅគ្រប់ក្រុងស្រុកទាំងអស់ ។

គួរបញ្ជាក់ផងដែរថា ពលរដ្ឋ និងពលករ មានទីលំនៅក្នុងខេត្តបាត់ដំបង បានត្រឡប់មកពីក្រៅប្រទេសវិញ រហូតមដល់ត្រឹមថ្ងៃទី០៦ខែឧសភាឆ្នាំ២០២០ មានចំនួន១៧.០៤៨នាក់ ដោយក្នុងចំណោមនេះបានឆ្លងកាត់រយៈពេល១៤ មានចំនួន១៥.៦៤៧នាក់ផងដែរ ។ ដោយ៖អ៊ឹងសារ៉ូ

អង្គការលីកាដូបញ្ជាក់វិធីអនុវត្តវិធានការបំណុលមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុនាំឱ្យមានការចំណាកស្រុក

<https://www.rfa.org/khmer/> ដោយ ជាតិ ចំណាន 2020-05-05

អង្គការលីកាដូ ផ្សព្វផ្សាយវីដេអូមួយស្តីពីបំណុលមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ ជំរុញឱ្យមានប្រជាពលរដ្ឋជាច្រើនចំណាកស្រុកឆ្លងដែន រកការងារធ្វើដើម្បីដោះស្រាយបំណុលនោះ។ អំឡុងពេលរីករាលដាល នៃជំងឺកូវីដ-១៩នេះ ពលរដ្ឋកំពុងព្រួយបារម្ភគ្មានលទ្ធភាពសងបំណុលទាំងនោះបន្តទៀត ដែលទាមទារឱ្យមានការជួយអន្តរាគមន៍ពីរដ្ឋាភិបាលជាបន្ទាន់។ ចំណែកអ្នកនាំពាក្យរដ្ឋាភិបាលអះអាងថា រដ្ឋាភិបាល មិនអាចដោះស្រាយតាមការត្អូញត្អែររបស់ប្រជាពលរដ្ឋបានទេ។

នាយករងទទួលបន្ទុកផ្នែកឃ្នាំមើលសិទ្ធិមនុស្សនៃអង្គការលីកាដូ(LICADHO) លោក អំ សំអាត មានប្រសាសន៍ថា ការចេញផ្សាយវីដេអូនេះ គឺជាការមើលរកដល់ភាគីពាក់ព័ន្ធជាពិសេសរដ្ឋាភិបាល និងស្ថាប័នមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ ពិចារណាអនុគ្រោះបន្ថែមទៀតដល់ពលករចំណាកស្រុកដែលជំពាក់បំណុល។ លោក អំ សំអាត ពិនិត្យ ឃើញថា បច្ចុប្បន្ននេះ មានកម្មករប្រមាណជាង៩ម៉ឺននាក់ត្រឡប់ ពីប្រទេសថៃមកកម្ពុជាវិញ ដោយសារពួកគេ កំពុងរងគ្រោះបាត់បង់ការងារធ្វើបង្កឡើងជំងឺកូវីដ-១៩ ហើយពួកគេ កំពុងព្រួយបារម្ភគ្មានលទ្ធភាពសងបំណុលទាំងនោះបន្តទៅទៀត៖ «ការព្រួយបារម្ភរបស់គាត់ខ្លាចអត់មានលុយសងទៅធនាគារ ហើយគាត់អាចនឹងប្រឈមមុខនឹងការលក់ដីលក់ផ្ទះ ដើម្បីសងទៅធនាគារដោយសារគ្មានចំណូលហើយពួកគាត់ដែលខ្លីទាំងអស់នេះ សុទ្ធតែមានដាក់ទ្រព្យធានាក្នុងការខ្ចីលុយ។ ការខ្ចីទាំងអស់នេះ គឺអ្នកខ្លះលីដើម្បីធ្វើផ្ទះ ធ្វើចម្ការ ប៉ុន្តែការសងនេះគឺអត់អាចសងបានទេ គឺពឹងពាក់ទៅលើកូនដែលធ្វើការនៅប្រទេសថៃ ផ្ញើលុយមកអីចឹងទៅ។ មួយទៀត គាត់ខ្ចីលុយធ្វើប៉ាស្ត័រ ដើម្បីឱ្យកូនចៅរបស់គាត់ចំណាក់ស្រុក ហើយអ្នកខ្លះទៀត ធ្វើចំណាក់ស្រុកដោយខុសច្បាប់ ដែលប្រឈមនឹងការធ្វើបាបពីថៅកែនិងការចាប់ខ្លួនពីប៉ូលិសថៃ»។

វីដេអូនេះ មានចំណងជើងថា បំណុលមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ និងការចំណាកស្រុកឆ្លងដែន។ វីដេអូនេះ ត្រូវបានក្រុម ការងារស្រាវជ្រាវរបស់អង្គការលីកាដូ ចុះសិក្សាតាំងពីចុងឆ្នាំ២០១៩ ដោយរកឃើញថា នៅភាគពាយ័ព្យ ឬភាគខាងលិចនៃប្រទេសកម្ពុជា គឺពលរដ្ឋប្រុស ស្រី និងកុមារ បានចាកចេញពីក្រុម គ្រួសាររបស់ពួកគេ ដើម្បីឆ្លងដែនរកការងារធ្វើនៅប្រទេសថៃ។ ការងារចំណាកស្រុកនេះ គឺជាមធ្យោបាយតែមួយគត់ដែលអាចធ្វើឱ្យពួកគាត់មានលទ្ធភាពរកប្រាក់ដោះស្រាយបំណុល។ ប្រជាពលរដ្ឋដែលត្រូវបានសម្ភាសនៅក្នុងវីដេអូនេះ បានចែករំលែកពីការព្រួយបារម្ភរឿងគ្មានលទ្ធភាពសង បំណុលបន្តទៀត ហើយពួកគេត្រូវការការអនុគ្រោះជាបន្ទាន់ពីរដ្ឋាភិបាល៖ «ខ្មែរយើងមួយៗគ្មានពិណាកេចង់ទៅប្រទេសថៃទេ តែដោយសារអីដោយសារយើងជំពាក់លុយគេ គ្មានលុយផ្គត់ផ្គង់គ្រួសារអីចឹងទៅ ។ និយាយទៅ បើខ្ញុំមាន លុយដោះស្រាយបំណុលគេរួច មិនជំពាក់លុយអង្គការសោះ ហើយខ្ញុំមានលុយត្រឹមពីរទៅបីម៉ឺនបាត គឺខ្ញុំអត់ទៅទេ ប្រទេសថៃ។ ខ្ចីលុយគេនេះ សុទ្ធតែការចាំបាច់មែនទែន បានខ្ញុំហ៊ានខ្ចី មិនមែនខ្ចីយកមកចាយលែងនោះទេ។ ខ្ចីនេះបើមិនឱ្យពួកឈឺ ឬកូនឈឺអីចឹង»។

មិនមែនមានតែប្រជាពលរដ្ឋក្នុងវីដេអូនេះទេ ដែលព្រួយបារម្ភអំពីការជំពាក់បំណុលមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុនោះ។ ប្រជាពលរដ្ឋរស់នៅភូមិកោះរាម ឃុំខ្នាចរមាស ស្រុកបរិវេល ខេត្តបាត់ដំបង លោក ចាន់ យឿត ប្រាប់អាស៊ីសេរីថា កូនៗរបស់លោកចំនួនបីនាក់ដែលធ្លាប់តែធ្វើការក្នុងកាស៊ីណូនៅប៉ោយប៉ែត ដើម្បីរកប្រាក់សងធនាគារនោះ ពេល

នេះពួកគេ បានបាត់បង់ការងារទាំងបីនាក់។ លោកមិនដឹងថា ពេលនេះ បានប្រាក់ឯណាសម្រាប់ដោះបំណុលជាង ១ម៉ឺនដុល្លារនោះទេ៖ «បើប្រាក់មួយមួយហើយដោយសារខ្ញុំទៅយកលុយនេះ គឺបានបញ្ចាំប្លង់ដីភូមិ និងដីស្រែ ហើយ បើយើងអត់មានលុយបង់នេះ មិនដឹងប្រឈមមុខយ៉ាងម៉េច ដោយមិនដឹងថា គេរឹបអូសយកដីភូមិឬយកដីស្រែទេ។ ករណីនេះចង់សុំឱ្យប្រមុខរាជរដ្ឋាភិបាល ជួយឱ្យខាងមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុពន្យារពេលសងប្រាក់យ៉ាងហោចណាស់៣ខែ ឬ ទៅ៦ខែអីចឹងទៅ ឱ្យកូវីដ-១៩នេះ វាធ្ងន់ស្រាលសិនទៅ ដើម្បីឱ្យកូនមានការងារធ្វើនៅកាស៊ីណូប៉ោយប៉ែតវិញ គឺ យើងមិនសូវក៏យទេ»។

ឆ្លើយតបនឹងករណីនេះ ប្រធាននាយកដ្ឋានទំនាក់ទំនង និងជាអ្នកនាំពាក្យសមាគមមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុកម្ពុជា លោក កាំង គុងដី នៅតែលើកឡើងដដែលថា បញ្ហា និងកម្រិតផលប៉ះពាល់របស់កូវីដ១៩ ទៅលើអតិថិជន មាន ស្ថានភាព និងកម្រិតខុសៗគ្នា ដូច្នោះមិនអាចប្រើប្រាស់ដំណោះស្រាយមួយ ដូចៗគ្នាសម្រាប់អតិថិជនគ្រប់ៗរូបបាន ឡើយ។ លោកអំពាវនាវដល់អតិថិជនណា ដែលគិតថា មានផលប៉ះពាល់ជាក់ស្តែង អាចទៅជួបជាមួយបុគ្គលិក គ្រឹះស្ថាននោះ ដើម្បីដោះស្រាយជាមួយគ្នា៖ «ហើយប្រសិនបើគ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ មិនជួយរកដំណោះស្រាយ សមស្របហើយបើបងប្អូនប្រាកដថា បងប្អូនពិតជាមានលក្ខខណ្ឌដែលគួរតែទទួលបានដំណោះស្រាយសមរម្យ ណាមួយ គឺបងប្អូនអាចទាក់ទងសមាគមយើងនូវទូរស័ព្ទទាន់ហេតុការណ៍លេខ ០១៥ ៣៦៥ ២២២ នោះ សមាគមនឹងពិនិត្យមើលទៅលើករណីបងប្អូនហើយនឹងអាច ជួយអន្តរាគមន៍នៅក្នុងករណីខ្លះដែលបងប្អូនពិតជា គ្រប់តាមលក្ខខណ្ឌដែលបានប្រកាសដោយធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា»។

ចំណែកប្រធានអង្គការអ្នកនាំពាក្យរដ្ឋាភិបាល លោក ផៃ ស៊ីផាន មានប្រសាសន៍ថា រដ្ឋាភិបាល មិន អាច ដោះស្រាយតាមការត្រូវត្រូវរបស់ប្រជាពលរដ្ឋបានទេ ប៉ុន្តែលោកអំពាវនាវឱ្យប្រជាពលរដ្ឋដែល បាត់បង់ការងារធ្វើ នោះ អាចដាក់ពាក្យ ឬទៅជួបក្រសួងការងារឬមន្ទីរការងារតាមបណ្តាខេត្ត ដើម្បីរកការងារធ្វើ។ លោកបន្តថា មក ដល់ពេលនេះ រដ្ឋាភិបាល គ្មានវិធានការអ្វីបន្ថែមទៀត ដើម្បីជួយដល់ពលរដ្ឋដែលជាប់បំណុលឡើយ ព្រោះកន្លង មក ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា ធ្លាប់បានដាច់ចេញ វិធានការមួយចំនួនរួចហើយ៖ «កុំភ្លេចថា កម្ពុជាមិនមែនជាស្រុក កុម្មុយនិស្តទេ គឺស្រុកទីផ្សារសេរី ដូច្នោះយើងអត់មានឥទ្ធិពលណាទៅសង្កត់សង្កិនខាងផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុធ្វើការកញ្ចប់ តែគេ មានបច្ចេកទេសធ្វើការសម្រួលទីផ្សារនេះមិនឱ្យខូចទីផ្សារនេះទេ។ នេះគឺជាសំណូមពររបស់រាជរដ្ឋាភិបាល។ ការអ្វីនេះមិនមែនតែកម្ពុជាទេ សូម្បីតែនៅអាមេរិកដែលជាប្រទេសអ្នកមានក៏មានការអ្វីទាំងដែរ»។

អង្គការលីកាដូ រកឃើញថា បច្ចុប្បន្ននេះ ប្រជាពលរដ្ឋកម្ពុជាច្រើនជាង ២លាន ៥សែននាក់ មានជាប់ ជំពាក់កម្ចីខ្នាតតូច ជាមួយនឹងអត្រាកម្ចីជាមធ្យម ៣ពាន់ ៨រយដុល្លារ (៣.៨០០ដុល្លារ) ដែលជាចំនួនច្រើនជាង គេនៅលើពិភពលោក។ បញ្ហានេះធ្វើឱ្យដីវិភាពរស់នៅ សុខភាព និងសុវត្ថិភាពកម្មសិទ្ធិដីរបស់ប្រជាពលរដ្ឋកម្ពុជា រាប់លាននាក់ ប្រឈមនឹងហានិភ័យ។ អង្គការមួយនេះ អះអាងថា ភាគច្រើននៃបំណុលទាំងនោះ មានការដាក់ បញ្ចាំជាមួយប្លង់ដីរបស់ពួកគេ ដូច្នោះ ប្រសិនបើមិនអាចរកប្រាក់ដោះបំណុលនេះបានទេ ពួកគេអាចនឹងបាត់បង់ ដីដី។

របាយការណ៍អង្គការលីកាដូ៖ ការជំពាក់បំណុលមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុជំរុញពលរដ្ឋក្រីក្រចំណាកស្រុក

<https://khmer.voanews.com/> 06 ឧសភា 2020 ស៊ុន ណារិន

ភ្នំពេញ៖ អង្គការសិទ្ធិមនុស្សលីកាដូ នៅថ្ងៃអង្គារនេះ បានចេញផ្សាយរបាយការណ៍សិក្សាមួយ ដោយលើក ឡើងថា ការជំពាក់បំណុលមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុជំរុញឱ្យប្រជាពលរដ្ឋក្នុងភូមិមួយនៅខេត្តបន្ទាយមានជ័យបង្ខំចិត្តធ្វើចំណាក ស្រុកទៅប្រទេសថៃដើម្បីរកលុយសងគ្រឹះស្ថានហិរញ្ញវត្ថុទាំងនោះ។

នេះបើយោងតាមរបាយការណ៍របស់អង្គការលីកាដូស្តីអំពី «ការនាំឲ្យមានចំណាកស្រុក៖ បទពិសោធន៍នៃ ភូមិមួយ» ក្នុងខេត្តបន្ទាយមានជ័យ។ ការសិក្សានេះធ្វើឡើងក្នុងភូមិមួយ ជាមួយគ្រួសារនានាចំនួន៣០ដែលក្នុង នោះមានមនុស្សប្រមាណ១០០នាក់ កាលពីខែកញ្ញា ឆ្នាំ២០១៩ មុនពេលពិភពលោកប្រឈមការរាតត្បាតវីរុសកូវី ណា។ កាលពីចុងខែមីនា ពលករខ្មែរប្រមាណ៩ម៉ឺននាក់បានវិលត្រឡប់ពីប្រទេសថៃចូលប្រទេសកម្ពុជាវិញ ហើយ ពួកគេប្រឈមអត់ការងារធ្វើ បាត់បង់ចំណូល និងជំពាក់បំណុលគេថែមទៀត។ របាយការណ៍បានដកស្រង់សម្តីអ្នក ដែលអង្គការលីកាដូបានសម្ភាសក្នុងអត្ថន័យដើមថា៖ «ទាំងប្រាក់ខ្ញុំ និងប្រាក់កូនខ្ញុំ ត្រូវយកទៅសងបំណុល។ នៅ ពេលដែលខ្ញុំបានសងបំណុលមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុរួច ខ្ញុំនឹងមិនឲ្យកូនខ្ញុំទៅធ្វើការនៅប្រទេសថៃទៀតនោះទេ»។ បើតាម របាយការណ៍ អ្នកភូមិទាំងអស់ដែលផ្តល់បទសម្ភាសន៍ មានសមាជិកគ្រួសារយ៉ាងតិចម្នាក់បានទៅធ្វើជាពលករចំ ណាកស្រុកក្នុងប្រទេសថៃ។ អ្នកឆ្លើយតបទាំងអស់បានរាយការណ៍ថា ពួកគាត់ទាំងអស់មានសមាជិកគ្រួសារសរុប ចំនួន៩២នាក់ ដែលអ្នកខ្លះមានសាច់ញាតិរហូតដល់ទៅ៧នាក់ ជាពលករចំណាកស្រុក។ គ្រួសារភាគច្រើនដែលផ្តល់ បទសម្ភាសន៍សុទ្ធសឹងតែធ្លាប់ និងកំពុងជំពាក់បំណុលគ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ ក្នុងនោះមានទៅដល់២៣គ្រួសារ ក្នុងចំណោម៣០គ្រួសារ។ របាយការណ៍ឲ្យដឹងទៀតថា បំណុលជាមូលហេតុចម្បងដែលនាំឲ្យគ្រួសាររបស់អ្នកទាំង នេះត្រូវធ្វើចំណាកស្រុក។ នៅពេលសួរពីអារម្មណ៍ចំពោះបំណុលគ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ អ្នកឆ្លើយតបភាគច្រើន បង្ហាញអារម្មណ៍ភ័យព្រួយ។ របាយការណ៍បន្ថែមថា មានគ្រួសារចំនួន២ក្នុងចំណោមគ្រួសារសរុបចំនួន៣០ដែល ត្រូវបានសម្ភាស បានរៀបរាប់ថាពួកគេលក់ដីដើម្បីសងបំណុលគ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ។ គ្រួសារជាច្រើនបានឲ្យដឹង ថា ពួកគាត់ក៏មានគម្រោងលក់ដីផងដែរ។

អង្គការលីកាដូក៏បញ្ជាក់ក្នុងរបាយការណ៍នេះថា គ្រួសារជាច្រើនក៏បានកត់សម្គាល់ថា មន្ត្រីឥណទានធ្លាប់ ដាក់សម្ពាធដល់ពួកគាត់ ដោយពេលខ្លះលើកឡើងពីលទ្ធភាពនៃការបង្ខំឲ្យលក់ទ្រព្យធានារបស់អ្នកខ្ចីប្រាក់ ដើម្បី ធានាថា បំណុលត្រូវតែទូទាត់សងត្រឡប់ទៅវិញ។ មន្ត្រីឥណទានខ្លះទៀតលើកទឹកចិត្តឲ្យអ្នកភូមិធ្វើជាពលករចំ ណាកស្រុក ឬទាមទារឲ្យពួកគាត់បញ្ជាក់ថា យ៉ាងតិចណាស់មានសមាជិកគ្រួសារម្នាក់បានទៅធ្វើការជាពលករ ទើបមន្ត្រីឥណទានសម្រេចផ្តល់ឥណទានឲ្យពួកគាត់ខ្ចី។ បើតាមរបាយការណ៍នេះ អ្នកភូមិម្នាក់រៀបរាប់ថា មន្ត្រី ឥណទានមកពីគ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុស្ថាបនាបានណែនាំឲ្យពួកគេកុហកពីមូលហេតុនៃការស្នើសុំឥណទាន ព្រោះ ហេតុផលពិតនៃការស្នើសុំឥណទាននេះ គឺដើម្បីសងបំណុលគ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុមួយទៀតគឺគ្រឹះស្ថានមីក្រូ ហិរញ្ញវត្ថុអមើត។ អង្គការលីកាដូបញ្ជាក់ថា ការស្រាវជ្រាវនេះមិនមែនធ្វើឡើងក្នុងគោលបំណងតំណាងឲ្យគូលេខ ទាំងអស់ក្នុងប្រទេសកម្ពុជា ឬការរកឃើញពីអតិថិជនទាំងអស់នៃគ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុនៅកម្ពុជានោះទេ។

លោក អំ សំអាត មន្ត្រីជាន់ខ្ពស់អង្គការសិទ្ធិមនុស្សលីកាដូ បានថ្លែងប្រាប់VOAថា មានករណីមួយចំនួន ប្រជាពលរដ្ឋនៅតាមជនបទយកប្រាក់ឯកជនមកសងបំណុលមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ ដែលនាំឲ្យបំណុលកាន់តែច្រើន ហើយ ពួកគេត្រូវបង្ខំចិត្តធ្វើចំណាកស្រុក។ លោកមានប្រសាសន៍ថា៖ «ដល់គាត់គ្មានលទ្ធភាព គ្មានការងារធ្វើនៅក្នុងស្រុក ដើម្បីសងបំណុល អ៊ីចឹងកូនចៅរបស់គាត់ ឬក៏អ្នកខ្លះហ្នឹងបង្ខំធ្វើការចំណាកស្រុក ខ្លះស្របច្បាប់ ខ្លះដោយខុស ច្បាប់ដើម្បីទទួលលុយយកមកបង់»។ លោកបន្ថែមថា៖ «មានអ្នក...គាត់ខ្ចីមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុហើយ គាត់អត់មានលុយ សង ជូនកាលគាត់ទៅខ្ចីពីឯកជនបន្ថែមទៀតដើម្បីសង។ អ៊ីចឹង អាបញ្ហានៃការជំពាក់របស់គាត់ហ្នឹងកាន់តែច្រើន ឡើងៗ។ ហើយបើខ្លាំងកជន ការហ្នឹងក៏វាកាន់តែខ្ពស់ទៅទៀត»។

នៅក្នុងរបាយការណ៍នោះ អង្គការលីកាដូក៏ស្នើឲ្យផ្អាកការសងបំណុលមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ និងការប្រាក់ទាំងអស់ យ៉ាងតិចបំផុតរយៈពេល៣ខែ ដោយអាចពន្យារលើសពីនេះ។ អង្គការក៏ស្នើឲ្យប្រគល់បណ្ណកម្មសិទ្ធិដីធ្លី ដែលកំពុង កាន់កាប់ដោយគ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុទៅម្ចាស់ដើមវិញ ដើម្បីធានាថាគ្មានការលក់ដីដោយបង្ខំ ដោយសារតែផល ប៉ះពាល់នៃជំងឺកូវីដ១៩។ អង្គការក៏ស្នើឲ្យមានការបង្កើតកម្មវិធីសម្រាលបន្ទុកបំណុលដូចជាកម្មវិធីលើកលែង

បំណុល ដែលអាចជួយសម្រាលបន្តកដល់ពលករចំណាកស្រុកដែលទើបតែត្រឡប់មកស្រុកកំណើតវិញនាពេលថ្មីៗនេះ។

លោក កាំង តុងដី ប្រធាននាយកដ្ឋានទំនាក់ទំនង និងជាអ្នកនាំពាក្យសមាគមមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុកម្ពុជាបានប្រានចោលរបាយការណ៍នេះ និងចាត់ទុកថា ជាការសិក្សាតែក្នុងតំបន់ដែលមានចំណាកស្រុកខ្ពស់ ហើយមិនឆ្លុះបញ្ចាំងវិស័យមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុនៅកម្ពុជានោះទេ។ លោកបានថ្លែងប្រាប់ VOA ថា៖ «ជាការវាយតម្លៃមិនយុត្តិធម៌ទេ ហើយវាបង្កើតរូបភាពមិនល្អចំពោះវិស័យមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុនៅប្រទេសកម្ពុជាទាំងមូល ដែលវិស័យនេះកំពុងតែគាំទ្រប្រជាជនកម្ពុជាជាង២លាននាក់ឲ្យទទួលបានសេវាហិរញ្ញវត្ថុសំបូរបែប និងទាន់ពេលវេលា»។ លោកបន្តថា គ្រឹះស្ថាន មីក្រូហិរញ្ញវត្ថុបានផ្តល់ឲ្យអ្នកខ្លីនូវសេវាកម្មផ្លូវការ ដែលពួកគេអាចមានឱកាសទៅធ្វើការនៅប្រទេសជប៉ុន ថៃនិងកូរ៉េខាងត្បូង។ លោកមានប្រសាសន៍ថា៖ «សេវាហិរញ្ញវត្ថុទាំងអស់ហ្នឹង បានជួយឲ្យប្រជាជនខ្មែរយើងចាប់យកឱកាសផ្សេងៗ ក៏រួមមានការទៅធ្វើការនៅប្រទេសជប៉ុន ប្រទេសកូរ៉េ និងប្រទេសថៃជាដើម ពោលគឺមិនមែនចំណាកស្រុកដើម្បីតែសងបំណុល ដូចការលើកឡើងរបស់របាយការណ៍ខាងលើហ្នឹងទេ»។

VOA មិនអាចសុំការឆ្លើយតបពីលោកស្រី ជា សិរី អគ្គនាយិកាធនាគារជាតិនៃកម្ពុជាបានទេ នៅថ្ងៃច័ន្ទនិងថ្ងៃអង្គារនេះ។

លោក សាន សុខាន់ អាយុ៣៤ឆ្នាំ ជាអ្នកកូមិម្នាក់រស់ក្នុងភូមិសែនសិរីមង្គល ឃុំក្រយា ស្រុកសន្ទុក ខេត្តកំពង់ធំ មានប្រសាសន៍ថា កាលពីថ្ងៃទី៤ ខែមេសា លោកទើបត្រឡប់មកពីប្រទេសថៃ ធ្វើជាកម្មករនេសាទលើទូកដោយសារបារម្ភអំពីវិស្វករណ៍។ បច្ចុប្បន្ននេះ លោកកំពុងធ្វើការស៊ីឈ្នួលក្នុងចម្ការស្វាយចន្ទីឲ្យគេដែលក្នុងមួយថ្ងៃ លោកអាចរកបានប្រមាណ៣ម៉ឺនរៀល ប៉ុន្តែលោកថា ការងារនេះមិនទៀងទាត់នោះទេ។ លោកមានប្រសាសន៍ថា៖ «ខុសគ្នាឆ្ងាយណាស់ នៅនេះ ការងារវាអត់ទៀង។ ទៅនោះ យើងដឹងថាយើងធ្វើបានរាល់ថ្ងៃ។ នៅនេះ អត់ទៀត។ ឥឡូវចន្ទីអត់មានទៀត។ វាពិបាកអីចឹង»។ លោក សុខាន់ ដែលមានកូន៣នាក់ បន្តថាលោកជាប់បំណុលគ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុវិសិសហ្វាន់ ប្រមាណ១៥០០ដុល្លារ ដែលក្នុងមួយខែលោកត្រូវបង់សងគេប្រមាណ៤០ម៉ឺនរៀល។ លោកថា លោកនឹងខ្ចីលុយឯកជនក្នុងភូមិដោយដាក់ម៉ូតូជារបស់បញ្ចាំ ដើម្បីយកលុយខ្លះមកបង់គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ ក្នុងពេលរកលុយមិនបាន។ លោកបញ្ជាក់ថា លោកនឹងត្រឡប់ទៅប្រទេសថៃវិញ នៅពេលស្ថានភាពល្អប្រសើរឡើងវិញ។ លោកមានប្រសាសន៍ថា៖ «ទៅទៀត... បើនៅជំពាក់គេ ទាល់ទៅទៀត។ ទាល់តែទៅសន្សំលុយទៀត»។

ចំណែកអ្នកស្រី ជា ចាន់ថន អាយុ៥២ឆ្នាំរស់នៅក្នុងខេត្តតាកែវមានប្រសាសន៍ថា កាលពីឆ្នាំមុន អ្នកស្រីបានយកលុយពីធនាគារអានកូ ចំនួន២ពាន់ដុល្លារដើម្បីឲ្យកូនស្រីអាចជួលកម្មករខ្មែរខ្លះ ទៅធ្វើការនៅចម្ការអំពៅនៅប្រទេសថៃ។ ប៉ុន្តែការងារនេះមិនជោគជ័យ ចំពេលមានការរាតត្បាតពីជំងឺកូវីដ។ អ្នកស្រីបន្តថា កូនស្រីរបស់អ្នកស្រីបានត្រឡប់មកផ្ទះវិញ ហើយក៏មិនមានថវិកាបង់ធនាគារនោះទេ។ អ្នកស្រីមានគម្រោងស្នើសុំឲ្យគេពន្យារ ប៉ុន្តែមានការព្រួយបារម្ភបាត់បង់ដីធ្លី ប្រសិនបើមិនមានលុយបង់គេច្រើនខែ។ អ្នកស្រីដែលត្រូវបង់គេចំនួន១២០ដុល្លារក្នុងមួយខែ មានប្រសាសន៍ថា៖ «តែយើងអត់មានលទ្ធភាព គេឡើយយកដីហ្នឹងអីចឹងទៅ»។

កាលពីថ្ងៃទី២០ ខែមេសា ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជាបានស្នើគ្រឹះស្ថានធនាគារនិងហិរញ្ញវត្ថុទាំងអស់លើកលែងការសងបំណុល ដែលប្រជាពលរដ្ឋជំពាក់រហូតដល់ចុងឆ្នាំ២០២០ ប្រសិនបើពួកគេពុំមានលទ្ធភាពបង់។ យោងតាមរបាយការណ៍របស់ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជាចេញផ្សាយកាលពីខែមេសាឆ្នាំ២០២០គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុនៅកម្ពុជាមានចំនួន៨៣ និងគ្រឹះស្ថានឥណទានជនបទចំនួន២៤៥។

ប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរប្រមាណ១លាន២សែននាក់ កំពុងរស់នៅនិងធ្វើការនៅប្រទេសថៃហើយរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជាប៉ាន់ប្រមាណថា ពួកគេច្រើនគួរសម គឺជាពលករមិនស្របច្បាប់។

**ពលករខ្មែរប្រុសស្រី២នាក់អត់ការងារធ្វើ សម្រេចចិត្តដើរពីខេត្តលុបបុរី(៦) ៨ថ្ងៃមកស្រុក
កំណើតវិញ**

<http://nokorwatnews.com/> 07-05-2020

ប្រទេសថៃ៖ ពលករខ្មែរប្រុស-ស្រី២នាក់អត់ការងារធ្វើ គ្មានប្រាក់ចាយវាយប្រចាំថ្ងៃសម្រេចចិត្តធ្វើដំណើរ
ដោយថ្មើរជើងអស់រយៈពេល៨ថ្ងៃពីខេត្តលុបបុរី មកដល់ស្រុកអារញ្ញ ខេត្តស្រះកែវ ឈមនឹងក្រុងប៉ោយប៉ែតដើម្បីសុំ
សមត្ថកិច្ចថៃ ត្រឡប់ចូលមកស្រុកកំណើតរបស់ខ្លួន(កម្ពុជា)វិញ។នេះបើយោងតាមការចុះផ្សាយតាមគេហទំព័រ
ក្នុងស្រុករបស់ថៃកាលពីថ្ងៃទី៦ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ ។

យោងតាមរបាយការណ៍ថា កម្លាំងទាហានឈុតខ្មៅថៃបានប្រទះឃើញមនុស្សប្រុសស្រីចំនួន២នាក់កំពុង
ដើរលើដងផ្លូវចូលភូមិដុងដូ ឃុំប៉ាវី ស្រុកអារញ្ញ ខេត្តស្រះកែវ ទើបឃាត់ខ្លួនហៅសួរនាំទុកដើម្បីត្រួតពិនិត្យ។
ក្រោយពីការសាកសួរសមត្ថកិច្ចដឹងថា អ្នកទាំង២នាក់ជាជនជាតិខ្មែរ ម្នាក់មានឈ្មោះ សៀន ម៉េង ភេទប្រុសអាយុ
៣៨ឆ្នាំ រស់នៅភូមិពួក ឃុំពួក ស្រុកពួក ខេត្តសៀមរាប និងម្នាក់ទៀតឈ្មោះ នួម សារឿន ភេទស្រី អាយុ២៨
ឆ្នាំ រស់នៅឃុំល្វា ស្រុកពួក ខេត្តសៀមរាប។ ក្រោយពីការសាកសួរបានឲ្យដឹងថាអ្នកទាំង២នាក់ខាងលើ បានធ្វើ
ដំណើរដោយថ្មើរជើងត្រឡប់មកពីធ្វើការនៅកសិដ្ឋានចិញ្ចឹមមាន់ ក្នុងខេត្តលុបបុរី ទទួលបានថ្លៃឈ្នួលក្នុងមួយថ្ងៃ
១៥០បាត ប៉ុន្តែដោយសារមានវិបត្តិកូវីដ-១៩ ថៅកែមិនមានការងារឲ្យធ្វើ គ្មានប្រាក់ចាយ ទើបសម្រេចចិត្តធ្វើ
ដំណើរដោយថ្មើរជើងមកជាយថៃន តាំងពីថ្ងៃទី២៩ខែមេសា សរុបរយៈពេល៨ថ្ងៃ ទើបមកដល់ស្រុកអារញ្ញ ខេត្ត
ស្រះកែវ។

សមត្ថកិច្ចឲ្យដឹងទៀតថា ពលករទាំង២នាក់ខាងលើ ក្នុងពេលធ្វើដំណើរដោយថ្មើរជើងនោះមានជនជាតិថៃ
ឲ្យបាយ ទឹក ទទួលទាន តាមផ្លូវរហូតមក ។នៅពេលដើរមកដល់ផ្លូវបំបែកជាបួន សាលសម្តេចព្រះនរោត្តមមហា
រាជ ឬរង្វង់មូលប្រាជ័ន បុរី ទីរួមខេត្ត ប្រាជ័ន បុរី មានបុរសជនជាតិថៃមិនស្គាល់ឈ្មោះម្នាក់បានឲ្យប្រាក់ក្នុងម្នាក់
១០០បាត ដើម្បីជិះថយន្តឈ្នួលដោយជូនដំណើរដល់ថយន្ត សុំដោយសារដឹកមកដល់ផ្សារអារញ្ញ ខេត្តស្រះកែវ
និងបន្តដំណើរថ្មើរជើងពីផ្សារអារញ្ញមកដល់បរិវេណកើតហេតុខាងលើ ដើម្បីធ្វើដំណើរត្រឡប់ទៅភូមិកំណើតតាម
ច្រករបៀង តែត្រូវសមត្ថកិច្ចចាប់ខ្លួនមុន។យ៉ាងណាក៏ដោយ ក្រោយពីឃាត់ខ្លួន សមត្ថកិច្ចទាហានឈុតខ្មៅ បាន
បញ្ជូនខ្លួនអ្នកទាំង២ទៅឲ្យតម្រួតខ្នងលើកធ្វើកំណត់ហេតុ បន្ទាប់មកសមត្ថកិច្ចថៃក៏បាននាំពលករខ្មែរទាំង២នាក់
នោះ ទៅប្រទេសកម្ពុជាតាមច្បាប់អន្តោប្រវេសន៍ នៅបរិវេណច្រករបៀង ក្នុងឃុំណួន ម៉ាកមួន ស្រុកគោកយូង
ខេត្តស្រះកែវបន្ត។ ដោយ៖វណ្ណា

**សុខការរងខេត្តព្រៃវែង ចុះសួរសុខទុក្ខប្រជាពលរដ្ឋ ដែលចំណាកស្រុកត្រឡប់មកពីក្រៅ
ប្រទេស**

<http://cambodiapolice.com/policekh/> 10:10 am 7 ឧសភា 2020

ខេត្តព្រៃវែង៖ នៅថ្ងៃទី០៦ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ លោក ឧត្តមសេនីយ៍ត្រី ចាន់ ចន ស្នងការរង ខេត្តព្រៃវែង
បានចុះប្រចាំការនៅឃុំព្រៃញ៉ៅ និងបានអញ្ជើញចុះសួរសុខទុក្ខប្រជាពលរដ្ឋដែលចំណាកស្រុកត្រឡប់មកពីក្រៅ
ប្រទេសនិងបានជំនួញអោយបងប្អូនប្រជាពលរដ្ឋដែលវិលត្រឡប់ពីក្រៅប្រទេសនៅដាច់ដោយឡែកពីគ្រួសាររយៈ
ពេល១៤ថ្ងៃ ដើម្បីតាមដានមើលសុខភាពនិងទប់ស្កាត់កុំអោយរាលដាលឆ្លងជំងឺកូវីត១៩ ទៅអ្នកនៅក្នុងឃុំ ។

ក្នុងនោះដែរលោកឧត្តមសេនីយ៍ត្រីក៏បាន ឧបត្ថម្ភថវិកាក្នុងម្នាក់ៗ ថវិកាចំនួន៤ម៉ឺនរៀល, មី១កេស ។
បន្ទាប់ពីនោះលោកឧត្តមសេនីយ៍ត្រី ក៏បានណែនាំអប់រំអំពីផលប៉ះពាល់អំពីជំងឺកូវីត១៩និងអំពីការបែរក្សាអនាម័យ
ការសំនៅប្រចាំថ្ងៃ ។

ពលរដ្ឋខ្មែរ ដែលបន្តវិលចូលប្រទេសវិញ តាមប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិអូស្ត្រាលី ខេត្តឧត្តរមានជ័យ មានចំនួន ២៣នាក់

<https://www.facebook.com/GDIOfficial> 06-05-2020

នៅថ្ងៃទី៦ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ វេលាម៉ោង ១៥និង០០នាទី ភាគីថៃនៅតែបន្តបិទប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិ ឆង ចម ខេត្តសុរិន្ទ ទល់មុខប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិអូស្ត្រាលី ខេត្តឧត្តរមានជ័យ ជាបណ្តោះអាសន្ន មិនអនុញ្ញាតឲ្យអ្នកដំណើរ គ្រប់សញ្ជាតិចេញ-ចូល ឆ្លងកាត់ ដើម្បីបង្ការ និងទប់ស្កាត់ការរាតត្បាតនៃជំងឺឆ្លងកូវីដ១៩។ ក្នុងការបិទប្រកាសនេះ ភាគីថៃបានលើកលែង ទំនិញដែលទទួលបានការអនុញ្ញាត និងអ្នកបើកបររថយន្តដឹកទំនិញដែលទទួលបានការអនុញ្ញាត ព្រមទាំងបានការឆ្លងកាត់ត្រួតពិនិត្យ ដោយសមត្ថកិច្ចទាំងភាគី កម្ពុជា-ថៃ បានត្រឹមត្រូវ និងពលរដ្ឋខ្មែរ ឬពលរដ្ឋថៃ ដែលត្រូវវិលត្រឡប់ចូលប្រទេសរៀងៗខ្លួន។

ចំណែកឯពលរដ្ឋខ្មែរ ដែលបន្តវិលចូលប្រទេសវិញ តាមប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិអូស្ត្រាលី ខេត្តឧត្តរមានជ័យ មានចំនួន ២៣នាក់ ស្រី ១២នាក់ និងពលរដ្ឋថៃចំនួន ០៤នាក់ ចាកចេញទៅកាន់ប្រទេសថៃវិញ (មានលិខិតបញ្ជាក់ពេទ្យ ព្រមទាំងឯកសារ ចេញដោយស្ថានទូតថៃ ប្រចាំនៅភ្នំពេញ) ។

ពលរដ្ឋខ្មែរ ដែលបន្តវិលចូលប្រទេសវិញ តាមប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិអូស្ត្រាលី ខេត្តឧត្តរមានជ័យ មានចំនួន ២៧នាក់

<https://www.facebook.com/GDIOfficial> 05-05-2020

នៅថ្ងៃទី៥ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ វេលាម៉ោង ១៥និង០០នាទី ភាគីថៃនៅតែបន្តបិទប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិ ឆង ចម ខេត្តសុរិន្ទ ទល់មុខប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិអូស្ត្រាលី ខេត្តឧត្តរមានជ័យ ជាបណ្តោះអាសន្ន មិនអនុញ្ញាតឲ្យអ្នកដំណើរ គ្រប់សញ្ជាតិចេញ-ចូល ឆ្លងកាត់ ដើម្បីបង្ការ និងទប់ស្កាត់ការរាតត្បាតនៃជំងឺឆ្លងកូវីដ១៩។ ក្នុងការបិទប្រកាសនេះ ភាគីថៃបានលើកលែង ទំនិញដែលទទួលបានការអនុញ្ញាត និងអ្នកបើកបររថយន្តដឹកទំនិញដែលទទួលបានការអនុញ្ញាត ព្រមទាំងបានការឆ្លងកាត់ត្រួតពិនិត្យ ដោយសមត្ថកិច្ចទាំងភាគី កម្ពុជា-ថៃ បានត្រឹមត្រូវ និងពលរដ្ឋខ្មែរ ឬពលរដ្ឋថៃ ដែលត្រូវវិលត្រឡប់ចូលប្រទេសរៀងៗខ្លួន។

ចំណែកឯពលរដ្ឋខ្មែរ ដែលបន្តវិលចូលប្រទេសវិញ តាមប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិអូស្ត្រាលី ខេត្តឧត្តរមានជ័យ មានចំនួន ២៧នាក់ ស្រី ១៣នាក់ និងពលរដ្ឋថៃ រោទស្រីចំនួន ០១នាក់ ចាកចេញទៅកាន់ប្រទេសថៃវិញ (មានលិខិតបញ្ជាក់ពេទ្យ ព្រមទាំងឯកសារ ចេញដោយស្ថានទូតថៃ ប្រចាំនៅភ្នំពេញ) ។

ថ្ងៃទី០៨ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០

នគរបាលអន្តោប្រវេសន៍ ពង្រឹងលើការចេញ-ចូលខុសច្បាប់ របស់ប្រជាពលរដ្ឋ នៅតាមព្រំដែន

<https://www.cen.com.kh/> May 7, 2020

ភ្នំពេញ៖ នាយឧត្តមសេនីយ៍អគ្គនាយកអន្តោប្រវេសន៍ បានណែនាំដល់នគរបាលអន្តោប្រវេសន៍ នៅតាមប្រកាសព្រំដែនទាំងអស់ បន្តកិច្ចសហការជាមួយនគរបាលព្រំដែន និងសមត្ថកិច្ចដែលពាក់ព័ន្ធ ដើម្បីពង្រឹងលើការចេញ-ចូលខុសច្បាប់ របស់ប្រជាពលរដ្ឋ នៅតាមព្រំដែន។

នាព្រឹកថ្ងៃទី៧ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ ឯកឧត្តម នាយឧត្តមសេនីយ៍ គៀត ច័ន្ទថារិទ្ធ អគ្គនាយកអន្តោប្រវេសន៍ បានអញ្ជើញដឹកនាំកិច្ចប្រជុំ បូកសរុបសភាពការណ៍ និងកិច្ចប្រតិបត្តិការ ប្រចាំខែមេសា និងទិសដៅ ខែឧសភា

កា ឆ្នាំ២០២០ នៅអគ្គនាយកដ្ឋានអន្តរប្រវេសន៍។ ក្នុងកិច្ចប្រជុំនេះ ក៏មានការអញ្ជើញចូលរួមពី ឯកឧត្តម នាយឧត្តមសេនីយ៍ ឧត្តមសេនីយ៍ អគ្គនាយករង, ប្រធាន-អនុប្រធាននាយកដ្ឋាន និងស្នងការរងនគរបាលរាជធានី-ខេត្ត ព្រមទាំងមន្ត្រីនគរបាលជំនាញមួយចំនួន ផងដែរ។ ឯកឧត្តម នាយឧត្តមសេនីយ៍ គៀត ច័ន្ទថារិទ្ធ បានមានប្រសាសន៍ បន្ទាប់ពីទទួលស្តាប់របាយការណ៍ប្រចាំខែ និងបញ្ហាប្រឈម តាមនាយកដ្ឋាននីមួយៗ រួចមក ឯកឧត្តម បានមានប្រសាសន៍ថា ឯកភាពលើខ្លឹមសាររបាយការណ៍ ព្រមទាំងបានណែនាំ ដល់គ្រប់នាយកដ្ឋានទាំងអស់ អនុវត្តទៅតាមទិសដៅការងារ ដែលបានដាក់បញ្ចូលក្នុងរបាយការណ៍។

មានប្រសាសន៍បន្ថែមក្នុងកិច្ចប្រជុំ ឯកឧត្តម នាយឧត្តមសេនីយ៍ បានណែនាំដល់នគរបាលអន្តរប្រវេសន៍ នៅតាមច្រកទ្វារព្រំដែនទាំងអស់ បន្តកិច្ចសហការជាមួយនគរបាលព្រំដែន និងសមត្ថកិច្ចដែលពាក់ព័ន្ធ ដើម្បីពង្រឹង លើការចេញ-ចូលខុសច្បាប់ របស់ប្រជាពលរដ្ឋ នៅតាមព្រំដែន។ ក្នុងនោះដែរ ឯកឧត្តមនាយឧត្តមសេនីយ៍ គៀត ច័ន្ទថារិទ្ធ បានឲ្យលោកស្នងការរងនគរបាល តាមបណ្តារាជធានី-ខេត្ត ដែលទទួលបានអន្តរប្រវេសន៍ បន្តពង្រឹង ការងារមូលដ្ឋាន របស់មន្ត្រីនគរបាលប៉ុស្តិ៍ ក្នុងការចុះស្រង់ស្ថិតិ និងគ្រប់គ្រងការចេញ-ចូល របស់ជនបរទេស ក្នុង មូលដ្ឋានរបស់ខ្លួន ឲ្យបានច្បាស់លាស់ និងត្រឹមត្រូវ។ ឆ្លៀងក្នុងឱកាសនេះដែរ ឯកឧត្តម នាយឧត្តមសេនីយ៍ គៀត ច័ន្ទថារិទ្ធ បានកោតសរសើរ លើការងារជំនាញ ដែលមន្ត្រីនគរបាលអន្តរប្រវេសន៍ បានខិតខំប្រឹងប្រែងអនុវត្តនា ពេលកន្លងមកនេះ និងបានថ្លែងអំណរគុណ ដល់ថ្នាក់ដឹកនាំ ក៏ដូចជាមន្ត្រីនគរបាលអន្តរប្រវេសន៍ទាំងអស់ នៃអគ្គ នាយកដ្ឋានអន្តរប្រវេសន៍ ដែលបានចូលរួមចំណែក ក្នុងកិច្ចការងារសង្គម ដោយបានបរិច្ចាគថវិកា ដែលជាប្រាក់ ខែ របស់ខ្លួនផ្ទាល់ ក្នុងរួមចំណែកការពារទប់ស្កាត់ ជំងឺកូវីដ-១៩ ផងដែរ។ដោយ កូឡុប

ពលករមកពីក្រៅប្រទេសជាង៣.០០០នាក់បានផុតចក្ខុវិស័យ១៤ថ្ងៃនៅតាមផ្ទះ

<http://www.rasmeinews.com/> May 7, 2020, 8:09 PM

ដោយ: គង់ហេង/កំពង់ចាម: គិតត្រឹមសប្តាហ៍ទី១ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ ខេត្តកំពង់ចាម មានពលករ ពលការិនីពីក្រៅប្រទេសមកស្រុកកំណើរចំនួន ៣.០២៤ នាក់ បានរួចផុតពីចក្ខុវិស័យចំនួន ១៤ ថ្ងៃ។ គឺអនុញ្ញាតឱ្យចេញក្រៅផ្ទះធ្វើទំនាក់ទំនងជាមួយបងប្អូនមិត្តភក្តិឬធ្វើដំណើរទៅកាន់ទីប្រជុំនៅក្នុងខេត្តបានហើយ។

នេះជាការថ្លែងឱ្យដឹងរបស់លោក អ៊ុន ចាន់ដា អភិបាលខេត្តកំពង់ចាម និងជាប្រធានគណៈកម្មការខេត្តប្រយុទ្ធនឹងជំងឺកូវីដ-១៩នៅក្នុងកិច្ចប្រជុំសាមញ្ញលើកទី១២អាណត្តិទី៣ឆ្នាំ២០២០ក្រុមប្រឹក្សាខេត្តនៅក្នុងខេត្តនេះ នាព្រឹកថ្ងៃទី ៧ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០។ លោកអភិបាលខេត្តកំពង់ចាមបានមានប្រសាសន៍ថាបញ្ហាជំងឺឆ្លងកូវីដ-១៩ បើទោះជាក្នុងក្របខណ្ឌខេត្តកំពង់ចាមបានព្យាបាលអ្នកជំងឺបានជាសះស្បើយទាំង១៦នាក់ហើយ។ ក្នុងក្របខណ្ឌ ទូទាំងប្រទេសមានអ្នកជំងឺនេះចំនួន១២២នាក់ គឺបច្ចុប្បន្នគ្រូពេទ្យបានព្យាបាលជាចំនួន១២០នាក់ក៏ដោយក៏យើង នៅតែមានការព្រួយបារម្ភដដែល។ លោកប្រធានគណៈកម្មការខេត្តប្រយុទ្ធនឹងជំងឺកូវីដ-១៩ បានបន្តថាយើងត្រូវ ព្រួយបារម្ភជំងឺនេះវាអាចកើតឡើងវិញ ដែលហៅថាជា«រលកទី២»។ ដោយស្ថានភាពបណ្តាលមកពីការធ្វេសប្រហែសរបស់ប្រជាពលរដ្ឋ និងមន្ត្រីរបស់យើងគឺមិនបានការពារអាងថាអស់មានអ្នកជំងឺហើយរស់នៅគ្មានអនាម័យ ការទំនាក់ទំនងកាន់តែជិតស្និទ្ធ នៅជិតគ្នា។

លោកបានបន្ថែមថា ការនេះទាមទារឱ្យមន្ត្រីរបស់យើងត្រូវបន្តផ្សព្វផ្សាយ និងអប់រំនៅតាមសហគមន៍ ឬចុះ តាមខ្នងផ្ទះប្រាប់ដល់មុខសញ្ញាប្រជាពលរដ្ឋដែលជាពលករពលការិនីដែលមានកត្តាពីរធ្វេសប្រហែសខាងក្នុង និង កត្តាធ្វេសប្រហែសខាងក្រៅ ដែលនឹងបណ្តាលឱ្យមាន«រលកទី២» នៃជំងឺកូវីដ-១៩ ដូចប្រទេសសិង្ហបុរី។ លោក បានបន្តថារលកទី១យើងដឹងហើយថាជំងឺនេះឆ្លងតាមរយៈការនាំចូលពីខាងក្រៅប្រទេស ។ដូច្នេះក្នុងក្របខណ្ឌខេត្ត

យើងនៅតែបន្តរក្សាការអប់រំការផ្សព្វផ្សាយពីវិធានការអនាម័យវិធានការការពារដល់ប្រជាពលរដ្ឋ។ ដោយបន្តគ្រប់គ្រងពលករមកពីក្រៅប្រទេស គឺបច្ចុប្បន្នមានចំនួន ៣.១០៤ នាក់។ ក្នុងនោះបានឱ្យធ្វើចត្តាឡីស័កទាំងអស់ក្រោយពីពិនិត្យសុខភាពរួច គឺមកដល់ថ្ងៃទី ៧ ខែឧសភា នេះពួកគាត់ជាពលករពលការិនីចំនួន ៣.០២៤ នាក់បានផុតចត្តាឡីស័កចំនួន ១៤ ថ្ងៃ និងនៅចំនួន ៧៨ នាក់ផ្សេងទៀតកំពុងធ្វើចត្តាឡីស័ក។/

រដ្ឋបាលស្រុកចន្ទ្រា ខេត្តស្វាយរៀង បន្តទទួលពលរដ្ឋខ្មែរមកពីវៀតណាម និងបានដាក់នៅដាច់ដោយឡែក ១៤ថ្ងៃ

<http://www.freshnewsasia.com/> 2020-05-07

(ស្វាយរៀង)៖ លោក ចិន ថាវុទ្ធា អភិបាលស្រុកចន្ទ្រា និងលោកស្រី សំ ថារី អភិបាលរងស្រុកចន្ទ្រា នៅថ្ងៃទី០៧ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០នេះ បានសហការជាមួយ ក្រុមការងារលេខាធិការដ្ឋាន នៃគណៈកម្មាធិការប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្សខេត្តស្វាយរៀង រួមនឹងក្រុមការងារ នៃគណៈកម្មការប្រយុទ្ធប្រឆាំងជំងឺ Covid-19 ខេត្តស្វាយរៀង បានទៅទទួលប្រជាពលរដ្ឋ ឆ្លងដែនខុសច្បាប់ ទៅលក់ឆ្នោត នៅប្រទេសវៀតណាមពីរនាក់ម្តាយកូននៅច្រកទ្វារអន្តរជាតិបារិត។

លោក ជឿន រដ្ឋា មន្ត្រីសាលាស្រុកចន្ទ្រា បានឲ្យដឹងថា ប្រជាពលរដ្ឋដែលត្រលប់មកពីប្រទេសវៀតណាមនេះឈ្មោះ ចិន ភ្លោះ ភេទស្រី អាយុ៣៧ឆ្នាំ មានទីលំនៅ ភូមិតែងម៉ៅ ឃុំចន្ទ្រា ស្រុកចន្ទ្រា ខេត្តស្វាយរៀង និងកូនឈ្មោះ ណែ ផល្លី ភេទស្រី អាយុ០៦ខែ។ លោកបានបញ្ជាក់ថា ជាមួយនោះលោក ចិន ថាវុទ្ធា រួមនឹងក្រុមការងារបានជួយឧបត្ថម្ភសម្ភារៈ និងថវិការួមមាន អង្ករ ២៥គីឡូក្រាម មី ០១កេស បរបរកញ្ចប់ ០១កេស ទឹកស៊ីអ៊ីវ៉ា០១យូរ ទឹកត្រី០១យូ យីធជ ០១កញ្ចប់ និងថវិការ ៥០,០០០រៀលផងដែរ។

សូមបញ្ជាក់ថា ប្រជាពលរដ្ឋដែលទើបវិលត្រលប់មកពីវៀតណាម ត្រូវដាក់ឱ្យនៅដាច់ដោយឡែករយៈពេល ១៤ថ្ងៃ នៅចត្តាឡីស័ក វិទ្យាល័យជីកូ។

ស្ថានឯកអគ្គរាជទូតកម្ពុជាប្រចាំវៀតណាម ជួយអន្តរាគមន៍ និងទទួលស្រ្តីខ្មែររងគ្រោះ ចំនួន ៣ រូប ដែលចាញ់បោកមេឃ្យល់នាំទៅប្រទេសចិន

<https://www.cen.com.kh/> May 7, 2020

វៀតណាម៖ ស្ថានឯកអគ្គរាជទូតកម្ពុជា បានសហការជាមួយអាជ្ញាធរ មានសមត្ថកិច្ចខេត្តថាញ់ហ៊ីរ និងខេត្តឡាំងស៊ីន វៀតណាម ជួយអន្តរាគមន៍ និងទទួលស្រ្តីខ្មែររងគ្រោះ ចំនួន ៣ រូប ដែលចាញ់បោកមេឃ្យល់នាំទៅប្រទេសចិន ហើយបានឆ្លងដែនដោយខុសច្បាប់ចូលវៀតណាម តាំងពីចុងខែមីនា។ នេះបើតាមការផ្សាយរបស់ Royal Embassy of Cambodia in Vietnam នៅថ្ងៃទី៧ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០។ ស្ថានទូតបានទិញសំបុត្រថវិកា និង ឧបត្ថម្ភថវិកា សម្រាប់ទទួលទានអាហារ ហើយបញ្ជូនពួកគាត់ ដោយចេញដំណើរពីក្រុងហាណូយ តាមថវិកានៅថ្ងៃទី ៥ ខែឧសភា និងទៅដល់ទីក្រុងហូជីមីញ នៅថ្ងៃទី៧ ខែឧសភានេះ ដែលនៅទីនោះ ស្ថានកុងស៊ុលកម្ពុជា នឹងបញ្ជូនពួកគាត់ បន្តតាមថវិកាទៅកាន់ច្រកព្រំដែនម៉ុកបាយ-បារិត។

ស្ថានទូតបានផ្តាំផ្ញើដល់ស្រ្តីទាំងបីរូប សូមឈប់ចាញ់បោកមេឃ្យល់ទៀត និងប្រាប់ដល់មិត្តភក្តិ ពីបទពិសោធន៍ដ៏លំបាកនេះ ហើយពេលទៅដល់មាតុប្រទេសវិញ ខិតខំកសាងខ្លួន ប្រកបមុខរបរតាមសមត្ថភាព។ ដោយ៖កូឡាប

ពលករខ្មែរដែលត្រូវត្រឡប់ទៅកូរ៉េវិញ តម្រូវឱ្យបំពេញចំណុចទាំង៥ នេះ ទើបអាចចូលបាន

<http://khmerinkorea.com/> May 7, 2020

សេអ៊ូល៖ ស្របពេលដែលរដ្ឋាភិបាលកូរ៉េខាងត្បូង ធ្វើការរឹតបន្តឹងការវិលត្រឡប់មកវិញចូលក្នុងប្រទេសកូរ៉េ សម្រាប់ពលករបរទេសដែលកាន់វីសា E-9 Visa នោះ មជ្ឈមណ្ឌល EPS (HRD កូរ៉េនៅកម្ពុជា) បានជូនសេចក្តីណែនាំសម្រាប់ពលករកម្ពុជា ដែលត្រៀមនឹងចូលប្រទេសកូរ៉េវិញ នូវវិធានការ ៥ មានខ្លឹមសារដូចខាងក្រោម៖ ចាប់ពីថ្ងៃទី៦ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ ចំពោះពលករខ្មែរកាន់វីសា (E-9) មុនពេលចូលប្រទេសកូរ៉េ ត្រូវតែមានលិខិតបញ្ជាក់ពីមជ្ឈមណ្ឌល EPS (HRD កូរ៉េនៅកម្ពុជា) ថានៅពេលដែលចូលមកប្រទេសកូរ៉េហើយ មានកន្លែងស្នាក់នៅដាច់ដោយឡែកពីគេ ដែលក្នុងនោះបងប្អូនពលករត្រូវតែ៖

១. ត្រូវទំនាក់ទំនងមកថៅកែ, អ្នកស្គាល់គ្នា ឬ ស្ថានទូតខ្មែរនៅកូរ៉េ ដើម្បីអោយជួយរកកន្លែងស្នាក់នៅដាច់ដោយឡែក ១៤ថ្ងៃ។
២. បើអ្នកមានទឹកកន្លែងស្នាក់នៅ ដាច់ដោយឡែក ១៤ថ្ងៃហើយ អ្នកត្រូវដាក់ពាក្យ ស្នើសុំលិខិតបញ្ជាក់ពីមជ្ឈមណ្ឌល EPS កូរ៉េនៅកម្ពុជា។
៣. (តំរូវឱ្យមានលិខិតបញ្ជាក់ ២ច្បាប់) ក្រោយពេលបានទទួលក្រដាសបញ្ជាក់ពីមជ្ឈមណ្ឌល EPS លិខិតច្បាប់ទី១ ត្រូវប្រើ ពេលឡើងយន្តហោះ ហើយពេលមកដល់ព្រលានយន្តហោះនៅប្រទេសកូរ៉េ ត្រូវប្រើ ១សន្លឹកទៀត ដោយត្រូវអោយទៅកន្លែងអជ្ញាធរកូរ៉េដែលពាក់ព័ន្ធ។
៤. បើគ្មានលិខិតបញ្ជាក់ ពីមជ្ឈមណ្ឌល EPS កូរ៉េនៅកម្ពុជាទេ អ្នកនឹងប្រឈមមុខនូវការដកសំបុត្រយន្តហោះ (សំបុត្រកៅអី) មិនបាន ។
៥. ប្រសិនបើពុំមានលិខិតបញ្ជាក់នោះទេ អ្នកនឹងត្រូវទទួលការត្រួតពិនិត្យឡើងវិញ ហើយមិនត្រូវអនុញ្ញាតិអោយចូលប្រទេសកូរ៉េឡើយ។

ទូរស័ព្ទសម្រាប់ទំនាក់ទំនងលេខ: 023 997 844 / 023 997 855 ដូចនេះ សូមអំពាវនាវបងប្អូនពលករកម្ពុជា ដែលត្រូវវិលត្រឡប់ចូលប្រទេសកូរ៉េវិញ ត្រៀមរៀបចំឱ្យបានរួចរាល់ទៅតាមការណែនាំរបស់មជ្ឈមណ្ឌល EPS (HRD កូរ៉េនៅកម្ពុជា) ដើម្បីចៀសវាងកុំឱ្យមានបញ្ហាផ្សេងៗកើតមានឡើង។

ពលរដ្ឋខ្មែរ ដែលបន្តវិលចូលប្រទេសវិញ តាមច្រកទ្វារព្រំដែនអន្តរជាតិអូស្តាច់ ខេត្តឧត្តរមានជ័យ មានចំនួន ៣១នាក់

<https://www.facebook.com/GDIOfficial> 07-05-2020

នៅថ្ងៃទី៧ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ វេលាម៉ោង ១៥និង០០នាទី ភាគីថៃនៅតែបន្តបិទច្រកទ្វារព្រំដែនអន្តរជាតិ ឆង ចម ខេត្តសុរិន្ទ ទល់មុខច្រកទ្វារព្រំដែនអន្តរជាតិអូស្តាច់ ខេត្តឧត្តរមានជ័យ ជាបណ្តោះអាសន្ន មិនអនុញ្ញាតឱ្យអ្នកដំណើរ គ្រប់សញ្ជាតិចេញ-ចូល ឆ្លងកាត់ ដើម្បីបង្ការ និងទប់ស្កាត់ការរាតត្បាតនៃជំងឺឆ្លងកូវីដ១៩។ ក្នុងការបិទច្រកនេះ ភាគីថៃបានលើកលែង ទំនិញដែលទទួលបានការអនុញ្ញាត និងអ្នកបើកបររថយន្តដឹកទំនិញដែលទទួលបានការអនុញ្ញាត ព្រមទាំងបានការឆ្លងកាត់ត្រួតពិនិត្យ ដោយសមត្ថកិច្ចទាំងភាគី កម្ពុជា-ថៃ បានត្រឹមត្រូវ និងពលរដ្ឋខ្មែរ ឬពលរដ្ឋថៃ ដែលត្រូវវិលត្រឡប់ចូលប្រទេសរៀងៗខ្លួន។ ចំណែកឯពលរដ្ឋខ្មែរ ដែលបន្តវិលចូលប្រទេសវិញ តាមច្រកទ្វារព្រំដែនអន្តរជាតិអូស្តាច់ ខេត្តឧត្តរមានជ័យ មានចំនួន ៣១នាក់ ស្រី ១៩នាក់។

ពលករខ្មែរម្នាក់ធ្លាក់ពីទូកនេសាទត្រី ១យប់ ១ថ្ងៃ អណ្តែតនៅកណ្តាលសមុទ្រ

<https://www.facebook.com/labourkhmer> 07.05.20

ពលករខ្មែរម្នាក់ធ្លាក់ពីទូកនេសាទត្រី ១យប់ ១ថ្ងៃ អណ្តែតនៅកណ្តាលសមុទ្រ សំណាងល្អតែក្នុងទូកបើកតាមរកឃើញនិងជួយសង្គ្រោះទាន់ពេល។ ជនរងគ្រោះមានឈ្មោះ សយ ផល អាយុ ៣៦ឆ្នាំ ជាពលករធ្វើការនៅលើទូកនេសាទត្រី នៅក្នុងខេត្តសង្កាប្រទេសថៃ។ មូលហេតុ៖ អង្គុយបត់ជើងធំហើយងងុយដេកទើបបណ្តាលឲ្យធ្លាក់ពីទូក ។

**ឯកឧត្តម ហ៊ឺ វុឌ្ឍី អនុរដ្ឋលេខាធិការក្រសួងការងារ និងបណ្តុះបណ្តាលវិជ្ជាជីវៈ
វ: បានទទួលជួបពិភាក្សាជាមួយលោកស្រី Kristin PARCO ប្រធានបេសកកម្ម
អង្គការទេសន្តរប្រវេសន៍ការងារ (IOM) ដើម្បីពិភាក្សាអំពីយន្តការបង្កើនកិច្ច
សហប្រតិបត្តិបន្ថែមទៀត**

<https://www.facebook.com/General-Department-of-Labour> 08-05-2020

នៅថ្ងៃព្រហស្បតិ៍ ១រោច ខែពិសាខ ឆ្នាំជូត ទោស័ក ព.ស.២៥៦៤ ត្រូវនឹងថ្ងៃទី៧ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ នៅទីស្តីការក្រសួង ឯកឧត្តម ហ៊ឺ វុឌ្ឍី អនុរដ្ឋលេខាធិការ តំណាងដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់ ឯកឧត្តមបណ្ឌិតរដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងការងារ និងបណ្តុះបណ្តាលវិជ្ជាជីវៈ បានទទួលជួបពិភាក្សាជាមួយលោកស្រី Kristin PARCO ប្រធានបេសកកម្មអង្គការទេសន្តរប្រវេសន៍ការងារ (IOM) និងសហការី ដើម្បីពិភាក្សាអំពីយន្តការបង្កើនកិច្ចសហប្រតិបត្តិបន្ថែមទៀត។ ជាកិច្ចចាប់ផ្តើម ឯកឧត្តម ហ៊ឺ វុឌ្ឍី បានថ្លែងអំណរគុណដល់អង្គការ IOM ដែលបានសហការការងារល្អជាមួយក្រសួងការងារ និងបណ្តុះបណ្តាលវិជ្ជាជីវៈកន្លងមក៖

-សិក្ខាសាលាផ្សព្វផ្សាយ ស្តីពីគោលនយោបាយទេសន្តរប្រវេសន៍ការងារឆ្នាំ២០១៩-២០២៣

-សិក្ខាសាលាពិគ្រោះយោបល់សម្រាប់ទីភ្នាក់ងារជ្រើសរើសពលករ ស្តីពីការជ្រើសរើសពលករដោយអនុលោមតាមក្រមសីលធម៌ និងរាជបញ្ញត្តិរបស់ប្រទេសថៃ ស្តីពីការនាំពលករទេសន្តរប្រវេសន៍ទៅធ្វើការជាមួយនិយោជកនៅប្រទេសថៃ។

-សិក្ខាសាលាប្រឹក្សាយោបល់ ស្តីពីការដាក់បញ្ចូលការសិក្សាផ្នែកទេសន្តរប្រវេសន៍ដោយសុវត្ថិភាព និងជំនាញទាន់ទៅក្នុងកម្មវិធីអភិវឌ្ឍជំនាញបច្ចេកទេស និងវិជ្ជាជីវៈនៅក្នុងខេត្តគោលដៅ។

លោកស្រី Kristin PARCO ក៏បានថ្លែងអំណរគុណដល់ ឯកឧត្តមបណ្ឌិតរដ្ឋមន្ត្រី និងថ្នាក់ដឹកនាំក្រសួងការងារនិងបណ្តុះបណ្តាលវិជ្ជាជីវៈ ដែលតែងតែផ្តល់ការគាំទ្រ និងកិច្ចសហការយ៉ាងល្អជាមួយអង្គការ IOM ក្នុងការអនុវត្តគម្រោងនាពេលកន្លងមក។ លោកស្រី ក៏បានជម្រាបផងដែរថា អំពីកិច្ចសហប្រតិបត្តិការជាមួយរដ្ឋាភិបាលថៃលើការអនុវត្តគម្រោង PROMISE មានដូចជា៖

-ផលិតជាសម្ភារ សម្រាប់ផ្សព្វផ្សាយអំពីចំណេះដឹងដល់ពលករក្នុងការផ្លាស់ប្តូរថៅកែ

-សំណង អត្ថប្រយោជន៍ និងផលប៉ះពាល់អំពីការផ្លាស់ប្តូរថៅកែ

-សិទ្ធិ និងអត្ថប្រយោជន៍ផ្សេងៗពីការងារស្របច្បាប់

-ផលប៉ះពាល់ដែលជាពលករមិនមានឯកសារគ្រប់គ្រាន់

-ការផ្សព្វផ្សាយពាក់ព័ន្ធនឹងសុខភាព និងផ្សព្វផ្សាយព័ត៌មានបន្តរបស់រដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា និងថៃដល់ពលករព្រមទាំងផលិតឃ្លីបអប់រំដល់ពលករផងដែរ។

លោកស្រី ក៏បានបន្ថែមផងដែរថា នៅអំឡុងការរីករាលដាលជំងឺកូវីដ-១៩ អង្គការ IOM សូមថ្លែងអំណរគុណដល់រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា ជាពិសេសអាជ្ញាធរថ្នាក់ជាតិ និងថ្នាក់ក្រោមជាតិ ព្រមទាំងអាជ្ញាធរនៅខេត្តជាប់ព្រំដែន បានសម្រួលដល់អង្គការ IOM ក្នុងការជួយពលករកម្ពុជាឆ្លងកាត់ព្រមដែនកម្ពុជា-ថៃ និងដឹកជញ្ជូនដល់ស្រុកកំណើត ដោយរៀបចំកន្លែងចត្តាឡីស័ក និងវិធានអនាម័យស្របតាមគោលការណ៍របស់ក្រសួងសុខាភិបាលជាពិសេសអង្គការ IOM មានគម្រោងអនុវត្តនៅខេត្តចំនួន ៦ គឺខេត្តសៀមរាប បាត់ដំបង បន្ទាយមានជ័យ ឧត្តរមានជ័យ ព្រៃវែង និងកំពង់ធំ។

- ជាលទ្ធផល ក្រសួង និងអង្គការ IOM ប្តេជ្ញាបន្តកិច្ចសហការការងារជាមួយគ្នាពេលអនាគត ដូចខាងក្រោម៖
- សិក្សាស្រាវជ្រាវភាពងាយរងគ្រោះរបស់ពលករកម្ពុជាវិលត្រឡប់ពីបរទេសមកកម្ពុជាវិញ ក៏ដូចជាការគាំពារពលករកម្ពុជាឆ្លងកាត់ព្រំដែនកម្ពុជា-ថៃ នៅថ្នាក់តំបន់ និងអន្តរជាតិ
 - អង្គការ IOM នឹងជួយគាំទ្រក្នុងការអនុវត្តលើលទ្ធផលសន្និសីទថ្នាក់រដ្ឋមន្ត្រី ការងារលើកទី៣ CLMVT កាលពីថ្ងៃទី១៧ ខែកញ្ញា ឆ្នាំ២០១៩ នៅខេត្តសៀមរាប ទាក់ទងទៅនឹង ផែនទីបង្ហាញផ្លូវទីក្រុងសៀមរាប ដើម្បីឆ្ពោះទៅកាន់ការចេញសេចក្តីថ្លែងការណ៍របស់ រដ្ឋមន្ត្រីការងារស្តីពី ចល័តភាពរបបសន្តិសុខសង្គមសម្រាប់ពលករទេសន្តរប្រវេសន៍នៃប្រទេស CLMVT
 - អង្គការ IOM នឹងបន្តផ្តល់ជំនួយបច្ចេកទេសលើការពង្រឹងសមត្ថភាពដល់មន្ត្រីរបស់ក្រសួង និងបុគ្គលិកទីភ្នាក់ងារជ្រើសរើសពលករ
 - បន្តពិភាក្សាលើការរៀបចំផែនការដើម្បីផ្តល់ការបណ្តុះបណ្តាលជំនាញដល់ពលករទេសន្តរប្រវេសន៍កម្ពុជា (TVET)

ថ្ងៃទី១១ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០

ពលរដ្ឋខ្មែរជាង ១០០ នាក់ បានធ្វើដំណើរពីប្រទេសថៃ តាមច្រកអូប៊ីជាន់

<http://kampucheathmey.com/> 11/5/2020 6:31 Am

មានប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរប្រមាណ ១៣៦នាក់ ទើបវិលត្រលប់មកពីប្រទេសថៃវិញ តាមច្រកអូប៊ីជាន់ និងមានគោលដៅទៅកាន់ខេត្តចំនួន ១៣ ក្នុងប្រទេសកម្ពុជា។ នេះបើតាមការដឹងពីក្រុមការងារ ចត្តាឡីស័ក មណ្ឌលព្រះមុនីវង្សក្រុងបាត់ដំបង សម្រាប់ថ្ងៃទី១០ខែឧសភានេះ ។ អ្នកទាំងនោះនិវត្តន៍ពីប្រទេសថៃមកកាន់ស្រុកកំណើតរបស់ខ្លួន វិញ តាមច្រកអូប៊ីជាន់មានចំនួន១៣៦នាក់ ក្នុងនោះស្រីចំនួន៦៣ នាក់ ដែលមានគោលដៅទៅកាន់ខេត្តចំនួន១៣ ក្នុងប្រទេសកម្ពុជា ក្នុងនោះមានខេត្តបាត់ដំបងចំនួន ៣៥នាក់ ដែរ ។ គេហទំព័រកម្ពុជាថ្មីនឹងរាយការណ៍ជាបន្តបន្ទាប់ !!

មន្ត្រីជំនាញផ្នែកកុមារ ប្រាប់ពីវិធានមួយចំនួនក្នុងការការពារហានិភ័យនៃការកេងប្រវ័ញ្ចផ្លូវភេទលើកុមារតាមប្រព័ន្ធអនឡាញ

<http://kampucheathmey.com/> 9/5/2020 7:45 Pm

ភ្នំពេញ ៖ មន្ត្រីជំនាញផ្នែកកុមារបានឲ្យដឹងថា ការរស់នៅ និងទម្លាប់ជាទៀងទាត់របស់កុមារប្រមាណ៦លាននាក់ដែលរស់នៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា ត្រូវបានរងផលប៉ះពាល់ដោយសារជំងឺកូវីដ១៩ ហើយបានបង្ខំឱ្យពួកគេផ្លាស់ប្តូរទៅរកជម្រើសតាមបែបអនឡាញ ទាំងការសិក្សានិងទំនាក់ទំនងសង្គម។

លោក ណេង វណ្ណៈ មន្ត្រីអង្គការសកម្មភាពដើម្បីកុមារ(APLE) បានឲ្យដឹងបន្ថែមថា ខណៈពេលដែល ជម្រើសតាមអនឡាញផ្តល់នូវសុវត្ថិភាព ដើម្បីឲ្យពួកគេជៀសផុតពីការឆ្លងមេរោគនោះ ក៏ដូចជាផ្តល់នូវអត្ថប្រយោជន៍ដល់សុខុមាលភាព និងការអភិវឌ្ឍន៍របស់កុមារ តែវាក៏មានការកើនឡើងនូវហានិភ័យ នៃការប្រើប្រាស់ អ៊ីនធឺណិតដ៏លើសលប់ចំពោះកុមារ ហើយហានិភ័យដែលគួរឲ្យព្រួយបារម្ភក្នុងចំណោមហានិភ័យជាច្រើនដទៃ ទៀត គឺការកើនឡើងនូវការប្រឈមនឹងហានិភ័យនៃការកេងប្រវ័ញ្ចផ្លូវភេទតាមប្រព័ន្ធអនឡាញ។ លោកបញ្ជាក់ថា ជនល្មើសផ្លូវភេទលើកុមារតាមអនឡាញ កំពុងធ្លៀតខ្លួនទាញយកប្រយោជន៍ពីស្ថានភាពដែលកុមារចំណាយ ពេលច្រើនតាមអនឡាញ ដើម្បីស្វែងរកពួកគេក្នុងគោលបំណងកេងប្រវ័ញ្ចផ្លូវភេទ។ កង្វះការយល់ដឹងអំពីកត្តា ដែលនាំឲ្យមានការប្រឈមនឹងហានិភ័យទាំងកុមារ និងឪពុកម្តាយ បានធ្វើឲ្យជនល្មើសអាចកេងប្រវ័ញ្ចពីភាពងាយ រងគ្រោះរបស់កុមារតាមអនឡាញ និងលួងលោមកុមារឲ្យមានទំនាក់ទំនងដែលនាំទៅរកការរំលោភបំពាន។ ហេតុ នេះលោកណេង វណ្ណៈ បានណែនាំថា ក្នុងនាមជាឪពុកម្តាយ ឬអាណាព្យាបាល អ្នកមានលទ្ធភាពក្នុងការជួយ ការពារពួកគេពីហានិភ័យទាំងនោះបាន ហើយអ្នកក៏អាចកាត់បន្ថយការប្រឈមរបស់ពួកគេទៅនឹងហានិភ័យតាម ប្រព័ន្ធអនឡាញផងដែរ។ វិធានណែនាំនេះនឹងផ្តល់ជូនលោកអ្នកនូវព័ត៌មានសំខាន់ៗស្តីពីហានិភ័យតាមប្រព័ន្ធអន ឡាញ និងឧបករណ៍ដើម្បីជួយអ្នកក្នុងការតាមដានពីសកម្មភាពអនឡាញរបស់កុមារ អាចអប់រំពួកគេដើម្បីឆ្ពោះទៅ រកជម្រើសដ៏ឆ្លាតវៃ ក៏ដូចជាលើកទឹកចិត្តឲ្យមានការសន្ទនាដោយបើកចំហ និងប្រកបដោយសុខុមាលភាពជាមួយ ពួកគេក្នុងកំឡុងពេលនៃជំងឺរាតត្បាតនេះ ដើម្បីការពារពួកគេឲ្យមានសុវត្ថិភាពពីគ្រោះថ្នាក់តាមប្រព័ន្ធអនឡាញ។

សូមសួរកូនរបស់អ្នកថា តើកម្មវិធីប្រភេទណាដែលពួកគេតែងប្រើនៅពេលពួកគេអនឡាញ។ អ្នកអាចសុំឱ្យ ពួកគេបង្រៀនអ្នកអំពីកម្មវិធីទាំងនោះ ប្រសិនបើអ្នកមិនសូវស្គាល់ ហើយផ្តល់ឱ្យអ្នកនូវគន្លឹះមួយចំនួនដែលពួកគេ ដឹង។ សកម្មភាពទាំងនេះ នឹងបង្ហាញនូវចំណាប់អារម្មណ៍ និងទំនាក់ទំនងល្អរបស់អ្នកក្នុងជីវិតពួកគេ ហើយក៏ជួយ អ្នកឱ្យយល់ពីអ្វីដែលពួកគេតែងធ្វើតាមអនឡាញ។ នៅពេលដែលអ្នកបានដឹងពីកម្មវិធីដែលពួកគេបានប្រើ អ្នកត្រូវ ប្រាកដថាអ្នកបានកំណត់ឯកជនភាពចំពោះឧបករណ៍ និងកម្មវិធីដែលកូនរបស់អ្នកបានប្រើរួចរាល់ហើយ។ វាជា ការល្អបំផុតនៅពេលដែលអ្នកអនុវត្តវិធាននេះ ជាមួយពួកគេ ហើយធ្វើការពន្យល់ពីសារៈសំខាន់នៃការងារនេះដល់ ពួកគេ។ ប្រសិនបើអ្នកមិនទាន់យល់ដឹងពីកម្មវិធីទាំងនេះទេ សូមកុំបារម្ភ និងស្វែងរកជំនួយនានាពីអ្នកជំនាញ។ អ្នកអាចទាក់ទងអង្គការសកម្មភាពដើម្បីកុមារដើម្បីស្នើសុំជំនួយទាំងនេះបាន។ វិត្ត

បុរសជនជាតិអាមេរិកាំងម្នាក់ត្រូវបានចោទប្រកាន់ពីបទរំលោភផ្លូវភេទកុមារក្រោមអាយុ ១៣ឆ្នាំ២នាក់

<https://www.rfa.org/khmer/> ដោយ ខែ សុណង 2020-05-09

តុលាការខេត្តកណ្តាល ចោទប្រកាន់បុរសជនជាតិអាមេរិកាំងម្នាក់ ពីបទទិញពេស្យាចារកុមារ និងបាន រំលោភបំពានផ្លូវភេទលើកុមារខ្មែរ ក្រោមអាយុ១៣ឆ្នាំ ចំនួន២នាក់។ អង្គការសកម្មភាពដើម្បីកុមារ អាស៊ូង ប៉ូលេ ហ្សង់ហ្សង់ (Action Pour Les Enfants) ហៅកាត់ថា APLE ចេញសេចក្តីប្រកាសព័ត៌មាននៅថ្ងៃទី៨ ឧសភា ថា កុមារក្រោមអាយុពីរនាក់ ត្រូវបានជួយសង្គ្រោះដោយអំពើរំលោភបំពានផ្លូវភេទពីសំណាក់បុរសជនជាតិអាមេរិកាំង វ័យ ៧៨ឆ្នាំម្នាក់។ បុរសនេះ រងការចោទប្រកាន់តាមមាត្រា ៣៤ នៃច្បាប់ស្តីពីការបង្ក្រាបអំពើជួញដូរមនុស្ស និង អំពើធ្វើអាជីវកម្មផ្លូវភេទ ដែលនឹងត្រូវផ្តន្ទាទោសពី ៧ឆ្នាំដល់ ១៥ឆ្នាំ។

អង្គការនេះរាយការណ៍ថា នេះជាជនជាប់ចោទទី ១៥ហើយ ដែលបានប្រព្រឹត្តបទល្មើសផ្លូវភេទ ក្នុងរយៈ ពេល ២ឆ្នាំ គឺតាំងពីឆ្នាំ២០១៨។ ជាមួយគ្នានោះក៏មានមនុស្ស៣៣នាក់ពាក់ព័ន្ធចំនួន ២១នាក់ទៀត ជាជនជាតិខ្មែរដែល ត្រូវបានចាប់ខ្លួន ក្នុងបទកេងប្រវ័ញ្ចផ្លូវភេទលើកុមារ។

ស្ត្រីពលករសម្រាលកូនក្នុងព្រៃលើទឹកដីស្រុកអារញ្ញប្រទេសថៃ បានវិលត្រឡប់មកសម្រាក នៅមន្ទីរពេទ្យម៉ាឡៃ

<http://kampucheathmey.com/> 9/5/2020 9:39 Pm

សៀមរាប ៖ កាលពីថ្ងៃទី០៦ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ ស្ត្រីពលករខ្មែរក្នុងពេលធ្វើដំណើរវិលត្រឡប់ចូលមក ប្រទេសកម្ពុជាវិញ បានសម្រាលកូននៅក្នុងព្រៃលើទឹកដីស្រុក អារញ្ញ នៃព្រះរាជាណាចក្រថៃ។ ក្រោមកិច្ច អន្តរាគមន៍របស់លោក អ៊ុំ រាត្រី អភិបាលនៃគណៈអភិបាលខេត្តបន្ទាយមានជ័យ និង លោកទៀ សីហា អភិបាលនៃ គណៈអភិបាលខេត្តសៀមរាប បានធ្វើការទំនាក់ទំនងអាជ្ញាធរថៃ ដើម្បីបញ្ជូនស្ត្រីម្នាក់នេះមកប្រទេសកម្ពុជាវិញ ហើយបានទទួលឲ្យសម្រាកព្យាបាលនិងថែទាំសុខភាពនៅមន្ទីរពេទ្យបង្អែកស្រុកម៉ាឡៃ។ ក្នុងការសម្រាកនៅមន្ទីរ ពេទ្យបង្អែកស្រុកម៉ាឡៃនោះ ក៏មានក្រុម ការងារទទួលពលករវិលត្រឡប់មកពីក្រៅប្រទេស ដឹកនាំដោយលោក ជំទាវ យូ សុភា អភិបាលរងខេត្តសៀមរាប បានចុះសួរសុខទុក្ខស្ត្រីសម្រាលកូន ព្រមទាំងបានធ្វើការឧបត្ថម្ភនូវថវិកា មួយចំនួន ក្នុងថ្ងៃនោះផងដែរ។

នៅថ្ងៃបន្ទាប់ ក៏ត្រូវបានលោកស្រី ម៉ែនី រង្សី អភិបាលនៃគណៈអភិបាលស្រុក ក្រឡាញ់ ធ្វើការទំនាក់ទំនង និងបញ្ជូនថវិកាទៅទទួលយកគាត់មកសម្រាកព្យាបាលនិងថែទាំសុខភាពបន្តទាំងម្តាយនិងកូននៅមន្ទីរ ពេទ្យបង្អែកស្រុកក្រឡាញ់ផងដែរ។ លុះនៅចុងសប្តាហ៍ថ្ងៃសៅរ៍ ទី០៩ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ លោក យុត សំអាត ប្រធានគណៈកិត្តិយសអនុសាខាកាកបាទក្រហមកម្ពុជាស្រុក និង លោក សុខ ណារ៉េត អភិបាលរងនៃគណៈ អភិបាលស្រុក និង សហការី បាននាំយកអំណោយជាសម្ភារៈ និង គ្រឿងឧបភោគបរិភោគ របស់អនុសាខា កាកបាទក្រហមស្រុកក្រឡាញ់ ខេត្តសៀមរាប ដើម្បីប្រគល់ជូនស្ត្រីដែលបានសម្រាលកូននៅក្នុងព្រៃលើទឹកដីស្រុក អារញ្ញ នៃព្រះរាជាណាចក្រថៃ។

ស្ត្រីសម្រាលកូនមាន ឈ្មោះ ជួច វ៉ាសនា រស់នៅភូមិឈូករវ័ត្ត ឃុំចន្ទាសដៃ ដែលសម្រាលកូនក្នុងព្រៃ ក្នុង ភូមិសាស្ត្រស្រុកអារញ្ញ ប្រទេសថៃ ក៏បានធ្វើការថ្លែងអំណរគុណចំពោះរាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា ក៏ដូចអាជ្ញាធរខេត្ត សៀមរាប បន្ទាយមានជ័យ និង អាជ្ញាធរថៃ ដែលបានយកចិត្តទុកដាក់អំពីសុខភាពម្តាយនិងកូន ធានានូវសុវត្ថិភាព ខ្ពស់ទៀតផង។ អំណោយប្រគល់ជូននាពេលនោះ មាន អង្ករ ២៥គ.ក្រ, មី ១កេស, ត្រីខ ១យូរ ,ទឹកសុទ្ធ ៣យូរ , មុង ១ ,ក្លាយ ១ ,កន្ទួល ១ និង ថវិកាសរុប ១០ម៉ឺនរៀល របស់កាកបាទក្រហមស្រុក ក្នុងនោះលោក យុត សំអាត ក៏បានឧបត្ថម្ភ នូវ ៥ម៉ឺនរៀលផងដែរ។ គៀនវេត

ទាហានឈុតខ្មៅថៃ ចាប់ឃាត់ខ្លួនពលករខ្មែរ ៦៨នាក់ ដែលឆ្លងដែនខុសច្បាប់

<https://dap-news.com/national/> ByKD102 Posted on May 11, 2020

ភ្នំពេញ៖ ពលករខ្មែរចំនួន ៦៨នាក់ ដែលលួចឆ្លងដែន ដោយខុសច្បាប់តាមរយៈមេឃ ក្នុងបំណងវិល ត្រឡប់ចូលទៅប្រទេសថៃវិញ ត្រូវបានទាហានឈុតខ្មៅថៃ ឈរជើងតាមខ្សែបន្ទាត់ព្រំដែន ត្រង់ចំណុចជិត ភូមិណា ងពី ស្រុកអារញ្ញ ខេត្តស្រះកែវ ទល់មុខវត្ត៩៣ ស្ថិតស្រុកម៉ាឡៃ ខេត្តបន្ទាយមានជ័យយាត់ខ្លួន ហើយបញ្ជូនមកកម្ពុ ជាវិញ ។ ក្នុងចំនួន ៦៨នាក់នោះ មានប្រុស ៣៧នាក់ ស្រីចំនួន២៥នាក់ និងក្មេង៦នាក់។ នេះបើតាមមន្ទីរព័ត៌មាន ខេត្តសៀមរាប ទទួលរបាយការណ៍ក្រុមការងារ ទទួលប្រជាពលករពីប្រទេសថៃ នៅថ្ងៃទី១០ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ ហើយត្រូវបានផ្សាយក្នុងហ្វេសប៊ុក លោក ជា ច័ន្ទបូរិយុណ៍ មន្ត្រីក្រសួងព័ត៌មាន។ ពួកគេទាំង ៦៨នាក់ធ្វើដំណើរ កាលពីថ្ងៃ ៩ ឧសភា ។

នាយប៉ុស្ដិ៍ទាហានឈុតខ្មៅថៃ លោក ភូងកង ប៊ិន បានឲ្យដឹងថា ពលករទាំងនេះ នឹងត្រូវបញ្ជូនមកកម្ពុជា វិញតាមច្រកអូរជាន់ ស្រុកអូរជ្រៅ ខេត្តបន្ទាយមានជ័យ ។ លោក ក៏បានស្នើសុំឲ្យខាងកម្ពុជាជួយទប់ស្កាត់ ពលករ ខ្មែរផងកុំឲ្យបន្តឆ្លងដែរទៀត ។ លោកសំណូមពរថា “ខាងកម្ពុជា សូមជួយទប់ស្កាត់ ពលករកុំឲ្យទៅប្រទេសថៃ ក្នុង ពេលបច្ចុប្បន្ននេះ ព្រោះមេរោគកូវីដ-១៩កំពុងតែរាតត្បាតយ៉ាងខ្លាំង ។ ប្រទេសថៃអនុវត្តបទបញ្ជាបិទច្រកព្រំដែន ដើម្បីទប់ស្កាត់ការឆ្លងជំងឺនេះទាំងអស់គ្នា”។ លោកនាយប៉ុស្ដិ៍ ដដែលបានបន្តថា មេខ្យល់តែងតែយកលុយពីពលករ ខ្មែរក្នុងម្នាក់ ២,៥០០បាត ហើយមិនបានជូនដល់គោលដៅនោះទេ ដូច្នេះត្រូវគេចាប់បញ្ជូនមកវិញដដែល ។ លោក បានបញ្ជាក់ផងដែរថា ពលករខ្មែរទាំងនោះ ត្រូវបានមេខ្យល់លួចនាំចូលតាមកន្លែងផ្សេងៗ ក៏ត្រូវបានកម្លាំងទាហាន របស់ថៃ ចាប់ឃាត់ខ្លួនតែម្តង។ លោកថា តែងតែឃាត់ទុកពលករខ្មែរ ដែលលួចឆ្លងដែនខុសច្បាប់ ចូលតាមច្រក របៀងផ្សេងៗ តាមរយៈមេខ្យល់ទុកម៉ូ ព្រមទាំងយកថវិកាផ្ទាល់ខ្លួន ទិញអាហារឲ្យពលករខ្មែរទាំងនោះ ហូបចុក ថែមទៀតផង ។

ពលរដ្ឋខ្មែរ ដែលបន្តវិលចូលប្រទេសវិញ តាមច្រកទ្វារព្រំដែនអន្តរជាតិអូរស្មាច់ ខេត្តឧត្តរមានជ័យ មានចំនួន ២០នាក់ ស្រី

<https://www.facebook.com/GDIOfficial> 10-05-2020

នៅថ្ងៃទី១០ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ វេលាម៉ោង ១៥និង០០នាទី ភាគីថៃនៅតែបន្តបិទច្រកទ្វារព្រំដែនអន្តរជាតិ ឆង ចម ខេត្តសុរិន្ទ ទល់មុខច្រកទ្វារព្រំដែនអន្តរជាតិអូរស្មាច់ ខេត្តឧត្តរមានជ័យ ជាបណ្តោះអាសន្ន មិនអនុញ្ញាតឲ្យអ្នកដំណើរ គ្រប់សញ្ជាតិចេញ-ចូល ឆ្លងកាត់ ដើម្បីបង្ការ និងទប់ស្កាត់ការរាតត្បាតនៃជំងឺឆ្លងកូវីដ១៩។ ក្នុងការបិទច្រកនេះ ភាគីថៃបានលើកលែង ទំនិញដែលទទួលបានការអនុញ្ញាត និងអ្នកបើកបររថយន្តដឹកទំនិញ ដែលទទួលបានការអនុញ្ញាត ព្រមទាំងបានការឆ្លងកាត់ត្រួតពិនិត្យ ដោយសមត្ថកិច្ចទាំងភាគី កម្ពុជា-ថៃ បានត្រឹមត្រូវ និងពលរដ្ឋខ្មែរ ឬពលរដ្ឋថៃ ដែលត្រូវវិលត្រឡប់ចូលប្រទេសរៀងៗខ្លួន។ ចំណែកពលរដ្ឋខ្មែរ ដែលបន្តវិលចូលប្រទេសវិញ តាមច្រកទ្វារព្រំដែនអន្តរជាតិអូរស្មាច់ ខេត្តឧត្តរមានជ័យ មានចំនួន ២០នាក់ ស្រី ១២នាក់។

ពលរដ្ឋខ្មែរ ដែលបន្តវិលចូលប្រទេសវិញ តាមច្រកទ្វារព្រំដែនអន្តរជាតិអូរស្មាច់ ខេត្តឧត្តរមានជ័យ មានចំនួន ២១នាក់ ស្រី

<https://www.facebook.com/GDIOfficial> 09-05-2020

នៅថ្ងៃទី៩ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ វេលាម៉ោង ១៥និង០០នាទី ភាគីថៃនៅតែបន្តបិទច្រកទ្វារព្រំដែនអន្តរជាតិ ឆង ចម ខេត្តសុរិន្ទ ទល់មុខច្រកទ្វារព្រំដែនអន្តរជាតិអូរស្មាច់ ខេត្តឧត្តរមានជ័យ ជាបណ្តោះអាសន្ន មិនអនុញ្ញាតឲ្យអ្នកដំណើរ គ្រប់សញ្ជាតិចេញ-ចូល ឆ្លងកាត់ ដើម្បីបង្ការ និងទប់ស្កាត់ការរាតត្បាតនៃជំងឺឆ្លងកូវីដ១៩។ ក្នុងការបិទច្រកនេះ ភាគីថៃបានលើកលែង ទំនិញដែលទទួលបានការអនុញ្ញាត និងអ្នកបើកបររថយន្តដឹកទំនិញ ដែលទទួលបានការអនុញ្ញាត ព្រមទាំងបានការឆ្លងកាត់ត្រួតពិនិត្យ ដោយសមត្ថកិច្ចទាំងភាគី កម្ពុជា-ថៃ បានត្រឹមត្រូវ និងពលរដ្ឋខ្មែរ ឬពលរដ្ឋថៃ ដែលត្រូវវិលត្រឡប់ចូលប្រទេសរៀងៗខ្លួន។ ចំណែកពលរដ្ឋខ្មែរ ដែលបន្តវិលចូលប្រទេសវិញ តាមច្រកទ្វារព្រំដែនអន្តរជាតិអូរស្មាច់ ខេត្តឧត្តរមានជ័យ មានចំនួន ២១នាក់ ស្រី ០៨នាក់។

មន្ទីរសង្គមកិច្ចយុវនីតិសម្បទា សហការជាមួយ តំណាងមន្ទីរសង្គមកិច្ចក្រុងហ្វីមីញ បាន ធ្វើការប្រគល់-ទទួលពលរដ្ឋខ្មែរចំនួន ០៥នាក់

<https://www.facebook.com/GDIOfficial> 07-05-2020

នៅថ្ងៃទី០៧ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ វេលាម៉ោង ០៨និង៣០នាទី តំណាងមន្ទីរសង្គមកិច្ចយុវនីតិសម្បទា សហការជាមួយ តំណាងមន្ទីរសង្គមកិច្ចក្រុងហ្វីមីញ បានធ្វើការប្រគល់-ទទួលពលរដ្ឋខ្មែរចំនួន ០៥នាក់ ដែល បានចាញ់បោកមេខ្យល់ នាំយកទៅលក់នៅប្រទេសចិន នៅប៉ុស្តិ៍នគរបាលច្រកទ្វារព្រំដែនអន្តរជាតិបារិត ខេត្ត ស្វាយរៀង។ ដោយអនុវត្តតាមគោលការណ៍ របស់ក្រសួងសុខាភិបាល ស្ថាប័នចត្តាឡីស័ក រក្សាទុកដាច់ដោយ ឡែកចំនួន ១៤ថ្ងៃ និងបញ្ជូនពលរដ្ឋខាងលើ ទៅមន្ទីរពេទ្យបង្អែកជីកូ ខេត្តស្វាយរៀង នៅវេលាម៉ោង ០៩និង០០ នាទី ថ្ងៃខែឆ្នាំដដែល។

ស្ថានទូតព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា ប្រចាំ

ប្រទេសថៃ បានសហការជាមួយក្រសួងការងារថៃ ក្រសួងសុខាភិបាលថៃ អាជ្ញាធរពាក់ព័ន្ធ ខេត្ត និងអង្គការ (LPN) បានចុះចែកអំណោយ ដល់ពលករខ្មែរនៅក្នុងស្រុក២

<https://www.facebook.com/ithsamheg> 10-05-2020 1:15 PM

នៅថ្ងៃទី០៩ ឧសភា ស្ថានទូតព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា ប្រចាំប្រទេសថៃបានសហការជាមួយក្រសួងការងារ ថៃ ក្រសួងសុខាភិបាលថៃ អាជ្ញាធរពាក់ព័ន្ធខេត្ត និងអង្គការ មូលនិធិ លើកកម្ពស់សិទ្ធិនិងគុណភាពជីវិតពលករ (LPN) បាន ចុះ ចែកអំណោយ (រួមមាន អង្ករ ត្រីខ មីកញ្ចប់ ទឹកស៊ីអ៊ីវ និងម៉ាស់) ដល់ពលករ ខ្មែរនៅក្នុង ស្រុក២ គឺស្រុកបានផ្ទូ និងបាងប៉ាកុង ខេត្តឆាក់ឈីងសៅ ជាង៣០០ នាក់ ដែលត្រូវបានផ្អាកពីការងារ បណ្តោះ អាសន្ន និងជួបការលំបាកខ្លាំង ដោយសារជំងឺកូវីដ១៩។ ទន្ទឹមនេះឯកឧត្តមទូតក៏បានពាំនាំនូវការសួរសុខទុក្ខពី សំណាក់សម្តេច តេ ជោ នាយក រដ្ឋ មន្ត្រី ឯកឧត្តមឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី និងឯកឧត្តមរដ្ឋមន្ត្រីការងារ អុីត សំហេង ដែល តែងតែ យកចិត្ត ទុកដាក់និងគិតគូរ សុខទុក្ខពលរដ្ឋខ្មែរទាំងក្នុងនិងក្រៅប្រទេស ជាពិសេស តែ ងតែបាន ណែនាំឲ្យស្ថានទូតជួយពលរដ្ឋខ្មែរនៅក្រៅប្រទេសឲ្យអស់ពីលទ្ធភាព។

ឯកឧត្តមទូត សូមគោរពបញ្ជាក់ថា ឯកឧត្តម និងក្រុម ការងារ បានអនុវត្តនូវគោលការណ៍សុខាភិបាលត្រឹម ត្រូវដូចជា ពាក់ម៉ាស់ ស្រោមដៃ វាស់កំដៅ អាស់កុល លាងដៃ និងមានគម្លាតសង្គម ដោយមានការសម្របសម្រួល ពីអាជ្ញាធរមូលដ្ឋានរបស់ថៃ ជាពិសេស អភិបាល ស្រុកទាំងពីរ

ក្រឡាញ់ភ្នាក់ពិបាល់ 7 សន្តតំពលករខ្មែរម្នាក់ស្លាប់

<https://www.facebook.com/prakpheaktraofficial/> Prak Pheaktra 10-05-2020

ហេតុការណ៍គ្រោះថ្នាក់នេះបានកើតឡើងកាលពីវេលាម៉ោង៣រសៀល ថ្ងៃអាទិត្យ ទី១០ ខែឧសភា ឆ្នាំ ២០២០ ចំណុចកើតហេតុនៅក្នុងការដ្ឋានសំណង់មួយកន្លែងនៃតំបន់ បេបប្រាសិត១៧ ស្ថិតក្នុងស្រុកបាងឡាម៉ុង ខេត្តឈុនបុរី ប្រទេសថៃ។ ប្រភពពីអ្នកជិតខាងបានអោយដឹងថា ជនរងគ្រោះដែលស្លាប់បាត់បង់ជីវិតជាពលករខ្មែរ ។ ជនរងគ្រោះ មានឈ្មោះ មករា ភេទប្រុស អាយុ៣៤ឆ្នាំ ជាពលករធ្វើការសំណង់ នៅកន្លែងកើតហេតុ ។

ថ្ងៃទី១៣ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០

ពលរដ្ឋខ្មែរ ដែលបន្តវិនិច្ឆ័យប្រទេសវិញ តាមប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិអូស្ត្រាលី ខេត្តឧត្តរមានជ័យ មានចំនួន ២១នាក់

<https://www.facebook.com/GDIOfficial> 11-05-2020

នៅថ្ងៃទី១១ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ វេលាម៉ោង ១៥និង០០នាទី ភាគីថៃនៅតែបន្តបិទប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិ ឆង ចម ខេត្តសុរិន្ទ ទល់មុខប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិអូស្ត្រាលី ខេត្តឧត្តរមានជ័យ ជាបណ្តោះអាសន្ន មិនអនុញ្ញាតឱ្យអ្នកដំណើរ គ្រប់សញ្ជាតិចេញ-ចូល ឆ្លងកាត់ ដើម្បីបង្ការ និងទប់ស្កាត់ការរាតត្បាតនៃជំងឺឆ្លងកូវីដ១៩។ ក្នុងការបិទប្រកាសនេះ ភាគីថៃបានលើកលែង ទំនិញដែលទទួលបានការអនុញ្ញាត និងអ្នកបើកបររថយន្តដឹកទំនិញ ដែលទទួលបានការអនុញ្ញាត ព្រមទាំងបានការឆ្លងកាត់ត្រួតពិនិត្យ ដោយសមត្ថកិច្ចទាំងភាគី កម្ពុជា-ថៃ បានត្រឹមត្រូវ និងពលរដ្ឋខ្មែរ ឬពលរដ្ឋថៃ ដែលត្រូវវិលត្រឡប់ចូលប្រទេសរៀងៗខ្លួន។ ចំណែកពលរដ្ឋខ្មែរ ដែលបន្តវិលចូលប្រទេសវិញ តាមប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិអូស្ត្រាលី ខេត្តឧត្តរមានជ័យ មានចំនួន ២១នាក់ ស្រី ០៦នាក់។

អាជ្ញាធរថៃ ចាប់បញ្ជូនពលករខ្មែរចំនួន៣៤នាក់ មកកម្ពុជាវិញ

<https://www.cen.com.kh/> May 13, 2020

បាត់ដំបង ៖ អាជ្ញាធរថៃ បានចាប់បញ្ជូនពលករខ្មែរចំនួន៣៤នាក់ ដែលលួចឆ្លងដែនពីកម្ពុជាទៅប្រទេសថៃ តាមប្រកាសបៀងតូចៗ មកឱ្យអាជ្ញាធរកម្ពុជាវិញ ខណៈប្រទេសមួយចំនួនបិទប្រទេសនិងសម្រាប់កម្ពុជា ថៃមានការបិទព្រំដែន មិនឱ្យមានពលរដ្ឋទាំងពីរប្រទេសឆ្លងដែន លើកលែងតែការដោះដូរទំនិញ ក្នុងពេលពិភពលោកកំពុងមានការរីករាលដាលនៃជំងឺកូវីដ១៩។

លោក សៀម ប៊ុនរិទ្ធ អភិបាលរងខេត្ត និងជាអ្នកនាំពាក្យសាលាខេត្តបាត់ដំបង បានមានប្រសាសន៍ឱ្យដឹងកាលពីល្ងាចថ្ងៃទី១២ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ថា ពលរដ្ឋដែលលួចឆ្លងដែន ក្នុងដំណាក់កាលមានការហាមមិនឆ្លងដែននេះ គឺអ្នករស់នៅក្នុងស្រុកសំពៅលូន ដោយពួកគេឆ្លងដែនតាមរយៈមេឃ្យល់ ទៅតាមប្រកាសបៀង ស្ថិតនៅស្រុកសំពៅលូន ខេត្តបាត់ដំបង ចំនួន២០នាក់ និងតាមប្រកាសបៀង នៅស្រុកម៉ាឡៃ ខេត្តបន្ទាយមានជ័យ ចំនួន១៤នាក់ សរុបទាំងអស់ចំនួន ៣៤នាក់ ហើយពួកគេត្រូវបានអាជ្ញាធរថៃ ចាប់បញ្ជូនមកខ្មែរវិញទាំងអស់។ ពលរដ្ឋលួចឆ្លងដែនទៅប្រទេសថៃ ដោយខុសច្បាប់ ដែលអាជ្ញាធរថៃ ចាប់បញ្ជូនមកនេះ ត្រូវអាជ្ញាធរខេត្តបាត់ដំបង និងមន្ត្រីសុខាភិបាល ពិនិត្យសុខភាព ហើយឱ្យពួកគាត់ធ្វើចត្តាឡីស័ក ដាក់ខ្លួនដាច់ ដោយឡែកចំនួន១៤ថ្ងៃ នៅតាមផ្ទះរបស់ពួកគាត់ផងដែរ ។

សម្រាប់ខេត្តបាត់ដំបង គឺនៅតែមានការឈរជើង នៅតាមព្រំដែនជានិច្ច របស់សមត្ថកិច្ច និងមន្ត្រីសុខាភិបាលរងចាំ ពិនិត្យសុខភាពពលករខ្មែរ ដែលឆ្លងដែន មកពីប្រទេសថៃ មុននិងឱ្យពួកគាត់វិល ទៅស្រុកកំណើត ដើម្បីធ្វើចត្តាឡីស័កខ្លួនឯងបន្តនៅផ្ទះ។ អាជ្ញាធរខេត្តបាត់ដំបង នៅតែបន្តធ្វើការផ្សព្វផ្សាយ អំពីការការទប់ស្កាត់ជំងឺកូវីដ១៩ ដល់ពលរដ្ឋនៅគ្រប់ប្រកាសព្រំដែនរាល់ថ្ងៃ។

យោងតាមរបាយការណ៍របស់សាលាខេត្តបាត់ដំបង បានបង្ហាញឱ្យដឹងថា នៅថ្ងៃទី១២ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ ពលករខ្មែរមានទីលំនៅក្នុងខេត្តបាត់ដំបង បានវិលត្រឡប់ពីថៃ ចូលតាមប្រកាសព្រំដែនខេត្តនិងក្រៅខេត្ត មានចំនួន ៣១នាក់ (ស្រី១៤នាក់) និងពលករមានទីលំនៅ តាមបណ្តាជនានី ខេត្ត ដែលចូលមកវិញ តាមប្រកាសព្រំដែន ក្នុងខេត្តបាត់ដំបង មានចំនួន ៣៤នាក់ (ស្រី ១៣នាក់) ។ ដោយ ៖ អ៊ឹងសារ៉ុ

ពលរដ្ឋខ្មែរ ដែលបន្តវិលចូលប្រទេសវិញ តាមច្រកទ្វារព្រំដែនអន្តរជាតិអូរស្មាច់ ខេត្តឧត្តរមានជ័យ មានចំនួន ០១នាក់

<https://www.facebook.com/GDIOfficial> 12-05-2020

នៅថ្ងៃទី១២ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ វេលាម៉ោង ១៥និង០០នាទី ភាគីថៃនៅតែបន្តបិទច្រកទ្វារព្រំដែនអន្តរជាតិ ឆង ចម ខេត្តសុរិន្ទ ទល់មុខច្រកទ្វារព្រំដែនអន្តរជាតិអូរស្មាច់ ខេត្តឧត្តរមានជ័យ ជាបណ្តោះអាសន្ន មិនអនុញ្ញាតឱ្យអ្នកដំណើរ គ្រប់សញ្ជាតិចេញ-ចូល ឆ្លងកាត់ ដើម្បីបង្ការ និងទប់ស្កាត់ការរាតត្បាតនៃជំងឺឆ្លងកូវីដ១៩។ ក្នុងការបិទច្រកនេះ ភាគីថៃបានលើកលែង ទំនិញដែលទទួលបានការអនុញ្ញាត និងអ្នកបើកបររថយន្តដឹកទំនិញដែលទទួលបានការអនុញ្ញាត ព្រមទាំងបានការឆ្លងកាត់ត្រួតពិនិត្យ ដោយសមត្ថកិច្ចទាំងភាគី កម្ពុជា-ថៃ បានត្រឹមត្រូវ និងពលរដ្ឋខ្មែរ ឬពលរដ្ឋថៃ ដែលត្រូវវិលត្រឡប់ចូលប្រទេសរៀងៗខ្លួន។ **ចំណែកឯពលរដ្ឋខ្មែរ ដែលបន្តវិលចូលប្រទេសវិញ តាមច្រកទ្វារព្រំដែនអន្តរជាតិអូរស្មាច់ ខេត្តឧត្តរមានជ័យ មានចំនួន ០១នាក់ ស្រី ០១នាក់។**

ចាប់ខ្លួនយុវជនម្នាក់តាមបណ្តឹងម្តាយជនរងគ្រោះករណីធ្វើទារុណកម្មកុមារកាលពី១ឆ្នាំមុន

<http://www.freshnewsasia.com/> 2020-05-13

(ឧត្តរមានជ័យ)៖ យុវជនម្នាក់ ដែលគេស្គាល់ថាជាសកម្មជន Facebook ត្រូវបានកម្លាំងសមត្ថកិច្ចខេត្តឧត្តរមានជ័យឃាត់ខ្លួន នៅព្រឹកថ្ងៃទី១៣ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០នេះ ក្រោយមានពាក្យបណ្តឹងរបស់ម្តាយជនរងគ្រោះ ដែលបានប្តឹងជននេះថា បានធ្វើទារុណកម្មកូនខ្លួន កាលពី១ឆ្នាំ។ យុវជនដែលសមត្ថកិច្ចឃាត់ខ្លួននេះមានឈ្មោះ ធួន ផានណា ហៅហុន អាយុ៣៤ឆ្នាំ រស់នៅសង្កាត់សំរោង ក្រុងសំរោង ខេត្តឧត្តរមានជ័យ។ ចំណែកម្តាយជនរងគ្រោះ មានឈ្មោះ ខេន ធារី អាយុ២៩ឆ្នាំ ចំណែកជនរងគ្រោះជាកុមារ មានអាយុ ១ឆ្នាំ៧ខែ ឈ្មោះភី វាសនា។ ជនសង្ស័យ គឺជាប្តីក្រោយរបស់ម្តាយជនរងគ្រោះ ហើយកូនក្មេងរងគ្រោះនេះ គឺជាកូនរបស់ប្តីមុន។

បើតាមការអះអាងរបស់សមត្ថកិច្ច តាមបណ្តឹងរបស់ជនរងគ្រោះ គឺករណីធ្វើទារុណកម្មនេះ បានកើតឡើងកាលពីថ្ងៃទី២៨ ខែមេសា ឆ្នាំ២០១៩ នៅភូមិ ឈូក សង្កាត់សំរោង ក្រុងសំរោង ខេត្តឧត្តរមានជ័យ។ ជនសង្ស័យបានប្រើប្រាស់អំពើហិង្សា ដោយចាប់កាច់ដៃកាច់ជើងកូនប្រុសរបស់គាត់នឹងអតីតប្តីមុន ដែលពេលនោះទើបមានអាយុ៧ខែ ឱ្យរងរបួសជាទម្ងន់ ដោយបាក់ដៃ និងបាក់ជើង។

ទោះជាដំបូងនេះបានកើតឡើងកាលពី១ឆ្នាំមុន ប៉ុន្តែជនរងគ្រោះទើបនឹងដាក់ពាក្យបណ្តឹងទៅកាន់សមត្ថកិច្ច កាលពីថ្ងៃទី១២ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ប៉ុណ្ណោះ ដោយមានបង្ហាញភស្តុតាងមួយចំនួន។ ក្រោយមានការដាក់ពាក្យបណ្តឹងនេះ **កម្លាំងការិយាល័យប្រឆាំងការជួញដូរមនុស្ស នៃស្នងការដ្ឋាននគរបាលខេត្តឧត្តរមានជ័យ បានចុះឃាត់ខ្លួនឈ្មោះ ធួន ផានណា តែម្តង នៅវេលាម៉ោងប្រមាណ៦ព្រឹក ថ្ងៃទី១៣ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០។** រហូតមកដល់ពេលនេះ ជនសង្ស័យកំពុងស្ថិតនៅក្នុងការសួររាំរបស់សមត្ថកិច្ចនៅឡើយ។

ថ្ងៃទី១៥ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០

លោក ស ខេង បញ្ជាឱ្យរដ្ឋាភិបាលខេត្តនៅជាប់ព្រំដែន ទប់ស្កាត់កុំឱ្យពលរដ្ឋខ្មែរឆ្លងព្រំដែនខុស ច្បាប់ទៅប្រទេសជិតខាង

<https://www.postkhmer.com/> រ៉ែន ជាំរ៉ា | Publication date 15 May 2020 | 09:12 ICT

ភ្នំពេញ៖ លោក ស ខេង រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងមហាផ្ទៃកាលពីថ្ងៃទី ១៣ ខែឧសភា បានចេញបញ្ជាឱ្យអាជ្ញាធរ ខេត្តនៅជាប់ព្រំដែនទប់ស្កាត់ប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរ កុំឱ្យឆ្លងព្រំដែនដោយខុសច្បាប់ទៅប្រទេសជិតខាង ខណៈប្រទេសទាំង នោះកំពុងដាក់ប្រទេសក្នុងគ្រាអាសន្ន ដើម្បីទប់ស្កាត់ការរីករាលដាលជំងឺកូវីដ ១៩។ ការដាក់ចេញនូវបទបញ្ជាថ្មី របស់លោក ស ខេង នេះ បានធ្វើឡើងតាមរយៈលិខិតផ្ញើជូន អភិបាលខេត្តជាប់ព្រំដែនជាមួយប្រទេសជិតខាងកម្ពុ ជាស្តីពីការទប់ស្កាត់ប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរ កុំឱ្យឆ្លងព្រំដែនដោយខុសច្បាប់ចូលទៅប្រទេសជិតខាង តាមច្រករបៀងនានា កាលពីថ្ងៃពុធទី ១៣ ខែឧសភា។ លោក ស ខេង ថ្លែងថា៖ «ខ្ញុំសូមជម្រាបជូនឯកឧត្តម លោកជំទាវ (អភិបាលខេ ត្តជាប់ព្រំដែន) ជ្រាបថា នាពេលថ្មីៗនេះ មានប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរមួយចំនួន ត្រូវបានមេឃូលនាំឆ្លងព្រំដែនដោយខុស ច្បាប់ចូលទៅក្នុងប្រទេសជិតខាង ខណៈពេលដែលប្រទេសជិតខាងទាំងនោះកំពុងដាក់ប្រទេសក្នុងគ្រាអាសន្ន ដើម្បីបង្ការ ទប់ស្កាត់ការរីករាលដាលនៃជំងឺកូវីដ ១៩»។

លោកបញ្ជាក់ថា វិធានការនេះ គឺធ្វើឡើងដើម្បីពង្រឹងនូវការគ្រប់គ្រងការធ្វើដំណើរឆ្លងកាត់ព្រំដែនចេញ- ចូលប្រទេសជិតខាង ការថែរក្សាសន្តិសុខសណ្តាប់ធ្នាប់សាធារណៈ ការពារនូវផលប្រយោជន៍របស់បងប្អូនប្រជា ពលរដ្ឋខ្មែរ និងចូលរួមទប់ស្កាត់ការរីករាលដាលនៃជំងឺកូវីដ ១៩ នៅកម្ពុជា។ លោកបញ្ជាក់ក្នុងលិខិតថា៖ «ក្រសួង មហាផ្ទៃ សូមណែនាំដល់លោក លោកស្រី អភិបាលខេត្ត និងជាប្រធានគណៈបញ្ជាការឯកភាពរដ្ឋបាលខេត្ត ត្រូវ កោះប្រជុំគណៈបញ្ជាការឯកភាពរដ្ឋបាលខេត្តជាបន្ទាន់ ដើម្បីណែនាំដល់កងកម្លាំងមានសមត្ថកិច្ចទាំងអស់នៅតាម តំបន់ព្រំដែន ឱ្យចូលរួមសហការគ្នាដាក់ចេញនូវវិធានការទប់ស្កាត់ការចេញចូលឆ្លងព្រំដែនដោយខុសច្បាប់តាមច្រក របៀងនៅតាមបណ្តោយព្រំដែនជាមួយប្រទេសជិតខាង»។ ជាមួយគ្នានេះលោក ស ខេង ក៏បានណែនាំឱ្យអភិបាល ខេត្តជាប់ព្រំដែនត្រូវស្រាវជ្រាវស្វែងរក និងតាមដានខ្លួនមេឃូល ដែលធ្វើចលនាអូសទាញប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរ ឱ្យឆ្លង ព្រំដែនដោយខុសច្បាប់ ចូលទៅប្រទេសជិតខាងតាមច្រករបៀងនានាផងដែរ។

លោកបន្តថា៖ «ក្នុងករណីដែលសមត្ថកិច្ចនៃប្រទេសជិតខាង បានចាប់យកខ្លួនបងប្អូនប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរ ដែលបានឆ្លងព្រំដែនដោយខុសច្បាប់ ចូលទៅប្រទេសជិតខាង តាមច្រករបៀងនានារដ្ឋបាលខេត្ត ត្រូវទំនាក់ទំនង និង សម្របសម្រួលជាមួយសមត្ថកិច្ចនៃប្រទេសជិតខាង ដែលមានព្រំប្រទល់ជាប់គ្នាឱ្យបានឆាប់ ដើម្បីស្នើឱ្យសមត្ថកិច្ច នៃប្រទេសជិតខាងចាត់បញ្ជូនពួកគាត់វិលត្រឡប់មកកម្ពុជាវិញ និងយកចិត្តទុកដាក់ត្រួតពិនិត្យសុខភាពការអនុវត្ត វិធានការចត្តាឡីស័ក និងការដឹកជញ្ជូនបងប្អូនទៅកាន់លំនៅឋានរៀងៗខ្លួនឱ្យបានសមស្រប»។ លោក ស ខេង បញ្ជាក់ទៀតថា បច្ចុប្បន្នប្រទេសជិតខាងនៅតែបន្តដាក់ប្រទេសក្នុងគ្រាអាសន្ន ដើម្បីទប់ស្កាត់ការរីករាលដាលនៃ ជំងឺកូវីដ ១៩ នៅឡើយ។ លោកថា ហេតុនេះរដ្ឋបាលខេត្តត្រូវអប់រំណែនាំ និងផ្សព្វផ្សាយដល់ប្រជាពលរដ្ឋក្នុងមូល ដ្ឋានរបស់ខ្លួនកុំឱ្យធ្វើដំណើរទៅកាន់ប្រទេសជិតខាង ក្នុងរយៈពេលនេះជាដាច់ខាត។ ត្រូវបន្តយកចិត្តទុកដាក់ អនុវ ត្តនូវវិធានការ និងគោលការណ៍ណែនាំនានារបស់រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា និងក្រសួងសុខាភិបាល ក្នុងការបង្ការ ទប់ ស្កាត់ការរាតត្បាតជំងឺកូវីដ ១៩ នៅកម្ពុជា ឱ្យទទួលបានប្រសិទ្ធភាពខ្ពស់។

លោក ខៀវ សុភក្តិ អ្នកនាំពាក្យក្រសួងមហាផ្ទៃ មិនអាចទាក់ទងសុំការបញ្ជាក់បន្ថែមជុំវិញបញ្ហានេះបានទេ កាលពីម្សិលមិញ ដោយទូរស័ព្ទលោកពុំមានអ្នកទទួល។

លោក ជា ពិសិដ្ឋ អ្នកនាំពាក្យរដ្ឋបាលខេត្តឧត្តរមានជ័យដែលជាខេត្តជាប់ព្រំដែនប្រទេស ថៃ បានឲ្យដឹងថា បច្ចុប្បន្នពុំមានពលរដ្ឋខ្មែរធ្វើចំណាកស្រុកចេញពីកម្ពុជាតាមច្រកនៃព្រំដែនខេត្តឧត្តរមានជ័យនោះទេ ប៉ុន្តែនាពេល កន្លងមកនេះ នៅតែមានពលករចំណាកស្រុកចេញពីប្រទេស ថៃ មកកម្ពុជាវិញជាបន្តបន្ទាប់។ លោកថ្លែងបន្តថា៖ «ខេត្តឧត្តរមានជ័យមានច្រកចេញចូលជាមួយប្រទេស ថៃ ចំនួន ៣ ច្រក ប៉ុន្តែខេត្តយើងមិនមានច្រករបៀងនោះទេ ។ ច្រកទាំង ៣ នេះបច្ចុប្បន្នគឺបានបិទជាផ្លូវការតាមការណែនាំរបស់រាជរដ្ឋាភិបាល។ បច្ចុប្បន្ននេះមានតែពលរដ្ឋ ចាកចេញពីខាងប្រទេស ថៃ មកខ្មែរដើម្បីចូលពីខ្មែរទៅប្រទេសថៃ ពុំមានទេ លើកលែងតែការចរាចរទំនិញពាណិជ្ជ កម្មដែលស្ថិតក្រោមការគ្រប់គ្រងរបស់សមត្ថកិច្ចគយ»។

ចំណែកលោក សុខ សុទ្ធី អ្នកនាំពាក្យរដ្ឋបាលសាលាខេត្តកោះកុងដែលមានព្រំដែនគោក និងសមុទ្រជាប់ ប្រទេសថៃ ដែរនោះឲ្យដឹងថា មិនមានពលរដ្ឋខ្មែរលួចធ្វើចំណាកស្រុកឆ្លងពីកម្ពុជាទៅប្រទេសថៃ នោះទេ ហើយ បច្ចុប្បន្នរដ្ឋបាលខេត្តកំពង់អនុវត្តតាមការណែនាំរបស់ក្រសួងមហាផ្ទៃ។ លោកថ្លែងថា៖ «ឥឡូវនេះយើងកំពុងតែ អនុវត្តនូវអ្វីដែលជាប្រសាសន៍សម្តេចក្រឡាហោម។ ខេត្តកោះកុងយើង មិនមានពលករចេញ-ចូលនោះទេ ហើយជា ទូទៅយើងបន្តអនុវត្តតាមការណែនាំរបស់រាជរដ្ឋាភិបាល និងក្រសួងសុខាភិបាលតាមប្រព័ន្ធច្បាញស៊ីស៊ីកជាប្រចាំ»។

លោក មឿន គុលា នាយកប្រតិបត្តិមជ្ឈមណ្ឌលសម្ព័ន្ធភាពការងារ និងសិទ្ធិមនុស្ស (Central) បានថ្លែងថា ក្នុងដំណាក់កាលនៃការរីករាលដាលជំងឺកូវីដ ១៩ នេះ ភាគីខ្មែរ និងថៃបានផ្អាកមួយរយៈនូវដំណើរការនៃការទទួល ពលកររវាងប្រទេសទាំង ២ កត្តានេះ ហើយដែលជាហេតុផលធ្វើឲ្យប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរប្រថុយឆ្លងដែនតាមច្រករបៀង ទៅរកការងារធ្វើនៅប្រទេស ថៃ។ លោកថ្លែងថា៖ «កត្តា ២ ដែលធ្វើឲ្យពលរដ្ឋខ្មែរសម្រេចចិត្តធ្វើចំណាកស្រុកទៅ ប្រទេសថៃនេះ គឺកត្តាអូសទាញ និងកត្តាជំរុញ។ កត្តាអូសទាញមានអ្នកមកប្រាប់គាត់ថាធ្វើចំណាកស្រុកបានប្រាក់ ខែច្រើនជាងដើម ហើយកត្តាជំរុញ គឺតម្រូវការក្រពះ។ នៅពេលពលរដ្ឋអត់មានចំណូល គ្មានលុយសម្រាប់ទិញម្ហូប អាហារគ្រប់គ្រាន់ គ្មានលុយសម្រាប់រ៉ាប់រងចំណាយប្រចាំថ្ងៃ និងសងបំណុលគេ រួមនឹងការងារនៅខ្មែរមានភាព ចង្អៀតនៅឡើយទើបជំរុញឲ្យពួកគាត់ត្រូវតែប្រថុយធ្វើចំណាកស្រុកបែបនេះ»។ លោក គុលា ស្នើឲ្យរាជរដ្ឋាភិបាល ត្រូវមានយន្តការច្បាស់លាស់ក្នុងការដោះស្រាយបញ្ហាចំពោះកត្តាជំរុញនេះ ដើម្បីកុំឲ្យពលរដ្ឋខ្មែរបន្តធ្វើចំណាក ស្រុកខុសច្បាប់ទៀត។ ជាមួយគ្នានេះ លោក គុលា ក៏បានស្នើឲ្យរដ្ឋាភិបាលប្រើប្រាស់ថវិកាបម្រុង សម្រាប់ទប់ស្កាត់ បញ្ហាជំងឺកូវីដ ១៩ ដើម្បីជួយដល់ពលរដ្ឋដែលគ្មានការងារធ្វើក្នុងដំណាក់កាលនេះផងដែរ។ លោកឲ្យដឹងថា ប្រទេសថៃ បានចំណាយថវិកាបម្រុងក្នុងការជួយដល់ពលករនៅដំណាក់កាលនេះ តាមរយៈការបើកប្រាក់ខែ ៥០ ភាគរយ ហើយពលករខ្មែរដែលទើបរិលត្រឡប់មកពីថៃជិត ១០ ម៉ឺននាក់នោះ ភាគច្រើនគ្មានឯកសារច្បាស់លាស់ ឬធ្វើចំណាកស្រុកដោយខុសច្បាប់។

សម្តេចក្រឡាហោមបញ្ជាឱ្យតាមចាប់ខ្លួនមេខ្យល់ នាំប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរឆ្លងដែនចូលទៅ ប្រទេសជិតខាង

<http://btv.com.kh/> 13/05/2020

ភ្នំពេញ៖ សម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងមហាផ្ទៃ បានបញ្ជាឲ្យស្រាវជ្រាវ ស្វែងរក និងតាមចាប់ខ្លួនមេខ្យល់ដែលចលនាអូសទាញប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរឱ្យឆ្លងដែនខុសច្បាប់ចូលទៅប្រទេសជិត ខាងតាមច្រករបៀងនានា និងបញ្ជាឲ្យអភិបាលខេត្តជាប់ព្រំដែនជាមួយប្រទេសជិតខាងទប់ស្កាត់ប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរកុំ ឲ្យឆ្លងដែនដោយខុសច្បាប់ចូលទៅប្រទេសជិតខាងតាមច្រករបៀងនានា។ សម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង បាន ជម្រាបទៅអភិបាលខេត្តជាប់ព្រំដែនជាមួយប្រទេសជិតខាងកាលពីថ្ងៃទី១៣ ខែឧសភា ថា នាពេលថ្មីៗនេះ មាន

ប្រជាពលរដ្ឋមួយចំនួន ត្រូវបានមេខ្យល់នាំឆ្លងដែនខុសច្បាប់ចូលទៅក្នុងប្រទេសជិតខាង ខណៈពេលដែលប្រទេសជិតខាងទាំងនោះកំពុងដាក់ប្រទេសក្នុងគ្រាអាសន្ន ដើម្បីបង្ការទប់ស្កាត់ការរីករាលដាលនៃជំងឺកូវីដ ១៩។

ចំពោះករណីនេះ ដើម្បីពង្រឹងនូវការគ្រប់គ្រងការធ្វើដំណើរឆ្លងកាត់ព្រំដែនចេញចូលប្រទេសជិតខាង ការថែរក្សាសន្តិសុខសណ្តាប់ធ្នាប់សាធារណៈ ការពារនូវផលប្រយោជន៍របស់បងប្អូនប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរ និងចូលរួមទប់ស្កាត់ការរីករាលដាលនៃជំងឺកូវីដ ១៩ នៅកម្ពុជា ក្រសួងមហាផ្ទៃសុំណែនាំដល់អភិបាលខេត្ត និងជាប្រធានគណៈបញ្ជាការឯកភាពរដ្ឋបាលខេត្ត ត្រូវចាត់តាំងអនុវត្តនូវវិធានការនានាដូចខាងក្រោម៖ ត្រូវកោះប្រជុំគណៈបញ្ជាការឯកភាពរដ្ឋបាលខេត្តជាបន្ទាន់ ដើម្បីណែនាំដល់កងកម្លាំងមានសមត្ថកិច្ចទាំងអស់នៅតាមព្រំដែនឲ្យចូលរួមសហការគ្នាដាក់ចេញនូវវិធានការទប់ស្កាត់ការចេញចូលឆ្លងដែនខុសច្បាប់ តាមច្រករបៀងនៅតាមបណ្តោយព្រំដែនជាមួយប្រទេសជិតខាង។ ត្រូវស្រាវជ្រាវស្វែងរក និងតាមចាប់ខ្លួនមេខ្យល់ដែលចលនាអូសទាញប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរឱ្យឆ្លងដែនខុសច្បាប់ចូលទៅប្រទេសជិតខាងតាមច្រករបៀងនានា។

ក្នុងករណីដែលសមត្ថកិច្ច នៃប្រទេសជិតខាងបានចាប់យាត់ខ្លួនបងប្អូនប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរដែលបានឆ្លងដែនខុសច្បាប់ចូលទៅជិតចូលទៅប្រទេសជិតខាងតាមច្រករបៀងនានា រដ្ឋបាលខេត្តត្រូវទំនាក់ទំនងនិងសម្របសម្រួលជាមួយសមត្ថកិច្ច នៃប្រទេសជិតខាង ដែលមានព្រំប្រទល់ជាប់គ្នាឲ្យបានឆាប់ ដើម្បីស្នើឲ្យសមត្ថកិច្ចនៃប្រទេសជិតខាងចាប់បញ្ជូនពួកគាត់វិលត្រឡប់មកកម្ពុជាវិញ និងយកចិត្តទុកដាក់ត្រួតពិនិត្យសុខភាព ការអនុវត្តវិធានការចត្តាឡីស័ក និងការដឹកជញ្ជូនបងប្អូនទៅកាន់លំនៅឋានរៀងខ្លួនឲ្យបានសមស្រប។ បច្ចុប្បន្នប្រទេសជិតខាងនៅបន្តដាក់ប្រទេសក្នុងភាពអាសន្ន ដើម្បីទប់ស្កាត់ការរីករាលដាលនៃជំងឺកូវីដ១៩។ ហេតុនេះរដ្ឋបាលខេត្តត្រូវអប់រំណែនាំ និងផ្សព្វផ្សាយដល់ប្រជាពលរដ្ឋក្នុងមូលដ្ឋានរបស់ខ្លួន កុំឲ្យធ្វើដំណើរទៅកាន់ប្រទេសជិតខាងក្នុងរយៈពេលនេះជាដាច់ខាត។ ត្រូវបន្តយកចិត្តទុកដាក់អនុវត្តវិធានការនិងគោលការណ៍ណែនាំនានារបស់រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជានិងក្រសួងសុខាភិបាលក្នុងការបង្ការទប់ស្កាត់ការរីករាលដាលនៃជំងឺកូវីដ ១៩ នៅកម្ពុជាឱ្យទទួលបានប្រសិទ្ធភាពខ្ពស់។

សូមជម្រាបថា ពលករដែលបានវិលត្រឡប់មកបណ្តាប្រទេសនានា ពិសេសពលករដែលបានវិលមកពីប្រទេសថៃ ចូលកម្ពុជាវិញមុនពិធីបុណ្យចូលឆ្នាំថ្មីប្រពៃណីជាតិ ដែលគិតមកដល់ពេលនេះ មានចំនួនប្រមាណ ៨៥០០០នាក់។

សម្តេច ស ខេង ប្រាប់ឱ្យអភិបាលខេត្តជាប់ព្រំដែន នាបំណាច់ទេវប្រទេសជិតខាង បើ ពលរដ្ឋខ្មែរត្រូវចាប់បាន

<https://kleykley.sabay.com.kh/> 14-05-2020

សម្តេច ស ខេង ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងមហាផ្ទៃ បានចេញលិខិតប្រាប់ទៅបណ្តាអភិបាលខេត្តជាប់ព្រំដែន ឱ្យទប់ស្កាត់ប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរ កុំឱ្យឆ្លងដែនដោយខុសច្បាប់ចូលទៅប្រទេសជិតខាងតាមច្រករបៀងនានា ខណៈដែលប្រទេសជិតខាងទាំងនោះ កំពុងដាក់ប្រទេសក្នុងគ្រាអាសន្ន ដើម្បីបង្ការ ទប់ស្កាត់ការរីករាលដាលនៃជំងឺកូវីដ១៩។ សម្តេចក្រឡាហោម បានណែនាំថា ក្នុងករណីដែលសមត្ថកិច្ចនៃប្រទេសជិតខាង បានចាប់យាត់បងប្អូនប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរដែលបានឆ្លងដែនដោយខុសច្បាប់ចូលទៅប្រទេសជិតខាងតាមច្រករបៀងនានា រដ្ឋបាលខេត្តត្រូវទំនាក់ទំនង និងសម្របសម្រួលជាមួយសមត្ថកិច្ចនៃប្រទេសជិតខាង ដែលមានព្រំប្រទល់ជាប់គ្នាឱ្យបានឆាប់ ដើម្បីស្នើឱ្យសមត្ថកិច្ចនៃប្រទេសជិតខាងចាប់បញ្ជូនពួកគាត់វិលត្រឡប់មកកម្ពុជាវិញ និងយកចិត្តទុកដាក់ត្រួតពិនិត្យសុខភាព ការអនុវត្តវិធានការចត្តាឡីស័ក និងការដឹកជញ្ជូនបងប្អូនទៅកាន់លំនៅឋានរៀងៗខ្លួនឱ្យបានសមស្រប។

កេរ្តិ៍ឈ្មោះពលករខ្មែរមក ពីថែមនាអាការៈក្តៅខ្លួន ក្នុងចំណោម៥៧នាក់

<https://dap-news.com/national/> BySKK106 Posted on May 14, 2020

ភ្នំពេញ៖ មន្ទីរសុខាភិបាលខេត្តឧត្តរមានជ័យ បានរកឃើញពលករខ្មែរមកពីធ្វើការនៅប្រទេសថៃវិញម្នាក់ រស់នៅខេត្តឧត្តរមានជ័យ មានអាការៈក្តៅខ្លួនក្នុងចំណោមពលករសរុបទាំងអស់៥៧នាក់ ។ បច្ចុប្បន្នពលកររូបនោះ ត្រូវបានបញ្ជូនមកមន្ទីរពេទ្យបង្អែកខេត្តឧត្តរមានជ័យដើម្បីធ្វើការពិនិត្យនិងព្យាបាល។ នេះបើតាមការផ្សព្វផ្សាយ ក្នុងហ្វេសប៊ុកលោកខៀវ កាញារីទ្ធរដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងព័ត៌មាន នៅព្រឹកថ្ងៃ១៣ ឧសភា។

ពលករខ្មែរចំនួន៦៦នាក់មានល្អចេញផែនត្រូវបានកម្លាំងចម្រុះយកមកអប់រំធ្វើកិច្ចសន្យាថ្មីៗ

<http://neakmeasnews.com/> Thu,14 May 2020 (Time 06:12 PM) ដោយ ៖ សហការី

ពលករខ្មែរចំនួន៦៦នាក់មានល្អចេញផែនត្រូវបានកម្លាំងចម្រុះយកមកអប់រំធ្វើកិច្ចសន្យាថ្មីៗនេះ ក្រោយពី សម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង ឧបកនាយករដ្ឋមន្ត្រី រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងមហាផ្ទៃបញ្ឈប់ប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរឆ្លងដែនខុសច្បាប់ ទៅប្រទេសជិតខាងតាមរបៀងនានា ដើម្បីទប់ស្កាត់ការឆ្លងជំងឺកូវីដ១៩ ។ ខេត្តបាត់ដំបង,ស្រុងកំរៀងយោងតាម លិខិតរបស់សម្តេច ស ខេង ដាក់ទៅកាន់អភិបាលខេត្តនានាស្តីពីការទប់ស្កាត់ប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរកុំឲ្យឆ្លងដែនដោយ ខុសច្បាប់ចូលទៅប្រទេសជិតខាងតាមច្រករបៀងនានា។ ស្រាប់តែនៅថ្ងៃទី១៤, ខែឧសភា, ឆ្នាំ២០២០ មានពល ករខ្មែរចំនួន៦៦នាក់ ក្នុងនោះមានស្រី៣០នាក់ ក្មេង០៤ប្រុស២៦នាក់ ដែលមានបំណងល្អចេញផែនតាមច្រក របៀងរបស់ប៉ុស្តិ៍រវេសនាតូចការពារព្រំដែនគោក ស្វាយចេក៨១៩តែត្រូវបានកម្លាំងចម្រុះដែលប្រចាំការនៅទីនោះធ្វើ ការឃាត់ដើម្បីយកមកសាកសួរនិងធ្វើកិច្ចសន្យាបើតាមរបាយការណ៍សមត្ថកិច្ចបានឲ្យសារព័ត៌មានដឹងថាពលករ ខ្មែរទាំង៦៦នាក់គឺមកពីខេត្តចំនួន៩មានខេត្ត៖

- ១-ខេត្តបាត់ដំបង២៤នាក់
- ២-ខេត្តសៀមរាប២០នាក់
- ៣-ខេត្តព្រៃវែង០៧នាក់
- ៤-ខេត្តត្បូងឃ្មុំ០៦
- ៥-ខេត្តកំពត០៤
- ៦-ភ្នំពេញ០១
- ៧-ខេត្តកំពង់ចាម០៣
- ៨-ខេត្តក្រចេះ០១
- ៩-ខេត្តកំពង់ធំ០១

សមត្ថកិច្ចបានបន្តឲ្យដឹងទៀតថា ក្រោយពីឃាត់ខ្លួនបានបញ្ជូនមកកាន់ប៉ុស្តិ៍រវេសនាតូចការពារព្រំដែន គោកលេខ៨១៩ ស្វាយចេកនិងបានធ្វើការអប់រំកិច្ចសន្យាដើម្បីបញ្ឈប់ឲ្យពួកគាត់ល្អចេញផែនដោយខុសច្បាប់ ដោយយោងតាមសេចក្តីប្រកាសរបស់ប្រទេសថៃមានការរឹតបន្តឹង ដើម្បីទប់ស្កាត់នូវការរីករាលដាលមេរោគកូវីដ១៩ និងបានឲ្យពួកគាត់វិលត្រឡប់ទៅលំនៅឋានរៀងៗខ្លួនវិញ។ អាជ្ញាធរក៏ដូចសមត្ថកិច្ចក្នុងមូលដ្ឋានសង្ឃឹមថាបងប្អូន ពលករខ្មែរដែលមានបំណងល្អចេញផែនតាមរយៈមេឌូល ឬដោយខ្លួនឯងសូមបញ្ឈប់រាល់ការប៉ុនប៉ងល្អចេញផែន ខុសច្បាប់ព្រោះថា បច្ចុប្បន្នប្រទេសថៃកំពុងតែមានការរឹតបន្តឹងព្រោះតែជំងឺមេរោគកូវីដ១៩រីករាលដាលទៅមនុស្សជា ច្រើននាក់។

ទីតាំងម៉ាស្សារ (Q House Dining & Bar) ត្រូវបានគេទម្លាយថា បង្កប់ល្បែងស៊ីសងតាមអែន ដើរណាត និងបង្កប់សេវាកម្មផ្លូវភេទ

<http://neakmeasnews.com> Thu,14 May 2020 (Time 10:10 AM) ដោយ ៖ សហការី

(ភ្នំពេញ) ៖ យោងតាមប្រភពព័ត៌មានច្បាស់ការណ៍មួយ បានបង្ហាញឱ្យដឹងថា ទីតាំងម៉ាស្សារ (Q House Dining & Bar) ស្ថិតនៅផ្ទះលេខ៩១ ផ្លូវលេខ២៩៤ សង្កាត់បឹងកេងកង១ ខណ្ឌបឹងកេងកង មានបង្កប់ល្បែងស៊ីសង និងសេវាកម្មបម្រើផ្លូវភេទខុសច្បាប់ ដែលភាគច្រើនជារៀងជិតជាតិចិន។ នេះជាការព្រួយបារម្ភខ្លាំងណាស់ ដែលនៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជាមិនតម្រូវឱ្យមានអាជីវកម្មបែបនេះ ហើយអ្នករងហានិភ័យខ្លាំងបំផុត គឺនារីខ្មែរ ក្មេងៗ។ ជាទូទៅហាងនេះមានការបើកនៅពេលយប់នឹងមាននារីក្មេងៗជាច្រើនមកត្រៀមត្រាដើម្បីមកទទួលភ្ញៀវ។ គ្មានសមត្ថកិច្ចណាហ៊ានបង្ក្រាបទីតាំងខាងលើនេះទេ ដោយបានបណ្តែតបណ្តោយឱ្យករណីនេះបានកើតមានឡើង ជាយូរណាស់មកហើយ ទើបម្ចាស់ហាងខាងលើនេះ មិនមានការក្លាចញញើតនឹងផ្លូវច្បាប់អ្វីបន្តិចសោះ។

មហាជនសូមស្នើសុំឯកឧត្តម យួង ស្រេង អភិបាលរាជធានីភ្នំពេញ ឯកឧត្តម ឧត្តមសេនីយ៍ឯក ស ថេត ស្នងការនគរបាលរាជធានីភ្នំពេញ សូមមេត្តាមានចំណាត់ការបង្ក្រាបចំពោះទីតាំងខាងលើ ដែលកំពុងបើកយ៉ាង គំរើននេះផង។

រួមគ្នាបង្ការទប់ស្កាត់នូវមេរោគកូវីដ១៩បានការណែនាំរបស់ក្រសួងសុខាភិបាលទាំងអស់ គ្នា ពលករខ្មែរប្រុសស្រី១០នាក់គណៈមេខ្យល់លួចនាំឆ្លងដែនតាមច្រករបៀងត្រូវបាន កម្លាំងនគរបាលការពារ

<http://neakmeasnews.com> Thu,14 May 2020 (Time 07:55 AM) ដោយ ៖ សហការី

រួមគ្នាបង្ការទប់ស្កាត់នូវមេរោគកូវីដ១៩ បានការណែនាំរបស់ក្រសួងសុខាភិបាលទាំងអស់គ្នា ពលករខ្មែរ ប្រុស-ស្រី១០នាក់គណៈមេខ្យល់លួចនាំឆ្លងដែនតាមច្រករបៀង ត្រូវបានកម្លាំងនគរបាលការពារព្រំដែនលេខ៨១៥ យាត់ខ្លួន ខេត្តបន្ទាយមានជ័យ, ស្រុកម៉ាឡៃ ក្រោមការដឹកនាំ និងមានការយកចិត្តទុកដាក់ពីសំណាក់លោកវរ សេនីយ៍ឯក សួង សៅ មេបញ្ជាការនគរបាលការពារព្រំដែនគោកលេខ ៨១៥ ដើម្បីការពារសុខសុវត្ថិភាព និងទប់ ស្កាត់រាល់បទល្មើសឆ្លងដែនពិសេសពលករចំណាកស្រុកតាមរយៈមេខ្យល់ដោយខុសច្បាប់ នៅវេលាម៉ោង២២:៤០ រសៀលក្នុងថ្ងៃទី១១ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ កម្លាំងនគរបាលប៉ុស្តិ៍ចំនួនបួននាក់ដឹកនាំដោយលោកវរសេនីយ៍ត្រី ឡុក ធី នាយប៉ុស្តិ៍បានដឹកនាំកម្លាំងល្អិតតាមព្រំដែនប្រទះឃើញពលករខ្មែរបម្រុងលួចឆ្លងដែនដោយខុសច្បាប់ នៅចំណុចភូមិសង្កែ ឃុំបឹងបេង ស្រុកម៉ាឡៃ ខេត្តបន្ទាយមានជ័យ ក្នុងនោះបើតាមរបាយការណ៍របស់នគរបាល ការពារព្រំដែនគោកលេខ៨១៨ បានឱ្យសារព័ត៌មានដឹងថា ពលករប្រុសស្រីចំនួន១០ នាក់ក្នុងនោះមានស្រី ៣នាក់ មកពីខេត្តចំនួន០៣ខេត្តសៀមរាបចំនួន៣នាក់ ពីខេត្តឧត្តរមានជ័យ ៥នាក់ស្រី២នាក់ខេត្តបន្ទាយមានជ័យចំនួន ៣នាក់ស្រី១ ក្រោយពីធ្វើការយាត់ខ្លួន នគរបាលការពារព្រំដែនគោកលេខ៨១៥ បាននាំពលករទាំងអស់មកប៉ុស្តិ៍ ដើម្បីធ្វើការសាកសួរ និងធ្វើកិច្ចសន្យាបញ្ឈប់ការរួចឆ្លងដែនដោយខុសច្បាប់ពិសេសកម្លាំងបានសួររកមេខ្យល់ដែល ដឹកនាំពួកគាត់ចូលឆ្លងដែនដោយខុសច្បាប់ទៅប្រទេសថៃផងដែរ ពលករទាំង១០នាក់បានឆ្លើយប្រាប់នគរបាលថា ពួកគាត់ត្រូវបានមេខ្យល់ពីរនាក់នាំពួកគាត់ឆ្លងដែន ដោយយកប្រាក់ពីពួកគាត់នៅក្នុង១នាក់២៥០០បាទក្រោយពី ទទួលព័ត៌មានកម្លាំងក៏បានទៅយាត់ខ្លួនមេខ្យល់២ នាក់និងបានរៀបចំបញ្ជូនទៅកាន់អធិការនគរបាលស្រុកម៉ាឡៃ ដើម្បីកសាងសួរទៅតាមនីតិវិធីនៃច្បាប់។ សូមបងប្អូនពលករខ្មែរកុំបាញ់បោកមេខ្យល់តាមរយៈការនាំឆ្លងដែនដោយ ខុសច្បាប់ព្រោះថានេះជាទង្វើខុសច្បាប់ទន្ទឹមនឹងប្រទេសថៃកំពុងតែមានការរីកបន្តិច។

ពលរដ្ឋខ្មែរ ដែលបន្តវិលចូលប្រទេសវិញ តាមប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិអូស្ត្រាលី ខេត្តឧត្តរមានជ័យ មានចំនួន ០៣នាក់

<https://www.facebook.com/GDIOfficial/> 14-05-2020

នៅថ្ងៃទី១៤ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ វេលាម៉ោង ១៥និង០០នាទី ភាគីថៃនៅតែបន្តបិទប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិ ឆង ចម ខេត្តសុរិន្ទ ទល់មុខប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិអូស្ត្រាលី ខេត្តឧត្តរមានជ័យ ជាបណ្តោះអាសន្ន មិនអនុញ្ញាតឲ្យអ្នកដំណើរ គ្រប់សញ្ជាតិចេញ-ចូល ឆ្លងកាត់ ដើម្បីបង្ការ និងទប់ស្កាត់ការរាតត្បាតនៃជំងឺឆ្លងកូវីដ១៩។ ក្នុងការបិទប្រកាសនេះ ភាគីថៃបានលើកលែង ទំនិញដែលទទួលបានការអនុញ្ញាត និងអ្នកបើកបររថយន្តដឹកទំនិញដែលទទួលបានការអនុញ្ញាត ព្រមទាំងបានការឆ្លងកាត់ត្រួតពិនិត្យ ដោយសមត្ថកិច្ចទាំងភាគី កម្ពុជា-ថៃ បានត្រឹមត្រូវ និងពលរដ្ឋខ្មែរ ឬពលរដ្ឋថៃ ដែលត្រូវវិលត្រឡប់ចូលប្រទេសរៀងៗខ្លួន។ ចំណែកឯពលរដ្ឋខ្មែរ ដែលបន្តវិលចូលប្រទេសវិញ តាមប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិអូស្ត្រាលី ខេត្តឧត្តរមានជ័យ មានចំនួន ០៣នាក់ ស្រី ០២នាក់។

ពលរដ្ឋខ្មែរ ដែលបន្តវិលចូលប្រទេសវិញ តាមប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិអូស្ត្រាលី ខេត្តឧត្តរមានជ័យ មានចំនួន ២៣នាក់

<https://www.facebook.com/GDIOfficial/> 13-05-2020

នៅថ្ងៃទី១៣ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ វេលាម៉ោង ១៥និង០០នាទី ភាគីថៃនៅតែបន្តបិទប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិ ឆង ចម ខេត្តសុរិន្ទ ទល់មុខប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិអូស្ត្រាលី ខេត្តឧត្តរមានជ័យ ជាបណ្តោះអាសន្ន មិនអនុញ្ញាតឲ្យអ្នកដំណើរ គ្រប់សញ្ជាតិចេញ-ចូល ឆ្លងកាត់ ដើម្បីបង្ការ និងទប់ស្កាត់ការរាតត្បាតនៃជំងឺឆ្លងកូវីដ១៩។ ក្នុងការបិទប្រកាសនេះ ភាគីថៃបានលើកលែង ទំនិញដែលទទួលបានការអនុញ្ញាត និងអ្នកបើកបររថយន្តដឹកទំនិញដែលទទួលបានការអនុញ្ញាត ព្រមទាំងបានការឆ្លងកាត់ត្រួតពិនិត្យ ដោយសមត្ថកិច្ចទាំងភាគី កម្ពុជា-ថៃ បានត្រឹមត្រូវ និងពលរដ្ឋខ្មែរ ឬពលរដ្ឋថៃ ដែលត្រូវវិលត្រឡប់ចូលប្រទេសរៀងៗខ្លួន។ ចំណែកឯពលរដ្ឋខ្មែរ ដែលបន្តវិលចូលប្រទេសវិញ តាមប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិអូស្ត្រាលី ខេត្តឧត្តរមានជ័យ មានចំនួន ២៣នាក់ ស្រី ១៤នាក់។

បញ្ជូនស្ត្រីរកស៊ីផ្លូវភេទ៤នាក់ទៅមន្ទីរសង្គមកិច្ចខេត្ត រីឯមេបណ្តុះបណ្តាលទៅតុលាការ

<http://nokorwatnews.com/> 13-05-2020

ខេត្តសៀមរាប៖ ស្ត្រីរកស៊ីផ្លូវភេទ៤នាក់ត្រូវបានកម្លាំងនគរបាលការិយាល័យប្រឆាំងការជួញដូរមនុស្សនិងការពារអនីតិជននៃស្នងការដ្ឋាននគរបាលខេត្តសៀមរាបបញ្ជូនទៅមន្ទីរសង្គមកិច្ច អតីតយុទ្ធជននិងយុវនីតិសម្បទាខេត្ត ខណៈមេបណ្តុះបណ្តាលទៅតុលាការដែរ កាលពីរសៀលថ្ងៃទី១៣ ខែឧសភានេះ។ មន្ត្រីនគរបាលការិយាល័យប្រឆាំងការជួញដូរមនុស្សនិងការពារអនីតិជនខេត្តសៀមរាបបានឲ្យដឹងថា កាលពីព្រលប់ថ្ងៃទី១២ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ កម្លាំងការិយាល័យមួយនេះបានចុះបង្ក្រាបករណីបម្រើសេវាផ្លូវភេទជ្រកក្រោមស្លាកម៉ាស្សាដោយយាត់ខ្លួនថៅកែហាងម្នាក់ និងរំដោះនារីបម្រើសេវាផ្លូវភេទ៤នាក់ នៅទីតាំងហាងម៉ាស្សាយីហោ រស្មីភ្នំ១៦៨ ដែលបានចុះបង្ក្រាប ស្ថិតនៅភូមិវត្តបូព៌ សង្កាត់សាលាកំរើក ក្រុងសៀមរាប។ ហាងម៉ាស្សាមួយនេះបានរកស៊ីបង្កប់សេវាផ្លូវភេទជ្រកក្រោមស្លាកម៉ាស្សា។ ស្ត្រីរកស៊ីផ្លូវភេទ៤នាក់នោះមានអនីតិជន អាយុ ១៧ ឆ្នាំម្នាក់ និង ចាប់បានថៅកែម្នាក់ឈ្មោះ ទន់ សារភ្នំ ភេទស្រី អាយុ ៣២ ឆ្នាំ ។ ប្រភពដដែលបានឲ្យដឹងទៀតថាជាមួយគ្នានោះ ក៏ឆែកឆេរ

រកឃើញវត្តមានស្រោម អនាម័យប្រើរួច និងមិនទាន់ប្រើមួយចំនួនធំ។ ជនសង្ស័យត្រូវបានឃាត់ខ្លួនតាមបញ្ជា
លោក កើត វណ្ណារ៉េត ព្រះរាជអាជ្ញាអមសាលាដំបូងខេត្តសៀមរាប។

តាមចម្លើយសារភាពរបស់ជនសង្ស័យជាមេបន បានសារភាពថាខ្លួនពិតជាបានអនុញ្ញាតឲ្យស្រីៗ រកស៊ីផ្លូវ
ភេទនៅក្នុង ហាង ម៉ាស៊ីនរបស់ខ្លួន ដោយបម្រើផ្លូវភេទជាមួយភ្ញៀវម្តងតម្លៃចាប់ពី២៥ ដុល្លារទៅ៣០ដុល្លារ ហើយ
ខ្លួនដែលជាមេបនយកតែ ១០០០០ រៀលប៉ុណ្ណោះ។ ក្រោយពេលសាកសួរ ស្រ្តីរកស៊ីផ្លូវភេទទាំង៤ នាក់គឺបាន
បញ្ជូនទៅមន្ទីរសង្គមកិច្ចខេត្ត ។ ចំណែកស្រ្តីថៅកែហាងជាមេបន បានបញ្ជូនទៅតុលាការ ដោយចោទប្រកាន់ពីបទ
សញ្ជាតកម្ម។ដោយ-ប្រាថ្នា

**រដ្ឋមន្ត្រីការងារអាស៊ាន អនុម័តសេចក្តីថ្លែងការណ៍រួម ស្តីពី ការឆ្លើយតបទៅនឹងផលប៉ះពាល់
នៃជំងឺកូវីដ-១៩ ទៅលើមុខរបរ និងការងារ**

<https://dap-news.com/national/> BySS107 Posted on May 14, 2020

ភ្នំពេញ ៖ លោក អិត សំហេង រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងការងារ និងបណ្តុះបណ្តាលវិជ្ជាជីវៈ បានអញ្ជើញចូលរួមក្នុង
កិច្ចប្រជុំ ពិសេសរដ្ឋមន្ត្រីការងារអាស៊ាន តាមរយៈប្រព័ន្ធវីដេអូ (Video Conference) ស្តីពី “ការឆ្លើយតបទៅនឹង
ផល ប៉ះពាល់នៃជំងឺកូវីដ-១៩ ទៅលើមុខរបរ និងការងារ” នៅទីស្តីការក្រសួងការងារ នារសៀល ថ្ងៃទី១៤ ខែឧស
ភា ឆ្នាំ២០២០។ យោងតាម សេចក្តីប្រកាស ព័ត៌មាន របស់ ក្រសួងការងារនិងបណ្តុះបណ្តាលវិជ្ជាជីវៈបាន ឲ្យ ដឹង
ថា កិច្ចប្រជុំនេះចូលរួមដោយរដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងធនធានមនុស្សប្រទេសម៉ាឡេស៊ី ក្នុងអាណត្តិជាប្រធានបានដឹកនាំកិច្ច
ប្រជុំនេះ ព្រមជាមួយគ្នានោះដែរ នៅក្នុងវគ្គនៃកិច្ចប្រជុំបើកចំហរ ក៏មានការចូលរួមពីលោក Guy Ryder អគ្គនាយក
អង្គការអន្តរជាតិខាងការងារ(ILO) ក៏បានចូលរួម ភាពជាដៃគូជាមួយអាស៊ានដើម្បីរួមគ្នាក្នុងការទប់ស្កាត់ នៃការរីក
រាលដាល និងផលប៉ះពាល់នៃជំងឺកូវីដ-១៩នេះ។

ក្នុងកិច្ចប្រជុំពិសេសនេះ លោក អិត សំហេង បានចែករំលែកព័ត៌មានអំពីគោលនយោបាយ និងវិធានការ
នានាដែលរាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា ក៏ដូចជាក្រសួងការងារ និងបណ្តុះបណ្តាលវិជ្ជាជីវៈ បានដាក់ចេញដើម្បីបង្ការ និង
ទប់ស្កាត់ការរីករាលដាលនៃជំងឺកូវីដ-១៩ ការជួយឧបត្ថម្ភគាំទ្រដល់កម្មករនិយោជិត និយោជក និងជនងាយរង
គ្រោះដែលរងផលប៉ះពាល់ដោយសារជំងឺកូវីដ-១៩។ ជាលទ្ធផល រដ្ឋមន្ត្រីការងារអាស៊ានបានអនុម័តសេចក្តីថ្លែង
ការណ៍រួមស្តីពី “ការឆ្លើយតបទៅនឹងផលប៉ះពាល់នៃជំងឺកូវីដ-១៩ ទៅលើមុខរបរ និងការងារ” ដែលមាន៩ចំណុច
ក្នុងនោះផ្តោតសំខាន់ទៅលើការផ្តល់កិច្ចគាំទ្រដល់ជីវភាព និងសុខភាពរបស់កម្មករនិយោជិត **ពលករទេសន្តរប្រវេ
សន៍** និងអ្នកធ្វើការក្នុងវិស័យដែលរងហានិភ័យខ្ពស់, ការធានាថាកម្មករនិយោជិតដែលត្រូវបានបញ្ឈប់ ឬព្យួរកិច្ច
សន្យាការងារទទួលបានការផ្តល់អត្ថប្រយោជន៍សមស្របតាមច្បាប់ លិខិតបទដ្ឋាន និងលទ្ធភាពនៃប្រទេសជា
សមាជិក, ការផ្តល់សេវាថែទាំសុខភាពដល់កម្មករនិយោជិតដែលឆ្លងជំងឺកូវីដ-១៩, ការពង្រឹងបន្ថែមប្រសិទ្ធភាពនៃ
ការអនុវត្តគោលនយោបាយទីផ្សារការងារ បទដ្ឋានសុវត្ថិភាពនិងសុខភាពការងារ និងប្រព័ន្ធគាំពារសង្គម, និងការ
ប្រើប្រាស់ប្រព័ន្ធបច្ចេកវិទ្យាឌីជីថលជាមធ្យោបាយក្នុងការទំនាក់ទំនង និងពិគ្រោះយោបល់ក្នុងអំឡុងពេលមានការ
រឹតត្បិតជាបណ្តោះអាសន្ន។

កិច្ចប្រជុំពិសេសនេះគឺជាការបង្ហាញពីភាពរឹងមាំនៃស្មារតីសាមគ្គីភាពអាស៊ាន ដូចដែលមានចែងក្នុងបា
វចនាអាស៊ាន “សហគមន៍តែមួយ វាសនាតែមួយ” ក្នុងការឆ្លើយតបរួមគ្នារបស់អាស៊ានចំពោះផលប៉ះពាល់នៃជំងឺ
កូវីដ-១៩។ ដោយ ៖ អេង ប៊ូឆេង

ថែបព្រលនពលរដ្ឋខ្មែរម្នាក់ឱ្យត្រឡប់មកស្រុកកំណើតវិញបន្ទាប់ពីដោះលែងពីពន្ធនាគារ

<http://www.rasmeinews.com/> May 14, 2020, 5:13 PM

ដោយបាយ័ន/ឧត្តមានជ័យ: ប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរម្នាក់ត្រូវបានអាជ្ញាធរថែដោះលែងពីពន្ធនាគារពីបទឆ្លងដែន ខុសច្បាប់ចូលកាប់ឈើគ្រឿងក្នុងទឹកដីថែឱ្យវិលត្រឡប់មកស្រុកកំណើតវិញ។ ការប្រគល់និងទទួលប្រជាពលរដ្ឋ ខ្មែរពីអាជ្ញាធរថែ បានធ្វើឡើងវេលាម៉ោង១២និង១០នាទីថ្ងៃទី១៤ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ នេះតាមច្រកអន្តរជាតិដាំ ស្រងាំ ក្នុងទឹកដីស្រុកអន្លង់វែង ខេត្តឧត្តមានជ័យ។ សមត្ថកិច្ចនគរបាលប្រចាំច្រកអន្តរជាតិដាំស្រងាំបាននិយាយ ថាប្រជាពលរដ្ឋដែលត្រូវបានថែបញ្ជូនមកស្រុកកំណើតនោះគឺមានឈ្មោះ សុខ សៅរៀន ភេទប្រុស អាយុ២៦ឆ្នាំ រស់នៅភូមិមានជ័យ ឃុំដំបូករុង ស្រុកភ្នំស្រួចខេត្តកំពង់ស្ពឺ។ សមត្ថកិច្ចបានបន្តថាជនឈ្មោះសុខសៅរៀនត្រូវបាន ថែចាប់កាលពីថ្ងៃ១០ ខែកញ្ញា ឆ្នាំ២០១៩កន្លងមកនេះពីបទឆ្លងដែនខុសច្បាប់ចូលកាប់ឈើគ្រឿងក្នុងទឹកដីថែ ដោយចូលតាមច្រកចាក់ច្រែងហើយត្រូវបានយកទៅដាក់ពន្ធនាគារនៅស្រុកខាន់តាឡាក់ខេត្តស៊ីសាកេតប្រទេសថៃ។

អាជ្ញាធរព្រមានចាប់ខ្លួនមេខ្យល់ដែលចលនាអូសទាញប្រជាពលរដ្ឋឆ្លងដែនខុសច្បាប់តាម ច្រករបៀង

<http://ppt-news.net/> ចេញផ្សាយ ថ្ងៃទី 14/05/2020

រាជធានីភ្នំពេញ ៖ អាជ្ញាធរកម្ពុជាបានបង្ហាញនូវការរឹតបន្តឹងការឆ្លងដែនខុសច្បាប់តាម ច្រករបៀងរបស់ពលរដ្ឋ តាមការអូសទាញរបស់មេខ្យល់មួយចំនួន ហើយក៏បានព្រមានចាប់ខ្លួនមេខ្យល់ដែលចលនាអូសទាញពលរដ្ឋខ្មែរឱ្យឆ្លង ដែនខុសច្បាប់ចូលទៅប្រទេសជិតខាង តាមច្រករបៀងថែមទៀត ។ វិធានការខាងលើនេះត្រូវបានបង្ហាញតាមលិខិត មួយច្បាប់របស់សម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រីរដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងមហាផ្ទៃដែលបានផ្ញើទៅអភិបាលខេត្ត ជាប់ព្រំដែន ជាមួយប្រទេសជិតខាង ដើម្បីឱ្យកោះប្រជុំជាបន្ទាន់ ហើយណែនាំដល់កម្លាំងមានសមត្ថកិច្ច ទាំងអស់នៅ តាមព្រំដែនឱ្យចូលរួមសហការគ្នាដាក់ចេញនូវវិធានការទប់ស្កាត់ការចេញចូល ឆ្លងដែនដោយខុសច្បាប់តាមច្រករបៀង នៅតាមបណ្តោយព្រំដែនជាមួយប្រទេសជិតខាង។

សម្តេច ស ខេង ក៏បានបញ្ជាក់នៅក្នុងលិខិតនោះថា សមត្ថកិច្ចត្រូវស្រាវជ្រាវស្វែងរក និងតាមចាប់ខ្លួនមេខ្យល់ ដែលចលនាអូសទាញប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរឱ្យឆ្លងដែនដោយខុសច្បាប់ទៅ ប្រទេសជិតខាងតាមច្រករបៀងនានា ហើយក្នុង ករណីដែលសមត្ថកិច្ចនៃប្រទេសជិតខាងបាន ចាប់ឃាត់ខ្លួនបងប្អូនប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរដែលបានឆ្លងដែនដោយខុសច្បាប់ ចូលទៅប្រទេសជិត ខាងតាមច្រករបៀងនានា រដ្ឋបាលខេត្តត្រូវទំនាក់ទំនងនិងសម្របសម្រួលជាមួយសមត្ថកិច្ចនៃ ប្រទេសជិតខាងដែលមានព្រំប្រទល់ជាប់គ្នាឱ្យបានឆាប់ ដើម្បីស្នើឱ្យសមត្ថកិច្ចនៃប្រទេសជិត ខាងចាត់បញ្ជូនពួកគាត់ វិលត្រឡប់មកកម្ពុជាវិញ និងយកចិត្តទុកដាក់ត្រួតពិនិត្យសុខភាពការ អនុវត្តវិធានការចត្តាឡីស័កនិងការដឹកជញ្ជូនបង ប្អូនទៅកាន់លំនៅឋានរៀងៗខ្លួនឱ្យបានសម ស្រប ។

សម្តេចបានបញ្ជាក់បន្ថែមថា បច្ចុប្បន្នប្រទេសជិតខាងនៅបន្តដាក់ប្រទេសក្នុងភាព អាសន្ន ដើម្បីទប់ស្កាត់ការរីក រាលដាលនៃជំងឺកូវីដ១៩ ។ ហេតុនេះរដ្ឋបាលខេត្តត្រូវអប់រំណែ នាំនិងផ្សព្វផ្សាយដល់ប្រជាពលរដ្ឋក្នុងមូលដ្ឋានរបស់ ខ្លួនកុំឱ្យធ្វើដំណើរទៅកាន់ប្រទេសជិត ខាងក្នុងរយៈពេលនេះជាដាច់ខាត ។ ត្រូវបន្តយកចិត្តទុកដាក់អនុវត្តនូវវិធានការ និងគោល ការណ៍ណែនាំនានារបស់រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជានិងក្រសួងសុខាភិបាលក្នុងការបង្ការ ទប់ស្កាត់ ការរាតត្បាត ជំងឺកូវីដ១៩ នៅកម្ពុជាឱ្យទទួលបានប្រសិទ្ធភាពខ្ពស់ ។

**សមត្ថកិច្ចធ្វើការឃាត់ខ្លួន គ្រូខ្មែរ និង បក្សពួក តាមបណ្តឹងនារីម្នាក់ ពាក់ព័ន្ធនឹងករណី
ជាក់ថ្នាំសំរើប បន្ទាប់មក...**

<https://khmemernews.news/> 15-05-2020

ខេត្តសៀមរាប ៖ លោកវេសនីយ័ងក ជា ហេង នាយការិយាល័យនគរបាលប្រឆាំងការជួញដូរមនុស្ស និងការពារ
អនីតិជនខេត្តបានឱ្យដឹង នៅព្រឹកថ្ងៃទី១៥ ឧសភា នេះថា ក្រោយពីទទួលបានពាក្យបណ្តឹងពីជនរងគ្រោះ លោកក៏បាន
ចុះទៅឃាត់ខ្លួនគ្រូបោកម្នាក់ នៅខេត្តសៀមរាប តាមពាក្យបណ្តឹងរបស់យុវតីរងគ្រោះ ដែលត្រូវបានលោកគ្រូខ្មែរចាប់
លោកបានសម្រេច។

ជនរងគ្រោះដែលត្រូវគ្រូអីម (គ្រូខ្មែរ) រំលោភ បានសម្រេចនោះ មានឈ្មោះថា ឡូ .ធរ ភេទ ស្រី អាយុ២០ឆ្នាំ
រស់នៅស្រុកពួក ខេត្តសៀមរាប។ នាងបានប្រាប់ថា ម្តាយរបស់នាងបានធ្លាក់ខ្លួនឈឺ ហើយត្រូវខ្មែររូបនោះ បានឲ្យម្តាយ
របស់នាង នៅសម្រាកនៅផ្ទះ គ្រូ អីម (គ្រូខ្មែរ) ភូមិក្របីរៀល សង្កាត់ក្របីរៀល ក្រុងសៀមរាប ខេត្តសៀមរាប។ ខណៈ
ពេលដែលនាងបាននៅកំដរមើលថែអ្នកម្តាយនោះ លោកគ្រូរូបនោះក៏បានហៅនាងឲ្យចូលបន្ទប់ ហើយក៏យកដៃមក
ច្រត់លើក្បាលនាង ហើយបានឲ្យថ្នាំពណ៌ខៀវលេប ពេលលេបហើយ នាងទន់ខ្លួន ហើយលោកគ្រូ ឈ្មោះ គ្រូ អីម រួម
ភេទជាមួយ ជាមួយខ្លួន បានសម្រេច។ បន្ទាប់ពីគ្រូខ្មែររួចរាល់ហើយនោះ ក៏ឲ្យសិស្សឈ្មោះ សី ឈ្មោះ ប៊ុន ឈ្មោះ
ជាល ឈ្មោះ រិត រួមភេទជាមួយខ្លួនបានម្នាក់ម្តងផងទៀតផង។

លោកជា ហេង បន្ថែមថា ក្រោយពីទទួលបានពាក្យបណ្តឹងរួច លោកបានសុំលោកព្រះរាជ អាជ្ញាអមសាលាដំបូងខេ
ត្រសៀមរាបបើកការស៊ើបអង្កេតបឋម។ លោកជា ហេង បន្តថាលុះនៅរសៀលថ្ងៃទី១៤ខែឧសភាម្សិលមិញ លោកនិង
កម្លាំងនគរបាលដឹកនាំដោយលោក បេង សំណាង ព្រះរាជអាជ្ញារង បានទៅដល់ផ្ទះ គ្រូ អីម ដែលមានទីតាំងខាងលើ
ដោយធ្វើការចែកចេញឃើញវត្ថុតាងសំបកថ្នាំ Viagra ជាច្រើនបន្ទះ។

ជាមួយគ្នានោះផងដែរ ក៏មានជនរងគ្រោះចំនួនពីរនាក់ ១ ឈ្មោះ ព. ផ អាយុ ១៧ឆ្នាំ និង ឈ្មោះ ខ. វ.ន អាយុ
១០ឆ្នាំ ជាកូនអ្នកជំងឺ ក៏ត្រូវបានគ្រូអីម នាំចូលបន្ទប់ឲ្យស្រាតខោ និងបានធ្វើអ្វីផ្សេងទៀត។ ក្មេងស្រីដែលមានឈ្មោះ
ថា ព. ផ ត្រូវបានឈ្មោះ សយ សំប៊ុន ចាប់រំលោភ នា ងតាំងពីនាងអាយុទើប ១៤ឆ្នាំ។បច្ចុប្បន្នត្រូវបានកម្លាំងជំនាញ
បាននាំមកសាកសួរ ប៉ុន្តែពួកគេមិនបានសារភាពនោះទេ។ទោះយ៉ាងណាជនសង្ស័យទាំង០៣នាក់ ត្រូវបានឃាត់ខ្លួន
តាមបញ្ជា របស់ លោក កើត វណ្ណារ៉េត ព្រះរាជអាជ្ញាអមសាលាដំបូងខេត្តសៀមរាប ដើម្បីកសាងសំណុំរឿងបញ្ជូនខ្លួន
ទៅកាន់តុលាការ។

ថ្ងៃទី១៨ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០

ពលករខ្មែរក្រុមថ្មីបន្តចាញ់បោកមេខ្យល់មន្ត្រីនិងអាជ្ញាធរនាវាសមុទ្រ

<http://www.rasmeinews.com/> May 15, 2020, 10:37 PM

ដោយ៖ប.ជ័យ/បន្ទាយមានជ័យ៖មានពលករក្រុមថ្មីបន្តចាញ់បោកមេខ្យល់គឺបន្ទាប់ពីក្រុមចាស់ៗជាច្រើន
បានចាញ់បោកមេខ្យល់រួចមក។ដល់ដំណាក់កាលនេះមន្ត្រីអាជ្ញាធរនិងសមត្ថកិច្ចហាក់ដូចជាទាល់តម្រិះក៏បែរជាសរ
សេរអង្វរលន់តួលោកមេខ្យល់ថា សូមមានចិត្តមនុស្សធម៌កុំបោកប្រាស់កុំធ្វើបាបពលរដ្ឋជាអ្នកស្រុកស្រែចម្ការដែល
ល្ងង់ខ្លៅក្រីក្រអី។

មន្ត្រី សាលា ស្រុក ថ្មីពួកម្នាក់នៅថ្ងៃទី១៥ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ បាន សរសេរ សារ ថា៖ “ សូម អង្វរ ដល់
អស់លោកមេខ្យល់ទាំងឡាយកុំដើរបោកបញ្ឆោតបងប្អូនខ្មែរយើងយកទៅថែអី។ព្រោះថែគេតឹងខ្លាំងណាស់ ថែគេ
នៅបិទប្រទេសព្រោះកូរីដ១៩នៅឡើយណាមួយខុសច្បាប់ទៀត ” ។ មន្ត្រីបានបន្តថា៖“នាំគ្នាយកលុយពីពួកគាត់

ក្នុងម្នាក់ៗ២.៥០០បាតទៅ៣.០០០បាតទៀត។ ពួកគាត់កំពុងក្រែងហើយយកទៅចោលឱ្យទាហានថៃចាប់បញ្ជូនមកវិញទៀត។ លោកមេខ្យល់ឯងមិនមានបេះដូងទេថាពលករខ្មែរយើងជាឈាមជ័រអ្នកក្រវេទនាអ្នកស្រែចម្ការហើយត្រូវធ្វើការស៊ីឈ្នួលគេ” ។

ចំណែកមន្ត្រីសមត្ថកិច្ចនគរបាលវិញបានឱ្យដឹងដោយព្រមានមេខ្យល់ថា ៖ ថ្ងៃនេះលោកមេខ្យល់ឯងនៅមានរាសីគេចខ្លួនបាន។ តែអ្នកឯងចូរចាំថាជង់មិនដែលភ្លេចកុកទេ។ ហេតុនេះសូមលោកមេខ្យល់ឯងឱ្យមានចិត្តអាណិតអាសូរដល់ជនជាតិយើងដែលមានឈាមជ័រជាពលករខ្មែរផង”។ សារដូចខាងលើខណៈមានពលករក្រុមថ្មី១ក្រុមត្រូវមេខ្យល់បោកយកលុយអស់ហើយនាំទៅបំបរបង់ចោលនៅក្បែរព្រំដែនកម្ពុជា ថៃក្នុងភូមិសាស្ត្រស្រុកថ្មពួកកាលពីថ្ងៃទី១៤ខែឧសភា។ គឺករណីបងប្អូនពលករខ្មែរមានលំនៅស្រុកស្នោងខេត្តកំពង់ធំចំនួន៦នាក់ត្រូវបានមេខ្យល់បោកយកលុយរួចមកចោលនៅព្រំដែនកម្ពុជាថៃ។ ត្រូវមន្ត្រីអាជ្ញាធរមានសមត្ថកិច្ចស្រុកថ្មពួកខេត្តបន្ទាយមានជ័យប្រមូលនិងបញ្ជូនឱ្យវិលត្រឡប់ទៅភូមិកំណើតវិញ។ មន្ត្រីក៏បានពិនិត្យទីតាំងនិងមធ្យោបាយដើម្បីដឹកបញ្ជូនពលករបន្តទៀត។

សូមរំលឹកថា កាលពីសប្តាហ៍មុននៃខែឧសភានេះមានពលករខ្មែរ៦៧នាក់ ត្រូវមេខ្យល់តែម្នាក់ពីរនាក់ជាមេខ្យល់បោកប្រាសយកទៅបោះចោលនៅព្រំដែនកម្ពុជាថៃនៅស្រុកម៉ាឡៃ។ បានទាហានឈុតខ្មៅថៃជួយផ្តល់បាយទឹកនិងដឹកហើយបញ្ជូនមកកម្ពុជាវិញតាមច្រកអូរឃីជាន់ស្រុកអូរជ្រៅ។ S/

ពលរដ្ឋខ្មែរ៩នាក់ ត្រូវបានគាត់ថៃប្រគល់ឱ្យសមត្ថកិច្ចកម្ពុជា តាមច្រកអន្តរជាតិជាំ ក្រោយជាប់ឃុំឃាំងជិត៥ឆ្នាំ

<http://www.freshnewsasia.com/> 2020-05-17

(ឧត្តមានជ័យ)៖ យ៉ាងហោចណាស់ពលរដ្ឋខ្មែរចំនួន ៩នាក់ ត្រូវបានអាជ្ញាធរប្រទេសថៃ ចាប់បញ្ជូនមកឱ្យសមត្ថកិច្ចកម្ពុជាវិញ តាមច្រកអន្តរជាតិជាំក្នុងភូមិជើងភ្នំ ឃុំត្រពាំងប្រើយ ស្រុកអន្លង់វែង ខេត្តឧត្តមានជ័យ នៅល្ងាចថ្ងៃទី១៦ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ ម្សិលមិញ បន្ទាប់ពីប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរទាំងនេះ បានជាប់ទោសជិត៥ឆ្នាំក្នុងទឹកដីថៃ ពីបទឆ្លងដែនខុសច្បាប់។

បើតាមរបាយការណ៍របស់សមត្ថកិច្ច ដែលភ្នាក់ងារព័ត៌មាន Fresh News ទទួលបាននៅព្រឹកថ្ងៃទី១៧ ខែឧសភានេះ បានបញ្ជាក់ថា ប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរទាំង ០៩នាក់នេះ បានជាប់ឃុំឃាំងនៅក្នុងខេត្តអំណាចចារីន ប្រទេសថៃ ពីបទឆ្លងដែនខុសច្បាប់, កាប់ឈើគ្រឿង ក្នុងទឹកដីថៃ ហើយត្រូវបានសមត្ថកិច្ចថៃ ចាប់ខ្លួនកាលពីថ្ងៃទី១២ ខែសីហា ឆ្នាំ២០១៥ ចូលតាមភូមិសាស្ត្រច្រកភ្នំធំត្រ ខេត្តបន្ទាយមានជ័យ។

របាយការណ៍ដដែល បានឱ្យដឹងថា ប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរទាំង០៩នាក់ខាងលើនេះ រួមមានឈ្មោះ៖

- * ទី១៖ ឈ្មោះ យឹង ហួន ភេទប្រុស អាយុ៤០ឆ្នាំ, ទី២៖ ឈ្មោះ ហាស ហ៊ឹង ភេទប្រុស អាយុ៤៤ឆ្នាំ អ្នកទាំង០២ រស់នៅភូមិត្រាចខោល ឃុំត្រពាំងផ្លុង ស្រុកពញាក្រែក ខេត្តត្បូងឃ្មុំ, ទី៣៖ ឈ្មោះ គង់ ហ៊ាន ភេទប្រុស អាយុ ៣៦ឆ្នាំ, ទី៤៖ ឈ្មោះ អ៊ុន ទឹម ភេទប្រុស អាយុ៤០ឆ្នាំ អ្នកទាំង០២ រស់នៅភូមិកូនក្អែក ឃុំសំបូរ ស្រុកប្រាសាទសំបូរ ខេត្តកំពង់ធំ, ទី៥៖ ឈ្មោះ សា យួន ភេទប្រុស អាយុ៣៥ឆ្នាំ, ទី៦៖ ឈ្មោះ ជឿង ឡោះ ភេទប្រុស អាយុ៣០ឆ្នាំ អ្នកទាំង០២ រស់នៅភូមិស្រយង់ ឃុំស្រយង់ ស្រុកគូលែនខេត្តព្រះវិហារ, ទី៧៖ ឈ្មោះ បិត ម៉ូរ ភេទប្រុស អាយុ៣២ឆ្នាំ រស់នៅភូមិបាញ់ខ្នុក ឃុំស្រយង់ ស្រុកគូលែន ខេត្តព្រះវិហារ, ទី៨៖ ឈ្មោះ ក្នុង លឿង ភេទប្រុស អាយុ២៦ឆ្នាំ និងទី៩៖ ឈ្មោះ ផាយ ប៉ោង ភេទប្រុស អាយុ៥០ឆ្នាំ អ្នកទាំង០២ រស់នៅភូមិកណ្តាល ឃុំស៊ីង ស្រុកសំឡូត ខេត្តបាត់ដំបង។

បន្ទាប់ពីបានត្រួតពិនិត្យសុខភាពការពារជំងឺកូវីដ១៩ ដោយវាស់កំដៅ និងលាងសម្អាតដោយអាល់កុល ពាក់ម៉ាស់ឱ្យបានត្រឹមត្រូវរួចមក សមត្ថកិច្ចបានធ្វើការអប់រំណែនាំ ឱ្យបញ្ឈប់ការឆ្លងដែនខុសច្បាប់ទៀត និងបាន អនុញ្ញាតឱ្យវិលត្រឡប់ទៅលំនៅដ្ឋានវិញរៀងៗខ្លួន។

រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងមុខងារសាធារណៈ និងក្រុមការងារចុះជួបកម្មករ ពលករចំណាកស្រុក និងប្រជា ពលរដ្ឋនៅមូលដ្ឋាន

<http://www.freshnewsasia.com/> 2020-05-16

(ព្រៃវែង)៖ លោក ព្រំ សុខា រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងមុខងារសាធារណៈ បានចុះទៅជួបសាកសួរសុខទុក្ខកម្មករ ពល ករចំណាកស្រុក និងប្រជាពលរដ្ឋ មកពីភូមិទាំង១៨ក្នុងឃុំ ដែលបានមកជួបជុំប្រមូលផ្តុំគ្នានៅ៥កន្លែងផ្សេងគ្នា សរុបចំនួន ១១០នាក់ តំណាងឱ្យគ្រួសារជួបការលំបាកដោយសារផលប៉ះពាល់នៃជំងឺកូវីដ១៩។ ការចុះសាកសួរ សុខទុក្ខនេះ បានធ្វើឡើងនៅព្រឹកថ្ងៃទី១៦ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០នេះ ដោយមានការអមដំណើរពីសំណាក់ រដ្ឋ លេខាធិការ អនុរដ្ឋលេខាធិការ និងសហការី ប្រធានក្រុមប្រឹក្សា និងអភិបាលស្រុក ព្រមទាំងលោកស្រី អស់លោក ក្នុងក្រុមការងារចុះជួយឃុំធាយនិងស្រុកបាភ្នំ។ ក្នុងពេលជួបសំណេះសំណាល លោករដ្ឋមន្ត្រី និងជាប្រធានក្រុម ការងារបានលើកឡើងកោតសរសើរចំពោះការខិតខំប្រឹងប្រែងដោយផ្ទាល់របស់បងប្អូនកម្មករ ពលករចំណាកស្រុក និងក្រុមញាតិគ្រួសាររបស់ខ្លួន រួមជាមួយការជ្រោមជ្រែងជាប្រចាំរបស់ក្រុមការងារនិងអាជ្ញាធរមូលដ្ឋាន ដែលបាន ពុះពារការលំបាកជម្នះរាល់បញ្ហាប្រឈមជាផលប៉ះពាល់នៃជំងឺកូវីដ១៩។

ទោះបីជាមានចលនារបស់ប្រជាពលរដ្ឋចំណាកស្រុកចេញចូលមូលដ្ឋានជាបន្តបន្ទាប់ អាស្រ័យដោយស្ថាន ភាពមុខរបរ និងការងារ ហើយពេលខ្លះទៀតតម្រូវឱ្យមានការធ្វើចត្តាឡីស័កចំពោះបងប្អូនដែលទើបត្រឡប់ពីក្រៅ ប្រទេសក៏ដោយក្តី ប៉ុន្តែលើការជាក់ស្តែងការខិតខំប្រឹងប្រែងរួមនេះ បានរួមចំណែកយ៉ាងសំខាន់ទប់ស្កាត់មិនឱ្យជំងឺ ជីកាចសាហាវនេះឆ្លងចូលក្នុងសហគមន៍បានឡើយ។ ហេតុនេះស្របតាមការអំពាវនាវរបស់ប្រមុខរាជរដ្ឋាភិបាល សម្តេចតេជោនាយករដ្ឋមន្ត្រី នៅពេលខាងមុខនេះ ទន្ទឹមនឹងការលើកកម្ពស់ស្មារតីប្រុងប្រយ័ត្នទប់ស្កាត់ឱ្យបាននូវ ការរីករាលដាលជាលើកទី២ យើងទាំងអស់គ្នាត្រូវបន្តសាមគ្គីជួយយកអាសារគ្នាក្នុងគ្រួសារនិងក្នុងសហគមន៍ភូមិឃុំ នីមួយៗ រួមគ្នាជម្នះការលំបាកជាបណ្តោះអាសន្នសំដៅតស៊ូប្រយុទ្ធឱ្យឈ្នះកូវីដ១៩ ក៏ដូចជាពុះពារដោះស្រាយឱ្យ បាននូវរាល់ផលប៉ះពាល់ផ្នែកសេដ្ឋកិច្ច សង្គម ដើម្បីនាំសង្គមជាតិយើងត្រឡប់ទៅកាន់ប្រក្រតីភាពជាធម្មតាឡើងវិ ញ។ ក្នុងឱកាសនោះដែរ លោករដ្ឋមន្ត្រីនិងក្រុមការងារក៏បានជូនអំណោយមួយចំនួនដល់ប្រជាពលរដ្ឋរួមមាន អង្ករ មី ទឹកត្រី ទឹកស៊ីអ៊ីវ អំបិល ទឹកសុទ្ធ ម៉ាសពាក់មុខ សាប៊ូលាងដៃនិងថវិកាមួយចំនួនផង។

ពលរដ្ឋខ្មែរ ដែលបន្តវិលចូលប្រទេសវិញ តាមច្រកទ្វារព្រំដែនអន្តរជាតិអូស្មាច់ ខេត្តឧត្តរមាន ជ័យ មានចំនួន ២០នាក់

<https://www.facebook.com/GDIOfficial/> 17-05-2020

នៅថ្ងៃទី១៧ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ វេលាម៉ោង ១៥និង០០នាទី ភាគីថៃនៅតែបន្តបិទច្រកទ្វារព្រំដែនអន្តរ ជាតិ ឆង ចម ខេត្តសុរិន្ទ ទល់មុខច្រកទ្វារព្រំដែនអន្តរជាតិអូស្មាច់ ខេត្តឧត្តរមានជ័យ ជាបណ្តោះអាសន្ន មិន អនុញ្ញាតឱ្យអ្នកដំណើរ គ្រប់សញ្ជាតិចេញ-ចូល ឆ្លងកាត់ ដើម្បីបង្ការ និងទប់ស្កាត់ការរាតត្បាតនៃជំងឺឆ្លងកូវីដ១៩។ ក្នុងការបិទច្រកនេះ ភាគីថៃបានលើកលែង ទំនិញដែលទទួលបានការអនុញ្ញាត និងអ្នកបើកបររថយន្តដឹកទំនិញ ដែលទទួលបានការអនុញ្ញាត ព្រមទាំងបានការឆ្លងកាត់ត្រួតពិនិត្យ ដោយសមត្ថកិច្ចទាំងភាគី កម្ពុជា-ថៃ បានត្រឹម

ត្រូវ និងពលរដ្ឋខ្មែរ ឬពលរដ្ឋថៃ ដែលត្រូវវិលត្រឡប់ចូលប្រទេសរៀងៗខ្លួន។ ចំណែកឯពលរដ្ឋខ្មែរ ដែលបន្តវិល
ចូលប្រទេសវិញ តាមប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិអូស្ត្រាលី ខេត្តឧត្តរមានជ័យ មានចំនួន ២០នាក់ ស្រី ១០នាក់។

**ពលរដ្ឋខ្មែរ ដែលបន្តវិលចូលប្រទេសវិញ តាមប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិអូស្ត្រាលី ខេត្តឧត្តរ
មានជ័យ មានចំនួន ០៧នាក់**

<https://www.facebook.com/GDIOfficial/> 16-05-2020

នៅថ្ងៃទី១៦ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ វេលាម៉ោង ១៥និង០០នាទី ភាគីថៃនៅតែបន្តបិទប្រកាសព្រំដែនអន្តរ
ជាតិ ឆង ចម ខេត្តសុរិន្ទ ទល់មុខប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិអូស្ត្រាលី ខេត្តឧត្តរមានជ័យ ជាបណ្តោះអាសន្ន មិន
អនុញ្ញាតឲ្យអ្នកដំណើរ គ្រប់សញ្ជាតិចេញ-ចូល ឆ្លងកាត់ ដើម្បីបង្ការ និងទប់ស្កាត់ការរាតត្បាតនៃជំងឺឆ្លងកូវីដ១៩។
ក្នុងការបិទប្រកាសនេះ ភាគីថៃបានលើកលែង ទំនិញដែលទទួលបានការអនុញ្ញាត និងអ្នកបើកបររថយន្តដឹកទំនិញ
ដែលទទួលបានការអនុញ្ញាត ព្រមទាំងបានការឆ្លងកាត់ត្រួតពិនិត្យ ដោយសមត្ថកិច្ចទាំងភាគី កម្ពុជា-ថៃ បានត្រឹម
ត្រូវ និងពលរដ្ឋខ្មែរ ឬពលរដ្ឋថៃ ដែលត្រូវវិលត្រឡប់ចូលប្រទេសរៀងៗខ្លួន។ ចំណែកឯពលរដ្ឋខ្មែរ ដែលបន្តវិល
ចូលប្រទេសវិញ តាមប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិអូស្ត្រាលី ខេត្តឧត្តរមានជ័យ មានចំនួន ០៧នាក់ ស្រី ០៥នាក់។

**ប៉ុស្តិ៍នគរបាលប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិចាំយាម បានទទួលពលករខ្មែរ ពីសមត្ថកិច្ចថៃ
ចំនួន ០៤នាក់ ពាក់ព័ន្ធនឹងករណីឆ្លងដែនខុសច្បាប់**

<https://www.facebook.com/GDIOfficial/> 15-05-2020

ប៉ុស្តិ៍នគរបាលប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិ ចាំយាម នាវេលាម៉ោង ១៧និង៣០នាទី ថ្ងៃទី១៥ ខែឧសភា ឆ្នាំ
២០២០ បានទទួលពលករខ្មែរ ពីសមត្ថកិច្ចថៃ ចំនួន ០៤នាក់ ពាក់ព័ន្ធនឹងករណីឆ្លងដែនខុសច្បាប់។ នគរបាល
អន្តរប្រវេសន៍ប៉ុស្តិ៍បានឲ្យដឹងថា ពលករខ្មែរទាំង ០៤នាក់នេះ មាន ១. ឈ្មោះ ឆយ យ៉ាន ភេទស្រីអាយុ ៣២ឆ្នាំ
មានទីលំនៅបច្ចុប្បន្ន ស្ថិតក្នុងភូមិថ្មី ឃុំព្រៃសន្ធឹក ស្រុកសក់ចាយមារ ខេត្តព្រៃវែង, ២. ឈ្មោះ ហម គា ភេទប្រុស
អាយុ ៣៩ឆ្នាំ មានទីលំនៅបច្ចុប្បន្នភូមិថ្មី ឃុំព្រៃសន្ធឹក ស្រុកសក់ចាយមារ ខេត្តព្រៃវែង, ៣. ឈ្មោះ ចក់ ព្រំ ភេទប្រុស
អាយុ ២៦ឆ្នាំ មានទីលំនៅបច្ចុប្បន្ន ភូមិបាក់ខ្នង ឃុំត្បាក់ខ្នងន ស្រុកមណ្ឌលសីមា ខេត្តកោះកុង និង៤. ឈ្មោះ
ហម លុយ ភេទប្រុស អាយុ ៤ឆ្នាំ មានទីលំនៅបច្ចុប្បន្នភូមិថ្មី ឃុំព្រៃសន្ធឹក ស្រុកសក់ចាយមារ ខេត្តព្រៃវែង និងមានការ
ចូលរួមពីមន្ត្រីចត្តាឡីស័ក ត្រួតពិនិត្យសុខភាពផងដែរ បន្ទាប់មកប៉ុស្តិ៍បានធ្វើការអប់រំណែនាំ រួចអនុញ្ញាតឲ្យត្រឡប់
ទៅផ្ទះវិញ។

**ពលរដ្ឋខ្មែរ ដែលបន្តវិលចូលប្រទេសវិញ តាមប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិអូស្ត្រាលី ខេត្តឧត្តរ
មានជ័យ មានចំនួន ២៣នាក់**

<https://www.facebook.com/GDIOfficial/> 15-05-2020

នៅថ្ងៃទី១៥ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ វេលាម៉ោង ១៥និង០០នាទី ភាគីថៃនៅតែបន្តបិទប្រកាសព្រំដែនអន្តរ
ជាតិ ឆង ចម ខេត្តសុរិន្ទ ទល់មុខប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិអូស្ត្រាលី ខេត្តឧត្តរមានជ័យ ជាបណ្តោះអាសន្ន មិន
អនុញ្ញាតឲ្យអ្នកដំណើរ គ្រប់សញ្ជាតិចេញ-ចូល ឆ្លងកាត់ ដើម្បីបង្ការ និងទប់ស្កាត់ការរាតត្បាតនៃជំងឺឆ្លងកូវីដ១៩។
ក្នុងការបិទប្រកាសនេះ ភាគីថៃបានលើកលែង ទំនិញដែលទទួលបានការអនុញ្ញាត និងអ្នកបើកបររថយន្តដឹកទំនិញ
ដែលទទួលបានការអនុញ្ញាត ព្រមទាំងបានការឆ្លងកាត់ត្រួតពិនិត្យ ដោយសមត្ថកិច្ចទាំងភាគី កម្ពុជា-ថៃ បានត្រឹម
ត្រូវ និងពលរដ្ឋខ្មែរ ឬពលរដ្ឋថៃ ដែលត្រូវវិលត្រឡប់ចូលប្រទេសរៀងៗខ្លួន។ ចំណែកឯពលរដ្ឋខ្មែរ ដែលបន្តវិល
ចូលប្រទេសវិញ តាមប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិអូស្ត្រាលី ខេត្តឧត្តរមានជ័យ មានចំនួន ២៣នាក់ ស្រី ១០នាក់។

**អគ្គរាជទូតខ្មែរនៅជប៉ុន អញ្ជើញចុះសួរសុខទុក្ខ និងណែនាំកម្មសិក្សាការី និងពលករ
ជំនាញ គ្រូបណ្តុះបណ្តាលណែនាំរបស់អាជ្ញាធរជប៉ុន ទប់ស្កាត់ការឆ្លងកូរ៉ូណា**

<http://www.freshnewsasia.com/> 2020-05-17

(ជប៉ុន)៖ នៅអាទិត្យទី១៧ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ លោក អ៊ឹង រចនា អគ្គរាជទូត នៃព្រះរាជណាចក្រកម្ពុជា ប្រចាំប្រទេសជប៉ុន និងសហការី បានអញ្ជើញចុះសួរសុខទុក្ខ សំណេះសំណាលជាមួយកម្មសិក្សាការី និងពលករជំនាញ ដែលធ្វើកម្មសិក្សា និងធ្វើការនៅ ខេត្តឈីបា ប្រទេសជប៉ុន និងបានណែនាំឲ្យចូលរួមស្តាប់ការណែនាំរបស់អាជ្ញាធរ ដើម្បីទប់ស្កាត់ការឆ្លងកូរ៉ូណា។

លោក ហុងដា តាដាស៊ី តំណាងក្រុមហ៊ុន ចីប មេនដៅវ៉ៃ (TOP Manpower Co., Ltd.) នៅប្រទេសជប៉ុន បាននិយាយប្រាប់អំពីទឹកចិត្តរបស់សិក្ខាកាម និងពលករជំនាញកម្ពុជា មានសេចក្តីរីករាយ សប្បាយរីករាយ និងកក់ក្តៅខ្លាំងណាស់ នៅពេលបានជួបផ្ទាល់ជាមួយឯកអគ្គរាជទូត ជាពិសេសមតិសំណេះសំណាល ការណែនាំ ដើម្បីឲ្យសិក្ខាកាម និងពលករជំនាញ ប្រឹងប្រែងហាត់ជំនាញ ដើម្បីយកមកអភិវឌ្ឍន៍ប្រទេស និងសន្សំប្រាក់មកផ្ទះវិញ។ ទន្ទឹមនោះ លោកក៏មានការចាប់អារម្មណ៍ នឹងកោតសរសើរចំពោះ កាយវិការ ដ៏សាមញ្ញរបស់អគ្គរាជទូត និងសហការី ដែលតែងតែចុះមកសួរសុខទុក្ខ និងដោះស្រាយជូនសិក្ខាកាម និងពលករជំនាញ នៅពេលជួបផលលំបាកជាដើម។ ហើយលោក ក៏សូមផ្ញៀតឱកាសពេលនេះ សូមកោតសរសើរចំពោះប្រមុខរាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា ដែលមានស្ថានឯកអគ្គរាជទូតកម្ពុជា ជាតំណាងក្នុងការបំពេញបេសកកម្មប្រើជាតិ និងប្រជាជនកម្ពុជា ដែលខិតខំផ្ញៀតពេលដ៏មានតម្លៃដើម្បីចុះមកសួរសុខទុក្ខផ្ទាល់ដល់ សិក្ខាកាម និងពលករជំនាញ។ ជាចុងក្រោយ តាំងនាម លោកជាសម្របសម្រួល របស់ក្រុមហ៊ុន ចីប មេនដៅវ៉ៃ និងសិក្ខាកាមនិងពលករជំនាញកម្ពុជា សូមគោរពដឹងគុណដល់អគ្គរាជទូត និងសហការី និងជូនពរការងារកាន់តែជោគជ័យទៀត។

ថៃ អនុញ្ញាតឲ្យពលរដ្ឋខ្មែរ បើកអាជីវកម្ម និងធ្វើដំណើរទូទាំងប្រទេសថៃឡើងវិញ

<https://thmeythmey.com/> 17, May 2020 , 4:28 pm

ភ្នំពេញ៖ ពលរដ្ឋខ្មែរនៅប្រទេសថៃ អាចបើកអាជីវកម្មមួយចំនួនបានឡើងវិញ និងអាចធ្វើដំណើរបានគ្រប់ពេលវេលា នៅទូទាំងប្រទេសថៃ ចាប់ពីថ្ងៃទី១៧ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ តទៅ។ នេះបើយោងតាមសេចក្តីជូនដំណឹងរបស់ស្ថានទូតកម្ពុជាប្រចាំប្រទេសថៃ ដោយ បញ្ជាក់ថា ការអនុញ្ញាតឲ្យបើកអាជីវកម្មឡើងវិញ និងធ្វើដំណើរបានគ្រប់ពេលវេលានេះ គឺជាការបន្តរបន្ថយនៃវិធានការរឹតតបន្តឹង និងផ្លាស់ប្តូរពេលវេលាប្រមាមគោចរទូទាំងប្រទេសថៃ ដើម្បីសម្រួលដល់ជីវភាពរស់នៅប្រចាំថ្ងៃរបស់ប្រជាពលរដ្ឋ និងស្តារសេដ្ឋកិច្ចឡើងវិញ ដោយសារតែជំងឺកូរ៉ូណា-១៩។

សេចក្តីជូនដំណឹងដដែល បញ្ជាក់ថា ភោជនីយដ្ឋាន សួនអាហារ មជ្ឈមណ្ឌលអាហារ អាហារដ្ឋាន ផ្សារទំនើប កន្លែងលក់ទំនិញ ហាងសហគមន៍ ហាងលក់រាយ-បោះដុំ កន្លែងផ្តល់សេវាថែក្មេង-មនុស្សចាស់ កន្លែងស្នាក់នៅ ការថតផ្សាយកម្មវិធីទូរទស្សន៍ ភាពយន្ត វីដេអូ បន្ទប់ប្រជុំក្នុងសណ្ឋាគារ និងមជ្ឈមណ្ឌលសន្និសីទ ជាដើម ត្រូវបានរដ្ឋាភិបាលថៃអនុញ្ញាតឲ្យបើកឡើងវិញ។ ប៉ុន្តែ ស្ថានទូតកម្ពុជា សង្កត់ធ្ងន់ក្នុងសេចក្តីជូនដំណឹងថា កន្លែងទាំងនេះ ហាមដាច់មិនឲ្យលក់គ្រឿងស្រវឹងឡើយ។

ជាមួយគ្នានេះ គ្លីនិកថែទាំសម្រស់ ហាងកែសម្ផស្ស ហាងធ្វើសក់-ក្រចក ក៏ត្រូវបានអនុញ្ញាតឲ្យបើកដំណើរការវិញដែរ ប៉ុន្តែហាមការកែសម្ផស្សលើផ្ទៃមុខ។ ចំណែក កន្លែងហាត់ប្រាណ ដែលមិនស្ថិតនៅក្នុងផ្សារទំនើប កន្លែងលើកទំនិញ និង ហាងតាមសហគមន៍ ក៏ទទួលការអនុញ្ញាតឲ្យបើកដែរ តែអនុញ្ញាតឲ្យបើកហាត់តែយូហ្កា ឬ

ហាត់ប្រាណដែលមិនប្រើឧបករណ៍កីឡា។ នៅទីកន្លែងផ្សេងៗទៀត ដែលទទួលការអនុញ្ញាតឲ្យបើកវិញ ដូចជា អាងហែលទឹកសាធារណៈ សួនផ្កា សារមន្ទីរ មជ្ឈមណ្ឌលអប់រំ ទីតាំងប្រវត្តិសាស្ត្រ បណ្ណាល័យសាធារណៈ និង រោងកាបយន្ត។

ថ្វីដ្បិត អាជីវកម្មទាំងនោះអនុញ្ញាតឲ្យដំណើរការឡើងវិញក៏ពិតមែន ប៉ុន្តែរដ្ឋាភិបាលថែនៅតែតម្រូវឲ្យ បុគ្គលិក ឬម្ចាស់ទីតាំងអាជីវកម្មនីមួយៗ អនុវត្តវិធានការទប់ស្កាត់ការឆ្លងនៃជំងឺកូវីដ-១៩ ទៅតាមសេចក្តីណែនាំ លក្ខខណ្ឌ និងពេលវេលាដែលភិបាលក្រុង-ខេត្ត បានកំណត់។ លើសពីនេះ អាជ្ញាធរ មានសិទ្ធិត្រួតពិនិត្យ ណែនាំ ដាស់តឿន និងហាមឃាត់ ឬចាត់វិធានតាមផ្លូវច្បាប់។

ពលករខ្មែរមួយគ្រួសារមានកូនតូច២នាក់នៅប្រទេសថៃអត់ការងារធ្វើអំឡុងរយៈពេល៦ខែ
ភូមិ៧-១៩

<https://www.rfa.org/khmer/> ដោយ ទីន ហ្សាការីយ៉ា 2020-05-17

ពលករខ្មែរមួយគ្រួសារមានកូនតូច២នាក់បន្តស្នាក់នៅប្រទេសថៃអត់ការងារធ្វើជាង ២ខែហើយ បណ្តាល មកពីវិបត្តិជំងឺកូវីដ-១៩។ អំឡុងពេលអត់ការងារធ្វើនេះ ពួកគាត់បានឱ្យឪពុកម្តាយខ្ចីប្រាក់ធនាគារធ្វើពីស្រុក កំណើតយកទៅចាយវាយនៅប្រទេសថៃ។ តើពួកគាត់ជួបការលំបាកបែបណាអំឡុងពេលអត់ការងារធ្វើនេះ? ពល ករខ្មែរមួយគ្រួសារមានសមាជិក៤នាក់ ក្នុងនោះមានកុមារអាយុក្រោម ១០ឆ្នាំ ២នាក់ ក៏បានទៅតាមឪពុកម្តាយធ្វើ ការនៅប្រទេសថៃដែរ។ ពួកគេមានស្រុកកំណើតនៅ ស្រុកបវេល ខេត្តបាត់ដំបង បានចាកចេញពីផ្ទះទៅធ្វើការងារ នៅខេត្តជាប់ទីក្រុងបាងកកប្រមាណ១០មកឆ្នាំហើយ។ នៅថ្ងៃទី១៧ ខែឧសភា ប្រពន្ធនៅមើលកូនក្នុងបន្ទប់ជួល នៅខេត្តនុនថាក់បូរី (Nonthaburi) ហើយប្តីចេញទៅស៊ីឈ្នួលកាត់ស្មៅឱ្យជនជាតិថៃ។

ពលករវ័យ៣២ឆ្នាំ លោក ឆាន វិធី រៀបរាប់ថា ថៅកែបានផ្អាកការងាររបស់លោកជាង ២ខែហើយ មិនទាន់ បើកឡើងវិញនៅឡើយទេ ដោយសារតែវិបត្តិជំងឺកូវីដ១៩។ លោកបន្តថា អំឡុងពេលរាតត្បាតជំងឺរលាកផ្លូវដង្ហើម ប្រភេទថ្មីនេះ លោកស្វែងរកការងារគ្រប់យ៉ាងមិនរើសមុខឡើយ ហើយយូរម្តងៗមានជនជាតិថៃហៅទៅធ្វើការ តាមផ្ទះ ដូចជាកាត់មែកឈើ កាត់ស្មៅ និងសំអាតលូទឹកស្អុយជាដើម។ លោកបញ្ជាក់ថា ពេលធ្វើការងារម្តងបាន ប្រាក់ចន្លោះពី ២០០ទៅ ៣០០បាតក្នុងមួយថ្ងៃ ក៏ប៉ុន្តែប្រាក់កំរៃនេះមិនគ្រប់គ្រាន់សម្រាប់ចាយវាយប្រចាំឡើយ៖ « ព្រោះនៅណោះអត់មានការងារធ្វើទៀត ហើយគេបិទអត់ឱ្យទៅណាឆ្ងាយទេ នៅតែមួយខេត្តទៅរកការងារធ្វើឆ្ងាយ អត់បាន។ ជួនកាលគេឱ្យដឹកប្រឡាយទឹកស្អុយអណ្តូងអីចេះតែដឹកទៅ បួនប្រាំថ្ងៃធ្វើបានមួយថ្ងៃពីរថ្ងៃ។ លំបាកខ្លាំង ណាស់ ប្រជាពលរដ្ឋថៃក៏គេបិទ គេបិទអស់ហើយ គេបិទរោងចក្រស្ទើរគ្រប់កន្លែងហើយ ។ ខ្ញុំត្រូវតែតស៊ូទៅមុខ ទៀត ខំប្រឹងរកការងារតិចៗ ដើម្បីដោះស្រាយបញ្ហាក្រពះ»។ លោកបន្តថា មុនពេលមានវិបត្តិជំងឺកូវីដ១៩ លោក និងប្រពន្ធធ្វើការនៅក្រុមហ៊ុនលក់គ្រឿងសង្ហារឹម ដោយបានប្រាក់ឈ្នួលម្នាក់ ១ម៉ឺន២៣៩(១.២០០០)បាតក្នុង មួយខែ ហើយប្រាក់នេះ ក្រោយពីបង់ថ្លៃបន្ទប់ជួល និងចាយវាយហើយលោកសន្សំបានប្រាក់ប្រមាណ ១ម៉ឺនបាត (១០.០០០) ធ្វើទៅឱ្យឪពុកនៅផ្ទះ ក៏ប៉ុន្តែពេលនេះមិនមានប្រាក់ធ្វើទៅផ្ទះដូចពេលមុននោះទេ ផ្ទុយទៅវិញ ក្រុមគ្រួសារថៃម្នាក់បានខ្ចីប្រាក់ពីធនាគារនៅស្រុកខ្មែរធ្វើទៅឱ្យចាយវាយទៀតផង។

លោកស្រី រ៉េន បញ្ញា ថ្លែងថា សព្វថ្ងៃនេះប្តីរបស់លោកស្រីធ្វើការម្នាក់ឯងបានម្តងម្កាល ដូច្នេះមិនគ្រប់បង់ សម្រាប់ចាយវាយនោះទេ ទើបលោកស្រីទូរស័ព្ទទៅម្តាយរបស់ខ្លួនឱ្យខ្ចីប្រាក់ពីធនាគារ ៥៣៩បាត(៥.០០០)ក្នុង មួយខែបន្ថែមទៀត ដើម្បីដោះស្រាយជីវភាពគ្រួសារនៅប្រទេសថៃ។ លោកស្រីបញ្ជាក់ថា រហូតមកពេលនេះម្តាយ របស់លោកស្រី បានធ្វើប្រាក់ពីស្រុកកំណើតចំនួនពីរលើកមកហើយ ដោយប្រាក់៣៣៩ បាតបង់ថ្លៃបន្ទប់ជួល និង ២៣៩(២.០០០) បាតទុកទិញអាហារហូបចុកអំឡុងពេលអត់ការងារធ្វើនៅថៃ៖ «ដូចជា មួយខែទល់មួយខែ សឹង តែយើងរកអត់បានប្រាក់ចំណូលអីសោះ ប្រាក់បង់ថ្លៃផ្ទះអត់គ្រប់ផង អីចឹងមានតែឱ្យម្តាយធ្វើប្រាក់ពីផ្ទះមក។ ខ្ញុំ

ហូបត្រីត្រៀមណាស់ មានត្រីខ និងមីកញ្ចប់ ហើយជូនកាលប្តីខ្ញុំគាត់ទៅរកចាប់ត្រីទៅបានហូបត្រីអីខ្លះ ខ្ញុំលំបាក ២ដងនៅប្រទេសថៃ កាលឆ្នាំទឹកលិចទីក្រុងបាងកក ក៏ខ្ញុំនៅទីនេះដែរ ព្រោះទឹកលិចខ្លាំងយើងទៅផ្ទះអត់កើត»។ គ្រួសារមួយនេះមានកូន៣នាក់ ដោយកូនប្រុសម្នាក់កូនស្រីម្នាក់អាយុក្រោម ១០ឆ្នាំ ទៅតាមឪពុកម្តាយធ្វើការងារ នៅប្រទេសថៃ ហើយកូនម្នាក់ទៀតស្នាក់នៅជាមួយជីដូននៅខេត្តបាត់ដំបង។

លោកស្រី រ៉េន បញ្ញា ឱ្យដឹងថា លោកស្រីចង់នាំកូនត្រឡប់ទៅផ្ទះវិញដែរ ក៏ប៉ុន្តែមិនអាចឆ្លងដែនទៅបាន ព្រោះអាជ្ញាធរថៃបានបិទច្រកព្រំដែនមិនទាន់បើកវិញនៅឡើយ ហើយម្យ៉ាងនៅពេលទៅដល់ផ្ទះក៏គ្មានការងារធ្វើ ទើបសម្រេចចិត្តនាំគ្នាខំស្មៅនៅក្រៅប្រទេសរហូតមក។ លោកស្រីព្រួយបារម្ភអំពីអនាគតរបស់កូនខ្លាចមិនបាន រៀនជ្រៅជ្រះ លោកស្រីនិងប្តីធ្វើការងារលំបាក ជាពលករចំណាកស្រុកនេះ ហើយក៏មិនចង់ឱ្យកូនលំបាកដូចពួក គាត់ទៀតឡើយ នៅពេលអនាគត៖ «របៀបថា គ្មានអ្នកណាជួយអ្នកណាបានអីចឹងលំបាកគ្រប់គ្នា ដូចថាធ្វើការវា អត់បានពេញលេញល្អទេ ជួលកាលថ្ងៃណាអត់មានគឺអត់បណ្តោយ ដូចថាអ្នកនៅជិតៗនេះ គេហៅទៅលាងបាន ហៅជួយដកស្មៅគេឱ្យប្រាក់១០០ពីររយបាត ក៏ចេះតែយកមកដើម្បីផ្គត់ផ្គង់ម្ហូបឱ្យកូនបានហូប។ នៅនេះខ្ញុំរក ការងារធ្វើដែរ ប៉ុន្តែយើងខ្មែរផង ម្យ៉ាងទៀតរោគហ្នឹងមកផងគេមិនសូវជាជួលយើងប៉ុន្មានទេ ទាល់តែយើងសុំគេធ្វើ មួយថ្ងៃខាងពីរ ឬបីសុំធ្វើមួយថ្ងៃទៀតទៅ»។

រដ្ឋាភិបាលថៃនៅតែបន្តដាក់ប្រទេសក្នុងត្រាអាសន្ន ដោយហាមឃាត់ប្រជាពលរដ្ឋធ្វើដំណើរចេញពីផ្ទះចាប់ ពីម៉ោង ១០យប់ ទៅដល់ម៉ោង៤ទៀបភ្លឺ ដើម្បីទប់ស្កាត់ការរាលដាលជំងឺកូវីដ១៩ ហើយប្រសិនបើជនណាស្មើស បម្រាមនេះ នឹងមានទោសជាប់គុក ១ឆ្នាំ និងពិន័យជាប្រាក់ ៤ម៉ឺនបាត (៤០.០០០) ឬប្រមាណ១ពាន់ ៣០០ ដុល្លារអាមេរិក។

ស្ថានទូតខ្មែរប្រចាំនៅទីក្រុងបាងកក បានប្រកាសជាបន្តបន្ទាប់ដល់ពលរដ្ឋខ្មែរទាំងឡាយដែលស្នាក់នៅ ប្រទេសថៃ ឱ្យគោរពតាមការណែនាំរបស់រដ្ឋាភិបាលថៃ ឱ្យបានខ្ជាប់ខ្ជួន ដើម្បីបង្ការការរាលដាលជំងឺកូវីដ១៩។ ស្ថានទូតខ្មែរបន្ថែមថា ប្រសិនបើពលករខ្មែរណាមានបញ្ហាអំឡុងពេលនេះ សូមទាក់ទងមន្ត្រីស្ថានទូតខ្មែរ ០១២ ៨០៥ ០៥៦១ និង ០៩៤ ០៩២៥៩០៥។

ទាក់ទងនឹងបញ្ហានេះ ប្រធានផ្នែកពលករចំណាកស្រុកនៃអង្គការសិទ្ធិការងារសង់ត្រាល់ លោក ឌី ថេហ្វយ៉ា មានប្រសាសន៍ថា ពលករខ្មែរជាច្រើននាក់ផ្សេងទៀតអត់ការងារធ្វើ ហើយមួយចំនួនបានដាច់ស្បៀងបណ្តើរៗ ហើយ ដោយសារថៅកែផ្អាកការងារបណ្តាលពីមកជំងឺកូវីដ១៩។ លោកបញ្ជាក់ថា ដើម្បីដោះស្រាយបញ្ហានេះ គឺ រដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា និងថៃ ត្រូវសហការគ្នាផ្តល់ប្រាក់ឧបត្ថម្ភជូនពួកគាត់ ដើម្បីឱ្យពួកគាត់ទិញស្បៀងអាហារហូបចុក បណ្តោះអាសន្ន ហើយប្រសិនបើមិនមានលទ្ធភាពជួយពួកគាត់ទេ គួរតែសម្រួលឱ្យពលករដែលពុំមានការងារធ្វើត្រឡប់មកផ្ទះវិញ៖ «ហើយការរើសត្រឡប់មកវិញនោះ វាត្រូវមានការសម្របសម្រួលដូចកន្លងមក យើងចុះទៅផ្ទាល់ខ្ញុំ សួរពលករ គឺចំណាយថ្លៃដឹះឡានឈ្នួលពីកន្លែងគាត់ធ្វើការមកដល់ព្រំដែនកម្ពុជា ខ្លះ២ពាន់បាត ខ្លះ៣ពាន់បាត (៣.០០០) ធម្មតាអស់តែ២០០ ឬបីរយបាតទេ ថ្លៃឡាន។ ត្រូវគិតគូររៀងចំណុចហ្នឹង បើនិយាយឱ្យគឺជា កាតព្វកិច្ចរបស់រដ្ឋត្រូវតែការពារប្រយោជន៍របស់ពលរដ្ឋ ហើយបើអាចគឺសម្រួលក្នុងការដឹកជញ្ជូនពួកគាត់ត្រឡប់ មកផ្ទះវិញមក»។

ទោះជាយ៉ាងណាកាលពីថ្មីៗនេះ លោក ហ៊ុន សែន បានប្រកាសថា រដ្ឋាភិបាលរបស់លោកគ្មានប្រាក់ជួយ ដល់ប្រជាពលរដ្ឋអត់ការងារធ្វើដោយសារជំងឺកូវីដ១៩នោះទេ ហើយលោកក៏ជំរុញឱ្យអ្នករត់ម៉ូតូឌុបនៅក្នុងប្រទេស ដែលជួបវិបត្តិអត់ការងារធ្វើ ឱ្យលក់ម៉ូតូទិញអង្ករហូបសិនទៅ។

របាយការណ៍របស់អង្គការសង់ត្រាល់ ឱ្យដឹងថា មានពលករខ្មែរស្របច្បាប់ និងខុសច្បាប់ប្រមាណ២លាន នាក់(២.០០០.០០០)កំពុងធ្វើនៅប្រទេសថៃ ហើយរហូតមកទល់ពេលនេះមានពលករខ្មែរជិត ១០ម៉ឺននាក់ហើយ បានត្រឡប់ទៅស្រុកកំណើតវិញ។

បានស្រីមរណភិក្ខុប៉ុន្តែមិនអាចជួយបាន

<https://www.facebook.com/labourkhmer> 15-05-2020

ស្ត្រីពលករខ្មែរវ័យ៤០ឆ្នាំម្នាក់ ធ្លាក់ខ្លួនក្លាយជាអ្នកទោស បន្ទាប់ពីគ្មានប្រាក់សម្រាប់ទិញស្បៀងអាហារចុកក្នុងប្រទេសថៃ ដោយសារកន្លែងធ្វើការបិទដោយសារវិបត្តិជំងឺកូវីដ១៩ក្នុងប្រទេសថៃ បានបង្ខំចិត្តចូលទៅលួចអាហារនៅក្នុងហាង7-11 មួយកន្លែងនៅខេត្តសាមុតប្រាកានប្រទេសថៃ បន្ទាប់មកត្រូវបុគ្គលិកធ្វើការក្នុងហាងចាប់ប្រគល់អោយសម្ភិក្ខុថៃទៅចាត់វិធានការណ៍តាមផ្លូវច្បាប់។

តាមបញ្ជាក់ប្រាប់ពីសាច់ញាតិស្ត្រីពលករខ្មែរខាងលើបានអោយដឹងថា បងស្រីគាត់ជាពលករធ្វើការនៅក្នុងខេត្តសាមុតប្រាកាន ដោយសារតែប្រទេសថៃ ដោយសារតែមានវិបត្តិជំងឺកូវីដ១៩ ក្នុងប្រទេសថៃ បានធ្វើអោយកន្លែងធ្វើការបងស្រីគាត់បិទ មិនមានការធ្វើ និងគ្មានប្រាក់សម្រាប់ទិញអាហារហូបចុករយៈពេលវែងផង និងច្រកព្រំដែនបិទមិនអាចអោយគាត់វិលត្រលប់ទៅស្រុកកំណើតបានផងនោះ បានធ្វើអោយបងស្រីគាត់សម្រេចចូលទៅលួចអាហារយកមកបរិភោគប៉ុន្តែត្រូវបានបុគ្គលិកលក់នៅក្នុងហាងចាប់ប្រគល់អោយសម្ភិក្ខុថៃ ដើម្បីយកទៅចាត់វិធានការណ៍តាមផ្លូវច្បាប់។

បច្ចុប្បន្នបងស្រីកំពុងស្ថិតក្នុងការឃុំខ្លួនរបស់សម្ភិក្ខុ ដើម្បីរង់ចាំឡើងតុលាការកាត់ទោសតាមផ្លូវច្បាប់របស់ប្រទេសថៃ។ រីឯប្អូនប្រុសរបស់បានអំពាវនាវឲ្យអាជ្ញាធរពាក់ព័ន្ធក្នុងប្រទេសថៃជួយអន្តរាគមន៍ដល់បងស្រីគាត់ដែរ ប៉ុន្តែហាក់ដូចជាគ្មានសង្ឃឹមសោះ...។ កក្រា ពលករខ្មែរ ៖15.05.20

ថ្ងៃទី១៩ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០

អង្គការUNFPA ផ្តល់សម្ភារសម្រាប់ការការពារមេរោគកូវីដ១៩ដល់ខេត្តចំនួន៥ នៃប្រទេសកម្ពុជា

<http://btv.com.kh/nation-news/> 18/05/2020

ភ្នំពេញ៖ អង្គការមូលនិធិសហប្រជាជាតិសម្រាប់ប្រជាជន ដែលហៅកាត់ថា UNFPA បានផ្តល់សម្ភារៈជាច្រើនដល់ប្រទេសកម្ពុជា ដើម្បីការពារមេរោគកូវីដ១៩ ដោយជំនួយមនុស្សធម៌ទាំងនេះ នឹងផ្តល់ជូនដល់ស្ត្រីមានផ្ទៃពោះ. ស្ត្រីក្រីក្រ និងកុមារងាយរងគ្រោះនៃខេត្តចំនួនប្រាំ ដែលខេត្តទាំងនោះ ភាគច្រើនគឺសប្បុរសពលករខ្មែរ ដែលបានវិលត្រឡប់មកពីក្រៅប្រទេសវិញ។

ថ្លែងប្រាប់បន្ទាប់ពីពិធីផ្តល់ និងទទួលនូវសម្ភារៈទាំងនោះ នៅអគ្គលេខាធិការដ្ឋាន គណៈកម្មាធិការជាតិប្រយុទ្ធប្រឆាំងការជួញដូរមនុស្ស នារសៀលថ្ងៃទី១៨ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០នេះ លោកជំទាវ ជូ ប៊ុនអេង រដ្ឋលេខាធិការក្រសួងមហាផ្ទៃ និងជាអនុប្រធានគណៈកម្មាធិការជាតិប្រយុទ្ធប្រឆាំងការជួញដូរមនុស្ស បានលើកឡើងថា ជំនួយរបស់អង្គការ UNFPAនេះ គឺជាផ្នែកមួយដែលបានចូលរួមជាមួយរាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជាក្នុងការទប់ស្កាត់ការរីករាលដាលនូវមេរោគកូវីដ១៩ បើទោះបីជាមេរោគដ៏កាចសាហាវនេះមាន លក្ខណៈធ្ងន់ស្រាលនៅប្រទេសកម្ពុជាក៏ដោយនោះ។

ថ្លែងនៅក្នុងកិច្ចសម្ភាសន៍ជាមួយគេហទំព័រវីធីវី បន្ទាប់ពីកម្មវិធីនេះដែរ លោក Daniel Alemu នាយកស្តីទីប្រចាំប្រទេសកម្ពុជា នៃមូលនិធិសហប្រជាជាតិសម្រាប់ប្រជាជន (UNFPA) បានលើកឡើងថា សម្ភារៈ ដែលអង្គការរបស់លោកបានផ្តល់នេះ គឺសម្រាប់ប្រើប្រាស់ចាំបាច់ សម្រាប់ស្ត្រី និងកុមារ ក្នុងស្ថានភាពប្រឈមនឹងមេរោគកូវីដ១៩ ខណៈមេរោគនេះបានកំពុងផ្ទុះឡើងនៅទូទាំងពិភពលោកនោះ។ លោក Daniel Alemu បានបន្តទៀតថា អង្គការ UNFPAនឹងបន្តសហការជាមួយរាជរដ្ឋាភិបាល កម្ពុជា ជាពិសេសជាមួយគណៈកម្មាធិការជាតិ

ប្រយុទ្ធប្រឆាំងការជួញដូរមនុស្សនៃក្រសួងមហាផ្ទៃ ដើម្បីជួយដល់ស្ត្រីមានផ្ទៃពោះ កុមារងាយរងគ្រោះនៅប្រទេស កម្ពុជាក៏ដូចជាពិភពលោកនោះ។

សូមបញ្ជាក់ថា សម្ភារៈសម្រាប់ប្រើប្រាស់ជាចាំបាច់ក្នុងស្ថានភាពជំងឺកូវីដ១៩នេះ គឺមានចំនួន១៦៧០ កញ្ចប់ ហើយនឹងចែកជូនដល់ស្ត្រីមានផ្ទៃពោះ ស្ត្រីក្រីក្រ និងកុមារ នៅខេត្តចំនួនប្រាំគឺខេត្តបាត់ដំបង បន្ទាយ មាន ជ័យ កំពង់ធំ សៀមរាប និងខេត្តព្រៃវែង។

បទបញ្ជាទប់ស្កាត់ប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរ កុំឱ្យឆ្លងដែនដោយខុសច្បាប់ , បទប្បញ្ញត្តិមួយចំនួន បាន ចាត់វាយកាត់របស់មេឡូល ដោយបានសន្លឹងដែន ខុសច្បាប់នៅប្រទេសជិតខាង

<https://www.cen.com.kh/> May 18, 2020

សៀមរាប៖ នាព្រឹកថ្ងៃទី ១៨ ខែ ឧសភា ឆ្នាំ២០២០នេះ នៅសាលាខេត្ត បានរៀបចំកិច្ចប្រជុំគណៈ បញ្ជាការឯកភាពរដ្ឋបាលខេត្តសៀមរាប ក្រោមអធិបតីភាពឯកឧត្តម ទៀ សីហា អភិបាលនៃគណៈអភិបាលខេត្ត និងជាប្រធានគណៈបញ្ជាការឯកភាពរដ្ឋបាលខេត្ត ដើម្បីធ្វើការផ្សព្វផ្សាយសេចក្តីជូនដំណឹងលេខ១៣៩៦ សជណ ចុះថ្ងៃទី១៣ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ របស់ក្រសួងមហាផ្ទៃ ស្តីពីការទប់ស្កាត់ប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរ កុំឱ្យឆ្លងដែនដោយខុស ច្បាប់ ចូលទៅប្រទេសជិតខាង តាមច្រករបៀងនានា និង អំពីលទ្ធផលនៃការអនុវត្តរបស់ គណៈបញ្ជាការឯកភាព រដ្ឋបាលក្រុង ស្រុក ប្រចាំខែផងដែរ ។

លោក សុខ ចុល នាយករដ្ឋបាល សាលាខេត្តសៀមរាប បានអាននូវសេចក្តីជូនដំណឹងរបស់រាជរដ្ឋាភិបាល លេខ១៣៩៦ សជណ ស្តីពីការទប់ស្កាត់ប្រជាពល រដ្ឋខ្មែរ កុំឱ្យឆ្លងដែនដោយខុសច្បាប់ ចូលទៅប្រទេសជិតខាង តាមច្រករបៀងនានា រួចមក គ្រប់បណ្តាគណៈបញ្ជា ការឯកភាពរដ្ឋបាលក្រុង ស្រុក បានធ្វើសេចក្តីរាយការណ៍ អំពី លទ្ធផលដែលក្រុង ស្រុកបានអនុវត្តប្រចាំខែ ក្នុងនោះដោយបានផ្តោតសំខាន់លើការងារប្រយុទ្ធប្រឆាំងនឹងជំងឺកូវីដ ១៩ ព្រមទាំងការភ័យព្រួយរបស់អាជ្ញាធរ ចំពោះប្រជាពល រដ្ឋវិលមកពីក្រៅប្រទេស ចូលមកនៅតាមមូលដ្ឋាន មិន បានចូលទៅមណ្ឌលចតាឡើយស្រុកនៅតាមក្រុង ស្រុក ឃុំ ។ ក្នុងនោះក៏បានលើកផងដែរ អំពីករណីការកំណត់ព្រំ ប្រទល់ខេត្ត និង ខេត្ត ដែលបានធ្វើឱ្យមានបញ្ហាវិវាទដីធ្លីរ៉ាំរ៉ៃ និង បញ្ហាក្រុម ជនធ្លៀតឱកាសចូលកាប់ទន្រ្ទានដីព្រៃ និង ព្រៃលិចទឹក ព្រមទាំងការសុំបង្កើតភូមិថ្មីផងដែរ និងលើកនូវបញ្ហាប្រឈមមួយចំនួន និង សំណូមពរមួយចំនួន ផងដែរ ។

ឆ្លងតាមកិច្ចពិភាក្សា និង ការផ្តល់មតិយោបល់របស់អង្គប្រជុំទាំងមូល ដោយផ្តោតសំខាន់ ក្នុងពេលដែល បងប្អូន ប្រជាពលរដ្ឋ ជាពលករដែលវិលត្រឡប់មកពីក្រៅប្រទេស ដោយពួកគាត់មិនបានធ្វើការចុះបិទ លិខិតឆ្លងដែនរបស់ខ្លួន ដែលជាកត្តាគ្រោះថ្នាក់មួយចំពោះបងប្អូន នៅពេលដែលវិលទៅធ្វើការក្រៅប្រទេសវិញ ក្រោយពេលវិបត្តិកូវីដ១៩នេះ វិនាសចេញពីភពផែនដីនេះទៅ ។ ក្នុងនោះដែរអង្គប្រជុំក៏បាន សំណូមពរដល់មន្ទីរ មានការពាក់ព័ន្ធ ត្រូវទទួលនូវកិច្ចការនេះ ក្នុងការទំនាក់ទំនងជាមួយប្រទេសជិតខាង ដើម្បីឱ្យពួកគាត់បានប្រកប ការងារទៅស្របច្បាប់ទៀតផង ។

ឯកឧត្តម ទៀ សីហា ក៏បានធ្វើការឯកភាពទៅលើលទ្ធផលនៃការអនុវត្តរបស់គណៈបញ្ជាការឯកភាពរដ្ឋបាល ក្រុង ស្រុក ដែលបានលើកឡើង ព្រមទាំងបានធ្វើការកោតសរសើរ ពី កិច្ចខិតខំប្រឹងប្រែងរបស់ថ្នាក់ដឹកនាំ អាជ្ញា ធរក្រុង ស្រុក និង មន្ត្រីរាជការ កងកម្លាំងទាំងបីប្រភេទ ដែលបានអនុវត្តបានល្អ ក្នុងការប្រយុទ្ធប្រឆាំង ទប់ស្កាត់នូវ ជំងឺកូវីដ១៩ កុំឱ្យមានការឆ្លង ជាសហគមន៍ និងអនុវត្តតាមការណែនាំរបស់រាជរដ្ឋាភិបាល និង ក្រសួងសុខាភិបាល ព្រមទាំងធ្វើការផ្សព្វផ្សាយឱ្យបានទូលំទូលាយ ដល់ប្រជាពលរដ្ឋគ្រប់មូលដ្ឋាន អំពីបញ្ហាកូវីដ១៩ ទោះបីមានភាពធ្ង

ស្រាលពីជំងឺកូវីដ១៩ នៅកម្ពុជាក៏ពិតមែន តែភាពក្តៅគគុកនៅលើពិភពលោកនៅតែបន្តរីករាលដាល ដូច្នេះគ្រប់ស្ថាប័ន អង្គការ អាជ្ញាធរក្រុង ស្រុក ក៏ យើងមិនត្រូវបន្តបន្ថយនោះឡើយ គឺបង្កើននូវការប្រុងប្រយ័ត្នខ្ពស់ ចំពោះលក្ខខណ្ឌនៃជំងឺកូវីដ១៩ កុំឲ្យមានការរីករាលដាលនៅ ក្នុងសហគមន៍ ។

ឯកឧត្តមក៏បានណែនាំបន្ថែមដល់សមត្ថកិច្ច និង អាជ្ញាធរក្រុង ស្រុក គឺត្រូវរឹតបន្តឹងចំពោះប្រជាពលរដ្ឋក្នុងមូលដ្ឋាន ព្រោះថាបងប្អូនយើងមួយចំនួនបានចាញ់ឧបាយកលរបស់មេខ្យល់ ដោយបាននាំឆ្លងជំងឺនេះខុសច្បាប់ទៅប្រទេសជិតខាង។ ក្នុងនោះដែរឯកឧត្តម ក៏បានដាក់នូវបទបញ្ជាមួយចំនួន ដល់កម្លាំងសមត្ថកិច្ច ត្រូវបង្កើនលើការងារសន្តិសុខជូន ប្រជាពលរដ្ឋ ក៏ដូចតាមដងផ្លូវសាធារណៈ តំបន់ទេសចរណ៍ ក្នុងបង្កើន ជំរុញស្តារឡើងវិញក្នុងវិស័យទេសចរណ៍ សំខាន់ទេសចរណ៍ក្នុងស្រុក ដោយបច្ចុប្បន្នបងប្អូនប្រជាពលរដ្ឋ បានកំពុងនិយមជិះកង់ដើរកម្សាន្តទៅតាមតំបន់រមណីយដ្ឋានធម្មជាតិ និងប្រាង្គប្រាសាទ ក៏ដូចជាការហាត់កីឡាផងដែរ ។ ម្យ៉ាងទៀត ក៏សុំឲ្យមន្ទីរសុខាភិបាល និង មន្ទីរទេសចរណ៍ខេត្ត ពិនិត្យឡើង វិញ ចំពោះការបើកដំណើរការទៅតាមបណ្តាល ភោជនីយដ្ឋាន រួមទាំងទីកន្លែងប្រជុំជន ក្នុងការបង្ហា ទប់ស្កាត់កុំឲ្យមាន ការរីករាលដាលឆ្លងនូវជំងឺកូវីដ១៩។ បន្ថែមលើសនេះ សមត្ថកិច្ចគ្រប់ថ្នាក់ត្រូវបង្កើនការបង្ក្រាបរាល់បទល្មើសគ្រប់ប្រភេទ គ្រឿងញៀន ល្បែងស៊ីសង និងបង្ក្រាបឲ្យខាងតែបានចំពោះការកាប់ទន្រ្ទានព្រៃឈើ និង ព្រៃលិចទឹក យកដីធ្វើជាកម្មសិទ្ធិ ដែលធ្វើឲ្យប៉ះពាល់យ៉ាងខ្លាំងដល់សម្បត្តិធម្មជាតិ និង ត្រូវធ្វើការអនុវត្តការរឹតបន្តឹងការអនុវត្តន៍ ច្បាប់ចរាចរណ៍ផងដែរ ។ ដោយ៖កូឡាប

**អាជ្ញាធរប្រជុំទប់ស្កាត់ប្រជាពលរដ្ឋ នៅតែល្អបន្តិចដែនខុសច្បាប់ចូលទៅប្រទេសថៃ តាមច្រក
របៀង នៅខេត្តបាត់ដំបង ដើម្បីការពារជំងឺ COVID-19**

<http://www.freshnewsasia.com/> 2020-05-18

(បាត់ដំបង)៖ នារសៀលថ្ងៃទី១៨ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ គណៈបញ្ជាការរដ្ឋបាលខេត្តបាត់ដំបង បានបើកកិច្ចប្រជុំផ្សព្វផ្សាយសេចក្តីជូនដំណឹងស្តីពីការទប់ស្កាត់ប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរ កុំឲ្យឆ្លងដែនខុសច្បាប់ចូលទៅប្រទេសថៃតាមច្រករបៀងនានា ក្រោមវត្តមានលោក ងួន រតនៈ ប្រធានគណៈបញ្ជាការឯកភាពរដ្ឋបាលខេត្ត និងមានចូលរួមពីថ្នាក់អភិបាលរងខេត្ត ថ្នាក់មេបញ្ជាការយោធាភូមិភាគទី៥ ថ្នាក់តំបន់ប្រតិបត្តិការសឹករងក្រុង-ស្រុកខេត្ត មេបញ្ជាការអភិបាលក្រុង ស្រុក មន្ទីរអង្គការនានាជុំវិញខេត្ត កងរាជអាវុធហត្ថខេត្ត ស្នងការនគរបាលខេត្ត កងនគរបាលយោធារសេនាតូចការពារព្រំដែនគោក និងមន្ត្រីពាក់ព័ន្ធចូលរួមជាច្រើនរូបទៀត។

នៅក្នុងកិច្ចប្រជុំនោះ លោក ងួន រតនៈ បានអនុញ្ញាតឱ្យប្រធានអង្គការនីមួយៗ ឡើងរាយការណ៍ពីបញ្ហាដែលកើតមានឡើង តាមជំនាញរបស់ខ្លួន ក្នុងនោះលោកបានសង្កត់ធ្ងន់អំពីការឆ្លងដែនខុសច្បាប់នៅតាមច្រករបៀងនានាព្រំដែនកម្ពុជា-ថៃ កន្លងមក។ នៅក្នុងកិច្ចប្រជុំនេះដែរ សមត្ថកិច្ចពាក់ព័ន្ធបង្ហាញពីការលំបាកមួយចំនួនដែលខាងភាគីថៃ មិនសហការល្អជាមួយភាគីខ្មែរ ដោយពេលខ្លះខ្មែរយើងបានបិទមិនឲ្យចេញចូល ឆ្លងដែនតែថៃលួចឲ្យចេញចូលឆ្លងដែន ដើម្បីយកលុយពីប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរផងដែរ។ ម្យ៉ាងវិញទៀត ពលករខ្មែរបានឆ្លងដែនតាមមេខ្យល់ដឹកនាំ ឬថៅកែថៃអនុញ្ញាតឲ្យចូលទៅទឹកដីថៃ។

លោកឧត្តមសេនីយ៍ទោ ចាន់ រដ្ឋា មេបញ្ជាការរងយោធាភូមិភាគទី៥ ទទួលបន្ទុកកិច្ចការព្រំដែនគោក បានបញ្ជាក់ថា ករណីពលករលួចឆ្លងដែនដោយខុសច្បាប់នៅតាមច្រករបៀងនានា ដែលក្រសួងមហាផ្ទៃ បានសម្រេចឲ្យបិទច្រករបៀងទាំងស្រុងទូទាំងប្រទេស មិនឲ្យមានបើកបន្តទៀត គឺដើម្បីទប់ស្កាត់ការឆ្លងជំងឺ COVID-19 ជាថ្មីម្តងទៀត។ លោកឧត្តមសេនីយ៍ទោ ចាន់ រដ្ឋា បានបន្តថា ករណីពលករឆ្លងដែនខុសច្បាប់ ដើម្បីទៅធ្វើការនៅ

ប្រទេសថៃកន្លងមក ពលករខ្លះគឺមានការបាត់ខ្លួនដោយសារថៃបាញ់សម្លាប់ចោល ពលករខ្មែរខ្លះទៀតបានជាប់ ទោសដោយបទល្មើសព្រៃឈើ និងបទល្មើសផ្សេងៗទៀត។

លោក ងួន រតនៈ បានបញ្ជាក់ថា «ខេត្តយើងបើកកិច្ចប្រជុំបន្ទាន់ស្តីពីការបិទច្រករបៀងនេះ គឺអនុវត្តទៅតាម សេចក្តីជូនដំណឹងរបស់ក្រសួងមហាផ្ទៃ ដើម្បីការពារ និងទប់ស្កាត់ការឆ្លងរលកទី២ នៃជំងឺ COVID-19 ខណៈប្រទេស កម្ពុជាយើងកំពុងជាសះស្បើយអស់ហើយ និងប្រទេសជិតខាងកំពុងប្រកាសដាក់ប្រទេសក្នុងត្រាមានអាសន្ននៅ ឡើយ»។ លោកអភិបាលខេត្តបាត់ដំបង បានធ្វើការបូកសរុប ក្នុងកិច្ចប្រជុំនេះដោយរំលឹក និងជំរុញដល់សមត្ថកិច្ច ពាក់ព័ន្ធទាំងអស់ផ្សេងទៀតថា ត្រូវសហការគ្នារក្សាការពារសន្តិសុខ និងការងារផ្សេងៗទៀត ជូនប្រជាពលរដ្ឋ នៅ តាមមូលដ្ឋាននានា ក្នុងខេត្តរស់នៅ គ្មានការភ័យខ្លាចបានសុខសាន្ត និងសុវត្ថិភាពផងដែរ។

រដ្ឋមន្ត្រីសុខាភិបាល អំពាវនាវដល់ពលករដែលត្រឡប់ពីប្រទេសថៃ កុំទាន់ត្រឡប់ទៅកាន់ប្រទេសថៃ
ដំណាក់កាលនេះ ព្រោះប្រឈមមុខខ្ពស់នឹងការឆ្លងមេរោគកូវីដ១៩

<https://www.fastnewsdaily.com/d/> ចេញផ្សាយ ថ្ងៃទី១០ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០

(ភ្នំពេញ)៖ នៅថ្ងៃទី១០ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០នេះ បានអំពាវនាវដល់ ពលករទាំងអស់ដែលបានត្រឡប់ពី ប្រទេសថៃចូលមកប្រទេសកម្ពុជា កុំទាន់ត្រឡប់ទៅកាន់ប្រទេសថៃ នៅក្នុងដំណាក់កាលនេះឱ្យសោះ ព្រោះអាច ប្រឈមនឹងការឆ្លងជំងឺកូវីដ១៩ ដែលកំពុងរីករាលដាលយ៉ាងខ្លាំងនៅប្រទេសថៃ។

លោក ម៉ម ប៊ុនហេង បានថ្លែងថា ថ្មីៗនេះយើងសង្កេតឃើញថាមានបងប្អូនពលករដែលបានត្រលប់មកពី ប្រទេសថៃកន្លងមកមួយចំនួន បានប្រថុយនឹងគ្រោះថ្នាក់ឆ្លងជំងឺត្រលប់ទៅ ប្រទេសថៃវិញ។ បងប្អូនមិនគួរត្រលប់ ទៅប្រទេសថៃវិញទេនៅពេលនេះ ព្រោះថាការត្រលប់ទៅវិញនៅពេលនេះ គឺដូចជាការដែលបងប្អូនវិលទៅរកការ ប្រឈមមុខខ្ពស់នឹងការឆ្លងមេរោគកូវីដ១៩ផងដែរ។ លើសពីនេះទៅទៀត ការធ្វើដំណើរឆ្លងដែននៅរដូវនេះ បង ប្អូននឹងប្រឈមមុខខ្ពស់ នឹងការ ឆ្លងជំងឺគ្រុនចាញ់ថែមទៀតផង។ លោករដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងសុខាភិបាល បានបន្តថា ជីវិតរបស់យើងម្នាក់ៗសំខាន់ណាស់ បើយើងនៅមានជីវិតរស់នៅ យើងត្រូវប្រើប្រាស់ឱកាសដ៏មានតម្លៃនេះ ដើម្បី កសាងជីវភាពរស់នៅប្រកបដោយសុខុមាលភាព និងវឌ្ឍនភាពក្នុងគ្រួសារនិង សង្គមរបស់យើង។ មិនគួរប្រថុយ ប្រថានចំពោះបញ្ហាប្រឈម ដែលអាចគ្រោះថ្នាក់ដល់ជីវិតនោះទេ។ ហេតុនេះលោកយសូមអំពាវនាវដោយទទួច សូមបងប្អូនពលករទាំងអស់ មេត្តាចូលរួមគោរពតាមការណែនាំរបស់រាជរដ្ឋាភិបាលក្នុងការទប់ស្កាត់ ការចំលងមេ រោគកូវីដ១៩។

បើតាមរបាយការណ៍របស់ក្រសួងមហាផ្ទៃ បានឱ្យដឹងថា រហូតមកដល់ពេលនេះ មានពលករខ្មែរនៅ ប្រទេសថៃ ប្រមាណជិត៩ម៉ឺននាក់បានត្រឡប់មកប្រទេសកម្ពុជា គិតចាប់តាំងពីប្រទេសនេះ បានឆ្លងរីករាលដាល ជំងឺកូវីដ១៩ និងដាក់ចេញវិធានការជាបន្តបន្ទាប់។ ទោះជាយ៉ាងនេះក្តី ពលករដែលត្រឡប់មកកម្ពុជាវិញមួយចំនួន ក៏នៅតែព្យាយាមត្រឡប់ទៅកាន់ប្រទេសថៃវិញ ដើម្បីបន្តការងាររបស់ពួកគេ។ គិតរហូតមកដល់ពេលនេះ ប្រទេស ថៃ នៅតែរកឃើញអ្នកឆ្លងជំងឺ COVID-19 ថ្មីៗជាបន្តបន្ទាប់ ដែលករណីឆ្លងសរុបកើនដល់ ៣,០០៤ករណី ក្នុង នោះស្លាប់ ៥៦នាក់។

ពលរដ្ឋខ្មែរ ដែលបន្តវិលចូលប្រទេសវិញ តាមប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិអូស្ត្រាលី ខេត្តឧត្តរមានជ័យ មានចំនួន ២៣នាក់

<https://www.facebook.com/GDIOfficial/> 18-05-2020

នៅថ្ងៃទី១៨ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ វេលាម៉ោង ១៥និង០០នាទី ភាគីថៃនៅតែបន្តបិទប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិ ឆង ចម ខេត្តសុរិន្ទ ទល់មុខប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិអូស្ត្រាលី ខេត្តឧត្តរមានជ័យ ជាបណ្តោះអាសន្ន មិនអនុញ្ញាតឲ្យអ្នកដំណើរ គ្រប់សញ្ជាតិចេញ-ចូល ឆ្លងកាត់ ដើម្បីបង្ការ និងទប់ស្កាត់ការរាតត្បាតនៃជំងឺឆ្លងកូវីដ១៩។ ក្នុងការបិទប្រកាសនេះ ភាគីថៃបានលើកលែង ទំនិញដែលទទួលបានការអនុញ្ញាត និងអ្នកបើកបររថយន្តដឹកទំនិញដែលទទួលបានការអនុញ្ញាត ព្រមទាំងបានការឆ្លងកាត់ត្រួតពិនិត្យ ដោយសមត្ថកិច្ចទាំងភាគី កម្ពុជា-ថៃ បានត្រឹមត្រូវ និងពលរដ្ឋខ្មែរ ឬពលរដ្ឋថៃ ដែលត្រូវវិលត្រឡប់ចូលប្រទេសរៀងៗខ្លួន។ **ចំណែកឯពលរដ្ឋខ្មែរ ដែលបន្តវិលចូលប្រទេសវិញ តាមប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិអូស្ត្រាលី ខេត្តឧត្តរមានជ័យ មានចំនួន ២៣នាក់ ស្រី ១២នាក់។**

ក្រសួងសង្គមកិច្ចចុះ MoU ជាមួយអង្គការចំនួន៧ ដើម្បីជួយកុមាររងគ្រោះ និងងាយស្រួលនៃកម្ពុជា

<http://www.freshnewsasia.com/> 2020-05-19

(ភ្នំពេញ)៖ ក្រសួងសង្គមកិច្ច អតីតយុទ្ធជន និងយុវនីតិសម្បទា បានចុះហត្ថលេខាលើអនុស្សារណៈនៃកិច្ចព្រមព្រៀង (MoU) ជាមួយអង្គការចំនួន៧ ដើម្បីជួយក្នុងវិស័យសង្គមកិច្ច អតីតយុទ្ធជន និងយុវនីតិសម្បទា ដោយផ្ដោតសំខាន់លើ ការជួយការពារកុមាររងគ្រោះ និងងាយស្រួល។

អង្គការទាំង៧នេះ មានសុពលភាពនៃកិច្ចព្រមព្រៀងគម្រោងជាមួយក្រសួងសង្គមកិច្ច មានរយៈពេល០៣ ឆ្នាំ ដែលមានថវិកាអនុវត្តគម្រោងសរុប ៨៣,៩០៣,៣៨៧ ដុល្លារអាមេរិក អង្គការទាំងនោះរួមមាន៖ ១៖ អង្គការ Kaleb e.V,Combodai ២៖ អង្គការ ជីវិតនៅកម្ពុជា ៣៖ អង្គការក្តីសង្ឃឹមប្រជាជនអាស៊ីកម្ពុជា ៤៖ អង្គការក្តីសង្ឃឹមរបស់កុមារងាយរងគ្រោះ ៥៖ អង្គការម្លប់ឬស្សី ៦៖ អង្គការអនាគតថ្មីសម្រាប់កុមារ ៧៖ អង្គការដៃគូផ្តល់មេត្តា (កីស៊ី)។ ពិធីចុះហត្ថលេខានៃកិច្ចព្រមព្រៀង (MoU) នាពេលនេះបានរៀបចំឡើងជាផ្លូវការ នាថ្ងៃទី១៩ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ ដោយមានការចូលរួមពីលោក តូច ចាន់នី អគ្គនាយកនៃអគ្គនាយកដ្ឋានបច្ចេកទេស ក្រសួងសង្គមកិច្ច អតីតយុទ្ធជន និងយុវនីតិសម្បទា តំណាងលោក វង សុត រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងសង្គមកិច្ច អតីតយុទ្ធជន និងយុវនីតិសម្បទា និងមានការរួមពីថ្នាក់ដឹកនាំអង្គការទាំង៧ រួមនឹងមន្ត្រីរាជការពាក់ព័ន្ធ របស់ក្រសួងសង្គមកិច្ចជាច្រើនរូបទៀតផងដែរ។

នៅក្នុងឱកាសនោះ លោក តូច ចាន់នី បានលើកឡើងថា ការចូលរួមសហការរបស់អង្គការដៃគូ ពិតជាសំខាន់ណាស់ ក្នុងការលើកកម្ពស់វិស័យសង្គមកិច្ចនៅកម្ពុជា។ បន្ថែមពីលើនោះ លោក តូច ចាន់នី បានស្នើឲ្យក្រុមការងារក្រសួង និងអង្គការដែលសហការនាពេលនេះរួមគ្នា ដើម្បីធ្វើការងារ ដោយយកចិត្តទុកដាក់ឲ្យខ្លាំងបំផុតតាមដែលអាចធ្វើបាន។ សម្រាប់ក្រសួងសង្គមកិច្ចវិញ នៅតែស្វាគមន៍ជានិច្ចជាមួយ ដៃគូពាក់ព័ន្ធ និងអង្គការនានា ដើម្បីជួយដល់កុមាររងគ្រោះនៅកម្ពុជា ឲ្យមានជីវភាព និងជីវិតរស់នៅ ល្អប្រសើរថែមមួយកម្រិតទៀត។

គួរបញ្ជាក់ថា អង្គការទាំង៧ ដែលបានចុះហត្ថលេខា លើកិច្ចព្រមព្រៀង ជាមួយក្រសួងសង្គមកិច្ចនាពេលនេះ សុទ្ធសឹងតែជាអង្គការ ដែលបានចូលរួមចំណែកជួយការពារកុមាររងគ្រោះពីការជួញដូរមនុស្ស ករណីកេងប្រវ័ញ្ចលើកុមារ ការរំលោភបំពានផ្លូវភេទ ការជួញដូរផ្លូវភេទ និងការជួញដូរកម្លាំងពលកម្ម កុមារស្នាក់ក្នុងមណ្ឌលកុមារនៅតាមសហគមន៍ កុមារទំនាស់នឹងច្បាប់ កុមារតាមផ្លូវសាធារណៈជាដើម។

ជាមួយគ្នានោះ លោក គូច បាត់នី បានក្រើនរំលឹកដល់អង្គការទាំង៧ ដែលបានចុះ MOU នាពេលនេះ សូម បន្តអនុវត្ត ពិធីការពារជំងឺកូវីដ ១៩ តាមការណែនាំរបស់រាជរដ្ឋាភិបាល ក៏ដូចក្រសួងសុខាភិបាល និងសេចក្តី ណែនាំរបស់ក្រសួងសង្គមកិច្ច កន្លងមក។

លេខាធិការដ្ឋានគណៈកម្មាធិការជាតិប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស ខេត្តកំពង់ឆ្នាំង រៀបចំវេទិកាសាធារណៈស្តីពីផលប៉ះពាល់នៃការធ្វើចំណាកស្រុក និងអំពើជួញដូរមនុស្ស ដល់ស្រុកកំពង់លែង

<https://www.information.gov.kh/> ចេញផ្សាយ ថ្ងៃទី 19 ខែ ឧសភា ឆ្នាំ 2020

កំពង់ឆ្នាំង៖ នាព្រឹកថ្ងៃអង្គារ ១៣រោច ខែពិសាខ ឆ្នាំជូត ទោស័ក ព.ស.២៥៦៤ ត្រូវនឹងថ្ងៃទី១៩ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០នេះ លេខាធិការដ្ឋាន គណៈកម្មាធិការជាតិប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស (គ.ខ.ប.ជ) ខេត្តកំពង់ ឆ្នាំង ដឹកនាំដោយលោកស្រីឧត្តមសេនីយ៍ត្រី មាស សុម៉ាលី ស្នងការ រងនគរបាលខេត្តកំពង់ឆ្នាំង លោក សៅ កៅ នាយកទីបាត់ការរដ្ឋបាលសាលាខេត្ត លោក លឹម លៀងងួន អនុប្រធាន មន្ទីរ សុខាភិបាលខេត្ត និងលោកស្រី ភោគ ចន្ទី អភិបាលរងស្រុកកំពង់លែង អញ្ជើញ ក្នុងវេទិកាសាធារណៈ ស្តីពីផលប៉ះពាល់នៃការធ្វើចំណាកស្រុក និងអំពើជួញដូរមនុស្ស ជូនដល់ប្រជាពលរដ្ឋនៅក្នុងឃុំដារ ស្រុកកំពង់លែង ខេត្តកំពង់ឆ្នាំង។

វេទិកាសាធារណៈផ្សព្វផ្សាយនេះរៀបចំនៅសាលាបឋមសិក្សាដារ ដែលមានការចូលពីលោក លោកស្រីជា ថ្នាក់ដឹកនាំមន្ទីរ អង្គភាព, កម្លាំងសមត្ថកិច្ច, អធិការស្រុក, ប៉ុស្តិ៍នគរបាល, មេឃុំ មេភូមិ, អាជ្ញាធរពាក់ព័ន្ធ, មន្ត្រី របស់លេខាធិការដ្ឋាន គ.ខ.ប.ជ ខេត្ត និងប្រជាពលរដ្ឋជាច្រើនទៀតចូលរួមផងដែរ។ ឆ្លៀតក្នុងឱកាសនោះដែរ លោក លឹម លៀងងួន អនុប្រធានមន្ទីរសុខាភិបាលខេត្ត ក៏បានផ្សព្វផ្សាយ ដូចជាការក្រើនរំលឹកបន្ថែមដល់បង ប្អូនប្រជាពលរដ្ឋទាំងអស់ ត្រូវរក្សាអនាម័យ អនុវត្តវិធានការការពារខ្លួនពីជំងឺផ្សេងៗ ជាពិសេសជំងឺកូវីដ១៩ ដែល កំពុងរីករាលដាលទូទាំងសកលលោក ទោះជាប្រទេសយើងអាចគ្រប់គ្រងការរីករាលដាលនៃជំងឺកូវីដ១៩ បានមួយរយៈពេលក្តី ប៉ុន្តែបងប្អូនទាំងអស់ត្រូវតែប្រុងប្រយ័ត្ន និងអនុវត្តនូវវិធានការនានាដែលរាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា និងតាម ការណែនាំរបស់ក្រសួងសុខាភិបាលឱ្យបានជាប្រចាំ ។

ថ្ងៃទី២០ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០

លោក អ៊ុំ រាត្រី ២្រមន្ត្រីពាក់ព័ន្ធ តាមចាប់ខ្លួនមេឃុំរស់ នាំពលករខុសច្បាប់ទៅប្រទេសជិតខាង

<http://kampucheathmey.com/> 19/5/2020 11:42 Am

បន្ទាយមានជ័យ ៖ ក្នុងកិច្ចប្រជុំបញ្ជាការឯកភាពរដ្ឋបាលខេត្ត លោកអ៊ុំ រាត្រី ប្រធានគណៈបញ្ជាការឯកភាព ខេត្តបន្ទាយមានជ័យ បានជំរុញអង្គភាពទាំង៣ និងមន្ទីរពាក់ព័ន្ធទទួលខុសត្រូវស្រាវជ្រាវតាមចាប់ខ្លួនមេឃុំរស់ ដែលចលនាអូសទាញប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរ ឲ្យឆ្លងដែនខុសច្បាប់ចូលទៅប្រទេសជិតខាងតាមច្រករបៀងនានា និងទប់ ស្កាត់ពលរដ្ឋខ្មែរ កុំឲ្យឆ្លងដែនដោយខុសច្បាប់ ចូលទៅប្រទេសជិតខាង នៅព្រឹកថ្ងៃទី១៩ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០នៅ សាលប្រជុំសាលាខេត្ត។ ក្នុងកិច្ចប្រជុំនោះ លោកអ៊ុំ រាត្រី បានមានប្រសាសន៍បន្តថា ថ្មីៗនេះ មានប្រជាពលរដ្ឋមួយ ចំនួន ត្រូវបានមេឃុំរស់នាំឆ្លងដែនខុសច្បាប់ចូលទៅក្នុងប្រទេសជិតខាង ពេលដែលប្រទេសជិតខាងទាំងនោះ កំពុង ដាក់ប្រទេសក្នុងគ្រាអាសន្ន ដើម្បីបង្ការទប់ស្កាត់ការរីករាលដាល នៃជំងឺកូវីដ-១៩។ ចំពោះករណីនេះ ដើម្បីពង្រឹង នូវការគ្រប់គ្រងការធ្វើដំណើរឆ្លងកាត់ព្រំដែនចេញចូលប្រទេសជិតខាង ការថែរក្សាសន្តិសុខសណ្តាប់ធ្នាប់សាធារ

ណៈ ការពារនូវផលប្រយោជន៍របស់បងប្អូនប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរ និងចូលរួមទប់ស្កាត់ការរីករាលដាល នៃជំងឺកូវីដ-១៩ ក្រសួងមហាផ្ទៃ បានធ្វើការណែនាំអភិបាលខេត្តមានដូចជា៖

-ត្រូវអនុវត្តនូវវិធានការមួយចំនួនរួមមាន ត្រូវកោះប្រជុំគណៈបញ្ជាការឯកភាពរដ្ឋ រដ្ឋបាលខេត្តជាបន្ទាន់ ដើម្បីណែនាំដល់កងកម្លាំងមានសមត្ថកិច្ចទាំងអស់ នៅតាមព្រំដែនឲ្យចូលរួមសហការគ្នា ដាក់ចេញនូវវិធានការទប់ស្កាត់ការចេញចូលឆ្លងដែនខុសច្បាប់ តាមច្រករបៀងតាមបណ្តោយព្រំដែន ជាមួយប្រទេសជិតខាង។

-ត្រូវស្រាវជ្រាវស្វែងរក និងតាមចាប់ខ្លួនមេខ្យល់ ដែលចលនាអូសទាញប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរ ឲ្យឆ្លងដែនខុសច្បាប់ចូលទៅប្រទេសជិតខាង តាមច្រករបៀងនានា។ ក្នុងករណី ដែលសមត្ថកិច្ច នៃប្រទេសជិតខាង បានចាប់យកខ្លួនបងប្អូនប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរ ដែលបានឆ្លងដែនខុសច្បាប់ចូលទៅជិតចូលទៅប្រទេសជិតខាង តាមច្រករបៀងនានា រដ្ឋបាលខេត្ត ត្រូវទំនាក់ទំនង និងសម្របសម្រួលជាមួយសមត្ថកិច្ច នៃប្រទេសជិតខាង ដែលមានព្រំប្រទល់ជាប់គ្នាឲ្យបានឆាប់ ដើម្បីស្នើឲ្យសមត្ថកិច្ចនៃប្រទេសជិតខាងចាប់បញ្ជូនពួកគាត់វិលត្រឡប់មកកម្ពុជាវិញ និងយកចិត្តទុកដាក់ត្រួតពិនិត្យសុខភាព ការអនុវត្តវិធានការចត្តាឡីស័ក និងការដឹកជញ្ជូនបងប្អូនទៅកាន់លំនៅឋានរៀងខ្លួនឲ្យបានសមស្រប។ សព្វថ្ងៃប្រទេសជិតខាង នៅបន្តដាក់ប្រទេសក្នុងភាពអាសន្ន ដើម្បីទប់ស្កាត់ការរីករាលដាលនៃជំងឺកូវីដ-១៩ ហេតុនេះរដ្ឋបាលខេត្ត។

-ត្រូវអប់រំណែនាំ និងផ្សព្វផ្សាយដល់ប្រជាពលរដ្ឋក្នុងមូលដ្ឋានរបស់ខ្លួន កុំឲ្យធ្វើដំណើរទៅកាន់ប្រទេសជិតខាងក្នុងរយៈពេលនេះជាដាច់ខាត។ ត្រូវបន្ថយកិច្ចទុកដាក់អនុវត្តវិធានការ និងគោលការណ៍ណែនាំនានារបស់រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា និងក្រសួងសុខាភិបាល ក្នុងការបង្ការ ទប់ស្កាត់ ការរីករាលដាលជំងឺកូវីដ-១៩ នៅកម្ពុជាឲ្យទទួលបានប្រសិទ្ធភាពខ្ពស់។

សូមជម្រាបថា វិធានការនេះ បានធ្វើឡើងបន្ទាប់ពីមានប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរ ក៏ដូចជាពលករខ្មែរមួយចំនួន ដែលមានបំណងទៅធ្វើការនៅប្រទេសថៃ ត្រូវពួកមេខ្យល់បោកប្រាស់យកលុយ ហើយឆ្លងកាត់ច្រករបៀង តាមព្រំដែនដោយខុសច្បាប់ ដែលនាំឲ្យមានបញ្ហាផ្សេងៗជាដើម។ **អត្ថបទ៖ គង្គា**

លោក ស្វាយ សំអាង ដឹកនាំកិច្ចប្រជុំផ្សព្វផ្សាយសារលិខិតក្រសួងមហាផ្ទៃ និងការងារបង្ការ ទប់ស្កាត់កូវីដ១៩

<http://ppd-news.net/> ថ្ងៃចេញផ្សាយ: May 19, 2020

ខេត្តមណ្ឌលគិរី ៖ លោក ស្វាយ សំអាង អភិបាលខេត្តមណ្ឌលគិរី ដឹកនាំកិច្ចប្រជុំផ្សព្វផ្សាយសារលិខិតលេខ ១៣៩៦ សជណ ចុះថ្ងៃទី១៥ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ របស់ក្រសួងមហាផ្ទៃ និងការងារបង្ការ ទប់ស្កាត់កូវីដ១៩ និងផ្សព្វផ្សាយសារលិខិតលេខ ៧០៤ ធាទ ចុះថ្ងៃទី០៨ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ របស់ក្រសួងធនធានទឹក និងឧតុនិយម ស្តីពីការ បង្ការ ទប់ស្កាត់ ការរំលោភ ចាក់ដីលុបចំណីមាត់ច្រាំងទន្លេ ស្ទឹង ព្រែក អូរ ប្រឡាយ អាងទឹក បឹងបួ ដែលប្រព្រឹត្តទៅនៅសាលប្រជុំសាលាខេត្ត នាព្រឹកថ្ងៃទី១៩ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០។

លោក ស្វាយ សំអាង បានមានប្រសាសន៍ថា ដោយអនុវត្តតាមសារលិខិតរបស់រាជរដ្ឋាភិបាល ក្នុងការបង្ការ ទប់ស្កាត់ ការរីករាលដាលនៃជំងឺកូវីដ១៩ លោកអភិបាលខេត្តបានណែនាំដល់គណបញ្ជាការឯកភាពក្រុង/ស្រុក និងកងកម្លាំងមានសមត្ថកិច្ចនៅតាមតំបន់ព្រំដែនទាំងអស់ ឱ្យចូលរួមសហការការគ្នា ក្នុងការទប់ស្កាត់ការចេញចូលឆ្លងដែនខុសច្បាប់តាមច្រករបៀង នៅតាមបណ្តោយព្រំដែនជាមួយប្រទេសជិតខាង។ ត្រូវបន្ថយកិច្ចទុកដាក់ត្រួតពិនិត្យសុខភាព ការអនុវត្តវិធានការចត្តាឡីស័ក និងការដឹកជញ្ជូនបងប្អូនទៅកាន់លំនៅឋានរៀងៗខ្លួន។ **បន្ថែមលើសនេះ លោកអភិបាលខេត្ត ក៏បានណែនាំដល់សមត្ថកិច្ចនៅតាមតំបន់ព្រំដែន ត្រូវអប់រំផ្សព្វផ្សាយដល់បងប្អូន**

ប្រជាពលរដ្ឋនៅក្នុងមូលដ្ឋាន កុំឱ្យធ្វើដំណើរទៅប្រទេសជិតខាង ក្នុងរយៈពេលនេះជាដាច់ខាត ត្រូវបន្តយកចិត្តទុកដាក់អនុវត្តនូវវិធានការ និងគោលការណ៍ណែនាំនានារបស់រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា ក៏ដូចជាក្រសួងសុខាភិបាលក្នុងការបង្ការទប់ស្កាត់ការរាតត្បាតនៃជំងឺកូវីដ១៩ ឱ្យទទួលបានប្រសិទ្ធភាពខ្ពស់។ ជាងនេះទៅទៀត លោកអភិបាលខេត្ត ក៏បានណែនាំដល់អភិបាលក្រុង/ស្រុក និងមន្ត្រីជំនាញទាំងអស់ ត្រូវមានវិធានការសមស្រប ដើម្បីជួយទប់ស្កាត់ ការរលាក ចាក់ដីលុបចំណីមាត់ប្រាំងទន្លេ ស្ទឹង ព្រែក អូរ ប្រឡាយ អាងទឹក បឹងប្តូរ ដែលមិនស្របតាមលិខិតបទដ្ឋានគតិយុត្តបានកំណត់។ ដោយ ៖ ដឹម ទូច

វេសេនាតូចលករការពារព្រំដែនគោកទាំង៤ប្រជុំដើម្បីទទួលបានផែនការ

<https://gdlf-kh.com/> Kim Sopha បន្ទាយមានជ័យ 2020/05/19/

បន្ទាយមានជ័យ ៖ នៅថ្ងៃទី១៨ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ លោកឧត្តមសេនីយ៍ត្រី អ៊ុំ សុផល ស្នងការរងទទួលផែនការងារព្រំដែន បានដឹកនាំការប្រជុំទទួលផែនការ ដែលមានលោកមេបញ្ជាការ លោកមេបញ្ជាការរង លោកនាយវ័ជ្ជក លោកនាយប៉ុស្តិ៍ការពារព្រំដែនទាំង៤វេសេនាតូចចូលរួម។ ថ្ងៃនាឱកាសនោះ លោកឧត្តមសេនីយ៍ត្រី អ៊ុំ សុផល បានជម្រុញដល់នគរបាលការពារទាំង៤ ពិសេសគឺកម្លាំងនគរបាលប៉ុស្តិ៍ដែលឈរជើង នៅតាមបន្ទាត់ព្រំដែន ត្រូវបង្កើនការយកចិត្តទុកដាក់ ក្នុងការល្បាតត្រួតពិនិត្យ នៅតាមខ្សែបន្ទាត់ព្រំដែន ដើម្បីទប់ស្កាត់នូវរាល់បទល្មើសឆ្លងដែនដោយខុសច្បាប់ និងទប់ស្កាត់ការលួចឆ្លងដែនដោយខុសច្បាប់ របស់ពលករខ្មែរដែលមានបំណងទៅធ្វើការនៅប្រទេសជិតខាង ដោយអប់រំ និងពន្យល់ណែនាំគាត់ ពីប្រទេសជិតខាង ពិសេសប្រទេសថៃ ដែលកំពុងតែធ្វើយុទ្ធនាការប្រយុទ្ធប្រឆាំងនឹងបញ្ហាជម្ងឺកូវីដ១៩។ ជាងនេះទៅទៀតត្រូវត្រួតពិនិត្យនិងឃ្លាំមើលពួកជនជួញដូរនិងប្រើប្រាស់គ្រឿងញៀនដែលពួនសម្លាត់ខ្លួនលក់ចែក ចាយនិងប្រើប្រាស់គ្រឿងញៀនតាមព្រំដែន ។ ទប់ស្កាត់ការលួចឆ្លងដែនដោយខុសច្បាប់ នូវទំនិញគេចពន្ធទាំងឡាយ តាមច្រកល្បឿង ក្នុងភូមិសាស្ត្រដែលខ្លួនទទួលខុសត្រូវ ។

លោកឧត្តមសេនីយ៍ត្រីស្នងការរង ដាក់ផែនការដល់លោកមេបញ្ជាការ មេបញ្ជាការរង ក៏ដូចជានាយវ័ជ្ជក នាយប៉ុស្តិ៍ការពារព្រំដែនគោកទាំង៤វេសេនាតូច ត្រូវអនុវត្តតាមអនុក្រឹត្យលេខ៣៩អនក្រ.បក ពីការតឹងបន្តឹងច្បាប់ចរាចរណ៍ផ្លូវគោក ដូច្នោះ សូមឲ្យលោក មេបញ្ជាការ មេបញ្ជាការរង ក៏ដូចជានាយវ័ជ្ជក នាយប៉ុស្តិ៍ ត្រូវជម្រុញដល់មន្ត្រីក្រោមឱវាទរបស់ខ្លួន គោរពច្បាប់ចរាចរណ៍ទាំងអស់គ្នា ជិះម៉ូតូត្រូវតែពាក់មួកសុវត្ថិភាពទាំងអ្នកបើកនិងអ្នករួមដំណើរ ម៉ូតូត្រូវមានកញ្ចក់មើលក្រោយនិងមានស្លាកលេខ បើករថយន្តត្រូវតែពាក់ខ្សែក្រវ៉ាត់សុវត្ថិភាព ។ ក្នុងនោះក៏ត្រូវចូលរួមទប់ស្កាត់ ជម្ងឺកូវីដ១៩ បើទោះបីជាកម្ពុជាយើង អ្នកជម្ងឺកូវីដ១៩ បានជាសះស្បើយ គ្មានអ្នកឆ្លងថ្មីក៏ដោយ មិនត្រូវភ្លេចខ្លួនពីមេរោគកូវីដនោះឲ្យសោះយើងអាចភ្លេចមេរោគកូវីដ១៩ តែមេរោគកូវីដ១៩ មិនភ្លេចយើងឡើយ ដូច្នោះត្រូវតែមានអនាម័យជាប្រចាំ ដោយលាងសម្អាតដៃនឹងសាប៊ូ អាកុលឬដែល និងត្រូវបន្តរក្សាការគម្លាតពីគ្នា និងការប្រមូលផ្តុំ ។

ខេត្តបន្ទាយមានជ័យ បន្តវិភាគព្រំដែន ច្រករបៀងនានា ទប់ស្កាត់ពលករលួចឆ្លងដែនដោយខុសច្បាប់ ទប់ស្កាត់ការឆ្លងរីករាលដាលពី ជម្ងឺកូវីដ-១៩

<https://gdlf-kh.com/> 2020/05/19/ Kim Sopha

បន្ទាយមានជ័យ ៖ រដ្ឋបាលខេត្តបន្ទាយមានជ័យ បន្តដាក់ផែនការវឹតបន្តិតតាមច្រកព្រំដែន ច្រករបៀងដែលមាននៅក្នុងខេត្ត ដើម្បីទប់ស្កាត់ការលួចឆ្លងដែនដោយខុសច្បាប់ចូលទៅក្នុងទឹកដីប្រទេសថៃ ដើម្បីស្វែងរកការងារធ្វើ ពិសេសផ្ដោតសំខាន់ទប់ស្កាត់ការរីករាលដាលជម្ងឺកូវីដ-១៩ ក៏ដូចជាពង្រឹងនូវការគ្រប់គ្រងការធ្វើដំណើរឆ្លងកាត់ព្រំដែនចេញចូលប្រទេសជិតខាង ការថែរក្សាសន្តិសុខសណ្តាប់ធ្នាប់សាធារណៈ ការពារនូវផលប្រយោជន៍

របស់បងប្អូនប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរ និងទប់ស្កាត់ការរីករាលដាលជម្ងឺកូវីដ-១៩នៅកម្ពុជា។ ការដាក់ចេញផែនការតបន្លឹងនេះ ធ្វើឡើងនៅក្នុងកិច្ចប្រជុំគណៈបញ្ជាការឯកភាពរដ្ឋបាលខេត្តបន្ទាយមានជ័យនៅថ្ងៃទី១៩ ខែឧសភា ឆ្នាំ ២០២០ ក្រោមអធិបតីភាពឯកឧត្តម អ៊ុំ រាត្រី អភិបាលនៃគណៈអភិបាលខេត្តបន្ទាយមានជ័យ និងជាប្រធានគណៈបញ្ជាការ ឯកភាពរដ្ឋបាលខេត្ត ដែលមានការចូលរួមពីគ្រប់អ្នកពាក់ព័ន្ធ អភិបាលក្រុងស្រុកទាំង៩ កងកម្លាំងទាំង៣ប្រភេទ បានចូលរួម នៅសាលប្រជុំធំ សាលាខេត្តបន្ទាយមានជ័យ ។

នាឱកាសនោះឯកឧត្តម អ៊ុំ រាត្រី ប្រធានអង្គប្រជុំ ក៏បានធ្វើជំរុញដល់សមត្ថកិច្ចពាក់ព័ន្ធ ពិសេសកងកម្លាំង ពាក់ព័ន្ធ តាមបន្ទាត់ព្រំដែន ត្រូវសហការគ្នា ទប់ស្កាត់ពលករល្អចេញដែន ដោយខុសច្បាប់ និងស្រាវជ្រាវរកមុខមេ ខ្យល់ដែលបំផុសចលនាល្អចេញដែន ដើម្បីចាត់វិធានការតាមផ្លូវច្បាប់។ ចំនុចនេះអភិបាលខេត្ត សំណូមពរ និងណែនាំ ដល់អាជ្ញាធរក្រុង-ស្រុក ត្រូវចុះអប់រំណែនាំដល់បងប្អូនពលរដ្ឋ ដែលចង់ទៅធ្វើការចំណាកស្រុកទៅក្រៅប្រទេស ដើម្បីឲ្យពួកគាត់យល់ដឹងពីបញ្ហាដែលយើងកំពុងជួបប្រទះ ពិសេសប្រទេសជិតខាងយើងដូចជា ប្រទេសថៃ កំពុង តែប្រឈមនឹងការរាតត្បាតពីជម្ងឺកូវីដ-១៩ ។ ឯកឧត្តមបានបញ្ជាក់ថា ៖ ចំពោះបងប្អូនពលករដែលបានធ្វើការឆ្លង ដែលដោយខុសច្បាប់ ពេលយាត់និងអប់រំណែនាំរួច ត្រូវដាក់ឲ្យពួកគាត់នៅដាច់ដោយឡែករយៈពេល១៤ថ្ងៃសិន ដើម្បីធ្វើការពិនិត្យតាមដានមើលសុខភាព រកមើលជម្ងឺកូវីដ១៩ នៅក្នុងករណីមានការសង្ស័យ។

មួយរយៈ ចុងក្រោយនេះសង្កេតឃើញថាមានបងប្អូនពលរដ្ឋរាប់រយនាក់បានចាញ់បោកមេខ្យល់នាំល្អចេញ ដែនដោយខុសច្បាប់ដើម្បីស្វែងរកការងារធ្វើតាមច្រករបៀងផ្សេង ដែលវាមានហានិភ័យខ្ពស់ពីការឆ្លងជម្ងឺកូវីដ-១៩ ក៏ដូចជាបន្តរួមគ្នាទប់ស្កាត់ការរាតត្បាតពីជម្ងឺនេះ ។

ប្រមុខរាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា តាមរយៈក្រសួងមហាផ្ទៃ បានដាក់ចេញវិធានការឲ្យគ្រប់បណ្តាខេត្តជាប់ព្រំដែន ប្រទេសជិតខាង ត្រូវទប់ស្កាត់ឲ្យបានបងប្អូនពលករខ្មែរ ដែលចាញ់បោកមេខ្យល់ល្អចេញដែនទៅធ្វើការនៅប្រទេស ជិតខាងដូចជាប្រទេសថៃជាដើម។ ក្នុងនោះគ្រប់សមត្ថកិច្ចពាក់ព័ន្ធត្រូវស្រាវជ្រាវរកមុខមេក្លោងឬមេខ្យល់ ដែលអូស ទាញពលករល្អចេញដែន ត្រូវចាត់វិធានការទៅតាមផ្លូវច្បាប់ឲ្យខានតែបាន។ ពិសេសត្រូវបន្តយកចិត្តទុកដាក់អនុវត្ត នូវវិធានការ និងគោលការណ៍ណែនាំនានារបស់រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា និងក្រសួងសុខាភិបាល ក្នុងការបង្ការ ទប់ស្កាត់ ការរាតត្បាតជម្ងឺកូវីដ-១៩ នៅកម្ពុជាឲ្យមានប្រសិទ្ធភាព។

សូមបញ្ជាក់ថា ៖ រដ្ឋបាលខេត្តបន្ទាយមានជ័យ បានចេញសេចក្តីជូនដំណឹងដល់ ម្ចាស់ភោជនីយដ្ឋាន អាហារដ្ឋានទូទាំងខេត្ត ត្រូវគោរពឲ្យត្រឹមត្រូវតាមការណែនាំរបស់ក្រសួងសុខាភិបាល ស្តីពីផែនការទប់ស្កាត់ការរីក រាលដាលជម្ងឺកូវីដ-១៩ ដោយត្រូវរៀបចំទីកអាល់កុល ឬដែល ឧបករណ៍ វាស់កំដៅ និងត្រូវរក្សាគម្លាតសង្គមឲ្យ បានត្រឹមត្រូវ តាមការណែនាំរបស់ក្រសួងសុខាភិបាល។

កិច្ចប្រជុំរៀបចំផែនការសកម្មភាពចុះអប់រំផ្សព្វផ្សាយផលប៉ះពាល់នៃការធ្វើចំណាកស្រុកនៅ តាមបណ្តាមូលដ្ឋាន

<https://grandnewsasia.com/detail/> 19-05-2020

កំពង់ឆ្នាំង៖ នៅព្រឹកថ្ងៃទី១៨ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ លោកស្រី បិន សុភី អភិបាលខេត្ត និងជាអនុ ប្រធានអចិន្ត្រៃយ៍គណៈកម្មាធិការប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្សខេត្ត បានអញ្ជើញដឹកនាំកិច្ចប្រជុំលេខាធិការ ដ្ឋានគណៈកម្មាធិការប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្សខេត្ត ដើម្បីដាក់ចេញផែនការសកម្មភាព ចុះតាមបណ្តាក្រុង ស្រុកគោលដៅ ក្នុងការផ្សព្វផ្សាយអំពីផលប៉ះពាល់នៃការធ្វើចំណាកស្រុកដោយប្រចុយប្រថាន និងការបង្ការទប់ ស្កាត់អំពើជួញដូរមនុស្ស។ សមាសភាពចូលរួមក្នុងកិច្ចប្រជុំរួមមាន លោក លោកស្រីជាថ្នាក់ដឹកនាំមន្ទីរ អង្គភាពក្នុង ខេត្ត កម្លាំងសមត្ថកិច្ច និងអាជ្ញាធរពាក់ព័ន្ធ។

លោកខ្មែរមេកតិចៃ ចូលតាមប្រក្រតីជែន អូស្ត្រាលី និងជាំ មានជាង១ម៉ឺននាក់ ក្នុងនោះជាង២០០ នាក់ បានយកសំណាក ទៅធ្វើតេស្តរកកូរ៉ូណា

<https://dap-news.com/national/> ByPH104 Posted on May 19, 2020

ភ្នំពេញ ៖ លោកប៉ែន កុសល្យ អភិបាលខេត្តឧត្តរមានជ័យ បានបញ្ជាក់ថា រហូតមកដល់ពេល នេះមានពលករខ្មែរ ត្រឡប់មកពីធ្វើការ ពីប្រទេសថៃវិញ ចូលមកតាមប្រក្រតីជែន អន្តរជាតិ អូស្ត្រាលី និងប្រក្រតី សរុបទាំងអស់ ចំនួន១៥៥៥៤នាក់ ក្នុងនោះបានយកសំណាក ទៅធ្វើតេស្តរកវីរុស កូរ៉ូណា ចំនួន២៣៤នាក់ ទទួលលទ្ធផល អវិជ្ជមាន ចំនួន២២៧នាក់ ខណៈនៅសល់៧នាក់ មិនទាន់ដឹងលទ្ធផល នៅឡើយ ។

ក្នុងសន្និសីទសារព័ត៌មានស្តីពី “បច្ចុប្បន្នភាព និងទិសដៅការងារ បន្តរបស់រដ្ឋបាលខេត្ត ឧត្តរមានជ័យ” លោកប៉ែន កុសល្យ បានបញ្ជាក់ថា “ស្ថិតិពលកររួម ដែលបានឆ្លងដែន ចូលតាមប្រក្រតីជែន អន្តរជាតិ អូស្ត្រាលី និងជាំ សរុបទាំងអស់មានចំនួន ១៥៥៥៤នាក់ ។ គិតថ្ងៃទី១៨ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០នេះ បានយកសំណាក ទៅធ្វើតេស្ត២៣៤នាក់ ស្រី១០៩នាក់ លទ្ធផលអវិជ្ជមាន ចំនួន២២៧នាក់ ស្រី១០៥នាក់ នៅសល់៧នាក់ សំណាកមិនទាន់ទទួលបានលទ្ធផល”។ លោកអភិបាលខេត្តឧត្តរមានជ័យបន្ថែមថា អ្នកដែលសល់៧នាក់ទៀត មិនទាន់ទទួលបានលទ្ធផលនោះ មិនមែនមានន័យថា ពួកគេមានចេញរោគសញ្ញាមិនប្រក្រតីអ្វីមួយនោះទេ ជាក់ស្តែងខាងខេត្ត មិនទាន់ទទួលបានការឆ្លើយតបពីខាងវិទ្យាស្ថាន ប៉ាស្ទ័រវិញនៅឡើយទេ ។

ចំណែក ការបង្ករបង្កើនផលស្រូវ ក្នុងរដូវវស្សា (២០១៩-២០២០) វិញលោកអភិបាលខេត្តឧត្តរមានជ័យថា ក្នុង១ហិកតា ប្រមូលផលស្រូវបាន ចំនួន២.៧៤តោន និងមានផ្ទៃដីដាំដុះសរុបមានជាង៩ម៉ឺនហិកតា។ លោកបន្ថែមថា “ចំពោះការបង្ករបង្កើនផល នៅរដូវវស្សានេះ កសិករអវត្តការងារ ក្នុងសរុបចំនួន ៩៥៧៨៤ហិកតា ស្មើនឹង ១០០,៨៣ភាគរយនៃផែនការ ៩៥,០០០ហិកតា។ចំពោះ ការងារប្រមូលផលអនុវត្តបាន៩៩,៨៤៦ហិកតា ទិន្នផលជាមធ្យម២.៧៤តោន ក្នុង១ហិកតា”។ លោកអភិបាលខេត្តថា ដោយឡែក ដំណាំបន្លែផ្សេងៗ និងដំណាំកសិឧស្សាហកម្ម រដូវវស្សាអនុវត្តសរុបបានចំនួន ៦២,៨៤៦ហិកតា ស្មើនឹង១០០ភាគរយ នៃផែនការ។ ចំពោះការងារប្រមូលផល អនុវត្តបាន ៦២,៨៤៦ហិកតា ស្មើនឹង១០០ភាគរយ ។ បរិមាណស្បៀងនៅសល់លើស ពីតម្រូវការក្នុងខេត្ត គិតជាស្រូវប្រមាណ ១៧២,២៦០តោន ឬគិតជាអង្ករប្រមាណ១១០,២៤៦តោន អាចនាំចេញទៅលក់នៅទីផ្សារ ខាងក្រៅខេត្តបានផងដែរ។

ទាក់ទងការផ្គត់ផ្គង់អគ្គិសនី លោកបញ្ជាក់ថា ខេត្តនឹងពង្រីកការតភ្ជាប់បណ្តាញអគ្គិសនី ឲ្យបានទូលំទូលាយ ឲ្យបានគ្រប់ភូមិទូទាំងខេត្ត។ លោកបន្ថែមថា “ ខេត្តនឹងពង្រីកការតភ្ជាប់បណ្តាញ អគ្គិសនីឲ្យបានទូលំទូលាយ គ្រប់ភូមិទូទាំងខេត្ត ក្នុងនោះក្រុងសំរោង ភ្ជាប់បណ្តាញអគ្គិសនីពីប្រទេសថៃមកប្រើប្រាស់។ ដោយឡែកនៅស្រុក៤ផ្សេងទៀត កំពុងប្រើប្រាស់បណ្តាញអគ្គិសនី ដែលវិនិយោគ ដោយវិស័យឯកជន” ។ លោកបន្ថែមទៀតថា បច្ចុប្បន្នអគ្គិសនីកម្ពុជា បានតបណ្តាញខ្សែចរន្តសម្រាប់ មកផ្គត់ផ្គង់នៅស្រុកបន្ទាយអំពិល ស្រុកចុងកាល និងមួយផ្នែកទៀត នៅក្រុងសំរោង ដោយបានដាក់ ឲ្យដំណើរការ ក្នុងតំបន់ទាំងនោះ ជាបណ្តើរៗ ហើយជាពិសេស រោងចក្រអគ្គិសនី ដើរដោយថាមពលជួរថ្ម កំពុងដំណើរការសាងសង់ នៅស្រុកត្រពាំងប្រាសាទ ដែលនឹងផ្គត់ផ្គង់ថាមពល បាន២៦៣គីឡូវ៉ាត់ ដោយគិតមកដល់ពេលនេះសម្រេច បានប្រមាណជា៥០ភាគរយ ។ ជាមួយគ្នានោះ លោកបញ្ជាក់ថា ខេត្តបាននិងកំពុងរៀបចំកែលម្អ សោភ័ណភាព ក្នុងទីប្រជុំជនខេត្ត -ក្រុង-ស្រុក (កែសម្រួល និងស្ថាបនាបន្ថែមសួនច្បារ ដាក់បង្គោលភ្លើងបំភ្លឺផ្លូវ តុបតែងកែលម្អពេលរាត្រី), ស្ដារប្រព័ន្ធលូ និងស្ដារបណ្តាញស្ពាន ផ្លូវនានា ដោយប្រែក្លាយពីផ្លូវ គ្រួសក្រហម ទៅជាផ្លូវបេតុង និងផ្លូវក្រាលកៅស៊ូជាបន្តបន្ទាប់ផងដែរ ។ ៖ ដី លី ថុ

ពលរដ្ឋខ្មែរឆ្លងដែនខុសច្បាប់ត្រូវទាហានថៃបាញ់បង្ហូរមន្ទីរពេទ្យបន្ទាល់ស្លាប់១៦នាក់

<http://www.rasmeinews.com/> May 19, 2020, 10:59 PM

ដោយ៖មុនីវត្ត/ភ្នំពេញ៖ ប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរចំនួន ១៦នាក់ ឆ្លងដែនចូលទឹកដីថៃ ត្រូវទាហានថៃបាញ់បង្ហូរដោយកាំយខ្លាំងពេកពួកគាត់រត់ចូលបន្ទាល់ស្លាប់ដែលរាយតាមបណ្តោយព្រំដែនបណ្តាលឲ្យរងរបួស។ ករណីនេះ កើតនៅចំណុចដើមស្រល់(ប៉ោយប៉ែត)ខេត្តបន្ទាយមានជ័យ កាលពីវេលាម៉ោងជាង៥ថ្ងៃទី១៩ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០។ សេចក្តីរាយការណ៍បានឲ្យដឹងថា ប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរទាំង ១៦នាក់ ត្រូវបានទាហានថៃ ចាប់បញ្ជូនមកឲ្យអាជ្ញាធរកម្ពុជា។ ចំពោះការផ្ទុះអាវុធនេះ គឺទាហានឈុតខ្មៅថៃបាញ់ឡើងលើ ។ បន្ទាប់ពីលីសំឡេងផ្ទុះពួកគាត់ក៏នាំគ្នារត់ទាក់នឹងបន្ទាល់ស្លាប់។

ទាក់ទងករណីនេះ លោកអ៊ុំ រាត្រី អភិបាលខេត្តបន្ទាយមានជ័យ បានអះអាងថា មិនមានករណីទាហានថៃបាញ់ប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរនោះទេ។ ដោយមានប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរលួចឆ្លងដែនចូលទៅទឹកដីថៃ ទាហានថៃបានបាញ់ឡើងលើ តែពួកគាត់ក៏រត់ជាប់លួសបន្ទា សរុប១៦នាក់។

គួររំលឹកថា សម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងមហាផ្ទៃ កាលពីថ្ងៃទី១៣ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ បានបញ្ជាឲ្យស្រាវជ្រាវស្វែងរក និងតាមចាប់ខ្លួនមេខ្យល់ដែលចលនាអូសទាញប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរឱ្យឆ្លងដែនខុសច្បាប់ចូលទៅប្រទេសជិតខាងតាមច្រករបៀងនានា និងបញ្ជាឲ្យអភិបាលខេត្តជាប់ព្រំដែនជាមួយប្រទេសជិតខាង ទប់ស្កាត់ប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរកុំឲ្យឆ្លងដែន ដោយខុសច្បាប់ចូលទៅប្រទេសជិតខាងតាមច្រករបៀងនានា។ សម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង បានប្រាប់ទៅអភិបាលខេត្តជាប់ព្រំដែនជាមួយប្រទេសជិតខាងតាមលិខិតផ្លូវការកាលពីថ្ងៃទី១៣ ខែឧសភា ថា នាពេលថ្មីៗនេះ មានប្រជាពលរដ្ឋមួយចំនួន ត្រូវបានមេខ្យល់នាំឆ្លងដែនខុសច្បាប់ចូលទៅក្នុងប្រទេសជិតខាង ខណៈពេលដែលប្រទេសជិតខាងទាំងនោះ កំពុងដាក់ប្រទេសក្នុងគ្រាអាសន្នដើម្បីបង្ការទប់ស្កាត់ការរីករាលដាលនៃជំងឺកូវីដ ១៩។ sm/Ha

ពលករខ្មែរ២នាក់ឃើញទាហានថៃ ភ័យរត់ឆ្លងដែន មុតបន្ទាល់ស្លាប់ បណ្តាលឲ្យរងរបួសធ្ងន់ នៅប៉ោយប៉ែត

<http://www.arey-news.com/> (ថ្ងៃទី 19 May 2020 ម៉ោង 10:11 pm)

ក្រុងប៉ោយប៉ែត៖ ពលករខ្មែរពីរនាក់បានរត់ឆ្លងដែន ពីប្រទេសថៃ ចូលទឹកដីកម្ពុជា ត្រូវទាហានឈុតខ្មៅថៃពួកគេក៏រត់ជាន់បន្ទាល់ស្លាប់ របួសធ្ងន់ មិនមានករណីផ្ទុះអាវុធនៅចំណុចក្នុងទឹកដី ថៃ ទល់មុខដើមស្រល់បរិវេណកាស៊ីណូ ផ្កាយប្រាំ ស្ថិតក្នុងភូមិក្បាលស្ពាន១ សង្កាត់ប៉ោយប៉ែត ក្រុងប៉ោយប៉ែត ខេត្តបន្ទាយមានជ័យ កាលពីវេលាម៉ោង៥ និង៣០ នាទី ថ្ងៃទី១៩ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០។

សមត្ថកិច្ចនគរបាលការពារព្រំដែនគោកលេខ៩១១ ប៉ុស្តិ៍បឹងសាគូបានឲ្យដឹងថា ករណីនេះពិតជាមានមែនដោយសារមានពលករខ្មែរមានគ្នាចំនួន២នាក់បាននាំគ្នា លួចរត់ឆ្លងដែន ពីទឹកដីថៃ ចូលមកកម្ពុជា តាមច្រករបៀងដោយខុសច្បាប់ រឿងតាមភូមិសាស្ត្រខាងលើ បណ្តាលឲ្យពលករទាំងនោះភ័យ រត់ទាក់ទាក់បន្ទាល់ស្លាប់បណ្តាល ឲ្យរងរបួសធ្ងន់។ លោកនាយប៉ុស្តិ៍បឹងសាគូ នៃនគរបាល វរការពារព្រំដែនគោកលេខ៩១១ ឈរជើង ចំណុចនោះ មកដល់ពលករខ្មែរយើង មិនបណ្តាលឲ្យត្រូវរងរបួសធ្ងន់នោះឡើយ ចំណែកពលករដែលរងរបួសទាក់បន្ទាល់ស្លាប់នោះ ត្រូវបានទាហានថៃ ដឹកយកទៅព្យាបាល នៅមន្ទីរពេទ្យ ស្រុកអារវិញ ខេត្តស្រះកែវ ។ ដោយ៖បូរី

អតីតពលករចំណាកស្រុកទេវថៃ ម្តងម្តងមើលកិច្ចការសំខាន់ៗរបស់ខ្លួន បានចំណូលខ្ពស់លាងរៀនក្នុង មួយថ្ងៃ

<http://kampucheathmey.com/> 19/5/2020 4:06 Pm

ភ្នំពេញ ៖ គួរឲ្យកោតសរសើរដល់យុវវ័យមួយ ដែលបាននាំគ្នាបើកកន្លែងលាងរបស់យន្ត ព្រោះមិនចង់ចំណាកស្រុក បើទោះជាជំងឺកូវីដ-១៩ នៅតែបន្តគំរាមកំហែងពិភពលោកក៏ដោយ។ យុវជន មឿន សុខ អាយុ២៥ឆ្នាំ រស់នៅភូមិមាសឈរ ឃុំគោខ្នុក ស្រុកកំពង់ត្របែក ខេត្តព្រៃវែងបានប្រាប់កម្ពុជាថ្មីថា ពីមុនមក ខ្លួនក៏ដូចជាអ្នកភូមិ បាននាំគ្នាចាកចេញពីស្រុកកំណើតទៅប្រទេសថៃ ដើម្បីរកការងារធ្វើ។ ប៉ុន្តែក្រុមរបស់ខ្លួនពុំមានលិខិតឆ្លងដែន គឺលួចចូលស្រុកគេដោយខុសច្បាប់ហើយវេទនាបំផុតពេលតម្រូវថែមកធ្វើការរំលោភសំបុត្រស្នាម។ បើចំពេលសិរិយ គេចាប់បាននឹងយកទៅប៉ុស្តិ៍តម្រូវដាក់ពិន័យទៀតផង។ សុខបន្តថា ខ្លួន និងមិត្តភក្តិ ដែលប្រថុយប្រថានចូលទៅប្រកបការងារក្នុងប្រទេសថៃ គឺដោយសារជឿតាមមេឃ្យល់ រហូតដល់ទ្រាំមិនបាន ក៏រត់មកស្រុកកំណើតវិញ នាដើមឆ្នាំ២០១៩។

លុះគិតសព្វគិតគ្រប់ គឺមានតែបង្គោលមិត្តភក្តិជួលទីតាំងលាងរបស់យន្ត និងប៉ូលារបស់យន្តម៉ូតូ ដែលមានទីតាំងនៅផ្លូវកុងស៊ីកាប់ជ្រូក ក្នុងភូមិព្រែកតាពៅ សង្កាត់ព្រែកប្រា ខណ្ឌច្បារអំពៅ រាជធានីភ្នំពេញ។ សុខបន្ថែមទៀតថា ចាប់តាំងពីបើកទីតាំងលាង និងប៉ូលារបស់យន្តមក គឺឃើញថា មានភ្ញៀវយករបស់យន្តនិងម៉ូតូឲ្យលាងយ៉ាងច្រើន ធ្វើឲ្យទាំងគ្នាសប្បាយចិត្ត ព្រោះមិនព្រួយបារម្ភដូចកាលទៅស៊ីឈ្នួលនៅប្រទេសថៃលំបាកបំផុតនោះ។ ចំពោះប្រាក់ចំណូលប្រចាំថ្ងៃ គឺមិនក្រោម១លានរៀល ដែលអាចទប់ទល់ក្នុងការចំណាយទៅលើការជួលទីតាំង ថ្លៃទឹក ថ្លៃភ្លើង រួមទាំងការហូបចុកបានគ្រប់គ្រាន់ទៀតផង។ នេះគឺជាការតស៊ូរបស់យុវវ័យមកពីបណ្តាខេត្ត ដែលតាំងចិត្តមិនចំណាកស្រុក។ អត្ថបទ ៖ នរ

រយៈពេល ៤ថ្ងៃ ពលករខ្មែរម្នាក់ៗបានចំណូលខ្ពស់ ទាក់ បានត្រឡប់មកវិញប្រទេសថៃ

<http://btv.com.kh/> 19/05/2020

ឧត្តរមានជ័យ៖ បើទោះបីកាលពីថ្មីៗនេះ រដ្ឋាភិបាលថៃបានប្រកាសឱ្យប្រជាពលរដ្ឋខ្លួនផ្តើមដំណើរការអាជីវកម្ម និងកែសម្រួលការបន្តរបន្ថយពេលវេលាធ្វើដំណើរនៃគោចររបស់ខ្លួនក្តី ឯកឧត្តម ប៉ែន កុសល្យ អភិបាលខេត្តឧត្តរមានជ័យថ្លែងថា រយៈពេល៤ថ្ងៃកន្លងសប្តាហ៍មុននេះមានពលករខ្មែរត្រឡប់មកវិញថៃជាបន្តបន្ទាប់ប្រមាណជាងបួនពាន់នាក់។

ថ្លែងក្នុងសន្និសីទសារព័ត៌មានដែលរៀបចំដោយអង្គការអ្នកនាំពាក្យរាជរដ្ឋាភិបាលស្តីពីវឌ្ឍនភាព និងទិសដៅបន្តការងាររបស់រដ្ឋបាលខេត្តឧត្តរមានជ័យ នៅថ្ងៃទី១៩ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០នេះ ឯកឧត្តម ប៉ែន កុសល្យ មានប្រសាសន៍ថា បន្ទាប់ពីអាជ្ញាធរថៃបានផ្អាកការធ្វើដំណើរចេញចូលតាមបណ្តាច្រកព្រំដែន ទាំង៣ក្នុងឧត្តរមានជ័យ ដោយហេតុផលទប់ស្កាត់ករណីត្រូវរឹតត្បិតកូវីដ១៩ កាលពីថ្ងៃទី២៣ ខែមីនាខ្លួនទៅ មកទល់ពេលនេះគឺមានពលករខ្មែរបានវិលត្រឡប់មកវិញជាហូរហែរ ដោយគិតត្រឹមថ្ងៃទី១៤ ខែឧសភានេះ មានចំនួន ១៥,៥៥៤ នាក់ក្នុងនោះស្រីមានចំនួន ៧,០២៤នាក់។ ឯកឧត្តម ប៉ែន កុសល្យ បានបញ្ជាក់ថា បច្ចុប្បន្ននេះសង្កេតឃើញថា ពលករខ្មែរនៅតែបន្តវិលត្រឡប់មកកម្ពុជាវិញជាហូរហែរ ដោយគិតត្រឹមរយៈពេល៤ថ្ងៃ ពីថ្ងៃទី១៤ ដល់ ថ្ងៃទី១៨ ខែឧសភានេះ មានពលករខ្មែរចំនួន ៤,៤១៨នាក់។ ឯកឧត្តម ប៉ែន កុសល្យ បានបន្តថា ការវិលត្រឡប់ភាគច្រើន

របស់ពលករខ្មែរមកពីប្រទេសថៃ គឺតាមច្រកទ្វារអន្តរជាតិអូរស្មាច់ ខណៈច្រកព្រំដែនដីទៀត គឺច្រកព្រំដែនជប់ គគីរ និងច្រកព្រំដែនអន្តរជាតិជា បានកំពុងដំណើរការតែផ្នែកដោះដូរទំនិញ ឬបម្រើវិស័យដឹកជញ្ជូនតែប៉ុណ្ណោះ។

បន្ថែមលើសពីនេះ ឯកឧត្តម ប៉ែន កុសល្យ បានឱ្យដឹងទៀតថា បច្ចុប្បន្នមានពលករកំពុងបន្តធ្វើចត្តាឡី ស័កមានចំនួន ៣០ នាក់ ក្នុងចំណោមចំនួនសរុប ៣០៩ នៅទីតាំងនៃក្រុង-ស្រុកចំនួន៥ រួម មាន ក្រុងសំរោង ស្រុកបន្ទាយអំពិល ស្រុកអង្គង់វែង ស្រុកចុងកាល់ និងស្រុកត្រពាំងប្រាសាទ។ ដើម្បីរកដោះស្រាយពីបញ្ហាជីវភាព ចំពោះពលករមួយចំនួនដែលបានពុំទាន់អនុញ្ញាតិឱ្យចូលប្រទេសថៃ ឯកឧត្តម ប៉ែន កុសល្យ បានជំរុញ និងលើក ទឹកចិត្តសល់បងប្អូនពលករដែលវិលត្រឡប់មកពីប្រទេសថៃដល់ឱកាសទៅកាន់វិស័យកសិកម្មផងដែរ។

គ្រោះថ្នាក់ណាស់បងប្អូន...ល្អបន្តិចដែលខុសច្បាប់ឆ្លងឆ្នាំហានលុតខ្មៅថៃ តែចុះតែឡើងទាក់ ដើមបន្ទាល្អសរទេម្ចាស់ម្នាក់ ខណៈមនុស្ស៤០នាក់ផ្សេងទៀត ចាញ់បោកមេខ្យល់ ល្អបន្តិចដែល ត្រូវបានសមត្ថកិច្ចឃាត់ខ្លួន...

<https://khmernews.news/> ស៊ីហៀង 20-05-2020

បន្ទាយមានជ័យ៖ កាលពីថ្ងៃទី១៩ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ ពលករខ្មែរចំនួន២នាក់ បានឆ្លងដែនពីទឹកដីថៃ មកកម្ពុជា ត្រង់ចំណុចទល់មុខទឹកដីខ្មែរម៉ូដើមស្រល់ក្នុងបរិវេណកាស៊ីណូផ្កាយ៥ ស្ថិតក្នុងភូមិក្បាលស្ពាន១ សង្កាត់ប៉ោយប៉ែត ក្រុងប៉ោយប៉ែត ខេត្តបន្ទាយមានជ័យ ពេលទៅដល់ចំណុចកើតហេតុ បានប្រទះជាមួយទាហាន លុតខ្មៅថៃ ហើយព្យាយាមរត់គេចពីការចាប់ខ្លួនរបស់ទាហានថៃ ពេលនោះទាហានថៃលុតខ្មៅបានចាញ់ឡើងលើ ធ្វើឲ្យពលករខ្មែរម្នាក់ភ័យហើយរត់ទៅទាក់ជាមួយបន្ទាល្អសរបស់ថៃ បណ្តាលឱ្យបួសជើងខាងឆ្វេង ជនរងគ្រោះ ត្រូវបានទាហានលុតខ្មៅថៃ បញ្ជូនទៅព្យាបាលនៅពេទ្យអារញ្ញ ខេត្តស្រះកែវ ប្រទេសថៃ ក្រោយពីកើតហេតុថៃ បានរកឃើញពលករខ្មែរ ដែលឆ្លងដែនខុសច្បាប់ចំនួន១៦នាក់បន្ថែមទៀត។ ក្នុងចំណោមពលករទាំង១៦នាក់ នោះ មានម្នាក់ជាមេខ្យល់ ឈ្មោះ យាន ភៀន ហៅអ៊ូខុង ប្រុសអាយុ៣០ ឆ្នាំរស់នៅភូមិក្តីស្វិត ឃុំស្រែក្អក ស្រុក កណ្តៀងខេត្តពោធិ៍សាត់ ពេលនេះលោកឧត្តមសេនីយ៍ទោល្យន ម៉ៅ បានកំពុងធ្វើការសាកសួរមេខ្យល់រូបនេះនៅ ច្រកអូបីជាន់ រួចបញ្ជូនឲ្យសមត្ថកិច្ចចាត់ការតាមនីតិវិធីច្បាប់ ហើយពលករទាំង ១៦នាក់ នឹងរៀបចំបញ្ជូនមកធ្វើច ត្តាឡីស័កនៅស្រុកអូរជ្រៅ ។

លោកឧត្តមសេនីយ៍ទោ ល្យន ម៉ៅ បានឲ្យដឹងថា នៅក្នុងយប់នោះផងដែរ ទាហានការពារព្រំដែនខាងកើត ច្រកបឹងត្រកួន ក៏បានធ្វើការឃាត់ខ្លួនពលករខ្មែរ ដែលចាញ់បោកមេខ្យល់នាំឆ្លងដែនខុសច្បាប់ទៅប្រទេសថៃ ចំនួន២៤នាក់ ចំណែកនៅច្រកភ្នំឆ្នេរ បានធ្វើការឃាត់ខ្លួនប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរដែលចាញ់បោកមេខ្យល់ទៅធ្វើការនៅ ប្រទេសថៃចំនួន ២៦នាក់ហើយអ្នក ទាំងនេះត្រូវបានបញ្ជូនទៅធ្វើចត្តាឡីស័កចំនួនពីរគោលដៅ ទី១ចត្តាឡីស័ក នៅស្រុកថ្មពួក ទី២ចត្តាឡីស័កនៅស្រុកស្វាយចេក ។ លោកឧត្តមសេនីយ៍ទោ ល្យន ម៉ៅ បានធ្វើការអំពាវនាវដល់ ប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរទាំងអស់ សូមមេត្តាកុំចាញ់បោកមេខ្យល់ដោយធានានាំឆ្លងដែនខុសច្បាប់ទៅធ្វើការនៅប្រទេសថៃ ព្រោះវាគ្រោះថ្នាក់ខ្លាំងណាស់ក្នុងដំណាក់កាលនេះ ខណៈដែលប្រទេសថៃនឹងប្រទេសកម្ពុជាកំពុងតែរឹតបន្តឹងច្រក ព្រំដែនមិនឱ្យប្រជាពលរដ្ឋឆ្លងដែនខុសច្បាប់ចូលទឹកដីថៃទេក្នុងគោលបំណងទប់ស្កាត់ការរីករាលដាលនូវរលកទីពីរ នៃជំងឺកូវីត-១៩ ។

**ក្រសួងការងារបានបញ្ជូនពលករខ្មែរ ឆ្លាប់មានកិច្ចសន្យាការងារ២្រុតឡប់ទៅធ្វើការ នៅកូរ៉េ
ឡើងវិញហើយ**

<http://kampucheathmey.com/> 19/5/2020 2:47 Pm

ភ្នំពេញ ៖ មន្ត្រីជាន់ខ្ពស់ក្រសួងការងារ និងបណ្តុះបណ្តាលវិជ្ជាជីវៈបានឲ្យដឹងថា ក្រសួងបានបញ្ជូនពលករខ្មែរ ដែលធ្លាប់ទៅធ្វើការ និងមានកិច្ចសន្យាការងារជាមួយថៅកែចាស់របស់កូរ៉េឲ្យត្រឡប់ទៅធ្វើការឡើងវិញ បន្ទាប់ពីប្រទេសកូរ៉េមានស្ថានភាពជំងឺកូវីដ-១៩ ភាពធូរស្រាល។

លោក ហេង សួរ រដ្ឋលេខាធិការ និងជាអ្នកនាំពាក្យក្រសួងការងារ និងបណ្តុះបណ្តាលវិជ្ជាជីវៈ បានមានប្រសាសន៍នៅព្រឹកថ្ងៃទី១៩ ខែឧសភាថា ពលករដែលបានបញ្ជូនទៅធ្វើការនៅកូរ៉េឡើងវិញនេះ លោកមិនបានដឹងថា មានចំនួនប៉ុន្មានពិតប្រាកដនោះដែរ ពីព្រោះវាអាស្រ័យលើថៅកែចាស់របស់កូរ៉េ ដែលជូនដំណឹងដល់ពលករម្នាក់ៗប៉ុណ្ណោះ។ លោក ក៏ធ្លាប់បានបញ្ជាក់ថា ក្នុងចំណោមពលករបរទេស ធ្វើការនៅកូរ៉េខាងត្បូងចំនួន១៦ ប្រទេស ពលករខ្មែរ ត្រូវបានថៅកែកូរ៉េមានការកោតសរសើរថា មានចរិតស្អាតបូក រួសរាយរាក់ទាក់ ឧស្សាហ៍ព្យាយាមក្នុងបំពេញការងារ ដែលធ្វើឲ្យថៅកែកូរ៉េទទួលយកពលករខ្មែរទៅធ្វើការជាបន្តបន្ទាប់។

លោកហេង សួរ ធ្លាប់បានណែនាំឲ្យពលករខ្មែរ ធ្វើការនៅកូរ៉េត្រូវរក្សាឲ្យបាននូវភាពថ្លៃថ្នូរ ថែរក្សាសុខភាពឲ្យបានល្អនិងខិតខំធ្វើការងារប្រកបដោយទទួលខុសត្រូវ ដើម្បីកសាងកេរ្តិ៍ឈ្មោះដ៏ល្អមួយសម្រាប់ពលករកម្ពុជា និងបង្កើតកិត្តិស្រលាញ់ពីភាគីនិយោជកកូរ៉េបន្ថែមទៀត។ លោកក៏បានបន្ថែមថា ក្នុងករណីចង់ផ្លាស់ប្តូរការងារ ត្រូវជួបប្រឹក្សាយោបល់ជាមួយមជ្ឈមណ្ឌលគាំពារពលករបរទេស ដែលនៅជិតកន្លែងការងារ ព្រោះថាបើផ្លាស់ប្តូរការងារដោយចិត្តឯងអាចប្រឈមនឹងបញ្ហានានាផងដែរ។

បន្ថែមពីនេះលោកក៏បញ្ជាក់ថា ពលករធ្វើការនៅកូរ៉េទទួលបានការគាំពារយ៉ាងខ្លាំងពីសំណាក់ភាគីកូរ៉េ ព្រោះនៅកូរ៉េមានកន្លែងគាំពារពលករបរទេសមិនតិចជាង៤០កន្លែងទេ ដែលនៅតាមកន្លែងនីមួយៗ មានអ្នកចេះភាសាទៅតាមប្រទេសនីមួយៗរួមទាំងភាសាខ្មែរផង នៅពេលដែលពលករមានបញ្ហាអ្វីមួយ។ ក្រៅពីនេះក្រសួង ក៏បានដាក់មន្ត្រីចំនួន២នាក់ ដោយមានភ្ជាប់ទំនាក់ទំនងលេខទូរស័ព្ទ នៅស្ថានទូតកម្ពុជាប្រចាំនៅប្រទេសកូរ៉េផងដែរដើម្បីរង់ចាំជួយដោះស្រាយបញ្ហាផ្សេងៗរបស់ពលករ។

គួរបញ្ជាក់ថា បច្ចុប្បន្ននេះកម្ពុជា មានពលករខ្មែរធ្វើការនៅប្រទេសកូរ៉េខាងត្បូងប្រមាណជាង៤ម៉ឺននាក់ ទៅលើវិស័យឧស្សាហកម្មកសិកម្មនិងសំណង់ ដែលបានជួយលើកស្ទួយដល់ជីវភាពគ្រួសារក៏ដូចជាសេដ្ឋកិច្ចជាតិ ឲ្យកាន់តែប្រសើរផងដែរ។ **អត្ថបទ៖ សំរឿន**

ថ្ងៃទី២១ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០

យាត់ខ្លួនពលរដ្ឋខ្មែរ ៨២ នាក់ ករណីល្អចន្លងដែនខុសប្រាប

<https://www.postkhmer.com/> យុត សុភិច្ឆិយា | Publication date 20 May 2020 | 17:18 ICT

បន្ទាយមានជ័យ៖ ពលរដ្ឋខ្មែរ ៨២ នាក់ ដែលមានកុមារ ៣ នាក់ផង ត្រូវបានទាហានកម្ពុជានៅតាមព្រំដែនជាប់ថៃយាត់ខ្លួនកាលពីព្រឹកថ្ងៃទី ២០ ខែឧសភា ខណៈពួកគេកំពុងព្យាយាមល្អចន្លងដែនចូលប្រទេសថៃ ខុសច្បាប់តាមច្រករបៀងតូចៗនៅជួរព្រំដែនខេត្តបន្ទាយមានជ័យរបស់កម្ពុជា និងខេត្តអារញ្ញប្រទេសថៃ។

លោក ឈុន ម៉ៅ មេបញ្ជាការរងភូមិភាគ ៥ និងជាមេបញ្ជាការទិសទី១ នៃខេត្តបន្ទាយមានជ័យបានប្រាប់ភ្នំពេញប៉ុស្តិ៍នៅថ្ងៃពុធនេះថា ក្នុងចំណោមពលរដ្ឋខ្មែរទាំង ៨២ នាក់នោះ មានស្រី ៣៣នាក់និងកុមារ៥នាក់។ ពួកគេ

ត្រូវបានឃាត់ខ្លួន ខណៈកំពុងព្យាយាមលួចឆ្លងដែនចូលទៅក្នុងទឹកដីថៃខុសច្បាប់តាមច្រករបៀងតូចៗជិតច្រកអូរ ៣ ជាន់ ស្រុកអូរជ្រៅ ច្រកតាខ្លឹង ស្រុកស្វាយចេក ច្រកបន្ទាយរិទ្ធ ស្រុកថ្មពួក និងច្រកប៉ោយប៉ែត ក្រុងប៉ោយប៉ែត។ លោកបានបញ្ជាក់ថា៖ «ក្រោយការត្រួតពិនិត្យមិនឃើញមានរោគសញ្ញាជំងឺឆ្លងកូវីដ ១៩ ពួកគេត្រូវបានធ្វើការអប់រំ ណែនាំ និងបញ្ជូនទៅកាន់មូលដ្ឋានរបស់ពួកគេវិញ»។

លោក ម៉ៅ បានឲ្យដឹងដែរថាកាលពីថ្ងៃទី ១៩ ខែ ឧសភា ឆ្នាំ ២០២០ កម្លាំងទាហានព្រំដែនកម្ពុជាបានទប់ ស្កាត់ពលរដ្ឋខ្មែរ ៣៨ នាក់ ខណៈពួកគេកំពុងព្យាយាមលួចឆ្លងដែនចូលទៅក្នុងទឹកដីថៃខុសច្បាប់នៅខាងកើតច្រកបឹងត្រកួន និងច្រកភ្នំត្រ។ ពួកគេត្រូវបានបញ្ជូនទៅមណ្ឌលសំចតក្នុងស្រុកអូរជ្រៅនិងមណ្ឌលសំចតស្រុកស្វាយចេកដើម្បីអនុវត្តចត្តាឡីស័ក តាមគោលការណ៍ណែនាំរបស់ក្រសួងសុខាភិបាលលើកលែងតែបុរសម្នាក់ដែលសង្ស័យថាជាមេ ខ្យល់នាំផ្លូវឆ្លងដែន ។ លោកបានបញ្ជាក់ថា៖ «បុរសសង្ស័យជាមេខ្យល់នោះឈ្មោះ យាន ភៀន អាយុ ៣០ ឆ្នាំ មានលំនៅភូមិភ្នំស្វិត ឃុំស្រែស្តុកស្រុកកណ្តៀង ខេត្តពោធិ៍សាត់។ គាត់ត្រូវបានក្រុមជនរងគ្រោះអះអាងថា បានយកលុយពីពួកគេក្នុងម្នាក់ៗ ៣ ០០០ បាត ជាថ្លៃនឹងការនាំផ្លូវពួកគេឆ្លងដែនទៅក្នុងទឹកដីថៃ។ បច្ចុប្បន្នជនសង្ស័យ ត្រូវបានបញ្ជូនខ្លួនទៅកាន់ការិយាល័យព្រហ្មទណ្ឌ នៃអធិការដ្ឋាននគរបាលស្រុកអូរជ្រៅដើម្បីចាត់ការបន្តតាមនីតិវិធីច្បាប់»។

ប៉ុន្មានខែចុងក្រោយនេះបើទោះកងកម្លាំងយោធានិងនគរបាលការពារព្រំដែនកម្ពុជា-ថៃ បានសហការគ្នាទប់ ស្កាត់សកម្មភាពឆ្លងដែនទៅរកការងារធ្វើនៅថៃក៏មានពលរដ្ឋមួយចំនួននៅតែលួចឆ្លងដែន រហូតត្រូវបានភាគីថៃ ចាប់បញ្ជូនត្រឡប់មកវិញជាបន្តបន្ទាប់។ លោក ម៉ៅ បានថ្លែងថា៖ «ទោះយ៉ាងណាយើងក៏មានការសោកស្តាយផងដែរ ខណៈពលរដ្ឋខ្មែរយើង ១៦ នាក់ បានលួចឆ្លងដែនចូលទៅថៃដោយខុសច្បាប់ហើយត្រូវទាហានឈុតខ្មៅថៃ ចាប់ឃាត់ខ្លួននៅចំណុចភូមិដុងដូ ឃុំប៉ារ៉ៃ ស្រុកអារញ្ញ កាលពីទៀបភ្លឺចូលថ្ងៃទី ១៩ ខែឧសភា។ ក្នុងចំណោមពលរដ្ឋ ខ្មែរទាំង ១៦ នាក់នោះ មានម្នាក់បានរងរបួសជើងម្ខាង ដោយសារមត់បន្ទាលូសខណៈគាត់បានព្យាយាមរត់គេច ពីការហុមព័ទ្ធនិងបាញ់គំរាមជាច្រើនគ្រាប់ដោយក្រុមទាហានឈុតខ្មៅថៃ»។

បើតាម លោក ម៉ៅ បុរសដែលរងរបួសនោះមានឈ្មោះ ផាត់ ថៃ អាយុ ៣៦ ឆ្នាំ ជាអ្នករស់នៅក្នុងសង្កាត់- ក្រុងប៉ោយប៉ែត ខេត្តបន្ទាយមានជ័យ។ ក្រោយឃាត់ខ្លួនជនរងគ្រោះត្រូវបានក្រុមទាហានឈុតខ្មៅថៃបញ្ជូនទៅ ព្យាបាលនៅមន្ទីរពេទ្យដុងអារញ្ញហើយធ្វើការសួរនាំមួយចំនួនទើបដឹងថាបុរសរងគ្រោះគឺជាមេខ្យល់ក្នុងការនាំពលករ ចំណាកស្រុកឆ្លងដែនចូលទៅរកការងារធ្វើក្នុងប្រទេសថៃដោយខុសច្បាប់។ លោក ម៉ៅ បានថ្លែងបន្តថា ពលរដ្ឋខ្មែរ ទាំង ១៦ នាក់នោះ ត្រូវបានភាគីថៃចាប់បញ្ជូនមកឲ្យភាគីកម្ពុជាវិញនៅព្រឹកថ្ងៃទី ២០ ខែឧសភា។ បច្ចុប្បន្នពួកគេ ត្រូវបានបញ្ជូនទៅមណ្ឌលសំចតក្រុងប៉ោយប៉ែត ដើម្បីធ្វើចត្តាឡីស័កលើកលែងតែបុរសដែលរងរបួសឈ្មោះ ផាត់ ថៃ ត្រូវបានបញ្ជូនទៅអធិការដ្ឋាននគរបាលក្រុងប៉ោយប៉ែតដើម្បីចាត់ការបន្តតាមនីតិវិធីច្បាប់។

លោក ស ខេង ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងមហាផ្ទៃ នៅថ្ងៃទី ១៣ ខែ ឧសភា ឆ្នាំ ២០២០ បានបញ្ជា ឲ្យអភិបាលខេត្តជាប់ព្រំដែនជាមួយប្រទេសជិតខាងទាំងអស់ត្រូវទប់ស្កាត់ពលរដ្ឋកុំឲ្យឆ្លងដែនទៅប្រទេសជិតខាង ខុសច្បាប់ ខណៈប្រទេសជិតខាងទាំងនោះកំពុងជាក់ក្នុងគ្រាអាសន្ន ដើម្បីបង្ការទប់ស្កាត់ជំងឺកូវីដ ១៩។

មេខ្យល់ម្នាក់រួសនិងពលករខ្មែរ៤នាក់ដែលឆ្លងដែនខុសច្បាប់ថៃបាញ់បង្កើល

<http://www.rasmeinews.com/> May 20, 2020, 7:20 PM

ដោយៈប.ជ័យ/បន្ទាយមានជ័យ៖ មេខ្យល់ម្នាក់ដែលរងរបួស និងពលករខ្មែរ៤នាក់ ដែលឆ្លងដែនខុសច្បាប់ តាមច្រករបៀងម្តុំដើមស្រល់ ត្រូវទាហានថៃបាញ់បង្កើល ហើយរត់ទាក់លូសបង្កឱ្យមុតបួសកាលពីម៉ោង៥និង៣០

នាទីល្ងាចថ្ងៃទី១៩ខែឧសភាឆ្នាំ២០២០ត្រូវនគរបាលទទួលមកសួរចម្លើយ។ ទីតាំងនោះស្ថិតនៅខាងជើងកាស៊ីណូ ផ្កាយ៥ ភូមិក្បាលស្ពាន១ សង្កាត់/ក្រុងប៉ោយប៉ែត ខេត្តបន្ទាយមានជ័យ ក្នុងភូមិសាស្ត្រឈរជើងទទួលខុសត្រូវរបស់ នគរបាលប៉ុស្តិ៍ព្រំដែនបឹងសាក្សី នៃនគរបាលការពារព្រំដែនគោកវរសេនាតូច៩១១។

លោកឧត្តមសេនីយ៍ត្រី អ៊ុំ សុផល ស្នងការរងទទួលការងារព្រំដែនគោកវរសេនាតូច៩១១ បានជួយបានដឹងថា៖ កាលពីព្រឹកទី១៩ ឧសភា ២០២០ មានករណីនាំមនុស្សចេញឆ្លងដែនដោយខុសច្បាប់(មេឡូល) ចេញតាមច្រករបៀងចំណុចដើមស្រល។ នៅភូមិក្បាលស្ពាន១ សង្កាត់ប៉ោយប៉ែត ក្រុងប៉ោយប៉ែត ខេត្តបន្ទាយមានជ័យ មានជនសង្ស័យឈ្មោះ ផាត់ ភីន្ត អាយុ៣១ឆ្នាំ ភេទប្រុស ជាអ្នកនាំហើយស្នាក់នៅមណ្ឌល៨ភូមិប្រជាធម្ម កើតសង្កាត់ផ្សារកណ្តាល ក្រុងប៉ោយប៉ែត ខេត្តបន្ទាយមានជ័យ មុខរបរកម្មករ ។ លោកបានបន្តថា៖ឈ្មោះនេះបាន ធ្វើសកម្មភាពនាំមនុស្សឆ្លងដែន(ក្នុងម្នាក់យកថ្លៃផ្លូវ២.៥០០នាក់) មាន :១ឈ្មោះ អ៊ុំ សុខអៀងរិត អាយុ៣៧ ឆ្នាំ ភេទប្រុស រស់នៅភូមិក្បាលស្ពាន១ ខេត្តបន្ទាយមានជ័យ មុខរបរ លក់ដូរនៅផ្សាររោងភ្លើ ។ ២.ឈ្មោះ ហឿ គឹមហុង អាយុ៤៣ឆ្នាំ ភេទស្រី នៅភូមិក្បាលស្ពាន១ ខេត្តបន្ទាយមានជ័យ មុខរបរលក់ដូរនៅផ្សាររោងភ្លើ។ ៣.ឈ្មោះ ហឿ គឹមហារ អាយុ៤០ឆ្នាំ ភេទស្រី នៅភូមិក្បាលស្ពាន១ សង្កាត់ប៉ោយប៉ែត ក្រុងប៉ោយប៉ែត ខេត្តបន្ទាយមានជ័យ មុខរបរលក់ដូរ នៅផ្សារថែ។

សូមរំលឹកថា អ្នកទាំង៥នាក់ ពេលឆ្លងដែនចូលទៅត្រូវទាហានកងអនុសេនាធំ១២០១ ឈុតខ្មៅថែចាប់ បាន និងបញ្ជូនមកវិញថ្ងៃទី២០ ឧសភា ២០២០ តាមច្រករបៀងព្រៃគុប ភូមិព្រៃគុបសង្កាត់/ក្រុងប៉ោយប៉ែត ត្រូវ កម្លាំង នគរបាលការពារព្រំដែនគោក វរសេនាតូចការពារព្រំដែនគោកលេខ៩១១ទទួល និងបានប្រគល់ឱ្យប៉ុស្តិ៍ នៅវេលាម៉ោង៩ និង៤០នាទី ថ្ងៃដដែល។ ប៉ុស្តិ៍កំពុងកសាងសំណុំរឿងតាមនីតិវិធី។S/

អាជ្ញាធរខេត្តបាត់ដំបងបញ្ជាក់ពីហានិភ័យដែលពលករខ្មែរឆ្លងដែនខុសច្បាប់ចូលប្រទេសថៃ

[http://nokorwatnews.com/archives/ 20-05-2020](http://nokorwatnews.com/archives/20-05-2020)

ខេត្តបាត់ដំបង- អភិបាលខេត្ត និងជាប្រធានគណៈបញ្ជាការឯកភាពរដ្ឋបាលខេត្តបាត់ដំបងនៅរសៀលថ្ងៃ ទី ១៨ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ កន្លងទៅនេះ បានដឹកនាំកិច្ចប្រជុំមួយ ដើម្បីផ្សព្វផ្សាយ សេចក្តីណែនាំស្តីពីការទប់ ស្កាត់ប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរកុំឱ្យឆ្លងដែនដោយខុសច្បាប់ចូលទៅប្រទេសជិតខាងតាមច្រករបៀងនានា ក្នុងភូមិសាស្ត្រ ខេត្តបាត់ដំបង ។ កិច្ចប្រជុំនេះ សមត្ថកិច្ចពាក់ព័ន្ធបានថ្លែងនូវការលំបាកមួយចំនួនដែលខាងភាគីថៃមិនសហការល្អ ជាមួយភាគីខ្មែរ ដោយពេលខ្លះខ្មែរ បានបិទមិនឱ្យចេញ ចូលឆ្លងដែន តែថៃលួចឱ្យចេញចូលឆ្លងដែនដើម្បីយក លុយពីប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរផងដែរ។ម្យ៉ាងវិញទៀតពលករខ្មែរបានឆ្លងដែនតាមមេឡូលដឹកនាំឬតាមថៅកែថៃអនុញ្ញាត ឱ្យចូលទៅទឹកដីថៃរបស់គេ។

មេបញ្ជាការរងយោធភូមិភាគទី៥ទទួលបន្ទុកកិច្ចការព្រំដែនគោក បានបញ្ជាក់ថា ករណីពលករឆ្លងដែន ដោយខុសច្បាប់ ដើម្បីទៅធ្វើការនៅប្រទេសថៃកន្លងមកពលករខ្លះគឺមានការបាត់ខ្លួនដោយសារថៃបាញ់សម្លាប់ ខ្លះ ទៀតបានជាប់ទោសដោយបទល្មើសព្រៃឈើនិងបទល្មើសផ្សេងៗទៀត។

គណៈបញ្ជាការឯកភាពខេត្តបានរំលឹកថា កាលពីពាក់កណ្តាលខែមេសាកន្លងទៅគ្រាដែលជំងឺកូវីដ-១៩ផ្ទុះ ការរាតត្បាតលើពិភពលោក ពលករខ្មែរជាង៨ម៉ឺននាក់បានវិលចូលប្រទេសវិញ ។ ស្របពេលមានអ្នកចូលប្រទេស នោះដែរក៏មានពលករខ្មែរមួយចំនួនព្យាយាមចាកចេញពីប្រទេសវិញដោយខុសច្បាប់តាមរយៈមេឡូលដើម្បីចូលទៅ ប្រទេសថៃវិញដែរ ។ ដោយ- ស សារ៉េត

ថែគ្រោះបើកប្រាក់ដែនកម្ពុជា-ថៃនៅពេលនាវាខាងមុខនេះ

<https://kohsantepheapdaily.com.kh/> ថ្ងៃទី ២០ ខែ ឧសភា ឆ្នាំ ២០២០ ម៉ោង ១៤:១៦ ប៉ុន ជឿន

ខេត្តបន្ទាយមានជ័យ ៖ ភាគីថៃគ្រោងបើកច្រកព្រំដែនកម្ពុជា-ថៃ អោយដំណើរការឡើងវិញនៅថ្ងៃទី១ ខែ មិថុនា ឆ្នាំ២០២០ នេះបើតាមការឱ្យដឹងពីលោកអភិបាលរងខេត្តបានលើកឡើងក្នុងកិច្ចប្រជុំគណៈបញ្ជាការឯក ភាពរដ្ឋបាលខេត្តកាលពីថ្ងៃទី១៩ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ នៅសាលប្រជុំសាលាខេត្តបន្ទាយមានជ័យ។

លោក ង៉ោ ម៉េងជ្រួន អភិបាលរងខេត្តបន្ទាយមានជ័យបានមានប្រសាសន៍ថា បើតាមព័ត៌មានដែលទទួល បានពីភាគីថៃគ្រោងបើកច្រកព្រំដែនកម្ពុជា-ថៃនៅថ្ងៃទី១ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២០ ខាងមុខនេះ បើសិនជាភាគីថៃ មិនបន្តប្រកាសអាសន្ន ។ លោកអភិបាលរងខេត្តបានបញ្ជាក់ថា ក្រោយពីភាគីថៃបានបិទច្រកព្រំដែនកម្ពុជា-ថៃ ដើម្បីបង្ការ និងទប់ស្កាត់កូវីដ១៩ ហើយពលករខ្មែរដែលខុសច្បាប់ ត្រូវភាគីថៃចាប់បញ្ជូនតាមច្រករបៀងក្នុង១ថ្ងៃ មិនតិចជាង១៥០ទៅ២០០នាក់ស្ទើររាល់ថ្ងៃ។

លោកឧត្តមសេនីយ៍ទោ ឈុន ម៉ៅ មេបញ្ជាការទ័សទី១បន្ទាយមានជ័យបានលើកឡើងថា ភាគីថៃបិទច្រក ព្រំដែន គឺពលករខ្មែរសម្រុកចូលមកកម្ពុជាវិញ១ថ្ងៃរាប់រយនាក់តាមច្រកព្រំដែនអន្តរជាតិប៉ោយប៉ែត នៅពេលនេះពល ករចំណាកស្រុកខុសច្បាប់ដែលចូលតាមច្រករបៀងខុសច្បាប់តាមរយៈមេឃ្មុលត្រូវបានចាប់បញ្ជូនមកវិញរាល់ថ្ងៃ។

លោក អុំ រាត្រី អភិបាលខេត្តបន្ទាយមានជ័យបានមានប្រសាសន៍ណែនាំដល់អាជ្ញាធរស្រុក-ក្រុងជាប់ព្រំ ដែន និងកងកម្លាំងដែលឈរជើងតាមបន្ទាត់ព្រំដែនត្រូវទប់ស្កាត់ឱ្យបានចំពោះពលករចំណាកស្រុកខុសច្បាប់តាមរ យៈមេឃ្មុល ដើម្បីការពារសុវត្ថិភាពបងប្អូនប្រជាពលរដ្ឋដែលល្អចូលទៅរកការងារធ្វើ។ លោកអភិបាលខេត្តបាន ដាក់វិធានការដល់កម្លាំងមានសមត្ថកិច្ចត្រូវផ្សព្វផ្សាយដល់ប្រជាពលរដ្ឋអោយមានការយល់ដឹងពីបញ្ហាចំណាកស្រុក ខុសច្បាប់ ហើយត្រូវស្រាវជ្រាវរកចាប់ខ្លួនអោយបានចំពោះមេឃ្មុលដែលបានបោកប្រាស់ប្រជាពលរដ្ឋនាំទៅធ្វើការ នៅប្រទេសថៃដោយខុសច្បាប់ ដើម្បីចាត់ការតាមច្បាប់។ (កែសម្រួលដោយ ៖ ធីតា)

កម្មករចាញ់បោកមេឃ្មុល៣៤នាក់ ត្រូវយកមកដាក់មណ្ឌលចត្តាឡីស័ក

<http://kampucheathmey.com/> 21/5/2020 11:50 Am

បន្ទាយមានជ័យ ៖ លោកឧត្តមសេនីយ៍ទោ ឈុន ម៉ៅ មេបញ្ជាការរងកងយោធព៌សុខភាព ទទួលទិសទី១ បន្ទាយមានជ័យ បានទទួលយកកម្មករ ដែលចាញ់បោកមេឃ្មុលចំនួន៣៤នាក់ ដែលត្រូវសមត្ថកិច្ចថៃចាប់ហើយ យកមកប្រគល់ឱ្យសមត្ថកិច្ចខ្មែរ តាមច្រកបឹងត្រកួន នៅព្រឹក ថ្ងៃទី២០ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ យកមកដាក់មណ្ឌល ចត្តាឡីស័កមណ្ឌលច្នៃក ពិនិត្យសុខភាព និង ដាក់ដោយឡែក រយៈពេល១៤ថ្ងៃ និងឱ្យធ្វើកិច្ចសន្យា កុំចាញ់បោក មេឃ្មុលបន្ត។ លោកឧត្តមសេនីយ៍ទោ ឈុន ម៉ៅ បានប្រាប់ពលករ ដែលចាញ់បោកគេថ្មីៗនេះថា មានប្រជាពលរដ្ឋ មួយចំនួន ត្រូវបានមេឃ្មុលនាំឆ្លងដែនខុសច្បាប់ ពេលដែលប្រទេសជិតខាងកំពុងដាក់ប្រទេសក្នុងគ្រាអាសន្ន ដើម្បី បង្ការទប់ស្កាត់ការរីករាលដាល នៃជំងឺកូវីដ-១៩។

ចំពោះករណីនេះ ដើម្បីពង្រឹងនូវការគ្រប់គ្រងការធ្វើដំណើរឆ្លងកាត់ព្រំដែន ការថែរក្សាសន្តិសុខសណ្តាប់ ធ្នាប់សាធារណៈ ការពារនូវផលប្រយោជន៍របស់បងប្អូនប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរ និងចូលរួមទប់ស្កាត់ការរីករាលដាល នៃ ជំងឺកូវីដ-១៩ ក្រសួងមហាផ្ទៃ បានធ្វើការណែនាំដល់កងកម្លាំងមានសមត្ថកិច្ចទាំងអស់ នៅតាមព្រំដែនឱ្យចូលរួម សហការគ្នាដាក់ចេញនូវវិធានការទប់ស្កាត់ ការចេញចូលឆ្លងដែនខុសច្បាប់តាមច្រករបៀងតាមបណ្តោយព្រំដែន ជាមួយប្រទេសជិតខាង។ លោកក៏បានបន្តទៀតថា សព្វថ្ងៃប្រទេសជាច្រើននៅបន្តដាក់ប្រទេសក្នុងភាពអាសន្ន

ហេតុនេះ សមត្ថកិច្ចត្រូវអប់រំណែនាំ និងផ្សព្វផ្សាយដល់ប្រជាពលរដ្ឋក្នុងមូលដ្ឋាន កុំឲ្យធ្វើដំណើរក្នុងរយៈពេលនេះ ជាដាច់ខាត ក្នុងការបង្ការ ទប់ស្កាត់ ការរីករាលដាលជំងឺកូវីដ-១៩ នៅកម្ពុជាឲ្យទទួលបានប្រសិទ្ធភាពខ្ពស់។

អង្គការសេរីភាពកម្ពុជាអូស្ត្រាលី បង្កើតលទ្ធភាពជួយយុវវិទ្យាល័យស្រីក្នុងតំបន់ភ្នំពេញ និងតំបន់ជុំវិញ

<https://www.postkhmer.com/> ហុង រស្មី | Publication date 21 May 2020 | 11:06 ICT

ភ្នំពេញ៖ ទើបតែសហការជាមួយសាលារដ្ឋចំនួន ៥ និងសាលាឯកជន ២ នៅខណ្ឌចំការមន ដង្កោ និង ស្ទឹងមានជ័យ នៃរាជធានីភ្នំពេញ អង្គការសេរីភាពកម្ពុជាអូស្ត្រាលី ដែលមានបេសកកម្មទប់ស្កាត់អំពើជួញដូរ និង កេងប្រវ័ញ្ចផ្លូវភេទក្មេងស្រីបាន និងកំពុងផ្តោតការយកចិត្តទុកដាក់លើយុវតី និងក្រុមគ្រួសារពួកគេជាមួយកម្មវិធី « ឆ្លើយតបបន្ទាន់ » តាមរយៈការផ្តល់កញ្ចប់ជំនួយបន្ទាន់ ជាស្បៀងអាហារ និងសម្ភារវេជ្ជសាស្ត្រអំឡុងពេលរោគរាតត្បាត។

អ្នកស្រី Julie Dowse ស្ថាបនិក អង្គការសេរីភាពកម្ពុជាអូស្ត្រាលីបាននិយាយថា៖ «អ្វីដែលផ្ដើមពីកិច្ចខិតខំ ប្រឹងប្រែង ៤០ ថ្ងៃមុន បានប្រែក្លាយជាប្រតិបត្តិការសង្គ្រោះយុវតីអំពើជួញដូរ ភាពអត់ឃ្លាន និងកត្តាហានិភ័យផ្សេងៗ។ កញ្ចប់ជំនួយ រួមមាន សម្ភារអនាម័យបញ្ចាសការឆ្លងជំងឺកូវីដ ១៩ ព័ត៌មានអំពីគន្លឹះសុវត្ថិភាព និងស្បៀង អាហារមូលដ្ឋាន»។ អ្នកស្រីបានលើកឡើងថា អ្នកម្តាយកូនម្នាក់ ដែលទទួលសេវាកម្មពីអង្គការ បានបាត់បង់ប្រាក់ ចំណូលមួយផ្នែកធំដោយលែងបានលក់ដូរអំឡុងពេលនេះ។ កញ្ចប់ជំនួយបានជួយកាត់បន្ថយការចំណាយលើ គ្រឿងទេស ដើម្បីយកមកបង់ថ្លៃជួលផ្ទះ វិក្កយបត្រអគ្គិសនី និងទឹក។ និស្សិតម្នាក់ទៀត ដែលធ្វើការងារជាគ្រូ បង្រៀនក្រៅម៉ោង ដើម្បីយកលុយរៀនបន្ត ត្រូវរាប់រងបន្ទុកធំធេងដោយម្តាយរបស់នាងមានបញ្ហាជំងឺក្រលៀន និង តម្រូវឲ្យមានការប្រើប្រាស់ឱសថរៀងរាល់ថ្ងៃ។ ដោយសារវិបត្តិកូវីដ សាលារៀនត្រូវបិទទ្វារ ធ្វើឲ្យនាងបាត់បង់ចំណូល។ អ្នកស្រី Julie ក៏ជានាយិកាកម្មវិធីអន្តរជាតិបានប្រាប់ ភ្នំពេញ ប៉ុស្តិ៍ ថា៖ «បុគ្គលិករបស់យើងកំពុងធ្វើការងារ យ៉ាងដិតដល់ជាមួយក្រុមគ្រួសារមួយនេះ និងជួយនាំម្តាយទៅកាន់មន្ទីរពេទ្យដើម្បីព្យាបាល»។ កម្មវិធី «ឆ្លើយតប បន្ទាន់» គឺជាគម្រោងមួយរបស់អង្គការសេរីភាពកម្ពុជាអូស្ត្រាលី ដែលបំពេញការងារទប់ស្កាត់អំពើជួញដូរ និងកេង ប្រវ័ញ្ចផ្លូវភេទលើក្មេងស្រីជំទង់ (អាយុពី ១២ ទៅ ២៥ ឆ្នាំ) មុនពេលហេតុការណ៍កើតឡើង។

អ្នកស្រី Julie រួមជាមួយស្វាមី Geoff Dowse បានបង្កើតអង្គការនេះឡើង ខណៈពួកគេរស់នៅ និងធ្វើការ នៅក្រុងភ្នំពេញ។ ត្រឡប់មកពីទីក្រុងស៊ីដនី អ្នកស្រី Julie បានចំណាយពេល ៤ ឆ្នាំនៅកម្ពុជាកសាងក្រុមកម្ពុជាអូ ស្ត្រាលី (AusCam's National Team) មុនពេលវិលទៅ កាន់អូស្ត្រាលី ដើម្បីកៀរគរ វៃអង្គាសប្រាក់ និងអភិវឌ្ឍន៍ដៃ គូយុទ្ធសាស្ត្របង្កើតជាអង្គការក្នុងឆ្នាំ ២០១២។ អង្គការសេរីភាពកម្ពុជាអូស្ត្រាលី ត្រូវបានបង្កើតឡើង ដើម្បីបំពេញ តម្រូវការផ្ទះអន្តរកាលឲ្យក្មេងស្រីជ្រកកោន ក្រោយពេលត្រូវបានសង្គ្រោះ។ អ្នកស្រីបានឲ្យដឹងថា៖ «កិច្ចការនេះ គឺ ជាជំហានបន្ទាប់ តែអ្វីដែលសំខាន់យើងផ្តោតតម្រូវលើការអប់រំ បំណិនជីវិត និងការបណ្តុះបណ្តាល ដើម្បីកសាង សមត្ថភាពឲ្យពួកគេវិលទៅកាន់សហគមន៍វិញ»។ កម្មវិធីចំនួន ២ ដែលបាននិងកំពុងអនុវត្តក្រោមបេសកកម្មរបស់ អង្គការ គឺ SHINE ផ្តោតលើការជួយក្មេងស្រីឲ្យបានចូលរៀន និង SHE ផ្តល់តម្លៃដល់ក្មេងស្រីតាមរយៈការបណ្តុះ បណ្តាលជំនាញជីកនាំជាដើម។ អំឡុងពេលរោគរាតត្បាត កុមារជាជនងាយរងគ្រោះពីការបិទទ្វារសាលា ខណៈសេ វាកម្មនានាទាក់ទងការអប់រំត្រូវបានកាត់ផ្តាច់ រួមនឹងការអន្តរាគមន៍ផ្សេងៗសម្រាប់អ្នកអាចប្រឈមហានិភ័យ។ ជាមួយកញ្ចប់ជំនួយក្នុងគ្រាលំបាកនេះ ខ្សែទូរស័ព្ទហតឡាញមួយត្រូវបានដាក់ឲ្យដំណើរការ ហើយក្មេងស្រីរាប់រយ នាក់បានទទួលប្រាក់បញ្ចូលទូរស័ព្ទស្រួលទាក់ទងគ្រប់ពេលវេលាទៅកាន់បុគ្គលិកសង្គម ដែលផ្តល់កិច្ចអន្តរាគមន៍ ភ្លាមៗចំពោះក្រុមគ្រួសារប្រឈមគ្រោះថ្នាក់បំផុត។

អ្នកស្រី Julie បានឲ្យដឹងថា៖ «យើងដាក់ឲ្យដំណើរការខ្សែទូរស័ព្ទ ០១១ ៤៤៤ ០៨០ សម្រាប់ផ្តល់កិច្ចអ ន្តរាគមន៍ចំពោះវិបត្តិផ្សេងៗ និងចែកស្បៀង សម្ភារសុខភាព និងសុវត្ថិភាពដល់ពួកគេ។ អ្នកខ្លាចខ្លាចដំបូងរបស់ យើង គឺជាអ្នកម្តាយមានកូនស្រីអាយុ ១៥ ឆ្នាំ និងកូនតូចម្នាក់ ដែលបានរត់គេចពីផ្ទះ ពេលប្តីទី ២ របស់ខ្លួន

ព្យាយាមបំពានផ្លូវភេទលើកូនស្រី ខណៈខ្លួនទៅធ្វើការ»។ អ្នកស្រីពន្យល់ថា ការពិតក្នុងស្រីនោះមិនបានចូលរៀន និងត្រូវបានទុកនៅផ្ទះជាមួយឪពុកចុងៗ។ ក្នុងស្ថានភាពនេះ ក្មេងស្រីងាយនឹងទទួលបាននូវអំពើរំលោភបំពាន និងកេង ប្រវ័ញ្ចផ្លូវភេទ ខណៈបុគ្គលអាចជាជនល្មើសយកនាងទៅលក់។ ស្ថាបនិករូបនេះបានបន្ថែមថា៖ «បច្ចុប្បន្ន យើង មានក្មេងស្រីចុះឈ្មោះទទួលអាហារូបករណ៍ ១៦៥ នាក់ ដែលទទួលបានការគាំទ្រផ្នែកផ្លូវចិត្តសង្គម និងសម្ភារ សិក្សា។ កាលពីឆ្នាំមុន អង្គការក៏បានឧបត្ថម្ភក្មេងស្រីជាង ៧០០ នាក់ ជាមួយកម្មវិធីអប់រំ បំណិនជីវិត ការប្រឹក្សា អាជីពការងារ ក្លឹបស្រី និងជំនួយផ្សេងៗ»។ មិនខុសពីអាជីវកម្មដទៃ ចំណូល និងប្រាក់បរិច្ចាគមកកាន់អង្គការសេរី ភាពកម្ពុជាអូស្តាលី រងប៉ះពាល់យ៉ាងខ្លាំងដោយសារតែកូវីដ ១៩។ អ្នកស្រីស្ថាបនិកបានពន្យល់ថា៖ «យើងចង់ឲ្យ ម្ចាស់ជំនួយគិតគូរពីការជួយយើងកសាងជីវភាពសេដ្ឋកិច្ច ដើម្បីធានាថា កម្មវិធីរបស់យើងអាចបន្តដំណើរយ៉ាង ល្អនពេលអ្វីៗវិលទៅកាន់សភាពដើម។ ជំនួយហិរញ្ញវត្ថុរបស់លោកអ្នកពិតជាសំខាន់ចំពោះកិច្ចការនេះ និងកសាង កម្ពុជាកាន់តែរឹងមាំ ក្រោយបញ្ចប់កូវីដ១៩។ ទឹកប្រាក់៤៩ដុល្លារ អាចជួយផ្គត់ផ្គង់ស្បៀង១គ្រួសាររយៈពេល១ខែ»។

ពលរដ្ឋខ្មែរ ដែលបន្តវិលចូលប្រទេសវិញ តាមប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិអូស្ត្រាលី ខេត្តឧត្តរមាន ជ័យ មានចំនួន ០៩នាក់

<https://www.facebook.com/GDIOfficial> 20-05-2020

នៅថ្ងៃទី២០ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ វេលាម៉ោង ១៥និង០០នាទី ភាគីថៃនៅតែបន្តបិទប្រកាសព្រំដែនអន្តរ ជាតិ ឆង ចម ខេត្តសុរិន្ទ ទល់មុខប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិអូស្ត្រាលី ខេត្តឧត្តរមានជ័យ ជាបណ្តោះអាសន្ន មិន អនុញ្ញាតឲ្យអ្នកដំណើរ គ្រប់សញ្ជាតិចេញ-ចូល ឆ្លងកាត់ ដើម្បីបង្ការ និងទប់ស្កាត់ការរាតត្បាតនៃជំងឺឆ្លងកូវីដ១៩។ ក្នុងការបិទប្រកាសនេះ ភាគីថៃបានលើកលែង ទំនិញដែលទទួលបានការអនុញ្ញាត និងអ្នកបើកបររថយន្តដឹកទំនិញ ដែលទទួលបានការអនុញ្ញាត ព្រមទាំងបានការឆ្លងកាត់ត្រួតពិនិត្យ ដោយសមត្ថកិច្ចទាំងភាគី កម្ពុជា-ថៃ បានត្រឹម ត្រូវ និងពលរដ្ឋខ្មែរ ឬពលរដ្ឋថៃ ដែលត្រូវវិលត្រឡប់ចូលប្រទេសរៀងៗខ្លួន។ ចំណែកឯពលរដ្ឋខ្មែរ ដែលបន្តវិល ចូលប្រទេសវិញ តាមប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិអូស្ត្រាលី ខេត្តឧត្តរមានជ័យ មានចំនួន ០៩នាក់ ស្រី ០៥នាក់។

ប៉ុស្តិ៍នគរបាលប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិព្រែកចាក បានទទួលពលរដ្ឋខ្មែរចំនួន០៣នាក់ ពីប៉ុស្តិ៍ យោធា ភ្នំពេញ

<https://www.facebook.com/GDIOfficial> 20-05-2020

ប៉ុស្តិ៍នគរបាលប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិព្រែកចាក នាវេលាម៉ោង ០៩និង៣០នាទី ថ្ងៃទី២០ ខែឧសភា ឆ្នាំ ២០២០ បានទទួលពលរដ្ឋខ្មែរចំនួន ០៣នាក់ ពីប៉ុស្តិ៍យោធាការពារព្រំដែនប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិ ហាទៀង ប្រទេសវៀ ណាម។ នគរបាលប៉ុស្តិ៍បានឲ្យដឹងថា ពលរដ្ឋខ្មែរទាំង ០៣នាក់នេះ មាន ១.ឈ្មោះ សៃតសំណាង ភេទប្រុស អាយុ ២៩ឆ្នាំ, ២.ឈ្មោះ ប៉ាត់ មករា ភេទប្រុស អាយុ ២៧ឆ្នាំ, ៣.ឈ្មោះ ប៉ាត់ ហ៊ុន ភេទប្រុស អាយុ ១៦ឆ្នាំ ហើយអ្នក ទាំង ០៣នាក់ មានទីលំនៅស្រុកកំពង់ត្រាច ខេត្តកំពត ពាក់ព័ន្ធនឹងករណីលួចឆ្លងដែន នេសាទខុសច្បាប់ នៅក្រៅ តំបន់ភូមិសាស្ត្រ របស់ប៉ុស្តិ៍នគរបាលប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិព្រែកចាក។ កម្លាំងនគរបាលប៉ុស្តិ៍ បានធ្វើការអប់រំ ហើយបញ្ជូនស្ថាប័នចត្តាឡីស័ក វាស់កំដៅ ហើយក៏បានប្រគល់ឲ្យអជ្ញាធរស្រុក កំពង់ត្រាច ខេត្តកំពត ចាត់ចែង បញ្ជូនបន្ត។

ប៉ុស្ដិ៍នគរបាលប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិចាំយាម បានទទួលពលករខ្មែរ ពីសមត្ថកិច្ចថៃ ចំនួន ០៣ នាក់ ពាក់ព័ន្ធនឹងករណីឆ្លងដែនខុសច្បាប់

<https://www.facebook.com/GDIOfficial> 19-05-2020

ប៉ុស្ដិ៍នគរបាលប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិចាំយាម នាវេលាម៉ោង ១៨និង១០នាទី ថ្ងៃទី១៩ ខែឧសភា ឆ្នាំ ២០២០ បានទទួលពលករខ្មែរ ពីសមត្ថកិច្ចថៃ ចំនួន ០៣នាក់ ពាក់ព័ន្ធនឹងករណីឆ្លងដែនខុសច្បាប់។ នគរបាល អន្តរប្រវេសន៍ប៉ុស្ដិ៍បានឲ្យដឹងថា ពលករខ្មែរទាំង ០៣នាក់នេះ មាន ១. ឈ្មោះ សុខ វណ្ណី ភេទស្រី អាយុ ៣៤ឆ្នាំ មានទីលំនៅបច្ចុប្បន្ន ស្ថិតក្នុងភូមិអណ្តូងទឹក ឃុំអណ្តូងទឹក ស្រុកបុទុមសាគរ ខេត្តកោះកុង, ២. ឈ្មោះ ចន្ទី ខៀវ ភេទប្រុស អាយុ ៤៤ឆ្នាំ មានទីលំនៅបច្ចុប្បន្នភូមិ១ សង្កាត់ដងទង់ ក្រុងខេមរភូមិន្ទ ខេត្តកោះកុង, ៣. ឈ្មោះ អ៊ុក ឌី ភេទប្រុស អាយុ ៣៣ឆ្នាំ មានទីលំនៅបច្ចុប្បន្ន ភូមិដានគោម ឃុំដានគោម ស្រុកអង្គរជ័យ ខេត្តកំពត និងមាន ការចូលរួមពីមន្ត្រីចត្តាឡីស័ក ត្រួតពិនិត្យសុខភាពផងដែរ មន្ទាប់មកកម្លាំងនគរបាលប៉ុស្ដិ៍ បានធ្វើការអប់រំណែនាំ រួចអនុញ្ញាតឲ្យត្រឡប់ទៅផ្ទះវិញ។

ពលរដ្ឋខ្មែរ ដែលបន្តវិលចូលប្រទេសវិញ តាមប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិអូស្មាច់ ខេត្តឧត្តរមានជ័យ មានចំនួន ៣១នាក់

<https://www.facebook.com/GDIOfficial> 19-05-2020

នៅថ្ងៃទី១៩ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ វេលាម៉ោង ១៥និង០០នាទី ភាគីថៃនៅតែបន្តបិទប្រកាសព្រំដែនអន្តរ ជាតិ ឆង ចម ខេត្តសុរិន្ទ ទល់មុខប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិអូស្មាច់ ខេត្តឧត្តរមានជ័យ ជាបណ្តោះអាសន្ន មិន អនុញ្ញាតឲ្យអ្នកដំណើរ គ្រប់សញ្ជាតិចេញ-ចូល ឆ្លងកាត់ ដើម្បីបង្ការ និងទប់ស្កាត់ការរាតត្បាតនៃជំងឺឆ្លងកូវីដ១៩។ ក្នុងការបិទប្រកាសនេះ ភាគីថៃបានលើកលែង ទំនិញដែលទទួលបានការអនុញ្ញាត និងអ្នកបើកបររថយន្តដឹកទំនិញ ដែលទទួលបានការអនុញ្ញាត ព្រមទាំងបានការឆ្លងកាត់ត្រួតពិនិត្យ ដោយសមត្ថកិច្ចទាំងភាគី កម្ពុជា-ថៃ បានត្រឹម ត្រូវ និងពលរដ្ឋខ្មែរ ឬពលរដ្ឋថៃ ដែលត្រូវវិលត្រឡប់ចូលប្រទេសរៀងៗខ្លួន។ **ចំណែកឯពលរដ្ឋខ្មែរ ដែលបន្តវិល ចូលប្រទេសវិញ តាមប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិអូស្មាច់ ខេត្តឧត្តរមានជ័យ មានចំនួន ៣១នាក់ ស្រី ១៧នាក់។**

ពលករខ្មែរចំណាកស្រុកខុសច្បាប់ចំនួន១២នាក់ ត្រូវបានកម្លាំងសមត្ថកិច្ចតម្រួតប៉ុស្ដិ៍វាងណាមយ៉ែន មេឃ័ន ខេត្តស្រះកែវ ប្រទេសថៃ ធ្វើការយាត់ខ្លួន

<https://www.facebook.com/> ភក្ត្រា ពលករខ្មែរ 20.05.20

ពលករខ្មែរចំណាកស្រុកខុសច្បាប់ ចំនួន១២នាក់ ត្រូវបានកម្លាំងសមត្ថកិច្ចតម្រួតប៉ុស្ដិ៍វាងណាមយ៉ែន ខេត្ត ស្រះកែវ ប្រទេសថៃ ធ្វើការយាត់ខ្លួន ខណៈពេលដែលពលករទាំងអស់នោះ កំពុងធ្វើដំណើរដោយរថយន្តមេឃ័ន ខុសច្បាប់ចូលប្រទេសថៃ ។ ការយាត់ខ្លួននេះបានធ្វើឡើងនៅវេលាម៉ោង០៥ល្ងាច ថ្ងៃពុធ ទី២០ ខែឧសភា ឆ្នាំ ២០២០ នៅលើផ្លូវជាតិទៅស៊ីងសន បន្ទាប់សម្ភកិច្ចថៃដេញប្រមាញ់ បណ្តាលឲ្យរថយន្តបុកដើមឈើតែសំណាងល្អ មិនមានមនុស្សរងគ្រោះថ្នាក់ ។ បន្ទាប់យាត់រថយន្តខាងលើ សម្ភកិច្ចថៃបានរកឃើញពលករខ្មែរខុសច្បាប់ បុរស ចំនួន០៨នាក់ និងស្ត្រី០៤នាក់ តាមចម្លើយសារភាពពលករម្នាក់ប្រាប់អោយដឹងថា ស្រុកកំណើតរស់នៅខេត្ត ពោធិ៍សាត់ បានចំណាកស្រុកខុសច្បាប់តាមរយៈប្រកររៀងធម្មជាតិ ដោយមានមេឃ័ននាំផ្លូវចូលប្រទេសថៃ ដោយគិតថ្លៃធ្វើដំណើរម្នាក់ ៣០០០បាត។ ក្រោយពេលសាកសួរពលករទាំងអស់ត្រូវបានសម្ភកិច្ចថៃបញ្ជូនទៅកាន់ អធិការដ្ឋានតម្រួតប៉ុស្ដិ៍វាងណាមយ៉ែន ដើម្បីចាត់វិធានការតាមផ្លូវច្បាប់។

ថ្ងៃទី២១ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០

ប្រជុំផ្សព្វផ្សាយសេចក្តីជូនដំណឹងលេខ១៣៩៧សជណ ដើម្បីពង្រឹងការងារព្រំដែននិងពង្រឹង ការិយាល័យជំនាញប្រឆាំងការជួញដូរមនុស្ស

<http://cambodiapolice.com/policekh/> 5:39 pm 21 ឧសភា 2020

បន្ទាយមានជ័យ ៖ នៅស្នងការដ្ឋាននគរបាលខេត្តបន្ទាយមានជ័យ ថ្ងៃទី២១ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ បាន បើកកិច្ចប្រជុំផ្សព្វផ្សាយសេចក្តីជូនដំណឹងលេខ១៣៩៧សជណ របស់ក្រសួងមហាផ្ទៃ ស្តីពីការទប់ស្កាត់ប្រជា ពលរដ្ឋខ្មែរ កុំឲ្យឆ្លងដែនដោយខុសច្បាប់ចូលទៅប្រទេសជិតខាងតាមច្រករបៀងនានា ។ ពិធីនេះប្រារព្ធធ្វើឡើង ក្រោមអធិបតីភាពលោកឧត្តមសេនីយ៍ទោ អាត់ ខែម ស្នងការនគរបាលខេត្តបន្ទាយមានជ័យ និងមានការចូលរួមពី លោក-លោកស្រីស្នងការរង លោកមេបញ្ជាការវរសេនាតូចនគរបាលការពារព្រំដែនគោកទាំង៤ នាយប៉ុស្តិ៍ការពារព្រំ ដែនគោកទាំង៣២ និងនាយ នាយរងការិយាល័យ ប្រឆាំងការជួញដូរមនុស្ស និងការពារអនីតិជន ។

លោកឧត្តមសេនីយ៍ទោ អាត់ ខែម ស្នងការនគរបាលខេត្ត បានមានប្រសាសន៍ថា៖ នៅខេត្តបន្ទាយមាន ជ័យក្នុងរយៈពេលប៉ុន្មានថ្ងៃនេះ សង្កេតឃើញមានការឆ្លៀតចេញ ប្រជាពលរដ្ឋយើងពីក្នុងទៅក្រៅ បើពិនិត្យពី ទិដ្ឋភាពច្បាប់ការដែលប្រជាពលរដ្ឋចេញទៅប្រទេសជិតខាងនេះគឺខុសច្បាប់ ដោយសារតែចាញ់បោកមេឃ្យល់ លួច ឆ្លងដែនដោយខុសច្បាប់ ។ បើទោះបីជាអាជ្ញាភិបាលថៃបានចាប់ផ្តើមប្រកាសឲ្យធ្វើចរាចរណ៍ឡើងវិញនៅក្នុង ប្រទេសក៏ដោយ ប៉ុន្តែនៅតាមព្រំដែនស្ថិតនៅមានសកម្មភាពបិទដដែលទេ ។ ដូច្នេះប្រទេសថៃត្រូវបានដំណើរការ ឯចរន្តនៃការងារក៏ត្រូវបានដំណើរការឡើងវិញ ពលករខ្មែរយើង ដែលមកស្រុកកំណើត ត្រូវបានបងប្អូនឬថៅកែថៃ បានទំនាក់ទំនងឲ្យត្រឡប់ទៅវិញដោយចាត់មនុស្សមានទាំងមធ្យបាយមកចាំទទួល ដោយគាត់ធ្លាប់ធ្វើការនៅទី នោះត្រូវបានត្រឡប់ធ្វើការវិញ គឺទៅដោយខុសច្បាប់ ហើយត្រូវបានសមត្ថកិច្ចថៃចាប់បញ្ជូនត្រឡប់មកវិញ ។

លោកឧត្តមសេនីយ៍ស្នងការបានបញ្ជាក់ថា៖ ដើម្បីទប់ស្កាត់ចេញ ចូលឆ្លងដែនដោយខុសច្បាប់តាម ច្រក របៀងតាមបណ្តោយព្រំដែនជាមួយប្រទេសជិតខាង នគរបាលប៉ុស្តិ៍ការពារព្រំដែន ក៏ដូចជាការិយាល័យជំនាញ ប្រឆាំងការជួញដូរមនុស្ស និងការពារអនីតិជន គឺត្រូវតែស្រាវជ្រាវរកឲ្យឃើញមេឃ្យល់ដែលចលនាអូសទាញប្រជា ជនខ្មែរឲ្យឆ្លងដែនដោយខុសច្បាប់ចូលទៅប្រទេសជិតខាង ។ ដើម្បីការងារទទួលបានជោគជ័យ នគរបាលប៉ុស្តិ៍ ការពារព្រំដែនត្រូវធ្វើការងាររដ្ឋ និងការងារល្អិតទាំងថ្ងៃទាំងយប់ នៅក្នុងភូមិសាស្ត្រដែលខ្លួនគ្រប់គ្រង តាមខ្សែ បន្ទាត់ព្រំដែន ។ ជាមួយគ្នានោះដែរ លោកឧត្តមសេនីយ៍ទោ អាត់ ខែម បានណែនាំដល់នគរបាលវរសេនាតូចទាំង ៤ និងការិយាល័យជំនាញប្រឆាំងការជួញដូរមនុស្ស ត្រូវសហការគ្នាក្នុងការទប់ស្កាត់នូវការឆ្លងដែនដោយខុសច្បាប់ របស់ពលករខ្មែរយើង និងសហការជាមួយសមត្ថកិច្ចថៃ ក្នុងការស្រាវជ្រាវរកមុខសញ្ញាមេឃ្យល់ ដែលអូសទាញពល ករខ្មែរឲ្យឆ្លងដែនដោយខុសច្បាប់នោះផងដែរ ។

លោក ឈុន ម៉ៅ ទទួលយកពលករចាញ់បោកមេឃ្យល់៣៤នាក់មកដាក់មណ្ឌលចត្តាឡីស័ក

<http://ppt-news.net/> ចេញផ្សាយ ថ្ងៃទី 21/05/2020

ខេត្តបន្ទាយមានជ័យ ៖ លោកឧត្តមសេនីយ៍ទោ ឈុន ម៉ៅ មេបញ្ជាការរងយោធភូមិភាគ៥ ទទួលទិសទី១ខេត្ត បន្ទាយមានជ័យ និងកូនចៅបានទទួលយកពលករដែលចាញ់បោកមេឃ្យល់ចំនួន៣៤នាក់ ដែលត្រូវសមត្ថកិច្ចថៃ ចាប់ហើយយកមកប្រគល់ឲ្យសមត្ថកិច្ចខ្មែរតាមច្រកបឹងត្រកូនកាលពីព្រឹកថ្ងៃ ទី២០ ខែ ឧសភា ឆ្នាំ ២០២០ យក មកដាក់មណ្ឌលចត្តាឡីស័កមណ្ឌលថ្មីពួកពិនិត្យសុខភាព និង ដាក់ដោយឡែក រយៈពេល១៤ថ្ងៃ និងឲ្យធ្វើកិច្ច សន្យា កុំចាញ់បោកមេឃ្យល់បន្ត។ លោកឧត្តមសេនីយ៍ទោ ឈុន ម៉ៅ បានប្រាប់ថា៖ ពលករដែលចាញ់បោកគេត្រូវ

បានមេខ្យល់នាំឆ្លងដែនខុសច្បាប់ចូលទៅក្នុងប្រទេសថៃ ពេលដែលប្រទេសថៃកំពុងដាក់ប្រទេសក្នុងគ្រាអាសន្ន ដើម្បីបង្ការទប់ស្កាត់ការរីករាលដាល នៃជំងឺកូវីដ-១៩។

ចំពោះករណីនេះ ដើម្បីពង្រឹងនូវការគ្រប់គ្រងការធ្វើដំណើរឆ្លងកាត់ព្រំដែនចេញចូលការថែរក្សាសន្តិសុខ សណ្តាប់ធ្នាប់សាធារណៈ ការពារនូវផលប្រយោជន៍របស់បងប្អូនប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរ និងចូលរួមទប់ស្កាត់ការរីករាលដាល នៃជំងឺកូវីដ-១៩ ក្រសួងមហាផ្ទៃបានធ្វើការណែនាំដល់កងកម្លាំងមានសមត្ថកិច្ចទាំងអស់នៅតាមព្រំដែន ឲ្យចូលរួមសហការគ្នាដាក់ចេញនូវវិធានការទប់ស្កាត់ការចេញចូលឆ្លងដែនខុសច្បាប់ តាមច្រករបៀងតាមបណ្តោយ ព្រំដែនជាមួយប្រទេសជិតខាង។ លោកបានបន្តថាត្រូវស្រាវជ្រាវស្វែងរក និងតាមចាប់ខ្លួនមេខ្យល់ដែលចលនាអូសទាញសមាជិកប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរឲ្យឆ្លងដែនខុសច្បាប់ចូលទៅប្រទេសថៃតាមច្រករបៀងនានា ក្នុងករណីដែលសមត្ថកិច្ច នៃប្រទេសថៃបានចាប់ឃាត់ខ្លួនបងប្អូនប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរដែលបានឆ្លងដែនខុសច្បាប់ចូលត្រូវបានសមត្ថកិច្ច ត្រូវធ្វើការទំនាក់ទំនង និងសម្របសម្រួលជាមួយសមត្ថកិច្ច នៃប្រទេសថៃដែលមានព្រំប្រទល់ជាប់គ្នាឲ្យបានឆាប់ ដើម្បីស្នើឲ្យចាប់បញ្ជូនពួកគាត់វិលត្រឡប់មកកម្ពុជាវិញ និងយកចិត្តទុកដាក់ត្រួតពិនិត្យសុខភាព ការអនុវត្តវិធានការចត្តាឡីស័ក និងការដឹកជញ្ជូនបងប្អូនទៅកាន់លំនៅឋានរៀងខ្លួនឲ្យបានសមស្រប។

លោកបានបន្តថាសព្វថ្ងៃប្រទេសថៃនៅបន្តដាក់ប្រទេសក្នុងភាពអាសន្ន ដើម្បីទប់ស្កាត់ការរីករាលដាលនៃ ជំងឺកូវីដ-១៩ហេតុនេះសមត្ថកិច្ចត្រូវអប់រំណែនាំ និងផ្សព្វផ្សាយដល់ប្រជាពលរដ្ឋក្នុងមូលដ្ឋានរបស់ខ្លួន កុំឲ្យធ្វើ ដំណើរទៅកាន់ប្រទេសថៃក្នុងរយៈពេលនេះជាដាច់ខាត។ អង្គការលោកនៅតែបន្តយកចិត្តទុកដាក់អនុវត្តវិធានការ និងគោលការណ៍ណែនាំនានារបស់រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា និងក្រសួងសុខាភិបាល ក្នុងការបង្ការ ទប់ស្កាត់ ការរីករាលដាលជំងឺកូវីដ-១៩ នៅកម្ពុជាឲ្យទទួលបានប្រសិទ្ធភាពខ្ពស់ផងដែរ។

មិទមណ្ឌលចត្តាឡីស័ក ពិនិត្យសុខភាព ព្រោះពលករ មកពីក្រៅប្រទេស កាន់តែស្បើយទៅៗ ប៉ុន្តែខេត្តបាត់ដំបង ត្រៀមមណ្ឌលចត្តាឡីស័ក នៅក្នុងមន្ទីរពេទ្យបន្តិកបន្តួចទៀត

<https://www.cen.com.kh/> May 21, 2020

បាត់ដំបង៖ អាជ្ញាធរខេត្តបាត់ដំបង បានសម្រេចមិទមណ្ឌលចត្តាឡីស័ក នៅតាមសាលារៀន ប្រគល់ឲ្យ ខាងគណៈគ្រប់គ្រងសាលាវិញ ដើម្បីត្រៀមរៀបចំបើកបរសេវាការឡើងវិញ នៅដើមខែវិច្ឆិកា ឆ្នាំ២០២០ ដោយសារការវិលត្រឡប់ របស់ពលករខ្មែរចេញពីប្រទេសថៃ តាមច្រកព្រំដែនក្នុងខេត្តបាត់ដំបង មានការថយចុះពី មួយថ្ងៃទៅមួយថ្ងៃ។

លោក ស្បើម ប៊ុនរិទ្ធ អភិបាលរងនិងជាអ្នកនាំពាក្យសាលាខេត្តបាត់ដំបង បានប្រាប់ឲ្យដឹងថា ការរៀបចំទី កន្លែងសម្រាប់ធ្វើចត្តាឡីស័ក ត្រួតពិនិត្យសុខភាព ពលករមកពីប្រទេសថៃ នៅវិទ្យាល័យព្រះមុនីវង្ស ក្នុងក្រុងបាត់ ដំបងនោះ ត្រូវបានសម្រេចមិទត្រឹមថ្ងៃទី២០ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ ដោយសារពុំមានពលករចូលមកធ្វើចត្តាឡីស័ក ទៀតទេ ហើយការចូលពីប្រទេសថៃមក កាន់តែស្បើយទៅៗនិងពួកគេ (ពលករ) តម្រង់ទៅគោលដៅខេត្ត ស្រុក ដែលពួកគេរស់នៅតែម្តង។ ប៉ុន្តែបើមានពលករមកច្រើន ខេត្តក៏បានត្រៀមមណ្ឌលចត្តាឡីស័ក នៅក្នុងមន្ទីរពេទ្យ បង្អែកខេត្តបន្តិកបន្តួចទៀត។ ចំពោះការមិទធ្វើចត្តាឡីស័ក នៅតាមសាលារៀននេះ ដើម្បីឲ្យសិស្សដែលត្រូវដាក់ពាក្យ ប្រឡងនាពេលខាងមុខ ស្របតាមការណែនាំក្រសួងអប់រំ យុវជននិងកីឡា ហើយការប្រគល់សាលាជូនគណៈ គ្រប់គ្រងវិញនេះ ក៏មានការបោសសម្អាត បាញ់ថ្នាំសម្លាប់មេរោគ ដើម្បីកុំឲ្យមានមន្ទិលដល់លោកគ្រូ អ្នកគ្រូ សិស្ស និងអាណាព្យាបាលសិស្សផងដែរ ។

ចំពោះរបបយន្តរបស់កងពលតូចដឹកជញ្ជូនលេខ៩៩ ដែលត្រៀមដឹកពលករចេញពីប្រទេសថៃ ក៏បានបិទបញ្ចប់ដែរ តាំងពីចុងខែមេសា ដោយបច្ចុប្បន្នពលករដែលឆ្លង មកពីថៃគឺត្រូវជិះរបបយន្តឈ្នួលដោយខ្លួនឯង ប៉ុន្តែសមត្ថកិច្ចនិងមន្ត្រីសុខាភិបាល ក៏បានត្រួតពិនិត្យសុខភាពពួកគាត់ មុននឹងអនុញ្ញាតឲ្យទៅស្រុកកំណើតវិញផងដែរ ។ ក្នុងគោលបំណងទប់ស្កាត់ កុំឲ្យមានរីករាលដាលជំងឺកូវីដ១៩ រដ្ឋបាលខេត្តបាត់ដំបង ក៏បានចេញសេចក្តីណែនាំទៅតាមទឹកនៃឯកសាររដ្ឋាន ភោជនីយដ្ឋានក្នុងខេត្ត មុននឹងឲ្យភ្ញៀវចូលបរិភោគអាហារ ក្នុងកន្លែងរបស់ខ្លួន ត្រូវវាស់កម្ដៅ បាញ់ទឹកអាល់កុល ឬដែលលាងដៃ ឲ្យត្រឹមត្រូវ ទើបអនុញ្ញាតឲ្យចូល ហើយនៅតាមតុអាហារ ត្រូវរក្សាគម្លាតពីគ្នាផងដែរ។

យោងតាមរបាយការណ៍សាលាលេខត្តបាត់ដំបង បានបង្ហាញថា នៅថ្ងៃទី២០ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ ពលករខ្មែរមានទីលំនៅក្នុងខេត្តបាត់ដំបង បានវិលត្រឡប់ពីថៃ ចូលតាមច្រកក្នុងខេត្ត និងក្រៅខេត្ត ចំនួន៥២នាក់ ស្រី២៣នាក់ ពលករមានទីលំនៅតាមបណ្តារាជធានី ខេត្ត ចូលមកវិញតាមច្រកទ្វារព្រំដែន ក្នុងខេត្តបាត់ដំបង ចំនួន១១នាក់ ស្រី៥នាក់ ហើយពលរដ្ឋ និងពលកររស់នៅក្នុងខេត្តបាត់ដំបង ធ្វើដំណើរមកពីក្រៅប្រទេស ក្នុងអំឡុងការរីករាលដាលជំងឺកូវីដ១៩ មានចំនួន ១៧ ៤៣១នាក់។ ដោយ៖ អ៊ុងសារី

ពលរដ្ឋខ្មែរ៦០នាក់៧៥ភាគរយ ចប់ត្រឡប់ទៅធ្វើការនៅប្រទេសថៃវិញ ខណៈពេលប្រទេសទាំងពីរនៅបិទព្រំដែន

<http://kampucheathmey.com/> 21/5/2020 8:44 Pm

សៀមរាប ៖ មន្ត្រីនៃក្រុមការងារទទួលនិងដឹកជញ្ជូនបងប្អូនប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរ ដែលវិលត្រឡប់មកពីប្រទេសថៃ ខេត្តសៀមរាប បានឲ្យដឹងថា គិតមកទល់ថ្ងៃទី២០ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០នេះ មានបងប្អូនប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរដែលវិលត្រឡប់មកពីប្រទេសថៃ ចូលមកក្នុងខេត្តសៀមរាប មានចំនួនជាង១២.០០០នាក់ បន្ទាប់ពីមានករណីកើតឡើងជំងឺកូវីដ១៩ ហើយក្នុងចំនួននេះ ក៏មានបងប្អូនប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរប្រមាណ៦០ទៅ៧៥ភាគរយ ដែលធ្លាប់ធ្វើការនៅប្រទេសថៃ មានបំណងចង់ត្រឡប់ទៅធ្វើការនៅប្រទេសថៃវិញដែរ ក្នុងខណៈពេលដែលប្រទេសទាំងពីរ នៅតែបន្តបិទព្រំដែននៅឡើយ ដើម្បីការពារការឆ្លងរីករាលដាលជំងឺកូវីដ១៩ ។ មន្ត្រីបានឲ្យដឹងទៀតថា រយៈកាលកន្លងមក ដោយសារការចាញ់បោកមេខ្យល់ មានបងប្អូនប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរយើងមួយចំនួន បានធ្វើដំណើរទាំងប្រថុយប្រថានត្រឡប់ចូលទៅប្រទេសថៃវិញ តាមច្រកព្រំដែនចំនួន ០៣ គឺច្រកដូង , ច្រកម៉ាល័យ និង ច្រកប៉ោយប៉ែត ប៉ុន្តែត្រូវបានសមត្ថកិច្ចប្រចាំនៅតាមច្រកនីមួយៗឃាត់ទុក ព្រមទាំងបានធ្វើការអប់រំ និងណែនាំឲ្យពួកគាត់ត្រឡប់មកលំនៅឋានវិញ ដើម្បីរង់ចាំនៅពេលក្រោយក្នុងខណៈពេលដែលជំងឺកូវីដ១៩ មានភាពធ្ងន់ស្បើយ ឬក៏មានការសម្រេចពីរដ្ឋាភិបាលនៃប្រទេសពីរ ដែលបានឯកភាពគ្នាអនុញ្ញាតឲ្យបើកច្រកព្រំដែនឡើងវិញ។ មន្ត្រីបានឲ្យដឹងបន្ថែមទៀតថា តាមការសាកសួរព័ត៌មានពីបងប្អូនប្រជាពលរដ្ឋទាំងអស់នោះ ពួកគាត់និយាយថា ពួកគាត់ត្រូវបានមេខ្យល់មកធ្វើការអូសទាញ ដោយសន្យាជូនទៅដល់កន្លែងធ្វើការនៅក្នុងប្រទេសថៃ ដែលតម្រូវឲ្យពួកគាត់បង់ប្រាក់ថែពីចំនួន ២.៥០០ ទៅ ៣.៥០០ បាត ក្នុងមួយនាក់ ទៅតាមទឹកនៃឯកសារ ប៉ុន្តែពេលមកដល់ព្រំដែនពួកគាត់ត្រូវគេទុកចោល ហើយគេនិយាយថា មានគេមកទទួលពួកគាត់នាំចូលទៅប្រទេសថៃ តែត្រូវបានសមត្ថកិច្ចប្រចាំនៅតាមច្រកនីមួយៗឃាត់ទុកតែម្តង។

សូមបញ្ជាក់ថា កាលពីថ្ងៃទី២៧ ខែមីនា ឆ្នាំ២០២០នេះ រដ្ឋបាលខេត្តសៀមរាប បានចេញសេចក្តីសម្រេចបង្កើតក្រុមការងារមួយ ឈ្មោះថា ក្រុមការងារទទួលនិងដឹកជញ្ជូនបងប្អូនប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរ ដែលវិលត្រឡប់មកពី

ប្រទេសថៃ ដែលមានលោក នាក់ ណេរ៉ុន អភិបាលរងខេត្តសៀមរាប ជាប្រធានក្រុម និង មានថ្នាក់ដឹកនាំមន្ទីរ អង្គ ភាពនានាក្នុងខេត្ត រួមទាំងអភិបាលក្រុង ស្រុក មេឃុំ ចៅសង្កាត់ទាំងអស់ក្នុងខេត្ត ជាសមាជិក ហើយក្រុមការងារ នេះ បានដាក់មន្ត្រីនៅប្រចាំការរៀងរាល់ថ្ងៃនៅតាមច្រកព្រំដែនកម្ពុជា ថៃ។

ក្នុងឱកាសចុះត្រួតពិនិត្យ និង សួរសុខទុក្ខដល់មន្ត្រីប្រចាំការតាមច្រកព្រំដែន នាព្រឹកថ្ងៃទី២១ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០នេះ លោក នាក់ ណេរ៉ុន អភិបាលរងខេត្តសៀមរាប និង ជាប្រធានក្រុមការងារ បានផ្តាំធ្វើដល់បងប្អូន ប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរទាំងអស់ ដែលធ្លាប់បានធ្វើការនៅក្នុងប្រទេសថៃ ហើយបានវិលត្រឡប់មកដល់ប្រទេសកម្ពុជាវិញ ហើយនោះ គួរកុំធ្វើការប្រថុយប្រថាន និង កុំចាញ់បោកតាមការញុះញង់របស់មេខ្យល់ ដែលសន្យានាំបងប្អូនទៅ កន្លែងធ្វើការនៅក្នុងប្រទេសថៃវិញនោះ ព្រោះបច្ចុប្បន្ននេះ ប្រទេសយើងទាំងពីរ កម្ពុជា-ថៃ នៅមិនទាន់បើកច្រកព្រំ ដែនសម្រាប់ការចេញចូលនៅឡើយទេ ដែលការបិទព្រំដែននេះ គឺដើម្បីការពារការឆ្លងរាលដាលជំងឺកូវីដ១៩ ដូច្នេះ សូមបងប្អូនប្រជាពលរដ្ឋទាំងអស់រង់ចាំនៅពេលក្រោយ ក្នុងខណៈពេលដែលជំងឺកូវីដ១៩ មានភាពធ្ងន់ស្បើយ ឬក៏ មានការសម្រេចពីរដ្ឋាភិបាលនៃប្រទេសពីរ ដែលបានឯកភាពគ្នាអនុញ្ញាតឲ្យបើកច្រកព្រំដែនឡើងវិញ។

គួររំលឹកថា ជារៀងរាល់ថ្ងៃ មានបងប្អូនប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរត្រឡប់ពីប្រទេសថៃចូលមកប្រទេសយើងវិញ មាន ចំនួនក្នុងចន្លោះពី២០០ទៅ៣០០នាក់ ក្នុងនោះចូលមកក្នុងខេត្តសៀមរាប ក្នុងចន្លោះចំនួនពី១០ទៅ២០នាក់។ គឿនវេត

ត្រៀមកន្លែងពិនិត្យ និងព្យាបាលពលករចំណាកស្រុកខុសច្បាប់ ពេលថែបញ្ចូលមកវិញ

<https://kohsantepheapdaily.com.kh/> ថ្ងៃទី ២១ ខែ ឧសភា ឆ្នាំ ២០២០ ម៉ោង ១៤:៤៥ ប៉ុន ជឿន

ខេត្តបន្ទាយមានជ័យ ៖ អាជ្ញាធរខេត្តត្រៀមកន្លែងពិនិត្យ និងព្យាបាលពលករចំណាកស្រុកខុសច្បាប់ដែល ថែចាប់បញ្ជូនមកវិញតាមច្រករបៀង ។ នេះបើតាមការលើកឡើងរបស់លោកអភិបាលខេត្តក្នុងកិច្ចប្រជុំផ្សព្វផ្សាយ ទប់ស្កាត់ពលករខុសច្បាប់ ដែលបានធ្វើឡើងកាលពីថ្ងៃទី១៩ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ នៅសាលប្រជុំសាលាខេត្ត បន្ទាយមានជ័យ។

លោក អ៊ុំ រត្រី អភិបាលខេត្តបន្ទាយមានជ័យមានប្រសាសន៍ថា យោងតាមការប្រកាសរបស់ក្រសួងមហាផ្ទៃ លេខ១៣៩៦ ស.ជ.ណ ស្តីពីការទប់ស្កាត់ប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរ កុំអោយឆ្លងដែនដោយខុសច្បាប់ចូលទៅប្រទេសជិត ខាង តាមច្រករបៀងនានា។ លោកអភិបាលខេត្តបានបញ្ជាក់ថា នាពេលថ្មីៗនេះ មានប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរមួយចំនួនត្រូវ បានមេខ្យល់នាំឆ្លងដែនចូលទៅប្រទេសជិតខាងដោយខុសច្បាប់ដើម្បីរកការងារធ្វើ ខណៈពេលដែលប្រទេសជិត ខាងកំពុងដាក់ប្រទេសក្នុងគ្រាអាសន្ន ដើម្បីបង្ការនិងទប់ស្កាត់ការរីករាលដាលនៃជំងឺកូវីដ១៩។

លោកអភិបាលខេត្តបានបញ្ជាក់បន្តថា ដើម្បីពង្រឹងនូវការគ្រប់គ្រងការធ្វើដំណើរឆ្លងកាត់ព្រំដែនចេញចូល ប្រទេសជិតខាង ក៏ដូចជាការរក្សាសន្តិសុខ និងសណ្តាប់ធ្នាប់សារធារណៈការពារនូវផលប្រយោជន៍របស់បងប្អូន ប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរ និងចូលរួមទប់ស្កាត់ការរីករាលដាលនៃជំងឺកូវីដ១៩នៅកម្ពុជាផងនោះ អាជ្ញាធរខេត្តនៅបន្តត្រៀម កន្លែងសម្រាប់ពិនិត្យ និងព្យាបាលបងប្អូនពលករដែលចំណាកស្រុកខុសច្បាប់ ទៅរកការងារធ្វើនៅប្រទេសថៃ ហើយត្រូវបានភាគីថៃចាប់បញ្ជូនតាមច្រករបៀងនៅតាមបណ្តាស្រុកជាប់ជាយដែន។ (កែសម្រួលដោយ ៖ ជីតា)

**យើងទាំងអស់គ្នាចូលរួមទប់ស្កាត់ការពារការរីករាលដាលនៃជំងឺកូវីដ១៩ តាមការណែនាំរបស់
ក្រសួងសុខាភិបាល ពលករខ្មែរ១១០នាក់ ត្រូវបានយោធាឈុតខ្មៅថែទាំ និងបញ្ជូនមក
ប្រទេសកម្ពុជាវិញ**

<http://neakmeasnews.com/> Thu,21 May 2020 (Time 04:42 PM) ដោយ ៖ សហការី

(ខេត្តបាត់ដំបង)៖ស្រុកសំពៅលូន ពលករខ្មែរប្រុសស្រី,ក្មេងចាស់ចំនួន១១០ បានលួចឆ្លងដែនចូលទៅប្រទេសថៃ ដើម្បីរកការងារធ្វើខណៈប្រទេសថៃកំពុងមានការរឹតបន្តឹងតាមច្រករបៀង នៅក្នុងភូមិសាស្ត្រ ស្រុកម៉ាឡៃ ខេត្ត បន្ទាយមានជ័យ។ នៅថ្ងៃទី២១ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ វេលាម៉ោង ១២:៣០នាទី តាមរបាយការណ៍របស់ទាហាន ថៃឈុតខ្មៅលេខ១៣០២ដែលបានចាប់ពលករខ្មែរបញ្ជូនទៅទាហានថៃឈុតខ្មៅ រសេនាធិលេខ១៣ ហើយបញ្ជូន ពលករខ្មែរមកឲ្យកម្លាំងនគរបាលប៉ុស្តិ៍ការពារព្រំដែនគោកគីឡូ១៣ នៃរសេនាតូចការពារព្រំដែន៨១៧ ស្ថិតក្នុងភូមិ គីឡូ១៣ ស្រុកសំពៅលូន ខេត្តបាត់ដំបង។

លោកអនុសេនីយ៍ឯក កែវ ឡឿន មេប៉ុស្តិ៍នគរបាលការពារព្រំដែនគីឡូ១៣ នៃរសេនាតូចការពារព្រំដែន ៨១៧ បានឲ្យសារព័ត៌មានដឹងថា ក្រោយពីបានទទួលព័ត៌មានពីកម្លាំងយោធាឈុតខ្មៅថៃ លោកបានរៀបចំកម្លាំង ដើម្បីចូលទៅទទួលពលករខ្មែរ ដែលមានចំនួនសរុបទាំងអស់ ចំនួន១១០នាក់ ស្រី៤៥នាក់ ក្មេង៤នាក់ ស្រី២នាក់ ប្រុស៦១នាក់ ក្រោយពីបានសាកសួររួចរាល់កម្លាំងនគរបាលប៉ុស្តិ៍គីឡូ១៣ បានបញ្ជូនពលករខ្មែរខាងលើទៅកងឯក ភាពរដ្ឋបាលស្រុកសំពៅលូន ក្នុងវិទ្យាល័យសំពៅលូន ដើម្បីផ្តល់ឲ្យមន្ត្រីជំនាញចិត្តឡឺស័ក ធ្វើការត្រួតពិនិត្យសុខ ភាពជាមួយគ្នានេះដែរ។

ឯកឧត្តម ហឿង សុគន្ធ អភិបាលរងខេត្តបាត់ដំបង លោកឧត្តមសេនីយ៍ត្រី ពុំ ចាន់ ស្នងការរងនគរបាល ខេត្តបាត់ដំបង លោកមេបញ្ជាការរងសឹករងខេត្តបាត់ដំបង និងមានការចូលរួម អភិបាលរងស្រុក ការិយាល័យជុំវិញ ស្រុក កងកម្លាំងប្រដាប់អាវុធ ក្នុងស្រុក គ្រប់ស្ថាប័នបានធ្វើការអប់រំណែនាំដល់ពលករខ្មែរទាំង១១០នាក់ អំពីផល ប៉ះពាល់ នៃ ការលួចឆ្លងដែនដោយខុសច្បាប់ ហើយបច្ចុប្បន្នរាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា កំពុងតែធ្វើការទប់ស្កាត់ប្រជា ពលរដ្ឋ មិនឲ្យឆ្លងដែន ចូលទៅប្រទេសនានាទៀត ដែលនៅជាប់ព្រំប្រទល់ ក្នុងគោលបំណងបង្ការទប់ស្កាត់ ការ ឆ្លងរាលដាលនៃជំងឺកូវីដ១៩និងឲ្យពួកគាត់ រង់ចាំរាជរដ្ឋាភិបាលថៃ បើកច្រកចេញចូល ចាំពួកគាត់នាំគ្នាចូលទៅ ក្រោយពេលធ្វើការអប់រំរួច បានឲ្យពួកគាត់ វិលត្រឡប់ទៅមូលដ្ឋានរៀងៗខ្លួនវិញ ។

ពលករខ្មែរត្រូវបានយោធាឈុតខ្មៅថែទាំ និងបញ្ជូនមក ប្រទេសកម្ពុជាវិញ

<https://kohsantepheapdaily.com.kh/> ថ្ងៃទី ២១ ខែ ឧសភា ឆ្នាំ ២០២០ ម៉ោង ១៤:៣០ ពៅ រក្សា

រាជធានីភ្នំពេញ៖ ក្នុងន័យគ្រប់គ្រងស្ថានភាពកូវីដ-១៩ រដ្ឋាភិបាលកូរ៉េបានដាក់ចេញនូវយន្តការរឹតបន្តឹង ចំពោះពលករ-ពលការិនីកាន់ទិដ្ឋាការប្រភេទ E-9 ដែលបានធ្វើដំណើរទៅលេងស្រុកកំណើត ដោយមុននឹងធ្វើ ដំណើរចូលប្រទេសកូរ៉េវិញ តម្រូវឲ្យមាន «លិខិតយល់ព្រមក្នុងការស្នាក់នៅដាច់ដោយឡែក» ឬហៅថា Consent to Quarantine ដែលបញ្ជាក់ដោយការិយាល័យតំណាងអង្គការអភិវឌ្ឍន៍ធនធានមនុស្សកូរ៉េ (HRD-Korea) ប្រចាំនៅកម្ពុជា ។ ការរឹតបន្តឹងនេះគឺខាងភាគីកូរ៉េបានអនុវត្តចាប់ពីថ្ងៃទី ៦ ឧសភាមកម្ល៉េះ ។ នេះបើតាមការឲ្យដឹង ពីស្ថានឯកអគ្គរាជទូតកម្ពុជាប្រចាំនៅសាធារណរដ្ឋកូរ៉េ ។

ប្រកបដដែលបានឲ្យដឹងថា ដើម្បីទទួលបានលិខិតបញ្ជាក់នេះ ពលករ-ពលការិនីត្រូវ៖ ១- ទំនាក់ទំនង ថៅកែ មិត្តភក្តិ ឬស្ថានទូតកម្ពុជាជាមុន ដើម្បីស្នើសុំជួយស្វែងរក ឬរៀបចំកន្លែងស្នាក់នៅដាច់ដោយឡែកចំនួន

១៤ ថ្ងៃ ។ ទី ២- បន្ទាប់ពីទទួលបានអាសយដ្ឋានកន្លែងស្នាក់នៅដាច់ដោយឡែកហើយ សូមទំនាក់ទំនងតំនាង HRD-Korea ប្រចាំនៅកម្ពុជាដើម្បីស្នើសុំលិខិតបញ្ជាក់យល់ព្រមក្នុងការស្នាក់នៅដាច់ដោយឡែកចំនួន ០២ សន្លឹកដោយ ០១ សន្លឹកសម្រាប់ប្រគល់ជូនបុគ្គលិកក្រុមហ៊ុនអាកាសចរណ៍នៅព្រលានយន្តហោះខ្មែរ និង០១ សន្លឹកទៀតប្រគល់ជូនអាជ្ញាធរសុខាភិបាលកូរ៉េពេលមកដល់ព្រលានយន្តហោះកូរ៉េ ។

សេចក្តីជូនដំណឹងរបស់ស្ថានទូតខ្មែរក៏បានបញ្ជាក់ថា «ប្រសិនបើពុំមាន លិខិតយល់ព្រមក្នុងការស្នាក់នៅដាច់ដោយឡែក ដែលចេញដោយតំណាង HRD-Korea ប្រចាំនៅកម្ពុជាទេនោះ បុគ្គលិកក្រុមហ៊ុនអាកាសចរណ៍នឹងមិនចេញប័ណ្ណឡើងយន្តហោះ (Boarding Pass) ដល់ពលករ-ពលការិនី ឬមិនអនុញ្ញាតឱ្យធ្វើដំណើរចូលក្នុងប្រទេសកូរ៉េវិញតែម្តង» ។

លោក ឡុង ឌីម៉ង់ ឯកអគ្គរាជទូតខ្មែរប្រចាំនៅកូរ៉េបានមានប្រសាសន៍ថា ពលករខ្មែរ ដែលមកធ្វើការនៅប្រទេសកូរ៉េតាមប្រព័ន្ធមុខរបរ (employment permit system) ដែលកំពុងបម្រើការជាង ៤៨០០០ នាក់ គឺកាន់ទិដ្ឋាការប្រភេទ E-9 ភាគច្រើនលើសលប់ តែខ្លះក៏កាន់ប្រភេទ E7 ឬ E5 មានចំនួនតិចតួច ដោយសារតែការផ្លាស់ប្តូរវីសា ។ លោកបានបន្តថា «កន្លងមកពលករខ្មែរដែលបានទៅលេងស្រុកខ្មែរអត់មានអ្នកណាមួយកើតមេរោគកូវីដ-១៩ទេ» ។ លោកបានបន្ថែមថាកន្លងមកទោះបីជាមានការរឹតបន្តឹងការធ្វើដំណើរទាំងរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា ក៏ដូចជារដ្ឋាភិបាលកូរ៉េ តែក៏នៅមានពលករខ្មែរខ្លះ ប្រមាណ ១០% ឬ ១៥% បានធ្វើដំណើរជាប្រចាំពីកូរ៉េមកខ្មែរ ។ ហេតុដូច្នេះ ទើបពេលនេះខាងភាគីកូរ៉េក៏បង្កើននូវការរឹតបន្តឹងការធ្វើដំណើរបន្ថែមទៀត ។

ថ្ងៃទី២៥ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០

លោក ម៉ុង ស៊ី មេបញ្ជាការ ៨១៩ ហ៊ានលួចបើកច្រកខ្លួន (ចាន់គីរី) ជាប់ច្រកទ្វារអន្តរជាតិដូង អោយពលរដ្ឋចូលទៅទីក្រុងដៃ ភ្នំក្រីក្រដៃ ឆ្នើនប្រសាសន៍សម្តេចតេជោ

<https://www.facebook.com/nekmeasnews/> ចេញផ្សាយថ្ងៃទី២៥ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ ដោយ ជីវន្ត

(ស្រុកកំរៀង)៖ លោកវរសេនីយ៍ឯក ម៉ុង ស៊ី មេបញ្ជាការនគរបាលវរសេនាតូចកងការពារព្រំដែនគោកលេខ ៨១៩ ថ្មីៗនេះកំពុងតែលឿនថា ហ៊ានលួចបើកច្រកខ្លួន អោយពលរដ្ឋខ្មែរចូលទិញទំនិញគ្រប់ប្រភេទ និងចូលបន្តទៅធ្វើការនៅប្រទេសថៃ ភ្នំក្រីក្រដៃ យ៉ាងអនាធិបតេយ្យ តាមច្រករបៀងមួយ ហៅ (ច្រកដើមចាន់គីរី) ស្ថិតក្នុងភូមិឃុំត្រាង ស្រុកកំរៀង ខេត្តបាត់ដំបង។

សូមបញ្ជាក់ថា៖ ច្រករបៀងខាងនោះនៅជាប់ព្រំដែនកម្ពុជា-ថៃ មានចម្ងាយពីច្រកទ្វារព្រំដែនអន្តរជាតិដូងប្រមាណជា៣០០ម៉ែត្រតែប៉ុណ្ណោះ។ គួររំលឹកផងដែរថា៖ ឆ្នាំ២០២០ នេះ គឺជាសម័យវីរុសកូវីដ-១៩ ដែលជំងឺនេះកំពុងរាតត្បាតជាសកលទូទាំងពិភពលោក ក្នុងនោះដែលរាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា (សម្តេចតេជោ បានមានប្រសាសន៍អោយបិទច្រកទ្វារព្រំដែននៅតាមបន្ទាត់ព្រំដែន) តែច្រករបៀងមួយ ហៅ (ច្រកដើមចាន់គីរី) ខាងលើ ដែលគ្រប់គ្រងដោយលោក ម៉ុង ស៊ី មានតួនាទីជាមេបញ្ជាការវរសេនាតូចកងការពារព្រំដែនគោកលេខ ៨១៩ បែរជាយុបយិតជាមួយមេខ្យល់ ហ៊ានបើកដៃអោយពលរដ្ឋ និងពលករ ចូលទាំងថ្ងៃទាំងយប់ ព្រោះតែប្រយោជន៍ផ្ទាល់ខ្លួនរួមនិងបក្សពួក ដែលលោក ម៉ុង ស៊ី ហ៊ានឆ្លើនទៅនឹងប្រសាសន៍សម្តេចតេជោ យ៉ាងពេញបន្ទុក។ ប្រកបបែកឆ្លាយពី ប្រជាពលរដ្ឋម្នាក់ដែលចូលទៅទិញទំនិញនៅច្រករបៀងខាងលើនោះ បានប្រាប់ថា មានមន្ត្រីចត្តាឡីស័កកម្ពុជាយកប្រាក់ចំនួន៥០លុយបាត នឹងខាងសមត្ថកិច្ចថៃយកប្រាក់៥០បាតដូចគ្នាក្នុង១នាក់ ត្រាដែលពិនិត្យជំងឺថ្មីវីរុសកូវីដ-១៩។

ពាក់ព័ន្ធការលួចបើកច្រករបៀង ហៅ(ច្រកដើមចាន់គីរី) ខាងលើ លោកវេសនីយ័ងក ម៉ុង ស៊ី មេបញ្ជារ នគរបាលការពារព្រំដែនគោកលេខ ៨១៩ បានប្រាប់សារព័ត៌មាន (គេហទំព័រ នាគមាស) តាមប្រព័ន្ធ (WhatsApp) នៅរសៀលថ្ងៃទី២៤ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ អោយដឹងថា៖ រឿងប្រជាពលរដ្ឋគាត់និយាយបើកច្រក របៀងនិយាយទៅជារឿងរបស់គាត់ ប៉ុន្តែគួរនាំទិសគរបាលការពារព្រំដែន គឺបានអនុវត្តតាមប្រសាសន៍សម្តេច ក្រឡាហោម គឺអោយបិទច្រករបៀងទាំងស្រុងមិនមានការបើកច្រករបៀងទេ ចឹងខាងបងជាសារព័ត៌មាន បាន សម្ភាសន៍ប្រជាពលរដ្ឋគាត់ឆ្លើយថាមិចជារឿងរបស់បងឯង ចឹងបងសូមទាក់ទងទៅមេប៉ូស្តី ច្រករបៀងទៅ។

ចំណែកលោកមេប៉ូស្តី បានឆ្លើយថា៖ ខលសួរមេបញ្ជាការវេសនាតូចកងការពារព្រំដែនគោកលេខ ៨១៩ ទៅដឹងហើយ មានន័យថាឆ្លើយដាក់ពិតមែន .!។ គូសបញ្ជាក់អោយដឹងថា៖ ពាក់ព័ន្ធការលួចបើកច្រករបៀង ហៅ (ច្រកដើមចាន់គីរី) ខាងលើ មេប៉ូស្តី និងមេបញ្ជាការវេសនាតូចកងការពារព្រំដែនគោកលេខ៨១៩ ឆ្លើយដាក់គ្នា ទៅវិញ. ?។ ជាក់ស្តែងក្រុមអ្នកសារព័ត៌មានបួនស្ថាប័ន រួមនិង សារព័ត៌មាន (គេហទំព័រ នាគមាស) បានចុះដល់ទី តាំង និងថតផ្តិតយកសកម្មភាព ច្រករបៀងហៅ(ច្រកដើមចាន់គីរី) ស្ថិតក្នុងភូមិឃុំត្រាង ស្រុកកំរៀង ខេត្តបាត់ ដំបង នៅតែឃើញមានការបើកបារ៉ាស់ច្រករបៀងខាងលើនោះ ដដែល ហើយសារព័ត៌មានយើងខ្ញុំ ឃើញមានតែ នគរបាលការពារព្រំដែនគោកលេខ ៨១៩ នឹងទាហានសឹករងស្រុកកំរៀង ជានាក់បើកបារ៉ាស់អោយពលរដ្ឋខ្មែរនិង ពលករខ្មែរ ចូលទៅខាងទឹកដីថៃ មិនឃើញមាននគរបាលអន្តោប្រវេសន៍ ឈរជើងនៅទីនោះទេ ដោយឃើញមាន ពលរដ្ឋខ្មែរ ជាច្រើន សម្រុកនាំគ្នាចូលទៅទិញទំនិញ និងបន្តទៅធ្វើការនៅប្រទេសថៃ ដោយមិនខ្លាចក្រែងឆ្លងជំងឺវី រុសកូវីដ-១៩ រាតត្បាតបន្តចូលសហគមន៍ជាថ្មីម្តងទៀតនោះទេ!!!!។

ជុំវិញករណីខាងលើ សារព័ត៌មាន (គេហទំព័រ នាគមាស) ចុះផ្សាយទៅនេះ ក្នុងនាមជាព្រាបនាំសារ ជា ភ្នែកជាច្រមុះ របស់រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា និង ជាកញ្ចក់ឆ្លុះបញ្ចាំង រឿងល្អ និង រឿងអាក្រក់ពីសង្គម ហើយសារ ព័ត៌មានចុះផ្សាយទៅក្នុងន័យស្ថាបនាកែតម្រូវតែប៉ុណ្ណោះ មិនបានបង្កាប់បង្កាន ឬជាន់ពន្លឺចុកបុគ្គលណាមួយឡើយ ហើយសារព័ត៌មានចុះផ្សាយទៅ បើសិនជាសាមីខ្លួនគិតថា ខុសត្រង់កន្លែងណាមួយដោយមិនសមរម្យនោះ សារ ព័ត៌មានយើងខ្ញុំរងចាំបកស្រាយបំភ្លឺឡើងវិញរៀងរាល់ម៉ោងធ្វើការ ការិយាល័យនិពន្ធ សូមទំនាក់ទំនងតាមរយៈ លេខទូរស័ព្ទចំនួនពីរខ្សែTel.077997095/0882257595 ។

លោកអនុវេសនីយ័ងក យ៉ង សម្បត្តិ នាយប៉ូស្តីការពារព្រំដែន លេខ៨១៩ ហ៊ានលួចបើកច្រក រមៀងស្វាយចេក (ហៅចាន់គីរី) អោយពលករចូលទៅទីក្នុងថៃ ភ្នែកទឹកភ្នែកដី ឆ្លើនប្រសាសន៍សម្តេចតេជោ

<https://www.facebook.com/neakmeasnews/> ចេញផ្សាយថ្ងៃទី២៥ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ ដោយ ជីវន្ត

ខេត្តបាត់ដំបង,ស្រុកកំរៀង)៖ ថ្មីៗនេះមានច្រករបៀងមួយកន្លែងកំពុងតែលឿនថា ហ៊ានលួចបើកអោយ ពលរដ្ឋខ្មែរចូលទិញទំនិញគ្រប់ប្រភេទ និងចូលបន្តទៅធ្វើការនៅប្រទេសថៃ ភ្នែកទឹកភ្នែកដី យ៉ាងអនាធិបតេយ្យ តាម ច្រករបៀងមួយប៉ូស្តីស្វាយចេក (ហៅចាន់គីរី) ស្ថិតក្នុងភូមិឃុំត្រាង ស្រុកកំរៀង ខេត្តបាត់ដំបង។

សូមបញ្ជាក់ថា៖ ច្រករបៀងខាងនោះនៅជាប់ព្រំដែនកម្ពុជា-ថៃ មានចម្ងាយពីច្រកទ្វារព្រំដែនអន្តរជាតិដូង ប្រមាណជា៣០០ម៉ែត្រតែប៉ុណ្ណោះ។ គួររំលឹកផងដែរថា៖ ឆ្នាំ២០២០ នេះ គឺជាសម័យវីរុសកូវីដ-១៩ ដែលជំងឺនេះ កំពុងរាតត្បាតជាសកលទូទាំងពិភពលោក ក្នុងនោះដែលរាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា (សម្តេចតេជោ បានមានប្រសាសន៍ អោយបិទច្រកទ្វារព្រំដែននៅតាមបន្ទាត់ព្រំដែន) តែច្រករបៀងមួយ ហៅ(ច្រកដើមចាន់គីរី) ខាងលើ ដែលគ្រប់ គ្រងដោយលោក យ៉ង សម្បត្តិ មានគួរនាំទិសមេប៉ូស្តីវេសនាតូចកងការពារព្រំដែនគោកលេខ៨១៩ បែរជាយុបយិត

ជាមួយមេខ្យល់ ហ៊ានបើកដៃអោយពលរដ្ឋ និងពលករ ចូលទាំងថ្ងៃទាំងយប់ ព្រោះតែប្រយោជន៍ផ្ទាល់ខ្លួនរួមនឹង បក្សពួក ដែលលោក យ៉ង់ សម្បត្តិ ហ៊ានផ្ដើមទៅនឹងប្រសាសន៍សម្តេចតេជោ យ៉ាងពេញបន្ទុក។ ប្រភពបែកធ្លាយពី ប្រជាពលរដ្ឋម្នាក់ដែលចូលទៅទិញទំនិញនៅច្រករបៀងខាងលើនោះ បានប្រាប់ថា មានមន្ត្រីចត្តាឡីស័ក កម្ពុជា យកប្រាក់ចំនួន៥០លុយបាត នឹងឯងខាងសមត្ថកិច្ចថែយកប្រាក់៥០បាតដូចគ្នាក្នុង១នាក់ គ្រាំដែលពិនិត្យជំងឺថ្មីរុស កូវីដ-១៩។

ពាក់ព័ន្ធការលួចបើកច្រករបៀងប៉ុស្ដិ៍ស្វាយចេក ហៅ(ច្រកដើមចាន់គីរី) ខាងលើ លោកវីរៈសេនីយ៍ឯក ម៉ុង សី មេបញ្ជាការនគរបាលការពារព្រំដែនគោកលេខ ៨១៩ បានប្រាប់សារព័ត៌មាន (គេហទំព័រ នាគមាស) តាមប្រព័ន្ធ (WhatsApp) នៅរសៀលថ្ងៃទី២៤ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ អោយដឹងថា៖ រឿងប្រជាពលរដ្ឋគាត់និយាយបើកច្រក របៀងនិយាយទៅជារឿងរបស់គាត់ ប៉ុន្តែគួរនាំទិសនគរបាលការពារព្រំដែន គឺបានអនុវត្តតាមប្រសាសន៍សម្តេច ក្រឡាហោម គឺអោយបិទច្រករបៀងទាំងស្រុងមិនមានការបើកច្រករបៀងទេ ចឹងខាងបងជាសារព័ត៌មាន បាន សម្ភាសន៍ប្រជាពលរដ្ឋគាត់ឆ្លើយថាមិចជារឿងរបស់បងឯង ចឹងបងសូមទាក់ទងទៅមេប៉ុស្ដិ៍ ច្រករបៀងទៅ។

ចំណែកលោកមេប៉ុស្ដិ៍ បានឆ្លើយថា៖ ខលសួរមេបញ្ជាការវីរសេនាតូចកងការពារព្រំដែនគោកលេខ ៨១៩ ទៅដឹងហើយ មានន័យថាឆ្លើយដាក់ពិតមែន .!។ គូសបញ្ជាក់អោយដឹងថា៖ ពាក់ព័ន្ធការលួចបើកច្រករបៀង ហៅ (ច្រកដើមចាន់គីរី) ខាងលើ មេប៉ុស្ដិ៍ និងមេបញ្ជាការវីរសេនាតូចកងការពារព្រំដែនគោកលេខ៨១៩ ឆ្លើយដាក់គ្នា ទៅវិញ.?។ ជាក់ស្តែងក្រុមអ្នកសារព័ត៌មានបួនស្ថាប័ន រួមនិង សារព័ត៌មាន (គេហទំព័រ នាគមាស) បានចុះដល់ទី តាំង និងថតផ្តិតយកសកម្មភាព ច្រករបៀងហៅ(ច្រកដើមចាន់គីរី) ស្ថិតក្នុងភូមិឃុំត្រាង ស្រុកកំរៀង ខេត្តបាត់ ដំបង នៅតែឃើញមានការបើកបារ៉ាស់ច្រករបៀងខាងលើនោះ ដ៏ដែល ហើយសារព័ត៌មាន យើងខ្ញុំឃើញមានតែ នគរបាលការពារព្រំដែនគោកលេខ ៨១៩ នឹងទាហានសឹករងស្រុកកំរៀង ជានាក់បើកបារ៉ាស់អោយពលរដ្ឋខ្មែរនិង ពលករខ្មែរ ចូលទៅខាងទឹកដីថៃ មិនឃើញមាននគរបាលអន្តោប្រវេសន៍ ឈរជើងនៅទីនោះទេ ដោយឃើញមាន ពលរដ្ឋខ្មែរ ជាច្រើន សម្រុកនាំគ្នាចូលទៅទិញទំនិញ និងបន្តទៅធ្វើការនៅឯប្រទេសថៃ ដោយមិនខ្លាចក្រែងឆ្លងជំងឺ រុសកូវីដ-១៩ រាតត្បាតបន្តចូលសហគមន៍ជាថ្មីម្តងទៀតនោះទេ។

ជុំវិញករណីខាងលើ សារព័ត៌មាន (គេហទំព័រ នាគមាស) ចុះផ្សាយទៅនេះក្នុងនាមជាព្រាបនាំសារ ជា ភ្នែកជាច្រមុះ របស់រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា និង ជាកញ្ចក់ឆ្លុះបញ្ចាំង រឿងល្អ និង រឿងអាក្រក់ពីសង្គម ហើយសារ ព័ត៌មានចុះផ្សាយទៅក្នុងន័យស្ថាបនាកែតម្រូវតែប៉ុណ្ណោះ មិនបានបង្កាប់បង្កាន ឬជាន់ពន្លឺចបុគ្គលណាមួយឡើយ ហើយសារព័ត៌មានចុះផ្សាយទៅ បើសិនជាសាមីខ្លួនគិតថា ខុសត្រង់កន្លែងណាមួយដោយមិនសមរម្យនោះ សារ ព័ត៌មានយើងខ្ញុំរំលឹកស្រាយបំភ្លឺឡើងវិញរៀងរាល់ម៉ោងធ្វើការ ការិយាល័យនិពន្ធ សូមទំនាក់ទំនងតាមរយៈ លេខទូរស័ព្ទចំនួនពីរខ្សែTell.077997095/0882257595 ។

ពលករនៅតែចាញ់បោកមេខ្យល់ឆ្លងដែនខុសច្បាប់ត្រូវសមត្ថកិច្ចទប់ស្កាត់ទាន់ពេល

<http://nokorwatnews.com/> 24-05-202

ខេត្តបន្ទាយមានជ័យ៖ ពលករខ្មែរប្រុស-ស្រីនៅតែចាញ់បោកមេខ្យល់លួចឆ្លងដែនទៅប្រទេសថៃ ដោយខុសច្បាប់ តែត្រូវកម្លាំងរការពារព្រំដែនគោក៨០៧ និងកម្លាំងយោធាសឹករងស្រុកថ្មប្រាក់ធ្វើការទប់ស្កាត់កាល ពីវេលាម៉ោង៥និង៥០នាទីល្ងាចថ្ងៃទី២៣ ខែឧសភា ២០២០។

សមត្ថកិច្ចការពារព្រំដែនប្រាប់ថា ពលរដ្ឋចាញ់បោកមេខ្យល់លួចឆ្លងដែននោះមានចំនួនចំនួន៥១នាក់ ស្រី ២៦នាក់ មកពីខេត្តចំនួន៦ ក្នុងនោះមានខេត្តបន្ទាយមានជ័យ២៩នាក់ ស្រី១៤នាក់, ខេត្តកំពង់ធំចំនួន៩នាក់ ស្រី

៥នាក់, ខេត្តសៀមរាប៦នាក់ ស្រី៣នាក់, ខេត្តបាត់ដំបង៣នាក់ ស្រី១នាក់, ខេត្តពោធិ៍សាត់ចំនួន២នាក់ ស្រី១នាក់, ខេត្តឧត្តរមានជ័យ២នាក់ ស្រី១នាក់។

លោកមេបញ្ជាការការពារវត្តដែនគោក៨០៧ ឡុង សំណាង បានមានប្រសាសន៍តាមទូរស័ព្ទនៅព្រឹកថ្ងៃទី ២៤ ខែឧសភា ឆ្នាំដដែលនេះថា: ចំពោះបងប្អូនពលរដ្ឋទាំងអស់នោះលោកបានធ្វើការណែនាំអប់រំមិនឲ្យពួកគាត់ ឆ្លងដែនខុសច្បាប់នោះទេព្រោះជំងឺផ្តាយសាយថ្មី (covid-19) នៅមិនទាន់ស្ងប់ស្ងាត់នោះទេ គឺនៅតែបន្តការ រាតត្បាតទៀត។ ដូច្នេះសូមបងប្អូនកុំទាន់ ធ្វើអ្វីមួយតាមការញុះញង់របស់មេខ្យល់ ឬមួយការអូសទាញពីខាងកាត់ ថែនោះឡើយ។ លោកបញ្ជាក់ថា លោកបានទំនាក់ទំងងជាមួយសមត្ថកិច្ចថែតាមបន្ទាត់ព្រំដែនថែ ដោយយើងមិន ចង់ឲ្យបងប្អូនធ្វើចំណាកស្រុកនោះទេ ខ្លាចមានបញ្ហាជំងឺឆ្លងដល់បងប្អូន។ ក្រោយពីធ្វើការអប់រំរួចសូមឲ្យពួកគាត់ ត្រលប់ទៅស្រុកកំណើតវិញ ហើយរង់ចាំមានកិច្ចព្រមព្រៀងរវាងអាជ្ញាធរទាំងសងខាងយើងនិងវាយប៉ាស្ត័រចូលទៅ ព្រោះពួកគាត់មានលិខិតឆ្លងដែនត្រឹមត្រូវ ប៉ុន្តែខាងកាត់ថែមិនឲ្យចូលពួកគាត់ក៏សម្រេចឆ្លងដែនខុសច្បាប់តាមរយៈ ការយោសនារបស់មេខ្យល់។ បន្ទាប់ពីអប់រំរួចលោកបានប្រគល់ជូនរដ្ឋបាលស្រុកចាត់ការតាមនីតិវិធី។ ដោយ: វណ្ណ

អំពាវនាវដល់ពលរដ្ឋ កុំចាញ់បោកមេខ្យល់ នាំឆ្លងដែនខុសច្បាប់ ត្រូវបន្តចូលរួមទប់ស្កាត់ពី ការឆ្លង និងការចម្លងមេរោគកូវីដ-១៩

<https://www.cen.com.kh/> May 25, 2020

បាត់ដំបង: លោក សៀម ប៊ុនរិទ្ធិ អភិបាលរងខេត្តបាត់ដំបង និងជាអនុប្រធានក្រុមការងារ ចុះជួយស្រុកកំ រៀង បានអំពាវនាវកុំឲ្យប្រជាពលរដ្ឋ ចាញ់បោកមេខ្យល់នាំឆ្លងដែនខុសច្បាប់ ចូលទៅក្នុងប្រទេសថៃ ក្នុងគោល បំណងបំផុសស្វែងរកការងារ ខណៈដែលប្រទេសថៃ ត្រូវបានបន្តដាក់ប្រទេសគេ ឲ្យស្ថិតក្នុងគ្រាអាសន្ន រយៈពេល មួយខែទៀត។ ការអំពាវនាវនេះ បានធ្វើឡើងក្នុងឱកាស ដែលក្រុមការងារចុះជួយស្រុកកំរៀង នាំយកអំណោយជា ស្បៀង និងគ្រឿងឧបកោគ បរិកោគមួយចំនួនរបស់ឯកឧត្តម ងួន រតនៈ អភិបាលខេត្តបាត់ដំបង ព្រមទាំងអង្គរជា អំណោយ ចូលរួមពីសប្បុរសជនជប៉ុន ដើម្បីចែកជូនដល់បងប្អូន ប្រជាពលរដ្ឋក្រីក្រ ដែលកំពុងតែជួបការលំបាក ចំនួន២៧០ គ្រួសារ ដែលមកពីភូមិទាំង៨ក្នុងឃុំ ស្រុកកំរៀង ខេត្តបាត់ដំបង កាលពីថ្ងៃទី២៤ ខែឧសភា ឆ្នាំ ២០២០ ដែលក្នុងមួយគ្រួសារៗទទួលបាន អង្ករ២០គីឡូក្រាម ទឹកត្រី១យួរ ទឹកស៊ីអ៊ីវ១យួរ និងថវិកា១ម៉ឺនរៀល។

លោក សៀម ប៊ុនរិទ្ធិ បានបញ្ជាក់ថា កន្លងមកនេះ មានបងប្អូនប្រជាពលរដ្ឋរស់នៅតាមបណ្តាស្រុក ជាប់ នឹងព្រំដែនកម្ពុជា ថៃ មួយចំនួនតូច បានចាញ់ឧបាយកលញុះញង់ ពីពួកមេខ្យល់ ដែលពួកគេបានប្រើល្បិច យោសនាអូសទាញ ឲ្យបងប្អូនឆ្លងដែនខុសច្បាប់ តាមច្រករបៀងនានា នៅក្នុងភូមិសាស្ត្រស្រុកកំរៀង និងស្រុក សំពៅលូន ខេត្តបាត់ដំបង។ មានបងប្អូននៅតាមបណ្តាខេត្តផ្សេងៗ និងរាជធានីផងដែរ ត្រូវបានកម្លាំងសមត្ថកិច្ច តម្រួតថែ នៅតាមបន្ទាត់ព្រំដែន ចាប់បញ្ជូនឲ្យវិលត្រឡប់ មកស្រុកកំណើតខ្លួនវិញជាច្រើនលើកច្រើនសារកន្លងមក នេះ។ នេះគឺជាប្រការគ្រោះថ្នាក់ដល់អាយុជីវិតរបស់បងប្អូនក្នុងគ្រាដែលប្រទេសថៃ ហាមឃាត់មិនឲ្យឆ្លងចូលទៅក្នុង ប្រទេសគេ ដោយខុសច្បាប់ ដោយសារតែវិបត្តិកូវីដ-១៩ វាបានឆ្លងរាតត្បាតរីករាលដាល នៅពាសពេញពិភពលោក ។ កម្ពុជាក៏មានការឆ្លង និងចម្លងដែលបាននាំចូលពីក្រៅប្រទេស ធ្វើឲ្យកម្ពុជាយើង ជួបនូវវិបត្តិកូវីដ-១៩ផងដែរ។

លោក សៀម ប៊ុនរិទ្ធិ បានធ្វើការក្រើនរំលឹក ដល់បងប្អូនប្រជាពលរដ្ឋ ដែលមកចូលរួមទទួលអំណោយ ស្បៀងអាហារថា បច្ចុប្បន្ន បញ្ហាការរាតត្បាតពីកូវីដ-១៩ នៅតែជាបញ្ហាប្រឈមចំពោះមុខ ចំពោះជីវភាពរស់នៅ ប្រចាំថ្ងៃរបស់បងប្អូន។ ដូច្នេះបងប្អូនត្រូវបន្តចូលរួម និងទប់ស្កាត់ពីការឆ្លង និងពីការចម្លងឲ្យបានជាដាច់ខាត។ ប្រសិនបើបងប្អូនមានកូនចៅ ដែលបានវិលត្រឡប់ពីប្រទេសជិតខាង ត្រូវតែរាយការណ៍ឲ្យអាជ្ញាធរមូលដ្ឋានរបស់

ខ្លួន បានដឹង ហើយប្រកាសខាន់ទៀតនោះ ត្រូវឲ្យបងប្អូនកូនចៅ ដែលទើបតែវិលត្រឡប់ មកពីប្រទេសជិតខាង ត្រូវធ្វើចត្តាឡីស័ក ដោយរស់នៅដាច់ដោយឡែកមួយរយៈ ពីក្រុមគ្រួសាររបស់ខ្លួន។ ក្នុងករណីមានអាការ មិនស្រួល ត្រូវប្រញាប់ប្រញាល់ទៅកាន់មណ្ឌលសុខភាព ដែលនៅជិតផ្ទះរបស់ខ្លួន។

លោក សៀម ប៊ុនរិទ្ធិ បានអំពាវនាវដល់បងប្អូនប្រជាពលរដ្ឋទាំងអស់ ត្រូវរស់នៅស្អាតប្រកបដោយអនាម័យ និងការធ្វើអនាម័យជាប្រចាំ ក្នុងការលាងសម្អាតដៃជាមួយសាប៊ូ អាល់កុល ឬដែលសម្អាតដៃ មុននិងកាន់អ្វីឬធ្វើអ្វី ដើម្បីការពារនូវសុខភាពអាយុជីវិតផ្ទាល់ខ្លួនយើងម្នាក់ៗ និងដើម្បីបញ្ចៀសឲ្យបានពីការឆ្លង និងការចម្លង និងកុំឲ្យ ផ្ទះសាជាថ្មីឡើងវិញមេរោគកូវីដ-១៩ នៅក្នុងសហគមន៍យើងឲ្យបានដាច់ខាត។ ដោយ មើលឃើញពីបញ្ហាផលប៉ះ ពាល់ជីវភាព រស់នៅប្រចាំថ្ងៃរបស់បងប្អូននៅទីនេះ និងដោយមានការណែនាំផ្ទាល់ពីប្រមុខនៃរាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា និងជាប្រធានគណបក្សប្រជាជន សម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង ប្រធានក្រុមការងារចុះជួយខេត្តបាត់ដំបង និងឯក ឧត្តមធួន រតនៈ អភិបាលខេត្តបាត់ដំបង និងជាប្រធានគណបក្សប្រជាជនកម្ពុជាខេត្ត បានចាត់តាំងក្រុមការងារ ដើម្បីចុះសួរសុខទុក្ខ ពីជីវភាពផ្ទាល់របស់បងប្អូន នៅតាមខ្នងផ្ទះ និងបានគិតគូរនាំយកនូវអំណោយជាស្បៀងបន្តិច បន្តួច ដើម្បីជួយរំលែកនិងសម្រាលពីការលំបាក ក្នុងជីវភាពប្រចាំថ្ងៃរបស់បងប្អូន បានមួយរយៈផងដែរ។ **អ៊ឹងសារ៉ាំ**

នគរបាលប៉ុស្តិ៍រដ្ឋបាលស្វាយជ្រះចុះអប់រំផ្សព្វផ្សាយប្រជាពលរដ្ឋតាមផ្ទះបានចំនួន៣៥ខ្លួន

<http://cambodiapolice.com/policekh/> 2:20 pm 24 ឧសភា 2020

ក្រចេះ ៖ កម្លាំងប៉ុស្តិ៍នគរបាលរដ្ឋបាលស្វាយជ្រះ សហការជាមួយលោកមេឃុំស្វាយជ្រះ បានចុះផ្សព្វផ្សាយ ជូនដល់ប្រជាពលរដ្ឋតាមខ្នងផ្ទះ នៅចំណុចភូមិពុក ឃុំស្វាយជ្រះ ស្រុកស្នួល ខេត្តក្រចេះ ។ យុទ្ធសាស្ត្រខាងលើធ្វើ នៅថ្ងៃទី២៤ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ ក្នុងនោះកម្លាំងយើងបានធ្វើការផ្សព្វផ្សាយនិងចែកខិតប័ណ្ណរួមមាន ៖

- ផ្សព្វផ្សាយសេចក្តីចូលរួមអំពាវនាវគាំទ្រយុទ្ធនាការប្រយុទ្ធប្រឆាំងគ្រឿងញៀនខុសច្បាប់នៅកម្ពុជា។
- ផ្សព្វផ្សាយរួមគ្នាបង្ការទប់ស្កាត់ការប្រើប្រាស់គ្រឿងញៀន។
- ចែក សារសម្រាប់អប់រំអំពីផលប៉ះពាល់គ្រោះថ្នាក់នៃគ្រឿងញៀន។
- ផ្សព្វផ្សាយអនុក្រឹត្យលេខ៣៩អនក្រ,បកចុះថ្ងៃទី១៧ ខែមិនាឆ្នាំ២០២០ស្តីពីការពិន័យអន្តរកាលចំពោះ អំពើល្មើសច្បាប់ចរាចរណ៍ផ្លូវគោកថ្មី។
- ផ្សព្វផ្សាយរួមគ្នាបង្ការទប់ស្កាត់បទល្មើសបញ្ហាចោរកម្ម គ្រប់ប្រភេទ។
- ផ្សព្វផ្សាយ រួមគ្នាបង្ការការប្រើអំពើហិង្សាទាក់ទង នឹងយេនឌ័រ,អំពើជួញដូរស្ត្រីនិងកុមារ ។
- ផ្សព្វផ្សាយគ្រោះថ្នាក់ដោយសារយុទ្ធកំណ្តាគ្រាប់មិនទាន់ផ្ទុះ។
- ផ្សព្វផ្សាយ អំពីការលេងល្បែងស៊ីសងខុសច្បាប់គ្រប់ប្រភេទ។
- ផ្សព្វផ្សាយអំពីគ្រោះអគ្គិភ័យ និងផ្សព្វផ្សាយសេចក្តីណែនាំរបស់ក្រសួងសុខាភិបាលស្តីពីវិធីការការពារទប់ ស្កាត់នៃការរីករាលដាលអំពីជំងឺកូវីដ១៩ផងដែរ។

នៅក្នុងនោះកម្លាំងយើងបានធ្វើការផ្សព្វផ្សាយនូវលក្ខណៈសម្បត្តិទាំង០៩យ៉ាងរបស់គោលនយោបាយភូមិ- ឃុំមានសុវត្ថិភាព បានចំនួន៣៥ខ្នងផ្ទះដែលមានប្រជាពលរដ្ឋចូលរួមចំនួន១០៣នាក់/ ស្រីចំនួន៨៥នាក់ ។

**តុលាការខេត្តសៀមរាប សម្រេចឃុំខ្លួនគ្រូបង្រៀនភាសាអង់គ្លេសបរទេសម្នាក់ រឿងបំពានផ្លូវ
កេរ្តិ៍មារី ២នាក់**

<https://www.rfa.org/khmer/> ដោយ ខែ សុណដ 2020-05-22

តុលាការខេត្តសៀមរាប បានសម្រេចឃុំខ្លួនគ្រូបង្រៀនភាសាអង់គ្លេស ជាជនជាតិអង់គ្លេសម្នាក់ ដែលសង្ស័យពាក់ព័ន្ធអំពើបំពានផ្លូវភេទលើកុមារី ២នាក់មិនទាន់គ្រប់អាយុពេញវ័យ។ អង្គការសកម្មភាពដើម្បីកុមារ អាស្យុង ប៉ូលេ ហ្សង់ហ្សង់ (Action Pour Les Enfants) ហៅកាត់ថា អេផល (APLE) ចេញសេចក្តីប្រកាសព័ត៌មាននៅថ្ងៃទី២២ ឧសភាថា បុរសជនជាតិអង់គ្លេសអាយុ៣៧ឆ្នាំរូបនេះ ត្រូវបានតុលាការរកឃើញថា បានរំលោភសេពសន្ថវៈលើកុមារីពីរនាក់បងប្អូន ម្នាក់អាយុ ១៣ឆ្នាំ និងម្នាក់អាយុ ១៧ឆ្នាំ។ បុរសនេះ រងការចោទប្រកាន់ពីបទរំលោភផ្លូវភេទលើកុមារតាមតាម២៤៦ នៃក្រមព្រហ្មទណ្ឌ ពីបទប្រទូសកេរ្តិ៍ខ្មោស ដែលនឹងត្រូវផ្តន្ទាទោសពី ១ឆ្នាំដល់ ៣ឆ្នាំ។ សេចក្តីប្រកាសដដែលឲ្យដឹងថា នគរបាលប្រឆាំងការជួញដូរមនុស្ស និងការពារអនីតិជនខេត្តសៀមរាប សហការជាមួយអង្គការនេះ បានចាត់វិធានការតាមបណ្តឹងរបស់ម្តាយក្មេងស្រីទាំងពីរ។ តាមការសាកសួរក្មេងស្រីអាយុ ១៣ឆ្នាំ បានប្រាប់ប៉ូលិសថា នាងនិងបងស្រីបានរងគ្រោះដូចគ្នា។

ករណីនេះជាជនបរទេសទី៣ ហើយ ដែលត្រូវបានចាប់ខ្លួនក្នុងឆ្នាំ២០២០។ អង្គការនេះរាយការណ៍ថា ក្នុងរយៈពេល២ឆ្នាំ គឺតាំងពីឆ្នាំ២០១៨មក មានជនជាប់ចោទ១៤នាក់ហើយ ដែលមានជនជាតិអាមេរិក (American) អង់គ្លេស (British) ស៊ុយអែត (Swedish) អាល្លឺម៉ង់ (German) អូស្ត្រាលី (Australian) ដែលបានប្រព្រឹត្តបទល្មើសផ្លូវភេទ ក្នុងបទកេងប្រវ័ញ្ចផ្លូវភេទលើកុមារ។

**អង្គការសប្បុរសធម៌ ប្រគល់សៀវភៅអាហារជាង៤០គោន ជូនក្រសួងមហាផ្ទៃ សម្រាប់ចែកដល់
គ្រួសារក្រីក្រ ក្នុងស្ថានភាពកូវីដ១៩**

<http://www.freshnewsasia.com/> 2020-05-22

(ភ្នំពេញ)៖ ដើម្បីចូលរួមសម្រាលការលំបាករបស់ប្រជាពលរដ្ឋ ក្នុងស្ថានភាពកូវីដ១៩ អង្គការសប្បុរសធម៌ ភ្លឹម រ៉ូតថារី បានឧបត្ថម្ភនូវនូវ អង្ករ២០គោន អំបិល១គោន ទឹកត្រី១០០ដប ស្ករ ១គោន ជូនដល់ក្រសួងមហាផ្ទៃ ដើម្បីយកទៅចែកបន្តដល់ជនក្រីក្រ។ ពិធីប្រគល់-ទទួលនេះ បានធ្វើឡើងនៅថ្ងៃទី២១ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ នៅអគ្គនាយកដ្ឋានអន្តោប្រវេសន៍ ក្រោមអធិបតីភាពលោកស្រី ជូ ប៊ុនអេង រដ្ឋលេខាធិការក្រសួងមហាផ្ទៃ។

លោកស្រី ជូ ប៊ុនអេង បានថ្លែងថា «មកទល់នឹងពេលនេះ យើងបានទទួលនូវអំណោយជាសៀវភៅអាហារ និងសម្ភារប្រើប្រាស់ផ្សេងៗពីបណ្តាអង្គការនានា ដែលក្នុងនោះរួមមានទាំងអង្គការសប្បុរសធម៌ ភ្លឹម រ៉ូតថារី សម្រាប់យកទៅចែកជូនដល់ពលករខ្មែរយើង ដែលមានជីវភាពខ្វះខាត ជាពិសេស បាត់បង់ការងារមកពីប្រទេសថៃ»។ លោកស្រីរដ្ឋលេខាធិការ បានថ្លែងបន្តថា កន្លងមកនេះ ក្រសួងបានយកនូវអំណោយទាំងអស់នេះ បែងចែកទៅតាមខេត្តគោលដៅត្រូវការ ដោយចុះទៅតាមសហគមន៍ ដើម្បីធ្វើការសំណេះសំណាលជាមួយប្រជាពលរដ្ឋមានជីវភាពខ្វះខាត ជាពិសេសជាមួយពលរដ្ឋ ដែលត្រលប់មកពីក្រៅប្រទេស។ លើសពីនោះ លោកស្រីបន្តថា «នៅសប្តាហ៍ក្រោយនេះ យើងនឹងចុះទៅតាមគោលដៅ គឺខេត្តកំពង់ឆ្នាំង និងបាត់ដំបង ហើយជាបន្តបន្ទាប់ នឹងចុះជួយពលរដ្ឋ ដែលចាញ់បោកមេឃ្យល់ទៅក្រៅប្រទេសដូចជា៖ ក្រចេះ កំពង់ធំ ត្បូងឃ្មុំ កំពង់ចាម បាត់ដំបង បន្ទាយមានជ័យ កំពង់ឆ្នាំង សៀមរាប និងបណ្តាខេត្តផ្សេងៗទៀត ដែលកំពុងជួបនូវការលំបាកខ្លាំងផងដែរ។

លោកស្រីបន្តថា «សម្រាប់ថវិកា ក៏ដូចជាសម្ភារនានា ដែលអង្គការមនុស្សធម៌ឧបត្ថម្ភករនេះ យើងក៏មាន កញ្ចប់ថវិកាពី រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជាយើងផងដែរ សម្រាប់ជួយសម្រាលការលំបាក ទៅដល់គ្រួសារងាយរងគ្រោះ និង រងគ្រោះបំផុត ក្នុងស្ថានភាពប្រឈមនឹងជំងឺកូវីដ១៩នេះ»។ ក្រៅពីចុះសំណេះសំណាល និងផ្តល់អំណោយដល់ ពលរដ្ឋខ្លះខាតនេះ យើងនឹងទៅស្វែងយល់ និងផ្តល់ដំណោះស្រាយ ដល់ពលរដ្ឋយើងដែលងាយទទួលរងនូវហានិ ភ័យផ្សេងៗ ជាពិសេស ការចង់ត្រលប់ទៅធ្វើការនៅប្រទេសថៃវិញ ទាំងថៃមិនទាន់បើកច្រកនៅឡើយនេះ។ ក្នុងឱ កាសនោះ លោកស្រីរដ្ឋលេខាធិការក្រសួងមហាផ្ទៃ បានអំពាវនាវដល់ប្រជាពលរដ្ឋទាំងអស់ ដែលមានបំណងទៅ ធ្វើការនៅប្រទេស សូមផ្អាកសិន វាមិនមែនជាដំណាក់កាលល្អនោះទេ ដោយសារតែលើបណ្តាប្រទេសទាំងនោះ កំពុងតែបន្តរាតត្បាតកាន់តែច្រើន នៃជំងឺកូវីដ១៩។ ជាមួយគ្នានោះដែរ លោកស្រី រដ្ឋលេខាធិការក្រសួងមហាផ្ទៃ ក៏ បានថ្លែងអំណរគុណដល់ក្រុមហ៊ុន និងអង្គការមនុស្សធម៌នានា ជាពិសេស ក្លឹបរ៉ូតថាវី ដែលតែងតែចូលរួមយ៉ាង សកម្ម ក្នុងការចូលរួមជាមួយរាជរដ្ឋាភិបាល កាត់បន្ថយភាពក្រីក្រនៅកម្ពុជា និងប្រយុទ្ធនឹងជំងឺកូវីដ១៩។

សូមជម្រាបផងដែរ នេះមិនមែនជាលើកទីមួយនោះទេ ដែលក្រុមការងារ «ក្លឹបរ៉ូតថាវី» បាននាំយកសម្ភារ និងស្បៀងអាហារនានា ចែកជូនដល់ពលរដ្ឋងាយរងគ្រោះ និងរងគ្រោះបំផុតនៅកម្ពុជា។ កន្លងមក ក៏បាននាំយក នូវសម្ភារបរិក្ខារពេទ្យ សម្រាប់ប្រើប្រាស់ប្រយុទ្ធនឹងជំងឺកូវីដ១៩ នៅតាមបណ្តាគ្រូពេទ្យជួរមុខនៃមន្ទីរពេទ្យធំៗ ដូច ជាមន្ទីរពេទ្យមិត្តភាពខ្មែរ-សូវៀតជាដើម និងតាមមន្ទីរពេទ្យបង្អែកខេត្ត។ «ក្លឹបរ៉ូតថាវី» ជាអង្គការអន្តរជាតិមួយកើត ចេញពីបណ្តុំសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុនអាជីវកម្មនានា ដែលមានអាយុកាលប្រមាណជា១០០ឆ្នាំមកហើយ មានបេសកកម្មធ្វើ សកម្មភាពមនុស្សធម៌ជួយដល់សង្គមលើវិស័យអប់រំ, មន្ទីរពេទ្យ, ការគាំពារទារក និងមាតា, ទឹកស្អាត, សហគមន៍ ក្រីក្រ និងក្មេងកំព្រាទុរគុណ។ សម្រាប់ «រ៉ូតថាវីក្លឹបភ្នំពេញចតុមុខ, រ៉ូតថាវីក្លឹបភ្នំពេញខេត្តប៉ៃលិន និងរ៉ូតថាវីក្លឹបភ្នំពេញ សេនត្រល» ជាសាខានៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា ក៏បាននិងកំពុងធ្វើសកម្មភាពមនុស្សធម៌ យ៉ាងសកម្មផងដែរ ដើម្បីរួម ចំណែកជួយដល់សង្គម។

ប៉ូលីសថៃចាប់ពលករខ្មែរ១២នាក់ដែលលួចឆ្លងដែនខុសច្បាប់ចូលទៅធ្វើការនៅប្រទេសថៃ

<https://www.rfa.org/khmer/> ដោយ អាស៊ីសេរី 2020-05-22

អាជ្ញាធរថៃចាប់ខ្លួនពលករខ្មែរចំនួន ១២នាក់ លួចឆ្លងដែនទៅរកការងារនៅប្រទេសថៃ ដោយខុសច្បាប់ កាលពីវេលាទៀបក្តី ថ្ងៃទី២១ ឧសភា។ មន្ត្រីសង្គមស៊ីវិលយល់ថា ពលករខ្មែរឆ្លងដែនទៅប្រទេសថៃអំឡុងពេលនេះ ប្រថុយនឹងគ្រោះថ្នាក់ច្រើនជាងពេលមុនៗ។

ប៉ូលីសអន្តោប្រវេសន៍ថៃចាប់ពលករខ្មែរចំនួន ១២នាក់ នៅស្រុកតាជាក់យ៉ា (Taphaya) ខេត្តស្រះកែវ (Srakao) ជាប់ព្រំដែនខេត្តបន្ទាយមានជ័យ កាលពីម៉ោង ៥ព្រឹក ថ្ងៃទី២១ ឧសភា។ កាសែតថៃ ចុះផ្សាយនៅថ្ងៃទី ២២ឧសភាថា ពលករខ្មែរដែលប៉ូលីសថៃចាប់ខ្លួននោះមានស្រី៧នាក់ និងប្រុស៥នាក់ មានអាយុចន្លោះពី២០ ឆ្នាំទៅ៣៤ឆ្នាំ និងមានស្រុកកំណើតនៅខេត្តឧត្តរមានជ័យ ៤នាក់ និង ៨នាក់មកពីខេត្តបន្ទាយមានជ័យ។ ប្រភព ដដែលបន្ថែមថា ពលករខ្មែរទាំងនោះឆ្លងដែនចូលប្រទេសថៃ តាមរយៈមេឃ្យល់ជនជាតិខ្មែរ ដើម្បីទៅស្វែងរក ការងារធ្វើនៅទីក្រុងបាងកក (Bangkok) និងនៅខេត្តរ៉ាក់យ៉ុង (Rayong) ។

កាលពីថ្ងៃទី២០ ឧសភា កន្លងទៅ ប៉ូលីសថៃក៏បានចាប់ខ្លួនពលករខ្មែរចំនួន ១២នាក់ដែរ នៅពេលដែល ពួកគេឆ្លងដែនខុសច្បាប់នៅស្រុកវ៉ាំងណាំយ៉េន (Vangnamyan) ខេត្តស្រះកែវ ហើយអាជ្ញាធរថៃបានបញ្ជូនពួក គេទៅដោះស្រាយតាមច្បាប់។

ទាក់ទងនឹងបញ្ហានេះប្រធានទំនាក់ទំនងព្រំដែនកម្ពុជា-ថៃ លោក ពេជ្រ វណ្ណា ប្រាប់អាស៊ីសេរីថា ចាប់តាំងពីភាគក្បាច់ជំងឺកូវីដ១៩ មកមានពលករខ្មែរជាង២០០នាក់ហើយ ត្រូវបានអាជ្ញាធរថៃចាប់ខ្លួននៅខេត្តស្រះកែវ ដោយសារពួកគេឆ្លងដែនចូលប្រទេសថៃ ដោយខុសច្បាប់។ ទោះជាយ៉ាងណាលោកថា ពលករខ្មែរទាំងនោះត្រូវបានអាជ្ញាធរថៃបញ្ជូនត្រឡប់ទៅស្រុកកំណើតវិញអស់ហើយ។ ចំណែកពលករខ្មែរចំនួន ១២នាក់ដែលទើបចាប់ខ្លួននោះលោកថា អាជ្ញាធរថៃក៏បានបញ្ជូនមកកម្ពុជាវិញដែរ នៅរសៀលថ្ងៃទី២១ ឧសភាដែលនោះ៖ «បាទ ! ឥឡូវនេះរដ្ឋាភិបាលឱ្យទប់ស្កាត់កុំឱ្យមានការលួចចូល ឬចាញ់បោកមេខ្យល់ចូលទៅតាមច្រករបៀង នាំគេធ្វើបានគេចាប់គេអីបញ្ជូនមកវិញដែរ។ អីចឹងរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជាមានផែនការក៏ដូចជាមានបទបញ្ជាឱ្យកម្លាំងតាមព្រំដែនហ្នឹងឱ្យទប់ស្កាត់»។ លោកបន្ថែមថា រដ្ឋាភិបាលថៃអាចបន្តបិទច្រកទ្វារព្រំដែនរហូតដល់ដើមខែកក្កដា ខាងមុខប្រសិនបើស្ថានភាពជំងឺកូវីដ១៩ មិនបានធូរស្រាល។

ពលករខ្មែរម្នាក់នៅខេត្តកំពង់ធំ លោក ជា ខន ថ្លែងថា លោកត្រឡប់ទៅដល់ផ្ទះបានជាង ១ខែហើយ ដោយមិនទាន់ហ៊ានវិលទៅប្រទេសថៃវិញនៅឡើយទេ ព្រោះខ្លាចអាជ្ញាធរថៃចាប់ដាក់គុក។ លោកបញ្ជាក់ថា នៅក្នុងភូមិរបស់លោក មានពលករខ្មែរ ២នាក់ត្រូវបានប៉ូលិសថៃចាប់ខ្លួនកាលពីសប្តាហ៍កន្លងទៅនេះ ដោយសារតែពួកគេឆ្លងដែនទៅប្រទេសថៃខុសច្បាប់ ក៏ប៉ុន្តែក្រោយមកអាជ្ញាធរថៃបានបញ្ជូនពួកគេត្រឡប់មកកម្ពុជាវិញ៖ «ខ្ញុំចាំមើលគេបើកច្រកខ្ញុំសម្រេចទៅមែនទែនហើយ ព្រោះពេលគេបិទច្រកចេះខ្លាចគេចាប់ដាក់គុកដូចអ្នកធ្លាប់ទៅមុនខ្ញុំ។ បើគេបិទច្រកអីចឹងខ្ញុំសម្រេចចិត្តថា នៅផ្ទះមួយរយៈសិននៅជុំប្រពន្ធជុំកូនចាំមើលពេលណា គេបើកច្រកយើងអាចចូលទៅវិញបាន។ បើអត់ហូបមានហូបយ៉ាងណានាំគ្នាតោះ (ហូប) អំបិលរកខ្យងក្តាមខ្លះទៅ»។

មន្ត្រីសម្របសម្រួលសមាគមការពារសិទ្ធិមនុស្សអាដហុក (Adhoc) ខេត្តបន្ទាយមានជ័យលោក ស៊ី ច័ន្ទគាយល់ថា មូលហេតុដែលពលរដ្ឋឆ្លងដែនទៅប្រទេសថៃនេះ ដោយសារពួកគាត់មានជីវភាពខ្វះខាត និងគ្មានការងារធ្វើនៅក្នុងស្រុក។ លោកបញ្ជាក់ថា ការលួចឆ្លងដែនទៅប្រទេសថៃ នៅពេលនេះប្រចុយនឹងគ្រោះថ្នាក់ដល់អាយុជីវិតក្នុងពេលធ្វើដំណើរតាមផ្លូវ ហើយប្រឈមនឹងទាហានថៃចាប់ដាក់គុកពីព្រោះរដ្ឋាភិបាលថៃបានដាក់ប្រទេសក្នុងគ្រោះអាសន្ន៖ «មនុស្សដែលអត់ស៊ីអត់ចុកលំបាកហើយ គ្នាប្រចុយនេះគឺជាជំងឺរបស់រដ្ឋាភិបាលដែលនាំឱ្យពលរដ្ឋទាំងអស់គ្នានោះគាត់ឈឺ។ អីចឹងគាត់ឈឺដើម្បីឱ្យគាត់ជាលុះត្រាតែឱ្យគាត់មានស៊ីមានចុក មានបានគ្រប់គ្រាន់ទៅរស់នៅដោយស្រួលគឺគាត់មិនមានពលរដ្ឋទៅធ្វើចំណាកស្រុកទៀតហើយ»។

រដ្ឋាភិបាលថៃបានដាក់ប្រទេសក្នុងគ្រោះអាសន្ន ដោយហាមឃាត់ពលរដ្ឋធ្វើដំណើរចាប់ពីម៉ោង១១យប់ដល់ម៉ោង ៤ ទៀបភ្លឺ ហើយប្រសិនបើជនណាឈ្លើសនឹងបម្រាមនេះ មានទោសជាប់គុក ២ឆ្នាំ និងពិន័យជាប្រាក់ចំនួន ៤ម៉ឺនបាត ឬប្រហែល១.៣០០ដុល្លារអាមេរិក។ ជាមួយគ្នានេះស្ថានទូតខ្មែរប្រចាំទីក្រុងបាងកកក៏បានចេញសេចក្តីប្រកាសជាបន្តបន្ទាប់អំពីការនាំឱ្យពលរដ្ឋខ្មែរ ដែលស្នាក់នៅប្រទេសថៃឱ្យសហការជាមួយរដ្ឋាភិបាលថៃឱ្យបានខ្ជាប់ខ្ជួនដើម្បីការពារជំងឺកូវីដ-១៩។

ចាប់ពីថ្ងៃទី១០ ខែមីនា មកដល់ថ្ងៃទី២២ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០នេះ អាជ្ញាធរខេត្តសៀមរាបបាន ទទួលប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរ ចូលតាមប្រកដូង ខេត្តបាត់ដំបង, តាមប្រកប៉ោយប៉ែត ខេត្តបន្ទាយមានជ័យ និងប្រកអូរស្មាច់ ខេត្តឧត្តរមានជ័យមានចំនួន ១៣,០២១នាក់ហើយ

<https://www.facebook.com/tvkchannel7/> 22-05-2020

ក្រុមការងារទទួល និងដឹកជញ្ជូនប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរ ដែលបានវិលត្រឡប់មកពីប្រទេសថៃរបស់អាជ្ញាធរខេត្តសៀមរាប នៅថ្ងៃសុក្រ ទី២២ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០នេះ នៅតែទៅបន្តរង់ចាំទទួលប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរ ដែលវិលត្រឡប់មកពីប្រទេសថៃ

ឡប់មកពីប្រទេសថៃដដែល។ នៅថ្ងៃនេះទទួលបានចំនួនសរុប ២៦នាក់ ស្រីចំនួន ៩នាក់ ដែលចូលមកតាមច្រក ដូង ខេត្តបាត់ដំបង តាមច្រកប៉ាយប៉ែត ខេត្តបន្ទាយមានជ័យ និងច្រកអូរស្មាច់ ខេត្តឧត្តរមានជ័យ ។

សូមបញ្ជាក់ថា៖ បើគិតចាប់ពីថ្ងៃទី១០ ខែមីនា មកដល់ថ្ងៃទី២២ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០នេះ តួលេខសរុប ដែលបានទទួលប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរ ចូលតាមច្រកទាំងបីខាងលើមានចំនួន ១៣,០២១នាក់ ស្រីចំនួន ៥,៦៤៧នាក់ ក្នុងនោះបានពិនិត្យសុខភាពបឋមបានចំនួន១៣,០២១នាក់ ស្រី ៥,៦៤៧នាក់ គឺពិនិត្យសុខភាពបានទាំងអស់ ។ ប្រភព៖ របាយការណ៍រដ្ឋបាលខេត្តសៀមរាប។ កែសម្រួលដោយ លីវ សុខុន

ពលរដ្ឋខ្មែរ ដែលបន្តវិលចូលប្រទេសវិញ តាមច្រកទ្វារព្រំដែនអន្តរជាតិអូរស្មាច់ ខេត្តឧត្តរមានជ័យ មានចំនួន ១៧នាក់

<https://www.facebook.com/GDIOfficial> 24-05-2020

នៅថ្ងៃទី២៤ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ វេលាម៉ោង ១៥និង០០នាទី ភាគីថៃនៅតែបន្តបិទច្រកទ្វារព្រំដែនអន្តរ ជាតិ ឆង ចម ខេត្តសុរិន្ទ ទល់មុខច្រកទ្វារព្រំដែនអន្តរជាតិអូរស្មាច់ ខេត្តឧត្តរមានជ័យ ជាបណ្តោះអាសន្ន មិន អនុញ្ញាតឲ្យអ្នកដំណើរ គ្រប់សញ្ជាតិចេញ-ចូល ឆ្លងកាត់ ដើម្បីបង្ការ និងទប់ស្កាត់ការរាតត្បាតនៃជំងឺឆ្លងកូវីដ១៩។ ក្នុងការបិទច្រកនេះ ភាគីថៃបានលើកលែង ទំនិញដែលទទួលបានការអនុញ្ញាត និងអ្នកបើកបររថយន្តដឹកទំនិញ ដែលទទួលបានការអនុញ្ញាត ព្រមទាំងបានការឆ្លងកាត់ត្រួតពិនិត្យ ដោយសមត្ថកិច្ចទាំងភាគី កម្ពុជា-ថៃ បានត្រឹម ត្រូវ និងពលរដ្ឋខ្មែរ ឬពលរដ្ឋថៃ ដែលត្រូវវិលត្រឡប់ចូលប្រទេសរៀងៗខ្លួន។ ចំណែកឯពលរដ្ឋខ្មែរ ដែលបន្តវិល ចូលប្រទេសវិញ តាមច្រកទ្វារព្រំដែនអន្តរជាតិអូរស្មាច់ ខេត្តឧត្តរមានជ័យ មានចំនួន ១៧នាក់ ស្រី ០៥នាក់។

ប៉ុស្តិ៍នគរបាលច្រកទ្វារព្រំដែនអន្តរជាតិភ្នំដី ធ្វើការឃាត់បានពលរដ្ឋខ្មែរចំនួន ០២នាក់ ដែល បម្រុងធ្វើការឆ្លងដែនខុសច្បាប់

<https://www.facebook.com/GDIOfficial> 24-05-2020

ប៉ុស្តិ៍នគរបាលច្រកទ្វារព្រំដែនអន្តរជាតិភ្នំដី នាវេលាម៉ោង ១០និង៣០នាទី ថ្ងៃទី២៤ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ ធ្វើការឃាត់បានពលរដ្ឋខ្មែរចំនួន ០២នាក់ ដែលបម្រុងធ្វើការឆ្លងដែនខុសច្បាប់ ទៅធ្វើការនៅប្រទេសថៃ តាម ចំណុចអូរច្រករបៀង (ស្ថាបស្តាំ) របស់ប៉ុស្តិ៍។ ក្រោយពីទទួលបានបទបញ្ជារបស់ លោកឧត្តមសេនីយ៍ឯក យូរ សារុំ ប្រធាននាយកដ្ឋានច្រកទ្វារទី១ កម្លាំងនគរបាលប៉ុស្តិ៍ បានប្រគល់ជនទាំងពីរនាក់ខាងលើ ដែលក្នុងនោះ មានមួយ នាក់ ជាមេខ្យល់នាំធ្វើការឆ្លងដែន និងមួយនាក់ទៀត ជាពលករខ្មែរ ជូនទៅកម្លាំងសមត្ថកិច្ច របស់អធិការដ្ឋាន នគរបាលស្រុកសំពៅលូន ខេត្តបាត់ដំបង ដើម្បីចាត់ចែងអនុវត្តតាមនីតិវិធីបន្ត។

ពលរដ្ឋខ្មែរ ដែលបន្តវិលចូលប្រទេសវិញ តាមច្រកទ្វារព្រំដែនអន្តរជាតិអូរស្មាច់ ខេត្តឧត្តរមានជ័យ មានចំនួន ១៩នាក់

<https://www.facebook.com/GDIOfficial> 24-05-2020

នៅថ្ងៃទី២៣ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ វេលាម៉ោង ១៥និង០០នាទី ភាគីថៃនៅតែបន្តបិទច្រកទ្វារព្រំដែនអន្តរ ជាតិ ឆង ចម ខេត្តសុរិន្ទ ទល់មុខច្រកទ្វារព្រំដែនអន្តរជាតិអូរស្មាច់ ខេត្តឧត្តរមានជ័យ ជាបណ្តោះអាសន្ន មិន អនុញ្ញាតឲ្យអ្នកដំណើរ គ្រប់សញ្ជាតិចេញ-ចូល ឆ្លងកាត់ ដើម្បីបង្ការ និងទប់ស្កាត់ការរាតត្បាតនៃជំងឺឆ្លងកូវីដ១៩។

ក្នុងការបិទច្រកនេះ ភាគីថៃបានលើកលែង ទំនិញដែលទទួលបានការអនុញ្ញាត និងអ្នកបើកបររថយន្តដឹកទំនិញ ដែលទទួលបានការអនុញ្ញាត ព្រមទាំងបានការឆ្លងកាត់ត្រួតពិនិត្យ ដោយសមត្ថកិច្ចទាំងភាគី កម្ពុជា-ថៃ បានត្រឹមត្រូវ និងពលរដ្ឋខ្មែរ ឬពលរដ្ឋថៃ ដែលត្រូវវិលត្រឡប់ចូលប្រទេសរៀងៗខ្លួន។ ចំណែកឯពលរដ្ឋខ្មែរ ដែលបន្តវិលចូលប្រទេសវិញ តាមច្រកទ្វារព្រំដែនអន្តរជាតិអូរស្មាច់ ខេត្តឧត្តរមានជ័យ មានចំនួន ១៩នាក់ ស្រី ០៨នាក់។

ប៉ុស្តិ៍នគរបាលច្រកទ្វារព្រំដែនអន្តរជាតិភ្នំដី នាវេលាម៉ោង ១០និង០០នាទី ថ្ងៃទី២៣ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ ធ្វើការឃាត់បានពលរដ្ឋខ្មែរចំនួន ០៥នាក់

<https://www.facebook.com/GDIOfficial> 23-05-2020

ប៉ុស្តិ៍នគរបាលច្រកទ្វារព្រំដែនអន្តរជាតិភ្នំដី នាវេលាម៉ោង ១០និង០០នាទី ថ្ងៃទី២៣ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ ធ្វើការឃាត់បានពលរដ្ឋខ្មែរចំនួន ០៥នាក់ ដែលបម្រុងធ្វើការឆ្លងដែនខុសច្បាប់ ទៅប្រទេសថៃ នៅចំណុចអូរច្រក របៀង (ស្លាបស្តាំ) ខេត្តបាត់ដំបង។ ក្រោយពីទទួលបានបទបញ្ជារបស់ លោកឧត្តមសេនីយ៍ឯក យូរ សារុំ ប្រធាន នាយកដ្ឋានច្រកទ្វារទី១ កម្លាំងនគរបាលប៉ុស្តិ៍ បានធ្វើការអប់រំពន្យល់ណែនាំដល់ពួកគាត់ និងអនុញ្ញាតឲ្យត្រឡប់ ទៅលំនៅដ្ឋានរៀងៗខ្លួន។

ពលរដ្ឋខ្មែរ ដែលបន្តវិលចូលប្រទេសវិញ តាមច្រកទ្វារព្រំដែនអន្តរជាតិអូរស្មាច់ ខេត្តឧត្តរមានជ័យ មានចំនួន ១៩នាក់

<https://www.facebook.com/GDIOfficial> 22-05-2020

នៅថ្ងៃទី២២ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ វេលាម៉ោង ១៥និង០០នាទី ភាគីថៃនៅតែបន្តបិទច្រកទ្វារព្រំដែនអន្តរ ជាតិ ឆង ចម ខេត្តសុរិន្ទ ទល់មុខច្រកទ្វារព្រំដែនអន្តរជាតិអូរស្មាច់ ខេត្តឧត្តរមានជ័យ ជាបណ្តោះអាសន្ន មិន អនុញ្ញាតឲ្យអ្នកដំណើរ គ្រប់សញ្ជាតិចេញ-ចូល ឆ្លងកាត់ ដើម្បីបង្ការ និងទប់ស្កាត់ការរាតត្បាតនៃជំងឺឆ្លងកូវីដ១៩។ ក្នុងការបិទច្រកនេះ ភាគីថៃបានលើកលែង ទំនិញដែលទទួលបានការអនុញ្ញាត និងអ្នកបើកបររថយន្តដឹកទំនិញ ដែលទទួលបានការអនុញ្ញាត ព្រមទាំងបានការឆ្លងកាត់ត្រួតពិនិត្យ ដោយសមត្ថកិច្ចទាំងភាគី កម្ពុជា-ថៃ បានត្រឹមត្រូវ និងពលរដ្ឋខ្មែរ ឬពលរដ្ឋថៃ ដែលត្រូវវិលត្រឡប់ចូលប្រទេសរៀងៗខ្លួន។ ចំណែកឯពលរដ្ឋខ្មែរ ដែលបន្តវិលចូលប្រទេសវិញ តាមច្រកទ្វារព្រំដែនអន្តរជាតិអូរស្មាច់ ខេត្តឧត្តរមានជ័យ មានចំនួន ១៩នាក់ ស្រី ១២នាក់។

ក្រុមការងារស្ថានទូតកម្ពុជាប្រចាំប្រទេសថៃបន្តផ្តល់អំណោយជូនបងប្អូនពលករខ្មែររស់នៅ និងធ្វើការនៅក្នុងប្រទេសថៃ

<https://www.facebook.com/tvkchannel7/> 23-05-2020

ក្រុមការងារស្ថានទូតកម្ពុជាប្រចាំប្រទេសថៃ ដឹកនាំ ដោយឯកឧត្តម អ៊ុក សោភ័ណ ឯកអគ្គរាជទូតកម្ពុជា ប្រចាំប្រទេសថៃបានបន្តផ្តល់អំណោយជូនបងប្អូនពលករខ្មែររស់នៅ និងធ្វើការនៅក្នុងប្រទេសថៃ ស្របពេលដែលរដ្ឋាភិបាលថៃកំពុងបន្តវិវត្តន៍ការហាមប្រាមមិនឲ្យធ្វើដំណើរ។ ឯកឧត្តម អ៊ុក សោភ័ណ ឯកអគ្គរាជទូតកម្ពុជា ប្រចាំប្រទេសថៃ បានបញ្ជាក់ថា៖មុនសម្រេចចិត្តផ្លាស់កន្លែងការងារក្នុងសម័យកូវីដ១៩ ដើម្បីគោលដៅសេដ្ឋកិច្ច និងជីវភាពប្រចាំថ្ងៃ សូមបងប្អូនពលរដ្ឋខ្មែរនៅថៃពិចារណាឲ្យបានល្អិតល្អន់:

- ១-គួរសួររូបទពិសោធន៍អ្នកដែលបានផ្លាស់ប្តូរមុន មានអ្វីប្រឈមទេ ?

២-គួរក្រឡេកមើលការធ្វើដំណើរចេញ-ចូល មិនថាឆ្លងខេត្តឬឆ្លងប្រទេសទេ ត្រូវបាននិងកំពុងរឹតបន្តឹង ដើម្បីការពារអាយុជីវិតបងប្អូនចំពោះមុខ។

៣-គួរបញ្ចេញយោបល់លើបណ្តាញសង្គម ជាប្រយោជន៍ដល់គ្រួសារ និងសង្គម ដើម្បីប្រយុទ្ធប្រឆាំងនឹងកូវីដ១៩នេះ និងជៀសវាងចែករំលែកព័ត៌មានក្លែងក្លាយ និងភាសាញ្ញៀង។

ក្រុមការងារស្ថានទូតបាន និងកំពុងបន្តជួយបងប្អូនឲ្យអស់ពីសម្ភារ និងតាមលទ្ធភាពដែលមាន។
ប្រកព្រះឯកឧត្តម អ៊ុក សោភ័ណ

ថ្ងៃទី២៦ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០

យោងតាមការបំភ្លឺពី លោក យ៉ង សម្បត្តិ នាយប៉ុស្តិ៍ ការពារព្រំដែនគោកលេខ ៨១៩ ច្រកស្វាយចេក (ហៅចាន់គីរី) បានអោយដឹងតាមទូរស័ព្ទនៅរសៀលនេះថា៖ ពុំមានការបើកច្រកអោយពលរដ្ឋចូលទៅទិញទំនិញនៅទឹកដីថៃនោះទេ

<https://www.facebook.com/nekmeasnews/> ថ្ងៃទី២៦ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ ជីវ័ន្ត គេហទំព័រនាគមាស

(ស្រុកកំរៀង)៖ នៅរសៀលថ្ងៃទី២៥ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០នេះ យោងតាមការបំភ្លឺពី លោក យ៉ង សម្បត្តិ នាយប៉ុស្តិ៍ ការពារព្រំដែនគោក លេខ៨១៩ ច្រកស្វាយចេក(ហៅចាន់គីរី) ស្ថិតក្នុងភូមិឃុំត្រាង ស្រុកកំរៀង ខេត្តបាត់ដំបង បានអោយដឹងតាមទូរស័ព្ទនៅរសៀលនេះថា៖ ច្រកខាងលើនោះ នៅជាប់ច្រកទ្វារអន្តរជាតិដូង ប្រមាណជា៣០០ម៉ែត្រ ហើយពុំមានការលួចបើកច្រកអោយពលរដ្ឋខ្មែរ ចូលទៅទិញទំនិញនៅទឹកដីថៃនោះទេ ដែលច្រករបៀងស្វាយចេក (ហៅចាន់គីរី)នេះ មានលោកវរសេនីយ៍ឯក ម៉ុង ស៊ី ដែលជាមេបញ្ជាការនគរបាលវរសេនាតូចកងការពារព្រំដែនគោកលេខ ៨១៩ លោកបានដាក់បទបញ្ជារឹតបន្តឹងអោយបិទច្រករបៀង អស់រយៈពេល១ខែជាងមកហើយដែរ ដោយយោងតាមគោលការណ៍របស់រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា ដែលមាន (សម្តេចតេជោ) និងជាប្រសាសន៍ដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់ របស់សម្តេចក្រឡាហោម អោយបិទច្រករបៀងនៅតាមបន្ទាត់ព្រំដែនកម្ពុជា-ថៃ ដើម្បីរួមគ្នាទប់ស្កាត់ការរីករាលដាលជំងឺរីសកូវីដ-១៩ ដែលកំពុងនឹងរាតត្បាតជាសកលទូទាំងពិភពលោក។

លោក យ៉ង សម្បត្តិ នាយប៉ុស្តិ៍ ច្រកស្វាយចេក(ហៅចាន់គីរី)បានបញ្ជាក់អោយដឹងតាមទូរស័ព្ទថា៖ ដូចដែលឃើញប្រជាពលរដ្ឋ នឹងបងប្អូនមិត្តអ្នកសារព័ត៌មានក្នុងស្រុក បានឃើញរូបភាព និងធ្វើការចុះផ្សាយកាលពីថ្ងៃទី២៤ មិថុនាមិញនេះ មិនមែនជា ពលរដ្ឋខ្មែរ នាំគ្នាចូលទៅខាងដីថៃទេ ដូចអ្វីដែលមើលឃើញនោះ នោះគឺជាពលរដ្ឋរស់នៅក្នុងមូលដ្ឋានភូមិឃុំ ធ្វើដំណើរចេញចូលទៅវិញទៅមកជាធម្មតាតែប៉ុណ្ណោះ។ អាស្រ័យហេតុនេះ ខ្ញុំបាទអនុសេនីយ៍ឯក យ៉ង សម្បត្តិ នាយប៉ុស្តិ៍ ការពារព្រំដែនគោកលេខ៨១៩ ប្រចាំច្រកស្វាយចេក (ហៅចាន់គីរី) ស្ថិតក្នុងភូមិឃុំត្រាង ស្រុកកំរៀង ខេត្តបាត់ដំបង សូមធ្វើការបកស្រាយ និង បដិសេធ ច្រានចោលទាំងស្រុង ចំពោះស្ថាប័ន សារព័ត៌មានក្នុងស្រុកមួយចំនួន ដែលបានធ្វើការចុះផ្សាយថ្មីៗនេះថា៖ ច្រកស្វាយចេក(ហៅចាន់គីរី) ស្ថិតក្នុងស្រុកកំរៀង ហ៊ានលួចបើកច្រករបៀងខ្លួន អោយពលរដ្ឋខ្មែរ សម្រុកចូលទៅទិញទំនិញខាងទឹកដីថៃ ភ្នកទឹកភ្នកដី នោះ វាមិនមែនជាការពិតដូចនោះទេ នេះជាការកំណាច្រឡំ។

បន្ទាប់ពីមានការបកស្រាយ លោកអនុសេនីយ៍ឯក យ៉ង សម្បត្តិ សូមផ្ញើសារនេះ និងសូមគោរពជូនដល់ថ្នាក់ដឹកនាំគ្រប់ជាន់ថ្នាក់រាជធានីខេត្ត នឹងសូមស្នើអោយបងប្អូនសារព័ត៌មានក្នុងស្រុក សូមមេត្តាកុំមានការយល់ច្រឡំបន្តទៀតអី។ លោកអនុសេនីយ៍ឯក យ៉ង សម្បត្តិ នាយប៉ុស្តិ៍ ច្រកស្វាយចេក(ហៅចាន់គីរី)បានបកស្រាយអោយសារព័ត៌មាន(គេហទំព័រ នាគមាស)នៅរសៀលដ៏ដែលថា៖ ច្រកចាន់គីរី ដែលលោកគ្រប់គ្រង មិនមែនមានតែមន្ត្រីនគរបាលការពារព្រំដែនលេខ ៨១៩ នោះទេ គឺមានមន្ត្រីគ្រប់ស្ថាប័ន រួម និងមន្ត្រីចត្តាឡីស័កកម្ពុជា សហការគ្នា

ឈរជើងនៅទីនោះ ដើម្បីរង់ចាំទទួលពលករចំណាកស្រុកវិលត្រលប់មកស្រុកកំណើតវិញ និងធ្វើការត្រួតពិនិត្យ យ៉ាងល្អិតល្អន់ ដើម្បីបង្ការទប់ស្កាត់ជំងឺវីរុសកូរ៉ូណា-១៩ ខាចឆ្លង ចម្លងជំងឺទៅចូលសហគមន៍បន្តទៀត។

ហត្ថខ្លួនជនបរទេសម្នាក់ ករណីទិញពេស្យាបារកុមារ

<http://kampucheathmey.com/> 25/5/2020 8:15 Pm

សៀមរាប ៖ កម្លាំងនគរបាលការិយាល័យប្រឆាំងការជួញដូរមនុស្ស និងការពារអនីតិជននៃស្នងការដ្ឋាន ខេត្តសៀមរាប បានចាប់យក ខ្លួនជនបរទេសម្នាក់ ករណីទិញពេស្យាបារកុមារ។

លោកវរសេនីយ៍ឯក ជា ហេង នាយការិយាល័យនគរបាលប្រឆាំងការជួញដូរមនុស្ស និងការពារអនីតិជន ខេត្តសៀមរាប បានឲ្យដឹងថា ការចាប់ខ្លួនជនខាងលើបានធ្វើឡើង កាលពីម៉ោង៩ និង ៣០នាទីយប់ ថ្ងៃទី២៤ ខែ ឧសភា ឆ្នាំ២០២០ នៅចំណុចបន្ទប់ជួលភូមិតារៀន សង្កាត់សាលាកំរើក ក្រុងសៀមរាប។ លោកបន្តថា ជន សង្ស័យមានឈ្មោះ TRILESSKY RAN អាយុ៤៣ឆ្នាំ ភេទប្រុសជនជាតិអ៊ីស្រាអែល កាន់លិខិតឆ្លងដែនថតចម្លង លេខ 23293412។ ជននេះ ធ្លាប់ជាប់ពន្ធនាគារនៅខេត្តស្វាយរៀងពីបទប្រើប្រាស់ដោយខុសច្បាប់នូវសារធាតុ ញៀនសាលក្រមលេខ 263 (គ) ចុះថ្ងៃទី៣១ខែតុលា ឆ្នាំ២០១៩។

លោកនាយការិយាល័យបន្តថា តាមសេចក្តីរាយការណ៍ ជនបរទេសម្នាក់នេះ កាលពីចុងខែមេសាឆ្នាំ ២០២០ បានដឹកម៉ូតូដើររកកុមារីនៅតាមភូមិសុំធ្វើជាកូនធម៌។ បន្ទាប់មកជនបរទេសនោះ បានចូលមកផ្ទះជួល របស់ឈ្មោះ យ៉ា ម៉ែសារី ហើយបានទាក់ទងកូនគាត់ម្នាក់ ឈ្មោះ លី ហ្វីហ្សាស់ ភេទស្រី អាយុ១១ឆ្នាំ។ លោក បន្ថែមថា ក្រោយពេល ធ្វើការជាមួយជនរងគ្រោះភ្លាម ឈ្មោះ លី ហ្វីហ្សាស់ និងម្តាយបានឆ្លើយថា ជនបរទេសនេះ បានទៅដល់ផ្ទះរបស់គាត់នៅអំឡុងចុងខែ មេសា ឆ្នាំ ២០២០ចំនួន ២ដង ហើយបានចាប់កូនស្រីរបស់គាត់ឈ្មោះ លី ហ្វីហ្សាស់ ទៅដេកអោបក្នុងផ្ទះរបស់គាត់ ដោយដេកអោបចើបបីតមាត់ និងស្នាបអង្កែលប្រដាប់ភេទលេង ហើយកូនស្រីរបស់គាត់ខ្លាចក៏រត់ចេញ ជនបរទេសនោះក៏បានលួងលោមឲ្យប្រាក់ ៥ម៉ឺនរៀល។

ក្រោយមកជនបរទេសនោះបានទៅរកកូនស្រីគាត់ម្តង ទៀតតែគាត់មិនឲ្យចូលផ្ទះ។ លុះយប់ថ្ងៃទី ២៤ ខែ ឧសភា ឆ្នាំ២០២០នេះ ជននេះទៅម្តងទៀត ទើបគាត់រាយការណ៍ជូនប្រដាការពារភូមិឲ្យជួយតែម្តង។ ករណីនេះ មានជនរងគ្រោះ ៤នាក់ ហើយ ត្រូវបានអាណាព្យាបាលប្តឹង ទាំង៤នាក់។ លោកជា ហេង បញ្ជាក់ទៀតថា តាមការ សាកសួរជនសង្ស័យមិនសារភាពទេ ព្រមទាំងមានចរិតច្រងេងច្រងាងដាក់សមត្ថកិច្ចថែមទៀត។ ជននេះ ត្រូវយាត់ ខ្លួនតាមបញ្ជាលោក កើត វណ្ណារ៉េត ព្រះរាជ អាជ្ញាអមសាលាដំបូងខេត្តសៀមរាប។ ជនសង្ស័យ បានកសាងសំណុំ រឿងបញ្ជូនទៅតុលាការនៅថ្ងៃទី ២៥ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ ចាត់ការតាមនីតិវិធី។ កុសល

ប្រតិភូខេត្តសៀមរាប ចុះសួរសុខទុក្ខ និងរំលែកនាំពិនិច្ឆ័យការបង្ការ ការពារជំងឺកូរ៉ូណា-១៩ ជល់ ពលរដ្ឋដែលទើបវិលត្រឡប់ពីក្រៅប្រទេស

<https://grandnewsasia.com/> 25-05-2020

សៀមរាប៖ នៅថ្ងៃទី២៥ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ ប្រតិភូខេត្តសៀមរាបដឹកនាំដោយ លោក នាក់ ណេរ៉ុន អភិបាលរងខេត្ត សហការជាមួយអង្គការ IOM និងមន្ទីរ អង្គការពិភពលោក បានរៀបចំចែកអំណោយដល់ប្រជា ពលរដ្ឋដែលវិលត្រឡប់ពីក្រៅប្រទេស ហើយត្រូវបានដាក់នៅដាច់ដោយឡែករយៈពេល ១៤ ថ្ងៃ ដែលមានប្រជា ពលរដ្ឋសរុបចំនួន ២៣នាក់ ស្រី ៨នាក់នៅសាលាបឋមសិក្សាច្រនាង ភូមិច្រនៀង ឃុំស្នែងស្ពាន ស្រុកស្រីស្នំ ខេត្ត សៀមរាប។ លោក នាក់ ណេរ៉ុន អភិបាលរងខេត្តបានធ្វើការកោតសរសើរចំពោះបងប្អូនដែលចូលមកក្នុងប្រទេស

វិញនាពេលនេះដោយសហការជាមួយអាជ្ញាធរមូលដ្ឋាន ដើម្បីដាក់ខ្លួនដោយឡែករយៈពេល១៤ ក្នុងការបង្ការ ការពារជំងឺកូវីដ១៩កុំមានការឆ្លងទៅអ្នកដទៃ និងសហគមន៍។

ទន្ទឹមនឹងនេះ លោកអភិបាលរងខេត្តក៏បានផ្តាំធ្វើដល់បងប្អូនទាំងអស់ត្រូវតែសម្អាតអនាម័យ និងថែរក្សា សុខភាពរបស់ខ្លួនឱ្យស្របតាមការណែនាំរបស់ក្រសួងសុខាភិបាល ទោះបីស្ថានភាពប្រទេសយើងមានការថមថយ នូវជំងឺកូវីដក៏ដោយ យើងត្រូវតែបង្ការការ ទប់ស្កាត់កុំឱ្យរលកទី២កើតឡើងនៅក្នុងប្រទេសយើងទៀត។ ជាមួយគ្នា នេះ ប្រតិភូខេត្តក៏បាននាំយកអំណោយជាសម្ភារចំនួន ៤៥កញ្ចប់ រួមមាន ថ្នាំជុសធ្មេញ ប្រាស់ជុសធ្មេញ សាប៊ូលុច្យ សាប៊ូកក់សក់Clear សាប៊ូបោកខោអាវ Lix Lemon កន្ទួល មុង កួយ ខ្នើយ អាវយឺត ខោខ្លី កន្សែងពោះគោ និង ស្បែកជើងផ្លាត់ទាំង២៣នាក់ផងដែរ។

អង្គការការពារកុមារ មហាស៊ីនេមាតិកាប្រឆាំងការជួញដូរ ទៅលើអនីតិជន នៅតាមបារ

<https://www.cen.com.kh/archives/> May 25, 2020

ភ្នំពេញ៖ អង្គការការពារកុមារ (CPU) ក្នុងកិច្ចសហប្រតិបត្តិការ ជាមួយនគរបាលជាតិកម្ពុជា បានធ្វើការ ផ្សព្វផ្សាយ ដល់លើសពី៤០បារ និងកាហ្វេ នៅក្នុងរាជធានីភ្នំពេញ។ នេះបើតាមការផ្សាយព័ត៌មានលើហ្វេសប៊ុកផ្លូវ ការរបស់ អង្គការការពារកុមារនៅថ្ងៃទី២៥ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០នេះ។ CPU បានលើកឡើងថា គោលដៅនៃការ ផ្សព្វផ្សាយនេះ គឺដើម្បីរំលឹកម្ចាស់បារ អំពីច្បាប់នៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា ពាក់ព័ន្ធជាមួយនឹងការទទួលយក បុគ្គលិក ក្រោមអាយុនៅក្នុងបារ។ ប្រទេសកម្ពុជាមានច្បាប់តឹងរឹង ក្នុងការប្រឆាំងការជួញដូរអនីតិជន ហើយក្នុងគ្រាលំបាក ទៅលើសេដ្ឋកិច្ច បង្កដោយ COVID-19 យើងជឿជាក់ថា នេះជាពេលវេលាដ៏ល្អ ដើម្បីធ្វើការផ្សព្វផ្សាយនេះ និង រំលឹកអំពីទោស ដែលមានប្រសិនបើមានអំពើចុសច្បាប់កើតឡើង។ **នគរបាលជាតិកម្ពុជា និង CPU នឹងបន្តធ្វើការ ត្រួតពិនិត្យនៅតាមបារ ដើម្បីធ្វើឱ្យប្រាកដថា មិនឱ្យមានការជួញដូរ ទៅលើអនីតិជន អាចកើតឡើងបាន។** គ្រប់បារ ដែលយើងបានធ្វើទស្សនកិច្ច បានគាំទ្រដល់គោលការណ៍របស់យើង និងមិនមានប្រព្រឹត្តិអំពើខុសច្បាប់ឡើយ។

ដោយ៖ កូឡាប

ពលរដ្ឋខ្មែរ ដែលបន្តវិលចូលប្រទេសវិញ តាមប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិអូស្ត្រាលី ខេត្តឧត្តរមាន ជ័យ មានចំនួន ៣១នាក់

<https://www.facebook.com/GDIOfficial> 25-05-2020

នៅថ្ងៃទី២៥ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ វេលាម៉ោង ១៥និង០០នាទី ភាគីថៃនៅតែបន្តបិទប្រកាសព្រំដែនអន្តរ ជាតិ ឆង ចម ខេត្តសុរិន្ទ ទល់មុខប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិអូស្ត្រាលី ខេត្តឧត្តរមានជ័យ ជាបណ្តោះអាសន្ន មិន អនុញ្ញាតឱ្យអ្នកដំណើរ គ្រប់សញ្ជាតិចេញ-ចូល ឆ្លងកាត់ ដើម្បីបង្ការ និងទប់ស្កាត់ការរាតត្បាតនៃជំងឺឆ្លងកូវីដ១៩។ ក្នុងការបិទប្រកាសនេះ ភាគីថៃបានលើកលែង ទំនិញដែលទទួលបានការអនុញ្ញាត និងអ្នកបើកបររថយន្តដឹកទំនិញ ដែលទទួលបានការអនុញ្ញាត ព្រមទាំងបានការឆ្លងកាត់ត្រួតពិនិត្យ ដោយសមត្ថកិច្ចទាំងភាគី កម្ពុជា-ថៃ បានត្រឹម ត្រូវ និងពលរដ្ឋខ្មែរ ឬពលរដ្ឋថៃ ដែលត្រូវវិលត្រឡប់ចូលប្រទេសរៀងៗខ្លួន។ **ចំណែកឯពលរដ្ឋខ្មែរ ដែលបន្តវិល ចូលប្រទេសវិញ តាមប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិអូស្ត្រាលី ខេត្តឧត្តរមានជ័យ មានចំនួន ៣១នាក់ ស្រី ១៦នាក់។**

**សមត្ថកិច្ចទាហានថៃចាប់ពលករខ្មែរចំណាកស្រុកខុសច្បាប់ ចំនួន ២៨នាក់ ក្នុងខេត្តចាន់បុរី
ប្រទេសថៃ**

<https://www.facebook.com/prakpheaptraofficial/> អាប៊ីដេត៖26.05.20

ករណីកម្លាំងសមត្ថកិច្ចទាហានថៃចាប់ពលករខ្មែរចំណាកស្រុកខុសច្បាប់ ចំនួន ២៨នាក់ ក្នុងខេត្តចាន់បុរី ប្រទេសថៃ ការឃាត់ខ្លួននេះបានធ្វើឡើងកាលថ្ងៃច័ន្ទ ទី២៥ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ បន្ទាប់ពីពលករខ្មែរទាំងអស់ កំពុងធ្វើដំណើរចូលប្រទេសថៃតាមរយៈរថយន្តមេខ្យល់ ។

ពលរដ្ឋខ្មែរដែលបន្តវិលមកប្រទេសវិញ តាមប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិអូស្ត្រាលី ខេត្តឧត្តរមានជ័យ មានចំនួន ១៧នាក់

<https://www.facebook.com/GDIOfficial> 24-05-2020

នៅថ្ងៃទី២៤ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ វេលាម៉ោង ១៥និង០០នាទី ភាគីថៃនៅតែបន្តបិទច្រកទ្វារព្រំដែនអន្តរជាតិ ឆង ចម ខេត្តសុរិន្ទ ទល់មុខប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិអូស្ត្រាលី ខេត្តឧត្តរមានជ័យ ជាបណ្តោះអាសន្ន មិនអនុញ្ញាតឲ្យអ្នកដំណើរ គ្រប់សញ្ជាតិចេញ-ចូល ឆ្លងកាត់ ដើម្បីបង្ការ និងទប់ស្កាត់ការរាតត្បាតនៃជំងឺឆ្លងកូវីដ១៩។ ក្នុងការបិទច្រកនេះ ភាគីថៃបានលើកលែង ទំនិញដែលទទួលបានការអនុញ្ញាត និងអ្នកបើកបររថយន្តដឹកទំនិញដែលទទួលបានការអនុញ្ញាត ព្រមទាំងបានការឆ្លងកាត់ត្រួតពិនិត្យ ដោយសមត្ថកិច្ចទាំងភាគី កម្ពុជា-ថៃ បានត្រឹមត្រូវ និងពលរដ្ឋខ្មែរ ឬពលរដ្ឋថៃ ដែលត្រូវវិលត្រឡប់ចូលប្រទេសរៀងៗខ្លួន។ ចំណែកឯពលរដ្ឋខ្មែរ ដែលបន្តវិលចូលប្រទេសវិញ តាមប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិអូស្ត្រាលី ខេត្តឧត្តរមានជ័យ មានចំនួន ១៧នាក់ ស្រី ០៥នាក់។

ថ្ងៃទី២៧ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០

ពលករខ្មែរដែលវិលត្រឡប់មកកម្ពុជាវិញ គឺមិនតម្រូវអោយមានវិញ្ញាបនបត្របញ្ជាក់សុខភាពជំងឺឆ្លងកូវីដ-១៩ឡើយ

<https://www.information.gov.kh/> ចេញផ្សាយថ្ងៃទី២៧ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ ដោយ លោក ហុក សុខិន

សម្តេចតេជោ ហ៊ុន សែន នាយករដ្ឋមន្ត្រីនៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជាអនុញ្ញាតឲ្យពលករខ្មែរ ដែលវិលត្រឡប់ចូលមកកម្ពុជាវិញ គឺមិនតម្រូវអោយមានវិញ្ញាបនបត្របញ្ជាក់សុខភាពជាគ្មានជំងឺឆ្លងកូវីដ-១៩ឡើយ។

នៅថ្ងៃទី២៧ ឧសភា ២០២០នេះ សម្តេចអគ្គមហាសេនាបតីតេជោ ហ៊ុន សែន នាយករដ្ឋមន្ត្រីនៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា បានសម្រេចវិធានការដោះស្រាយជាផ្លូវការចំពោះពលរដ្ឋខ្មែរដែលកាន់លិខិតឆ្លងដែនកម្ពុជា ហើយដែលកំពុងធ្វើដំណើរឬមានបំណងធ្វើដំណើរពីក្រៅប្រទេសវិលត្រឡប់ចូលមកកម្ពុជាវិញ គឺមិនតម្រូវអោយមានវិញ្ញាបនបត្របញ្ជាក់សុខភាពជាគ្មានជំងឺឆ្លងកូវីដ-១៩ ទេ។ សម្តេចតេជោនាយករដ្ឋមន្ត្រីបានបញ្ជាក់ថា វិធានការនេះគឺនឹងជួយសម្រួលដល់ពលរដ្ឋនៅក្រៅប្រទេសឆាប់បានវិលត្រឡប់មកជួបជុំក្រុមគ្រួសារនៅក្នុងប្រទេសខ្លួនវិញ។ ប៉ុន្តែពលរដ្ឋវិលត្រឡប់មកដល់ប្រទេសវិញគឺតម្រូវអោយចូលពិនិត្យសុខភាព និងពិនិត្យសំណាក ហើយដាក់ឲ្យស្នាក់នៅដាច់ដោយឡែកចំនួន១៤ថ្ងៃរង់ចាំលទ្ធផលសំណាកថាតើ មានរោគឆ្លងឬអត់រោគឆ្លង ទើបអនុញ្ញាតឲ្យទៅលំនៅដ្ឋានវិញ។

សូមបញ្ជាក់ថា គិតត្រឹមថ្ងៃទី២៧ ខែឧសភានេះ កម្ពុជាមានអ្នកឆ្លងជំងឺកូវីដ១៩ ចំនួន១២៤នាក់ ក្នុងនោះជាសះស្បើយ១២២នាក់ នៅសល់២នាក់ទៀត កំពុងសម្រាកព្យាបាលនៅមន្ទីរពេទ្យយ៉ាងយកចិត្តទុកដាក់បំផុតពីក្រសួងសុខាភិបាល។

សម្តេច ស ខេង អញ្ជើញផ្សព្វផ្សាយ របាយការណ៍ជាតិ ការងារប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើ ជួញដូរ មនុស្សឆ្នាំ២០១៩ និងលើកទិសដៅការងារ ឆ្នាំ២០២០

<https://dap-news.com/national/> ByKD102 Posted on May 27, 2020

ភ្នំពេញ៖ សម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងមហាផ្ទៃ និងជាប្រធាន គណៈ កម្មាធិការជាតិ ប្រឆាំងការជួញដូរមនុស្ស (គ.ជ.ប.ជ) នាព្រឹកថ្ងៃពុធ ទី២៧ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ បានអញ្ជើញជា អធិបតី ដឹកនាំកិច្ចប្រជុំផ្សព្វផ្សាយរបាយការណ៍ជាតិ ការងារប្រយុទ្ធប្រឆាំង អំពើជួញដូរមនុស្ស ឆ្នាំ២០១៩ និង លើកទិសដៅការងារ ឆ្នាំ២០២០ របស់គណៈកម្មាធិការជាតិ ប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរ មនុស្ស ។

យោងតាមរបាយការណ៍ បូកសរុបសកម្មភាព និងលទ្ធផលការងារប្រយុទ្ធប្រឆាំង អំពើជួញដូរមនុស្ស និង អំពើធ្វើអាជីវកម្មផ្លូវភេទឆ្នាំ២០១៩ និងទិសដៅការងារ ឆ្នាំ២០២០ បានឲ្យដឹងថា រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជាបានប្តេជ្ញា ចិត្ត ប្រឆាំងការជួញដូរមនុស្សដែលជា បទឧក្រិដ្ឋបំផ្លាញមនុស្សជាតិ និងបានដាក់ចេញនូវគោល នយោបាយ ការងារ គោលនយោបាយគាំពារសង្គម លើកទឹកចិត្ត អ្នកវិនិយោគក្នុងប្រទេស និងទាក់ទាញអ្នកវិនិយោគពីបរទេស ដើម្បីបង្កើនការងារជូនពលរដ្ឋ ក្នុងស្រុកបានរាប់លាន ក៏ដូចជា បើកច្រកឲ្យបញ្ជូន ពលករខ្មែរទៅធ្វើការងារស្រប ច្បាប់ និងមានសុវត្ថិភាព។ របាយការណ៍ដដែលបញ្ជាក់ថា បទល្មើសជួញដូរ មនុស្ស នៅតែបន្តកើតមានតាមរូប ភាពថ្មីៗ តែត្រូវបាន បង្ការ ទប់ស្កាត់ និងបង្ក្រាបជាបន្តបន្ទាប់ ដោយមានការខិតខំប្រឹងប្រែង និងកិច្ចសហការគ្នា បានល្អ រវាងក្រសួង ស្ថាប័ន អង្គការ សមាជិកនៃគណៈកម្មាធិការជាតិ ប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស រួមទាំង លេខាធិការដ្ឋាន នៃគណៈកម្មាធិការថ្នាក់ក្រោមជាតិ (គ.រ.ប.ជ/គ.ខ.ប.ជ) និងអង្គការដៃគូទាំងឡាយដែល មាន សកម្មភាព និងគោលដៅរួមគ្នា ។ ដោយ៖ អេង ប៊ូឆេង

សម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង ស្នើដល់សមត្ថកិច្ចតាមបណ្តាខេត្តជាប់ព្រំដែនខិតខំទប់ស្កាត់ ឱ្យបានល្អការលួចធ្វើដំណើរឆ្លងកាត់ព្រំដែន

<https://www.facebook.com/tvkchannel7/> 27-05-2020

សម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងមហាផ្ទៃ និងជាប្រធានគណៈកម្មាធិការជាតិ ប្រឆាំងការជួញដូរមនុស្ស បានស្នើដល់បណ្តាខេត្តមួយចំនួនដែលជាប់ព្រំដែនត្រូវធ្វើយ៉ាងណាខិតខំទប់ស្កាត់ឱ្យបាន នូវការលួចធ្វើដំណើរឆ្លងកាត់ព្រំដែន។ សម្តេចក្រឡាហោម មានប្រសាសន៍បែបនេះក្នុងឱកាសអញ្ជើញជាអធិបតីដ៏ ខ្ពង់ខ្ពស់ដឹកនាំកិច្ចប្រជុំផ្សព្វផ្សាយរបាយការណ៍ជាតិការងារប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស ឆ្នាំ២០១៩ និងលើក ទិសដៅការងារឆ្នាំ២០២០ របស់គណៈកម្មាធិការជាតិប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស នាព្រឹកថ្ងៃពុធ ទី២៧ ខែ ឧសភា ឆ្នាំ២០២០ នៅទីស្តីការក្រសួងមហាផ្ទៃ។ សម្តេចក្រឡាហោម មានប្រសាសន៍បន្តថា បច្ចុប្បន្ននេះបើ ទោះបីជាយើងបានបិទច្រកចេញ-ចូលផ្លូវការរួចហើយក៏ដោយ ក៏មានពលរដ្ឋមួយចំនួននៅតែចេញ-ចូលនៅតាម ច្រករបៀង ដូចនេះសមត្ថកិច្ចនៅតាមបណ្តាខេត្តត្រូវយកចិត្តទុកដាក់បន្ថែម។ សម្តេចក្រឡាហោម បានមាន ប្រសាសន៍បន្ថែមទៀតថា “ប្រទេសថៃនាពេលនេះ កំពុងតែដាក់ប្រទេសនៅក្នុងភាពអាសន្ននៅឡើយ ហេតុនេះ ហើយការលួចឆ្លងដែន គឺខុសច្បាប់ទាំងស្រុង ទាំងអ្នកទៅ ក៏ខុស អ្នកនាំ ក៏ខុសច្បាប់ដូចគ្នា”។

ក្នុងឱកាសនោះដែរ សម្តេចក្រឡាហោម បានស្នើទៅដល់សមត្ថកិច្ចទាំងអស់ ទាំងរដ្ឋបាលដែនដី កម្លាំងកង យុទ្ធពលខេមរភូមិន្ទ កម្លាំងនគរបាលជាតិ និងសមត្ថកិច្ចដទៃទៀត ដែលមានការពាក់ព័ន្ធត្រូវរួមគ្នា ទប់ស្កាត់ ដើម្បី កុំឱ្យមានការលួចឆ្លងកាត់ខុសច្បាប់ទៅក្រៅប្រទេស ជាពិសេសប្រទេសថៃ។

គួរបញ្ជាក់ដែរថា ក្នុងរយៈពេលពី២ខែចុងក្រោយនេះ ចំនួនពលករវិលត្រឡប់មកកម្ពុជាវិញមានរហូតទៅ ដល់ជាង៩ម៉ឺននាក់។ កងកម្លាំងសមត្ថកិច្ច អាជ្ញាធរមូលដ្ឋានខេត្តក្រុង ស្រុកជាប់ព្រំដែន មន្ទីរសុខាភិបាល នៃបណ្តា ខេត្តពាក់ព័ន្ធ និងបានការគាំទ្រមធ្យោបាយដឹកជញ្ជូន ពីក្រសួងការពារជាតិផងនោះ បានអនុវត្តការកិច្ចទទួលពល ករផ្តល់ការឧបត្ថម្ភពិនិត្យសុខភាពវាស់កំដៅ និងអនុវត្តចត្តាឡីស័កបានយ៉ាងខ្ជាប់ខ្ជួន ដើម្បីការពារការឆ្លង និងចម្លង ជម្ងឺកូវីដ១៩ ទៅសហគមន៍របស់ខ្លួន។ ប្រភព ៖ នាយកដ្ឋានព័ត៌មានវិទ្យា

អាមេរិកសម្តែងពីវឌ្ឍនភាពជាមួយកម្ពុជាទាក់ទងនឹងកិច្ចសហប្រតិបត្តិការលើការបង្ក្រាប ការជួញដូរមនុស្ស

<http://cambodiapolice.com/policekh/> 5:47 pm 26 ឧសភា 2020

ភ្នំពេញ ៖ ថ្ងៃនៅក្នុងកិច្ចជំនួបជាមួយសម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី និងជារដ្ឋមន្ត្រី ក្រសួងមហាផ្ទៃ នារសៀលថ្ងៃទី២៦ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០នេះ នៅទីស្តីការក្រសួងលោក Patrick Murphy បាន លើកឡើងថា វាជាកិច្ចសហប្រតិបត្តិការដ៏ល្អរវាងមន្ត្រីអនុវត្តច្បាប់របស់កម្ពុជា និងមន្ត្រីFBI របស់សហរដ្ឋអាមេរិក ក្នុងកិច្ចការបង្ក្រាបការជួញដូរមនុស្ស និងរំលោភផ្លូវភេទលើកុមារនាពេលកន្លងមកនេះ ។

លោក Patrick Murphy ឯកអគ្គរដ្ឋទូតសហរដ្ឋអាមេរិកប្រចាំនៅកម្ពុជា បានសម្តែងពីវឌ្ឍនភាពជាមួយកម្ពុ ជា ទាក់ទងនឹងកិច្ចសហប្រតិបត្តិការទ្វេភាគីលើគ្រប់វិស័យ ជាពិសេសលើផ្នែកការបង្ក្រាបការជួញដូរមនុស្ស ខណៈ ប្រតិបត្តិការនេះបានឈានដល់ចាប់ជនល្មើសបានរហូតដល់បញ្ជូនទៅកាន់សហរដ្ឋអាមេរិកវិញនោះ។ លោកឯក អគ្គរដ្ឋទូតបានលើកឡើងទៀតថា «លោកបានសង្កត់សម្គាល់ថា ស្ថាប័នអនុវត្តច្បាប់នៅកម្ពុជា ជាមួយអង្គការ FBI របស់សហរដ្ឋអាមេរិក ដែលបានសហការគ្នាទប់ស្កាត់ បង្ក្រាប និងចាប់ខ្លួនជនល្មើស មួយចំនួនពាក់ព័ន្ធនឹងការ រំលោភផ្លូវភេទលើកុមារមួយចំនួន ហើយបានបញ្ជូនទៅកាន់សហរដ្ឋអាមេរិកវិញ ដែលករណីនេះលោកបានកោត សរសើរកិច្ចខិតខំប្រឹងប្រែងថែរក្សាដល់សុវត្ថិភាពសាធារណៈទាំងកម្ពុជា ក៏ដូចជានៅអាមេរិកនោះ»។ ជាមួយគ្នានោះ ដែរលោក Patrick Murphy ក៏បានលើកឡើងផងដែរថា អាមេរិកនៅតែបន្តជួយដល់ប្រទេសកម្ពុជានិច្ច បើ ទោះបីជាអាមេរិកកំពុងរងគ្រោះដោយសារបញ្ហានៃការរីករាលដាលមេរោគកូវីដ១៩ ក៏ដោយនោះ។ ជាងនេះទៅ ទៀតអាមេរិកក៏នៅតែបន្តជួយដល់កម្ពុជាផ្នែកប្រឆាំងនឹងបទល្មើសបច្ចេកវិទ្យាផងដែរ ដែលករណីនេះអាមេរិកបាន ផ្តល់វគ្គបណ្តុះបណ្តាលជាច្រើនដល់កម្ពុជាហើយនោះ។

សម្តេចក្រឡាហោម ក៏បានលើកឡើងអំពីកិច្ចសន្ទនារវាងសម្តេចតេជោ ហ៊ុន សែន នាយករដ្ឋមន្ត្រី ជាមួយ និងលោករដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងការបរទេសអាមេរិក នាពេលកន្លងមកផងដែរ ដែលកិច្ចសន្ទនានេះបញ្ជាក់ឲ្យឃើញនូវភាព រីកចំរើនរវាងកិច្ចសហប្រតិបត្តិការទ្វេភាគីរវាងកម្ពុជា និងអាមេរិក ។ ថ្ងៃនៅក្នុងកិច្ចជំនួបនោះដែរ សម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង ក៏បានថ្លែងអំណរអគុណចំពោះអាមេរិក ដែលបានជួយដល់កម្ពុជានាពេលកន្លងមក ហើយសម្តេចសូម សម្តែងការគាំទ្រទាំងស្រុងចំពោះការលើកឡើងរបស់លោក Patrick Murphy ទាក់ទងនឹងកិច្ចសហប្រតិបត្តិការ ទ្វេភាគីរវាងកម្ពុជានិងអាមេរិកនោះ ។

ឆ្នាំ២០១៩ សមត្ថកិច្ចប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស អាជីវកម្មផ្លូវភេទ១៦៩ករណី និងឃាត់ខ្លួន ជនសង្ស័យ២២៩នាក់

<https://dap-news.com/national/> ByTR110 Posted on May 27, 2020

ភ្នំពេញ ៖ ឆ្នាំ២០១៩ សមត្ថកិច្ចបានធ្វើការស្រាវជ្រាវ និងបង្ក្រាបអំពើជួញដូរមនុស្ស និងអំពើធ្វើអាជីវកម្មផ្លូវភេទ សរុបចំនួន១៦៩ករណី ព្រមទាំងឃាត់ខ្លួនជនសង្ស័យ បានចំនួន២២៩នាក់ផងដែរ។ នេះបើយោងតាមរបាយការណ៍បូកសរុបសកម្មភាព និងលទ្ធផលការងារប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរ មនុស្ស និងអំពើធ្វើអាជីវកម្មផ្លូវភេទឆ្នាំ២០១៩ បង្ហាញក្នុងកិច្ច ប្រជុំនៅព្រឹកថ្ងៃទី២៧ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ ។ របាយការណ៍បញ្ជាក់ថា អគ្គស្នងការដ្ឋាននគរបាលជាតិ កងរាជអាវុធបត្តិលើផ្ទៃប្រទេស និងស្នងការដ្ឋាន នគរបាល រាជធានី-ខេត្ត បានតាមដានស្រាវជ្រាវ បង្ក្រាបអំពើជួញដូរមនុស្ស និងអំពើធ្វើអាជីវកម្មផ្លូវភេទ សរុបបានចំនួន១៦៩/១៣៤ករណី កើន៣៥ករណីស្មើនឹង ២៦,១១% ឃាត់ខ្លួនជនសង្ស័យ បានចំនួន២២៩/២២៤នាក់(ស្រី៧២នាក់)។ ក្នុងនោះ ជនសង្ស័យជាអនីតិជន១១នាក់ និងជន បរទេស ចំនួន៤០នាក់ មាន៧សញ្ជាតិ រួមមាន ៖ អូស្ត្រាលី២នាក់ រុស្ស៊ី១នាក់ អង់គ្លេស២នាក់ ថៃ១នាក់ ចិន២៩នាក់ អាមេរិក៤នាក់ និងឥណ្ឌា១នាក់។ របាយការណ៍ដដែល រៀបរាប់ថា សមត្ថកិច្ចបានធ្វើការ សង្រ្គោះជនរងគ្រោះបាន ចំនួន៤៥៦/២៣០នាក់ ក្នុងនោះ អាយុក្រោម១៥ឆ្នាំ ១៤១នាក់ អាយុ១៥-១៧ឆ្នាំ ៥៥នាក់ និងអាយុ១៨ឆ្នាំឡើង ២៦០នាក់ ។ ព្រមទាំង ប្រគល់មន្ទីរសង្គមកិច្ច ចំនួន១៦៥នាក់ និងប្រគល់ឲ្យគ្រួសារវិញជនរងគ្រោះ បានចំនួន២៩១ករណី។ ដោយ ៖ អេង ប៊ូឆេង

ក្រសួងមហាផ្ទៃ ៖ ពលករខ្មែរនៅថៃ តាមរយៈមេឃ្យល់ គឺជាវលកថ្មី នៃការជួញដូរមនុស្ស

<https://dap-news.com/national/> ByPH104 Posted on May 27, 2020

ភ្នំពេញ ៖ លោកស្រី ជូ ប៊ុនអេង រដ្ឋលេខាធិការ ក្រសួងមហាផ្ទៃ និងជាអនុប្រធានអចិន្ត្រៃយ៍គណៈកម្មាធិការជាតិ ប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស (គ.ជ.ប.ជ) បានថ្លែងថា មានប្រជាពលរដ្ឋ និងពលករខ្មែរចូលទៅប្រទេសថៃ តាមមេឃ្យល់ គឺជាវលកថ្មី នៃការជួញដូរមនុស្ស ស្របពេលថៃបានបន្តរឹតបន្តឹងនៅក្នុងប្រទេស ដើម្បីទប់ស្កាត់ការរីករាល ដាលនៃជំងឺកូវីដ-១៩ ។

ក្នុងពិធីផ្សព្វផ្សាយរបាយការណ៍ជាតិ ស្តីពីការប្រយុទ្ធប្រឆាំង អំពើជួញដូរមនុស្ស ឆ្នាំ២០១៩ និងទិសដៅការងារ ឆ្នាំ២០២០ របស់ គ.ជ.ប.ជ នា ថ្ងៃទី២៧ ខែឧសភា ឆ្នាំ ២០២០ លោកស្រី ជូ ប៊ុនអេង បានឲ្យដឹងថា ក្នុងស្ថានភាពកូវីដ-១៩ មានមេឃ្យល់នាំពលករខ្មែរ ត្រឡប់ចូលប្រទេសថៃវិញជាហូរហែ ហើយត្រូវបានសមត្ថកិច្ចថៃចាប់បញ្ចូលត្រឡប់មកកម្ពុជាវិញ ជាបន្តបន្ទាប់។ លោកស្រីបន្តថា បញ្ហាទាំងនេះធ្វើឲ្យពលករជាច្រើនខាតបង់ថវិកា តាមរយៈឲ្យថវិកាទៅមេឃ្យល់រាប់ពាន់បាតផងដែរ ជាពិសេស ក៏ខាតពេលវេលា ដែលធ្វើដំណើរគេចវេស ពីសមត្ថកិច្ចមិនបានទៅដល់គោលដៅ ព្រោះសមត្ថកិច្ចថៃ ឃាត់ខ្លួន និងចាប់បញ្ជូន ត្រឡប់មកកម្ពុជាវិញ ហើយពេលមកកម្ពុជាវិញ ត្រូវដាក់ដោយឡែក រយៈពេល១៤ថ្ងៃផងដែរ។ លោកស្រី ជូ ប៊ុនអេង មានប្រសាសន៍ថា «នេះជាវលកថ្មីនៃអំពើជួញដូរមនុស្សឆ្លងដែន ដែលនាងខ្ញុំ ក្នុងនាមអនុប្រធានអចិន្ត្រៃយ៍ គណៈកម្មាធិការជាតិ ប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស សូមអំពាវនាវទៅដល់ ក្រុមការងារទាំងអស់ ជាពិសេសថ្នាក់ក្រោមជាតិ បង្កើនការយកចិត្តទុកដាក់និងអនុវត្តជាមួយរាជរដ្ឋាភិបាល»។ ដោយ ៖ អេង ប៊ូឆេង

បញ្ជូនជនសង្ស័យម្នាក់ ទៅសាលាដំបូងខេត្ត ពីបទនាំឆ្លងដែនដោយខុសច្បាប់

<http://cambodiapolice.com/policekh/> 11:53 am 27 ឧសភា 2020

ខេត្តបន្ទាយមានជ័យ ៖ នគរបាលការិយាល័យប្រឆាំងការជួញដូរមនុស្ស និងការពារអនីតិជន បានរៀបចំសំណុំរឿងបញ្ជូនជនសង្ស័យម្នាក់ពាក់ព័ន្ធករណីនាំមនុស្សឆ្លងដែនដោយខុសច្បាប់ទៅសាលាដំបូងខេត្តបន្ទាយមានជ័យ នៅថ្ងៃទី២៧ខែឧសភាឆ្នាំ២០២០ ដើម្បីចាត់ការតាមនីតិវិធីច្បាប់ ។

លោកវរសេនីយ៍ឯក បេន សំអាត់ អធិការនគរបាលស្រុកម៉ាឡៃ បានឲ្យដឹងថា ៖ ជនសង្ស័យឈ្មោះ ផន មុត ភេទប្រុសអាយុ១៩ឆ្នាំ រស់នៅ ភូមិទួលពង្រ ឃុំទួលពង្រ ស្រុកម៉ាឡៃ ខេត្តបន្ទាយមានជ័យ ។នៅវេលាម៉ោង៤ ទាបភ្លឺ ថ្ងៃទី២៦ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ ត្រូវបានកម្លាំងនគរបាលវរសេនាតូចការពារព្រំដែនគោកលេខ៨១៥ ចាប់យាត់ខ្លួនប្រគល់មកអធិការដ្ឋាននគរបាលស្រុកម៉ាឡៃ ពីបទលួចនាំមនុស្សឆ្លងដែនដោយខុសច្បាប់ចូលទៅទឹកដីថៃ ត្រង់ចំណុចភ្នំរុង ឃុំបឹងបេង ស្រុកម៉ាឡៃ ខេត្តបន្ទាយមានជ័យ ។

លោកស្រី ឧត្តមសេនីយ៍ត្រី ឌី សុជាតិ ស្នងការរង ទទួលបានផែនការងារប្រឆាំងការជួញដូរមនុស្ស និងការពារអនីតិជន និងយេនឌ័រ បានឲ្យដឹងដែរថា៖ តាមការសាកសួរចម្លើយជនសង្ស័យឈ្មោះ ផន មុត បានសារភាពថា៖ ខ្លួន និងបក្សពួកចំនួន០៣នាក់ទៀត ពិតជាបាននាំមនុស្សឆ្លងដែនទៅកាន់ប្រទេសថៃពិតប្រាកដមែន ហើយមនុស្សដែលពួកខ្លួននាំឆ្លងដែនមានចំនួនប្រហែល១៥នាក់ ។ មនុស្សទាំង១៥នាក់នេះ គឺមានឈ្មោះ ជាង ភេទប្រុសអាយុ៤២ឆ្នាំ នៅភូមិភ្នំរុង ឃុំបឹងបេង ស្រុកម៉ាឡៃ ជាអ្នកឲ្យពួកគេនាំចូលទៅទឹកដីថៃ ដោយឲ្យកំរៃក្នុងម្នាក់៣០០បាត(បីរយបាត) ។ លោកស្រី ឧត្តមសេនីយ៍ត្រី ស្នងការរង បានបញ្ជាក់ថា៖តាមការបំភ្លឺរបស់ពលករទាំងនោះ បានឲ្យថា ពួកគាត់ត្រូវបានគេនាំមកទម្លាក់នៅមាត់អូរព្រំដែនកម្ពុជា-ថៃ ដើម្បីចេញទៅប្រទេសថៃ ដោយគេយកម្នាក់ក្នុងតម្លៃ៣,០០០បាត (បីពាន់បាត)ទៅដល់កន្លែងធ្វើការ។ ដោយផ្អែកតាមចម្លើយសារភាពរបស់ជនសង្ស័យ និងចម្លើយបំភ្លឺរបស់ប្រជាពលរដ្ឋ ។ជនសង្ស័យឈ្មោះ ផន មុត ត្រូវបាននគរបាលជំនាញប្រឆាំងការជួញដូរមនុស្សនិងការពារអនីតិជន រៀបចំសំណុំរឿងបញ្ជូនទៅសាលាដំបូងខេត្តបន្ទាយមានជ័យ ដើម្បីចាត់ការតាមនីតិវិធីច្បាប់ហើយដែរ ។

កម្លាំងយោធាសឹករងស្រុកម៉ាឡៃ ឃាត់ខ្លួន ពលករប្រុសស្រី១១នាក់ ឆ្លងដែនខុសច្បាប់

<http://www.matimohachunnews.com/> May 27, 2020

ខេត្តបន្ទាយមានជ័យ៖ ពលករប្រុសស្រី១១នាក់ ចាញ់បោកមេខ្យល់លួចឆ្លងដែនខុសច្បាប់ ចូលទៅទឹកដីថៃ ត្រូវបានកម្លាំងយោធាសឹករង ចុះល្អិតប្រទះឃើញ ត្រូវបានលោកអនុសេនីយ៍ត្រី ហុង គឹមហ៊ាង មេបញ្ជាការកងអនុសេនាតូចទី 1 សហការជាមួយ កម្លាំងប៉ុស្ដិ៍នគរបាលការពារព្រំដែនគោកនាំខ្លួន មកធ្វើការអប់រំណែនាំ។

ហេតុការណ៍នេះ បានកើតឡើងកាលពីវេលាម៉ោង១១ និង ៣០នាទីយប់ ថ្ងៃទី២៥ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ នៅចំនុចអូរព្រំដែន ភូមិសង្កែ ឃុំបឹងបេង ស្រុកម៉ាឡៃ ខេត្តបន្ទាយមានជ័យ។ បើតាមសមត្ថកិច្ចបានប្រាប់ឱ្យដឹងថា ដោយមានការចូលរួមពីលោក ស្វាយ ជា អភិបាលរងស្រុកម៉ាឡៃ និង លោកវរសេនីយ៍ត្រី ទាវ ការម្យ មេបញ្ជាការសឹករងស្រុក ម៉ាឡៃ លោក អនុសេនីយ៍ត្រី ហុង គឹមហ៊ាង មេបញ្ជាការកងអនុសេនាតូចទី១ ផ្នែកសឹករងស្រុកម៉ាឡៃ និង លោក វរសេនីយ៍ត្រី ឡុក ធី មេបញ្ជាការ ព្រំដែនប៉ុស្ដិ៍សង្កែ បានធ្វើការយាត់ខ្លួនយក មកមណ្ឌលសុំចតស្រុកម៉ាឡៃ។

លោក ស្វាយ ជា អភិបាលរងស្រុកម៉ាឡៃ បានឱ្យដឹងថា ក្នុងការយាត់ខ្លួនពលករប្រុសស្រី ចំនួន១១នាក់នេះ យកមកមណ្ឌលសុំចត ធ្វើការអប់រំ ណែនាំពួកគាត់ កុំឱ្យចាញ់បោកមេខ្យល់ នាំពួកគាត់ចូលទៅទឹកដីថៃ ដោយ

ខុសច្បាប់។ លោកបានបន្តទៀតថា ខណនេះប្រទេសថៃ កំពុងតែដាក់ក្នុងភាពអាសន្ន មិនអនុញ្ញាតិ ឱ្យពលករឆ្លង ទៅនោះឡើយ ពីព្រោះរាជរដ្ឋាភិបាលកំពុងតែទប់ស្កាត់ នៃការឆ្លងរឿងស កូវីដ១៩ ។ លោកបានបញ្ជាក់បន្ថែមថា បន្ទាប់ពីការត្រួតពិនិត្យ ដោយមន្ត្រីចត្តាឡីសាកស្រុក ម៉ាឡេ រួចរាល់ហើយនោះ ឱ្យពួកគាត់រំលែកទៅលំនៅ ដ្ឋានវិញ ចៀសវាងការខាតបង់ពេលវេលា និងថវិការ ថែមទៀតផង ដោយសារតែការចាញ់បោករបស់ក្រុមមេឃ្យល់។

ក្រសួងសម្រេចយកសាលារៀនខ្លះដាក់ពលករខ្មែរមកពីក្រៅប្រទេសនាំដាច់ដោយឡែក២សប្តាហ៍

<http://kampucheathmey.com/> 26/5/2020 11:38 Am

ភ្នំពេញ ៖ លោកស្រី វេជ្ជបណ្ឌិត យក់ សម្បត្តិ រដ្ឋលេខាធិការក្រសួងសុខាភិបាល បានឲ្យដឹងកាលពីព្រឹកថ្ងៃ ទី២៦ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ថា ក្រសួងសុខាភិបាល បានសម្រេចជ្រើសរើសយកទីតាំងសាលារៀនជម្ងឺនៃ និង សាលារៀនមួយចំនួនទៀត នៅក្នុងរាជធានីភ្នំពេញ ធ្វើជាមណ្ឌលសម្រាប់ធ្វើចត្តាឡីស័កពលករខ្មែរ ដែលធ្វើដំណើរ ត្រឡប់មកពីក្រៅប្រទេសវិញ។ លោកស្រីបានបន្តថា ពលករខ្មែរដែលមកពីក្រៅប្រទេសនឹងទទួលបានការធ្វើតេស្ត ស្នាក់នៅ ការហូបចុកនិងការព្យាបាលពីរាជរដ្ឋាភិបាល ដោយឥតគិតថ្លៃ។ លោកស្រីបានបន្ថែមទៀតថា ចំពោះជន បរទេស ដែលចូលមកប្រទេសកម្ពុជាក្រសួងនឹងយកទៅធ្វើចត្តាឡីស័ក នៅតាមមណ្ឌលនានា ដែលក្រសួងបាន រៀបចំ។ ប៉ុន្តែក្នុងករណីពួកគាត់មានលទ្ធភាព ការបង់ថ្លៃអាចមានជម្រើសធ្វើចត្តាឡីស័ក នៅតាមសណ្ឋាគារណា មួយនៅពេលសាមីខ្លួនស្នើសុំ តែត្រូវមានការពិនិត្យតាមដានយ៉ាងតឹងរឹងពីមន្ត្រីសុខាភិបាល។

លោកស្រីបានបញ្ជាក់ទៀតថា «ក្នុងករណីជនបរទេសណា ដែលមិនព្រមសហការមិនគោរពតាមគោល ការណ៍របស់ប្រទេសកម្ពុជា យើងមានអនុក្រឹត្យមួយចែង ហើយពាក់ព័ន្ធនឹងវិធានការសុខាភិបាល ដើម្បីទប់ស្កាត់ នឹងឆ្លើយតបការឆ្លងរាលដាលអន្តរជាតិជំងឺឆ្លង នៅតាមប្រកប្រព័ន្ធដែន ដែលអនុក្រឹត្យនេះ យើងបានអនុវត្តតាំងពីឆ្នាំ ២០១៥មកម្ល៉េះដូច្នោះអនុក្រឹត្យនេះ នៅមានសុពលភាព នៅឡើយក្នុងនោះអាចមានជាទណ្ឌកម្មជាព្រហ្មទណ្ឌនិង ស្តីៗជាហូហែរដែលមានចែងនៅក្នុងហ្នឹង»។ លោកស្រីបានបញ្ជាក់ទៀតថា យ៉ាងណាក៏ដោយរហូតមកដល់ពេល នេះ នៅមិនទាន់មានជនបរទេសណាម្នាក់ ទទួលរងនូវទណ្ឌកម្មនៅឡើយដែរពោលគឺ ពួកគាត់បានសហការជាមួយ សមត្ថកិច្ចកម្ពុជាបានល្អ។ **អត្ថបទ៖ សំរៀន**

លេខាធិការដ្ឋាននៃគណៈកម្មាធិការប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស ខេត្តសៀមរាប រៀបចំ កិច្ចប្រជុំប្រចាំខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០

<https://grandnewsasia.com/> 26-05-2020

សៀមរាប៖ នៅថ្ងៃទី២៦ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ លេខាធិការដ្ឋាននៃគណៈកម្មាធិការប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើ ជួញដូរមនុស្ស ខេត្តសៀមរាប (គ.ខ.ប.ជ) បានរៀបចំប្រជុំប្រចាំខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ ក្រោមកិច្ចដឹកនាំរបស់ លោកស្រី យូ សុភា អភិបាលរងខេត្ត និងជាប្រធានលេខាធិការដ្ឋាន គ.ខ.ប.ជ ខេត្តសៀមរាប ព្រមទាំង មានការ អញ្ជើញចូលរួមពីលោក លោកស្រី សមាជិក សមាជិកា លេខាធិការដ្ឋាន គ.ខ.ប.ជ ពីមន្ទីរអង្គភាពពាក់ព័ន្ធ ព្រម ទាំងតំណាងអង្គការ ដៃគូពាក់ព័ន្ធសរុប ៥៩នាក់ ស្រី ៣៧នាក់។

អង្គប្រជុំបានពិនិត្យទៅលើកំណត់ហេតុ និងត្រួតពិនិត្យលើផែនការដែលអង្គប្រជុំបានដាក់ចេញកាលពីកិច្ច ប្រជុំប្រចាំត្រីមាសទី១ ឆ្នាំ២០២០កន្លងទៅ និងបានពិភាក្សាលើបញ្ហាប្រឈមមួយចំនួន ដែលក្រុមការងារបានអនុ វត្តសកម្មភាពប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស តាមគ្រប់រូបភាព ដោយមានការចូលរួមសហការពីគ្រប់ភាគីពាក់ព័ន្ធ

ទាំងអស់ នៅតាមមូលដ្ឋានភូមិ ឃុំ ដូចជា ធ្វើការផ្សព្វផ្សាយច្បាប់ស្តីពីការបង្ក្រាបអំពើជួញដូរមនុស្ស និងអំពើធ្វើអាជីវកម្មផ្លូវភេទ ច្បាប់ពាក់ព័ន្ធនានា គោលនយោបាយភូមិ-ឃុំមានសុវត្ថិភាព វេទិកាសាធារណៈច្បាប់ទប់ស្កាត់អំពើហិង្សាក្នុងគ្រួសារនិងកិច្ចការពារជនរងគ្រោះ ការធ្វើចំណាកស្រុកដោយសុវត្ថិភាព ស្បៀងអប់រំ ការផ្សាយតាមវិទ្យុទូរទស្សន៍ ជាដើម។ល។ បន្ថែមពីនេះ ក៏មានការស៊ើបអង្កេត និងបង្ក្រាបបទល្មើស ដើម្បីយកទៅផ្តន្ទាទោសតាមនីតិវិធីច្បាប់បានរាល់ករណីផងដែរ។

នៅក្នុងកិច្ចប្រជុំនេះផងដែរ ក៏បានលើកយកបញ្ហាជាច្រើនមកពិភាក្សា ដើម្បីស្វែងរកដំណោះស្រាយរួមគ្នាសម្រាប់ការពារជនរងគ្រោះ និងងាយរងគ្រោះ ដោយអំពើហិង្សាទាក់ទងនឹងយេនឌ័រ ឬការរំលោភបំពានផ្សេងៗដែលពាក់ព័ន្ធនឹងច្បាប់ស្តីពី ការបង្ក្រាបអំពើជួញដូរមនុស្ស និងអំពើធ្វើអាជីវកម្មផ្លូវភេទ។ ផ្អែកទៅតាមបញ្ហាប្រឈម និងស្ថានភាពជាក់ស្តែងនៅក្នុងពេលបច្ចុប្បន្ននេះ លោកស្រី យូ សុភា អភិបាលរងខេត្ត ជាប្រធានលេខាធិការដ្ឋាន នៃគណៈកម្មាធិការប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្សខេត្តសៀមរាប បានកំណត់និងដាក់ចេញនូវចេញ ផែនការដើម្បីអនុវត្តបន្តដោយបានជំរុញឲ្យរដ្ឋបាលក្រុង ស្រុក ធ្វើការកំណត់គោលដៅអាទិភាព ចំពោះគ្រួសារក្រីក្រ១ ក្រីក្រ២ ក្រីក្រ៣ និងពិសេសបងប្អូនប្រជាពលរដ្ឋដែលទើបត្រឡប់មកពីក្រៅប្រទេស និងពង្រាយសកម្មភាព ដើម្បីឲ្យបានដល់ប្រជាពលរដ្ឋ និងសហគមន៍ ដែលជួបការលំបាក ដោយសហការជាមួយអង្គការដៃគូ វិស័យឯកជន សប្បុរសជន ដែលមាននៅក្នុងខេត្ត ក្រុង ស្រុក ដើម្បីរួមគ្នាធ្វើសកម្មភាព ទៅតាមគោលការណ៍ដែលកំណត់ដោយរាជរដ្ឋាភិបាល ក្នុងតំណាក់កាលនេះ ដោយទី១ ត្រូវលើកកម្ពស់សុខភាព(ទូទៅ រួមទាំងសុខភាពមាតានិងទារក) និងការប្រយុទ្ធប្រឆាំងនឹងជម្ងឺកូវីដ១៩ (លេកទី២ ដែលអាចរាលដាល នៅមូលដ្ឋានសហគមន៍) ទី២ ត្រូវលើកកម្ពស់សុវត្ថិភាពស្បៀង អាហារូបត្ថម្ភ និងជីវភាពរស់នៅប្រចាំថ្ងៃ ឲ្យបានទាន់ពេលវេលា និងឆ្លើយតបទៅនឹងតម្រូវការរបស់ប្រជាពលរដ្ឋ។

ឯកឧត្តម កើត រិទ្ធ រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងយុត្តិធម៌ បានដឹកនាំសហការី អញ្ជើញចូលរួមពិធីផ្សព្វផ្សាយរបាយការណ៍ជាតិ ស្តីពីការងារប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស ក្រោមអធិបតីភាពដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់ សម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង

<http://moj.gov.kh/> ២៧ ឧសភា ២០២០

នាព្រឹកថ្ងៃពុធ ៦កើត ខែជេស្ឋ ឆ្នាំជូត ទោស័ក ព.ស ២៥៦៤ ត្រូវនឹងថ្ងៃទី២៨ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ ឯកឧត្តម កើត រិទ្ធ រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងយុត្តិធម៌ បានដឹកនាំសហការី អញ្ជើញចូលរួមពិធីផ្សព្វផ្សាយរបាយការណ៍ជាតិស្តីពីការងារប្រយុទ្ធប្រឆាំង អំពើជួញដូរមនុស្ស ឆ្នាំ២០១៩ និងទិសដៅការងារឆ្នាំ២០២០ របស់គណៈកម្មាធិការជាតិប្រយុទ្ធប្រឆាំង អំពើជួញដូរមនុស្ស (គ.ជ.ប.ជ) ក្រោមអធិបតីភាពដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់ សម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងមហាផ្ទៃ និងជាប្រធាន គ.ជ.ប.ជ។ ក្នុងឱកាស នោះដែរ សម្តេចក្រឡាហោម ក៏បានសម្តែងនូវការគាំទ្រ និងគូសបញ្ជាក់នូវសារៈសំខាន់ នៃយុទ្ធនាការដោះស្រាយការកកស្ទះសំណុំរឿងនៅតាមសាលាដំបូងរាជធានី ខេត្ត ដែលបាន ដាក់ចេញដោយ ឯកឧត្តម រដ្ឋមន្ត្រី ក្រសួងយុត្តិធម៌។ នៅក្នុងពិធីនោះផងដែរ ឯកឧត្តម រដ្ឋមន្ត្រី ក្នុងនាមជាប្រធានក្រុមការងារកិច្ចការយុត្តិធម៌នៃ គ.ជ.ប.ជ ក៏បានទទួលនូវប័ណ្ណសរសើរ ពីសម្តេចក្រឡាហោមចំពោះកិច្ចខិតខំប្រឹងប្រែង ក្នុងការងារផ្តល់យុត្តិធម៌ជូនជនរងគ្រោះនៃអំពើជួញដូរមនុស្ស។

ពលរដ្ឋខ្មែរ បន្តវិនិច្ឆ័យប្រទេសវិញ តាមប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិអូស្ត្រាលី ខេត្តឧត្តរមានជ័យ មានចំនួន ២៥នាក់

<https://www.facebook.com/GDIOfficial> 26-05-2020

នៅថ្ងៃទី២៦ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ វេលាម៉ោង ១៥និង០០នាទី ភាគីថៃនៅតែបន្តបិទប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិ ឆង ចម ខេត្តសុរិន្ទ ទល់មុខប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិអូស្ត្រាលី ខេត្តឧត្តរមានជ័យ ជាបណ្តោះអាសន្ន មិនអនុញ្ញាតឲ្យអ្នកដំណើរ គ្រប់សញ្ជាតិចេញ-ចូល ឆ្លងកាត់ ដើម្បីបង្ការ និងទប់ស្កាត់ការរាតត្បាតនៃជំងឺឆ្លងកូវីដ១៩។ ក្នុងការបិទប្រកាសនេះ ភាគីថៃបានលើកលែង ទំនិញដែលទទួលបានការអនុញ្ញាត និងអ្នកបើកបររថយន្តដឹកទំនិញដែលទទួលបានការអនុញ្ញាត ព្រមទាំងបានការឆ្លងកាត់ត្រួតពិនិត្យ ដោយសមត្ថកិច្ចទាំងភាគី កម្ពុជា-ថៃ បានត្រឹមត្រូវ និងពលរដ្ឋខ្មែរ ឬពលរដ្ឋថៃ ដែលត្រូវវិលត្រឡប់ចូលប្រទេសរៀងៗខ្លួន។ **ចំណែកឯពលរដ្ឋខ្មែរ ដែលបន្តវិលចូលប្រទេសវិញ តាមប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិអូស្ត្រាលី ខេត្តឧត្តរមានជ័យ មានចំនួន ២៥នាក់ ស្រី ១៤នាក់។**

ពលករខ្មែរម្នាក់បានពលករខ្មែរចំនួន១២នាក់

<https://www.facebook.com/> 27-5-2020 ទឹកចិត្ត ពលករ ឆ្លងដែន

ពលករខ្មែរប្រុស-ស្រីរួមទាំងក្មេងតូច បានឆ្លងដែនចូលប្រទេសថៃ តាមរយៈមេឡូល ត្រូវទាហានធុតខ្មៅថៃចាប់បាននៅស្រុកខ្ពងហាត់ ខេត្តស្រះកែវ ប្រទេសថៃ ពលករខ្មែរទាំង១២នាក់ ត្រូវអាជ្ញាធរថៃចាប់បញ្ជូនមកប្រទេសកម្ពុជាវិញ តាមប្រកាសព្រំដែនស្រុកសំពៅលូន ខេត្តបាត់ដំបង។ (អំពីខ្ញុំ ទឹកចិត្ត ពលករ ឆ្លងដែន)

ថ្ងៃទី២៨ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០

សម្តេច ស ខេង ស្នើសមត្ថកិច្ចទប់ស្កាត់ពលករខ្មែរលួចឆ្លងដែនប្រកាសបៀងព្រោះអ្នកនាំទៅករណីជួញដូរមនុស្ស

<https://kohsantepheapdaily.com.kh/> ថ្ងៃទី ២៧ ខែ ឧសភា ឆ្នាំ ២០២០ ម៉ោង ១១:១០ អាង ប៊ុនរិទ្ធ

រាជធានីភ្នំពេញ ៖ សម្តេចក្រឡា ហោម ស ខេង ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងមហាផ្ទៃបានស្នើឲ្យសមត្ថកិច្ចនៅប្រកាសព្រំដែនទាំងអស់ ធ្វើការទប់ស្កាត់ការលួចឆ្លងកាត់របស់ពលករខ្មែរចូលទឹកប្រទេសថៃព្រោះវាជាអំពើខុសច្បាប់ ហើយជាករណីជួញដូរមនុស្សផងដែរ ។ ថ្លែងក្នុងពិធីផ្សព្វផ្សាយរបាយការណ៍ជាតិស្តីពីការងារប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស ឆ្នាំ២០១៩ និងទិសដៅការងារ ឆ្នាំ២០២០ របស់គណៈកម្មាធិការជាតិប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស នាព្រឹកថ្ងៃទី២៧ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ នៅទីស្តីការក្រសួង យ៉ាងដូច្នោះថា៖ «ការលួចឆ្លងកាត់ព្រំដែនត្រឡប់ទៅថៃវិញអាហ្នឹងសុំឲ្យបណ្តា សមត្ថកិច្ចនៅជាប់ព្រំដែនខិតខំប្រមូលកម្លាំង ដើម្បីជួយទប់ស្កាត់ ពិសេស គឺថានៅតាមប្រកាសព្រំដែនផ្លូវការយើងបិទហើយ ប៉ុន្តែតាមប្រកាសបៀងគាត់ទៅបាន ។ រឿងនេះច្បាស់លាស់ណាស់ ហើយនៅពេលចាប់បាន គឺមេក្លោងពិតជាអ្នកជួញដូរហើយ» ។

សម្តេច ស ខេង ក៏បានស្នើដល់សមត្ថកិច្ចត្រូវយកចិត្តទុកដាក់ ចំពោះនាំពលករលួចចូលតាមប្រកាសបៀងព្រោះថា នៅពេលនាំចូលដល់ប្រទេសថៃជាអំពើខុសច្បាប់ ។ សម្តេចថា ៖ «អ្នកទៅក៏ខុសច្បាប់ អ្នកដែលនាំគេទៅក៏រឹតតែខុសច្បាប់ ហើយយុបយិតជាមួយក្រុមហ៊ុនឯកជននៅថៃក៏ខុសច្បាប់ អីញ៉ឹងហើយខ្ញុំស្នើសមត្ថកិច្ចនៅតាមព្រំដែនទាំងអស់មិនថា សមត្ថកិច្ចណានោះទេ គឺទាំងកម្លាំងកងយោធពលខេមរភូមិន្ទ កម្លាំងនគរបាលជាតិ និងសមត្ថ

កិច្ចដ៏ទៀតទេ ដែលពាក់ព័ន្ធត្រូវរួមគ្នា ដើម្បីទប់ស្កាត់កុំឲ្យមានការឆ្លងស្កាត់ខុសច្បាប់ទៅប្រទេសថៃជាពិសេស» ។ ជាមួយគ្នានោះដែរ សម្តេចក៏បានលើកឡើងថា ក្នុងមករាជរដ្ឋាភិបាលបានធ្វើការទប់ស្កាត់គ្រប់វិធានការណ៍ទាំង វិធានការណ៍ផ្សព្វផ្សាយអប់រំ ធ្វើតាមគ្រប់ទម្រង់ ដោយផ្សព្វផ្សាយដោយផ្ទាល់ និងដោយប្រយោល និងវិធានការ ជំនាញ ។

សម្តេចបញ្ជាក់ថា៖ «យើងបានធ្វើសកម្មភាពជាច្រើនជួយប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរ ដែលបាន និងកំពុងធ្វើការនៅ ប្រទេសគោលដៅតាមរយៈការផ្សារភ្ជាប់ទំនាក់ទំនងរវាងស្ថានទូត ឬស្ថានដំណាងជាមួយពលកររស់នៅ និងធ្វើការ នៅទីនោះព្រមទាំងបានជួយដោះស្រាយបញ្ហាជាច្រើនពាក់ព័ន្ធនឹងភាពរងគ្រោះ និងភាពងាយរងគ្រោះរបស់ពលករ ផងដែរ» ។ ចំពោះការអនុវត្តច្បាប់វិញ អគ្គស្នងការនគរបាលជាតិស្នងការដ្ឋាននគរបាលរាជធានី ខេត្ត កងរាជអាវុធ ហត្ថលើផ្ទៃប្រទេសបានតាមដានស្រាវជ្រាវអំពីជួញដូរមនុស្ស និងអំពើធ្វើអាជីវកម្មជួញដូរ ផ្លូវភេទបានច្រើនករណី ។ ប្រតិបត្តិការណ៍សង្គ្រោះជនរងគ្រោះបានជាច្រើនក្នុងនោះមានអ្នកមានអាយុក្រោម១៨ឆ្នាំ ហើយបានប្រគល់ទៅ មន្ទីរសង្គមកិច្ច និងក្រុមគ្រួសារវិញផងដែរ ។ សម្តេចក៏បានឲ្យដឹងពលករខ្មែរដែលធ្វើការនៅប្រទេសថៃ មាន ប្រមាណជាង១ម៉ឺននាក់ ហើយមកដល់ពេលនេះបានត្រឡប់មកស្រុកវិញប្រមាញ់៩ពាន់នាក់ ។

លោកស្រី ជូ ប៊ុនអេង រដ្ឋលេខាធិការ ក្រសួងមហាផ្ទៃ និងជាអនុប្រធានអចិន្ត្រៃយ៍គណៈកម្មាធិការជាតិ ប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស (គ.ជ.ប.ជ) បានថ្លែងថា មានប្រជាពលរដ្ឋ និងពលករខ្មែរចូលទៅប្រទេសថៃ តាមមេឃ្យល់ គឺជាវលកថ្មីនៃការជួញដូរមនុស្សស្របពេលថៃបានបន្តរឹតបន្តឹងនៅក្នុងប្រទេស ដើម្បីទប់ស្កាត់ការរីក រាលដាលនៃជំងឺកូវីដ-១៩ ។ លោកស្រី ជូ ប៊ុនអេង បានឲ្យដឹងថា នៅក្នុងស្ថានភាពកូវីដ-១៩ មានមេឃ្យល់ពលករ ខ្មែរត្រឡប់ចូលប្រទេសថៃវិញជាហូរហែ ហើយត្រូវបានសមត្ថកិច្ចថៃចាប់បញ្ជូលត្រឡប់មកកម្ពុជាវិញជាបន្តបន្ទាប់ ។ លោកស្រីបន្តថា បញ្ហាទាំងនេះធ្វើឲ្យពលករជាច្រើនខាតបង់ថវិកាតាមរយៈឲ្យថវិកាទៅមេឃ្យល់រាប់ពាន់បាតផង ដែរ ជាពិសេសក៏ខាតពេល វេលាដែលធ្វើដំណើរគេចវេសពីសមត្ថកិច្ចមិនបានទៅដល់គោលដៅ ព្រោះសមត្ថកិច្ចថៃ ឃាត់ខ្លួន និងចាប់បញ្ជូនត្រឡប់មកកម្ពុជាវិញ ហើយពេលមកកម្ពុជាវិញត្រូវដាក់ដោយឡែករយៈ ពេល១៤ថ្ងៃផង ដែរ ។ លោកស្រីថា «នេះជាវលកថ្មីនៃអំពើជួញដូរមនុស្សឆ្លងដែនដែលនាងខ្ញុំក្នុងនាមអនុប្រធានអចិន្ត្រៃយ៍គណៈកម្មាធិការជាតិប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្សសូមអំពាវនាវទៅដល់ក្រុម ការងារទាំងអស់ ជាពិសេសថ្នាក់ក្រោម ជាតិ បង្កើនការយកចិត្តទុកដាក់ និងអនុវត្តជាមួយរាជរដ្ឋាភិបាល»។

សម្តេច ស ខេង បញ្ជាក់កូវីដ១៩ ធ្វើឱ្យពលរដ្ឋជួបបញ្ហាជីវភាព និងងាយរងគ្រោះក្នុងអំពើ ជួញដូរមនុស្ស

<https://thmeythmey.com/> 27, May 2020 , 10:29 pm

ភ្នំពេញ៖ រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងមហាផ្ទៃ សម្តេច ស ខេង បញ្ជាក់ឲ្យមន្ត្រីនៅតាមច្រកព្រំដែនទប់ស្កាត់ពលរដ្ឋ ដែល លួចឆ្លងដែនត្រឡប់ទៅក្រៅប្រទេស ដើម្បីជៀសវាងការឆ្លងដែនខុសច្បាប់ ។ សម្តេច ក៏បញ្ជាឱ្យអាជ្ញាធរមេក្លាង ដែលធ្លៀតឱកាសនាំពលរដ្ឋឆ្លងដែនខុសច្បាប់ ខណៈដែលជំងឺកូវីដ១៩រាតត្បាតទូទាំងពិភពលោកនេះ។ សម្តេច ស ខេង បានបញ្ជាក់ថា បញ្ហាកូវីដ១៩ ធ្វើឱ្យពលរដ្ឋជួបបញ្ហាជីវភាព និងងាយរងគ្រោះក្នុងអំពើជួញដូរមនុស្ស ដូច្នោះអាជ្ញាធរទាំងអស់ ត្រូវទប់ស្កាត់ និងបង្ក្រាបការឆ្លងដែនខុសច្បាប់ ឱ្យខានតែបាន។

ថ្លែងក្នុងពិធីផ្សព្វផ្សាយរបាយការណ៍ជាតិ ស្តីពីការងារប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្សឆ្នាំ២០១៩ និងទិ ដៅការងារឆ្នាំ២០២០ ថ្ងៃទី២៧ ឧសភា សម្តេច ស ខេង បានបញ្ជាក់ដូច្នោះថា៖ «បញ្ហាថ្មីៗ (កូវីដ១៩និងផ្សេង) ចុង ក្រោយនេះ គឺជាការប្រឈមមុខនឹងបញ្ហាជីវភាពរបស់ពលរដ្ឋ ពិសេសមុខសញ្ញាងាយរងគ្រោះក្នុងអំពើជួញដូរ

មនុស្ស និងក្រុមប្រជាពលរដ្ឋជាពលករ ដែលប៉ុនប៉ងលួចឆ្លងដែនចូលទៅប្រទេសថៃ»។ កន្លងមក អាជ្ញាធរក៏បាន បិទច្រកព្រំដែនផ្លូវការដែរ ប៉ុន្តែពលរដ្ឋនៅតែបន្តព្យាយាមឆ្លងតាមច្រករបៀង ខណៈដែលប្រទេសថៃកំពុងដាក់ ប្រទេសក្នុងគ្រាអាសន្ន។ សម្តេច ស ខេង ស្នើឱ្យអាជ្ញាធរតាមបណ្តាខេត្តជាប់ព្រំដែន ខិតខំប្រមូលកម្លាំងទប់ស្កាត់ សកម្មភាពពលរដ្ឋនេះ។ «សមត្ថកិច្ចតាមព្រំដែនទាំងអស់ ពិសេសរដ្ឋបាលដែនដី កម្លាំងកងយុទ្ធពលខេមរភូមិន្ទ កងកម្លាំងនគរបាលជាតិ និងមន្ត្រីសមត្ថកិច្ចពាក់ព័ន្ធផ្សេងទៀត រួមសហការគ្នាទប់ស្កាត់ពលរដ្ឋលួចឆ្លងដែនចូល ប្រទេសថៃ និងចាប់មេខ្យល់យកមកផ្តន្ទាទោស»។ នេះជាបញ្ហារបស់រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងមហាផ្ទៃ។

លោកស្រី ជូ ប៊ុនអេង រដ្ឋលេខាធិការក្រសួងមហាផ្ទៃ និងជាអនុប្រធានអចិន្ត្រៃយ៍គណៈកម្មាធិការជាតិ ប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស (គ.ជ.ប.ជ) បានលើកឡើងថា មេខ្យល់ដែលនាំពលករខ្មែរត្រឡប់ចូលប្រទេស ថៃវិញ មានជាហូរហែរ ហើយត្រូវបានសមត្ថកិច្ច ថៃចាប់បញ្ជូលត្រឡប់មកកម្ពុជាវិញជាបន្តបន្ទាប់។ នៅក្នុងពិធី ផ្សព្វផ្សាយរបាយការណ៍ជាតិ ស្តីពីការងារប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្សឆ្នាំ២០១៩ និងទិដ្ឋភាពការងារឆ្នាំ២០២០ ថា លោក ជូ ប៊ុនអេង បានថ្លែងថា៖ «នេះជាលក្ខណៈនៃ អំពើជួញដូរមនុស្សឆ្លងដែនដែលនាងខ្ញុំ ក្នុងនាមអនុប្រធាន អចិន្ត្រៃយ៍ គណៈកម្មាធិការជាតិប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស សូមអំពាវនាវ ទៅដល់ក្រុមការងារទាំងអស់ជា ពិសេសថ្នាក់ក្រោមជាតិ បង្កើនការយកចិត្តទុកដាក់និងអនុវត្តជាមួយរាជរដ្ឋាភិបាល»។

គិតត្រឹមថ្ងៃទី២៥ ឧសភា ពលរដ្ឋ១០៧នាក់ (ស្រី៣៩នាក់) នៅខេត្តបន្ទាយមានជ័យ បានឆ្លងដែនខុស ច្បាប់ទៅប្រទេសថៃ ហើយត្រូវអាជ្ញាធរថៃបញ្ជូនត្រឡប់មកវិញ។ ពលរដ្ឋជាង១០០នាក់នេះ ក៏មានអ្នកខ្លះរងការធ្វើ បាបពីអាជ្ញាធរថៃដែរ។ មិនតែប៉ុណ្ណោះសមត្ថកិច្ច ក៏ធ្លាប់ចាប់មេក្លោងនាំពលរដ្ឋឆ្លងដែនទៅប្រទេសថៃដែរ ហើយ សមត្ថកិច្ចគ្រាន់តែអប់រំប៉ុណ្ណោះ។ ប៉ុន្តែក្រោយមានការប្រជុំជាមួយក្រុមការងារកាលពីពេលថ្មីៗនេះ អាជ្ញាធរនឹងចាត់ វិធានការតាមផ្លូវច្បាប់លើពលរដ្ឋបុគ្គលណា ដែលព្យាយាមឆ្លងដែនខុសច្បាប់ទៀត។ នេះបើតាមបញ្ជាក់របស់ លោក មែ សុខ ជំនួយការនាយករដ្ឋបាលខេត្តបន្ទាយមានជ័យ ប្រាប់សារព័ត៌មានថ្មីៗតាមទូរស័ព្ទនៅថ្ងៃទី២៧ឧស ភា។ ចំណែកនៅខេត្តបាត់ដំបងវិញ មានអ្នកឆ្លងដែនខុសច្បាប់ ដែលត្រូវអាជ្ញាធរថៃចាប់បញ្ជូនត្រឡប់មកវិញ ១០៦នាក់ ក្នុងនោះមានស្រី៤០នាក់ និងក្មេង៦នាក់។ នេះបើតាមរបាយការណ៍ដែលសារព័ត៌មានថ្មីៗ ទទួលបានពី នាយករដ្ឋបាលខេត្តបាត់ដំបងលោក ឆាយ ម៉ាទីណាល់។

ជុំវិញបញ្ហានេះ សម្តេច ស ខេង ជំរុញឱ្យអាជ្ញាធរបង្កើនការផ្សព្វផ្សាយអំពីហានិភ័យដល់ពលករនៅក្រៅ ប្រទេស ដោយត្រូវសហការជាមួយស្ថានទូតខ្មែរប្រចាំប្រទេសនីមួយៗ ដែលមានពលករទៅធ្វើការនៅទីនោះ ចំពោះ បញ្ហាងាយរងគ្រោះដោយអំពើរោងប្រវេញ និងការជួញដូរក្រោមរូបភាពផ្សេងៗ។

កាលពីឆ្នាំ២០១៩ សមត្ថកិច្ច បានបង្ក្រាបអំពើជួញដូរមនុស្ស និងអាជីវកម្មផ្លូវភេទ សរុបចំនួន១៦៩ករណី កើនឡើង៣៥ករណី ស្មើនឹង២២,១១ភាគរយ បើធៀបនឹងឆ្នាំ២០១៨ ដែលមានតែ១៣៤ករណីប៉ុណ្ណោះ។ ក្នុង នោះសមត្ថកិច្ច បានឃាត់ខ្លួនជនសង្ស័យ២២៩លើ២២៤នាក់ និងបានសង្គ្រោះជនរងគ្រោះចំនួន៤៥៦នាក់លើ ២៣០នាក់ ព្រមទាំងបានផ្តន្ទាទោសជនល្មើស ជាច្រើនករណីទៀតផង បើធៀបនឹងឆ្នាំ២០១៨។ នេះបើតាមរបាយ ការណ៍ក្រសួងមហាផ្ទៃ។

សាកសពពលរដ្ឋខ្មែរចំនួន១៨១សាកសព ត្រូវបាន បញ្ជូនមកពីក្រៅប្រទេស

<https://www.rasmeinews.com/> May 27, 2020, 1:26 PM

ដោយ: មុនីវត្ត/ភ្នំពេញ: សម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងមហាផ្ទៃ និងជា ប្រធានគណៈកម្មាធិការជាតិប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស បាន បញ្ជាក់ថា ការបញ្ជូនសាកសពពលរដ្ឋខ្មែរមកពី

ក្រៅប្រទេស ត្រឡប់មកកម្ពុជាវិញមានការថយចុះ គឺមាន ចំនួន៥៥សាកសព ក្នុងនោះបញ្ជូនមកពីកូរ៉េ ១២ សព ថៃ ៣៥សព ជប៉ុន ១សព និងម៉ាឡេស៊ី ៧សព។ តែទិន្នន័យពីសមត្ថកិច្ចតាមច្រកទ្វារព្រំដែនអន្តរជាតិកម្ពុជា ថៃ ទទួលបាន ១២៦សាកសពបន្ថែមទៀត ក្នុងនោះសពស្រ្តី២៤នាក់ និងសពកុមារ២នាក់។ ការបញ្ជាក់នេះ បានធ្វើឡើងនៅក្នុងពិធីផ្សព្វផ្សាយរបាយការណ៍ជាតិស្តីពីការងារប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្សឆ្នាំ២០១៩ និងទិសដៅការងារឆ្នាំ២០២០ របស់គណៈកម្មាធិការជាតិប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស នៅព្រឹកថ្ងៃទី២៧ ខែឧសភា ឆ្នាំ ២០២០ នៅទីស្តីការក្រសួងមហាផ្ទៃ។

សម្តេចក្រឡាហោមបានបន្តថា តាមរបាយការណ៍ក្រសួងការបរទេស និងសហប្រតិបត្តិការអន្តរជាតិ ពលរដ្ឋខ្មែរសង្ស័យរងគ្រោះដោយអំពើជួញដូរមនុស្ស ដែលត្រូវបានសម្របសម្រួលបញ្ជូនត្រឡប់មកកម្ពុជា តាមរយៈស្ថានទូត ស្ថានអគ្គកុងស៊ុលកម្ពុជានៅប្រទេស និងបានសហការជាមួយអង្គការដៃគូ មានចំនួន ៣៦.២៧១ នាក់ (ប្រុស ២០.៤១៩នាក់ . ស្រី ១៥.៨៥២នាក់) ដែលភាគច្រើនជាចំណាត់ផ្តាច់ពលករ ដែលចូលទៅធ្វើការក្នុងប្រទេសគោលដៅដោយខុសច្បាប់។ ទន្ទឹមនឹងនោះ តាមរបាយការណ៍នគរបាលប៉ុស្តិ៍អន្តោប្រវេសន៍បានឲ្យដឹងថាការបញ្ជូនពលករត្រឡប់តាមច្រកទ្វារអន្តរជាតិ ដោយអាជ្ញាធរបរទេសសរុប ១៤.៥៣៧នាក់ លើ ៣១.៦០៩នាក់ ក្នុងឆ្នាំ២០១៨ ពោលគឺថយចុះ ៥៤%។ សម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង បានថ្លែងថា លទ្ធផលការងារឆ្នាំ ២០១៩ កន្លងទៅ បានបញ្ជាក់អំពីភាពរីកចម្រើន នៃកិច្ចខិតខំប្រឹងប្រែង ក៏ដូចជាភាពប្រឈម និងចំណុចសេសសល់ទាំងឡាយដែលយើងទាំងអស់គ្នាចាំបាច់ត្រូវបន្តខិតខំថែមទៀត មិនអាចធ្វេសប្រហែសបាន ។ ជនល្មើសនៅតែធ្លៀតឱកាស និងរកគ្រប់មធ្យោបាយ បន្តធ្វើសកម្មភាពទាំងនៅក្នុង និងក្រៅប្រទេស តាមគ្រប់រូបភាព រីឯប្រជាពលរដ្ឋមួយចំនួនក៏នៅតែរងគ្រោះ ហើយផលវិបាកនៃភាពប្រថុយប្រថាននិងការធ្វើទេសន្តរប្រវេសន៍ខុសច្បាប់ ក៏នៅតែបន្តកើតមាន។

សម្តេចក្រឡាហោមបន្តថា ដូចរៀងរាល់ឆ្នាំដែរ យើងបានធ្វើការបង្ការទប់ស្កាត់តាមគ្រប់វិធានការ ទាំងវិធានការផ្សព្វផ្សាយអប់រំ និងវិធានការជំនាញ ។ ការអប់រំផ្សព្វផ្សាយ ត្រូវបានធ្វើឡើង៨៥.៧៥២លើក តាមទ្រង់ទ្រាយតូច ធំ ដោយផ្ទាល់ និងដោយប្រយោល បានទៅដល់មនុស្ស ៧.១១៥.៦២២ នាក់ ដែលក្នុងនោះ វេទិកាជាតិប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស ១២ធ្នូ និងវេទិកាសាធារណៈនៅតាមមូលដ្ឋាន ជាពិសេស ការអនុវត្តន៍គោលនយោបាយភូមិឃុំមានសុវត្ថិភាព គឺជាមធ្យោបាយដ៏មានសក្តានុពល នៅគ្រប់ទីកន្លែងក្នុង ដែលបានធ្វើឲ្យជ្រួតជ្រាបដល់ប្រជាពលរដ្ឋគ្រប់ស្រទាប់ នៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា។

សម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង បានបន្តទៀតថា ចំពោះការងារអនុវត្តន៍ច្បាប់ អគ្គស្នងការដ្ឋាននគរបាលជាតិ កងរាជអាវុធហត្ថលើផ្ទៃប្រទេស និងស្នងការដ្ឋាននគរបាលរាជធានី-ខេត្ត បានតាមដានស្រាវជ្រាវ បង្ក្រាបអំពើជួញដូរមនុស្ស និងអំពើធ្វើអាជីវកម្មផ្លូវភេទ សរុបបាន ចំនួន១៦៩/១៣៤ករណី កើន៣៥ករណី ស្មើនឹង ២៦,១១% ឃាត់ខ្លួនជនសង្ស័យ បានចំនួន២២៩/២២៤នាក់ (ស្រី៧២នាក់) ក្នុងនោះ ជនសង្ស័យជាអនីតិជន ១១នាក់ និងជនបរទេសចំនួន៤០នាក់ មាន៧សញ្ជាតិ រួមមាន ៖ អូស្ត្រាលី២នាក់ រុស្ស៊ី១នាក់ អង់គ្លេស២នាក់ ថៃ១នាក់ ចិន២៩នាក់ អាមេរិក៤នាក់ និងឥណ្ឌា១នាក់។ សង្គ្រោះជនរងគ្រោះបាន ចំនួន៤៥៦/២៣០នាក់ ក្នុងនោះ អាយុក្រោម១៥ឆ្នាំ ១៤១នាក់ អាយុ១៥-១៧ឆ្នាំ៥៥នាក់ និងអាយុ១៨ឆ្នាំឡើង ២៦០នាក់ ។ ព្រមទាំងប្រគល់មន្ទីរសង្គមកិច្ច ចំនួន១៦៥នាក់ និងប្រគល់ឲ្យគ្រួសារជនរងគ្រោះវិញ បានចំនួន២៩១ករណី។ សរស/Ha

សមត្ថកិច្ចទប់ស្កាត់ពលករ៨នាក់រួមមេខ្យល់ម្នាក់បម្រុងលួចឆ្លងដែនទៅប្រទេសថៃ

<http://ppt-news.net/> ចេញផ្សាយ ថ្ងៃទី 27/05/2020

ក្រុងប៉ោយប៉ែត ៖ កម្លាំងអធិការដ្ឋាននគរបាលក្រុងប៉ោយប៉ែត កាលពីព្រឹកមិញបានចុះទប់ស្កាត់ពលករ ចំនួន៨នាក់ រួមទាំងមេខ្យល់ម្នាក់ផងដែរ ដែលមានបំណងឆ្លងដែនខុសច្បាប់ចូលទៅប្រទេសថៃ តាមច្រកព្រំដែន ៨៩១ ស្ថិតក្នុងភូមិប៉ោយប៉ែត សង្កាត់ ប៉ោយប៉ែត ក្រុងប៉ោយប៉ែត ខេត្តបន្ទាយមានជ័យ ។

ប្រតិបត្តិការនោះធ្វើឡើងបន្ទាប់ពីសមត្ថកិច្ចទទួលបានព័ត៌មានថា មានមេខ្យល់នាំពលករបម្រុងឆ្លងដែន ខុសច្បាប់ទៅប្រទេសថៃតាមច្រកនេះ ។ កម្លាំងសមត្ថកិច្ចក៏បានទប់ស្កាត់មនុស្សចំនួន៩នាក់នោះមិនឲ្យឆ្លងចូលដី ថៃនោះឡើយ ។ ពលករទាំងនោះត្រូវបានកម្លាំងអធិការដ្ឋាននគរបាលក្រុងប៉ោយប៉ែត យកទៅសួរនាំដែល ក្នុង នោះមានស្រី៣នាក់ប្រុស៦នាក់រួមទាំងមេខ្យល់ម្នាក់ផងដែរ។

ឃាត់ពលករខ្មែរប្រុសស្រី១៥នាក់ ពីរករណីផ្សេងគ្នាបម្រុងលួចឆ្លងដែនខុសច្បាប់ ចេញទៅប្រទេសថៃ

<http://nokorwatnews.com/> 27-05-2020

ខេត្តបន្ទាយមានជ័យ៖ ពលករប្រុសស្រីចំនួន១៥នាក់ ត្រូវបានកម្លាំងនគរបាលការពារព្រំដែនគោក៨៩១ និងកម្លាំងអធិការដ្ឋាននគរបាលក្រុងប៉ោយប៉ែត ឃាត់ខ្លួននៅកន្លែងផ្សេងគ្នាដោយពួកគេបម្រុងលួចឆ្លងដែនខុស ច្បាប់ចេញទៅប្រទេសថៃ នៅព្រឹកថ្ងៃទី២៧ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ នៅក្នុងភូមិប៉ោយប៉ែត សង្កាត់ប៉ោយប៉ែត ក្រុង ប៉ោយប៉ែត ខេត្តបន្ទាយមានជ័យ។

ករណីទី១ លោកអនុសេនីយ៍ឯក សែម សាម៉ឺន នាយប៉ុស្តិ៍ក្បាលស្ពានបានប្រាប់ថា នៅពេលកម្លាំង នគរបាលការពារព្រំដែនគោក៨៩១ របស់លោកចុះល្បាតក៏ប្រទះឃើញពលករប្រុសស្រី៦នាក់ ក្នុងនោះស្រី១នាក់ បម្រុងលួចឆ្លងដែនខុសច្បាប់ចេញទៅទឹកដីថៃ ក៏ឃាត់នៅវេលាម៉ោង៦ និង៥០នាទី ថ្ងៃទី២៧ ខែឧសភា ឆ្នាំ ២០២០ នៅចំណុចមាត់អូរ ក្នុងភូមិសង្កាត់ក្រុងប៉ោយប៉ែត។ ក្រោយពីសួរនាំពលករបានឲ្យដឹងថា ពួកគាត់មក តាមម៉ូតូខុប ដែលគេយកតម្លៃ២.៥០០បាត(ប្រាក់ថៃ) ហើយសន្យាថា និងជូនឆ្លងចូលទៅក្នុងផ្សាររុងរឿង ព្រោះ ថៅកែនៅចាំទទួលយកទៅធ្វើការ។ ក្រោយពីបានអប់រំណែនាំពីបញ្ហាប្រឈមនិងជំងឺកូវីដ-១៩ និងបញ្ហាប្រឈម នានាជុំវិញការលួចឆ្លងដែនខុសច្បាប់ កុំឲ្យបាញ់បោកមេខ្យល់ រួចធ្វើកិច្ចសន្យាឲ្យត្រឡប់ទៅស្រុកកំណើតវិញ។

ករណីទី២ នៅវេលាម៉ោង ៩និង៣០នាទីព្រឹក ថ្ងៃខែដដែល កម្លាំងអធិការដ្ឋាននគរបាលក្រុងប៉ោយប៉ែត បានធ្វើការឃាត់ខ្លួនពលករខ្មែរប្រុសស្រីចំនួន៩នាក់ ក្នុងនោះមានស្រី៣នាក់បន្ថែមទៀត នៅចំណុចផ្សារមង្គល ស្ថិតក្នុងភូមិសង្កាត់កើតហេតុដដែល។ លោក អធិការនគរបាលក្រុងប៉ោយប៉ែតធិន ស៊ុនដេតបញ្ជាក់ថា ការឃាត់ ខ្លួនពលករប្រុសស្រី៩នាក់នេះ កម្លាំងនគរបាលក៏បានឃាត់ខ្លួនបានមេខ្យល់ម្នាក់ផងដែរ។ លោកអធិការបញ្ជាក់ថា មេខ្យល់ និងពលករខ្មែរទាំងនោះ ត្រូវបានបញ្ជូនទៅកាន់អធិការដ្ឋាននគរបាលក្រុងប៉ោយប៉ែត ហើយនិងកំពុងសួរ នាំផងដែរ។ ដោយ៖វណ្ណ

**នគរបាលការិយាល័យប្រឆាំងការជួញដូរមនុស្ស និងការពារអនីតិជន
ឃាត់ខ្លួននារីគ្រប់គ្រង២នាក់ និងកុមារ៦នាក់**

<http://btv.com.kh/nation-news/> 27/05/2020

ភ្នំពេញ៖ កម្លាំងនគរបាលនៃការិយាល័យប្រឆាំងការជួញដូរមនុស្ស និងការពារអនីតិជន ចុះប្រតិបត្តិការស្រាវជ្រាវ សហការជាមួយអាជ្ញាធរមូលដ្ឋានខណ្ឌសែនសុខ បានឃាត់ខ្លួនស្ត្រីសង្ស័យជាអ្នកគ្រប់គ្រង២នាក់ និងកុមារ៦នាក់ ក្នុងនោះមានទារក២នាក់ ពាក់ព័ន្ធករណី កេងប្រវ័ញ្ចពលកម្មលើកុមារ(ក្នុងរូបភាពដើរសុំទាន)។

ប្រតិបត្តិការនេះដោយមានការចង្អុលបង្ហាញពីឯកឧត្តម ឧត្តមសេនីយ៍ឯក ស ថេត អគ្គស្នងការរង និងស្នងការនគរបាលរាជធានីភ្នំពេញ សម្របសម្រួលពីលោក ម៉ុត ដារ៉ា ព្រះរាជអាជ្ញារង អមសាលាដំបូងរាជធានីភ្នំពេញ និងមានការបញ្ជាផ្ទាល់ដោយលោក ឧត្តមសេនីយ៍ទោ ចាន់ កិត្តិុម ស្នងការរងទទួលដឹកនាំការងារការិយាល័យប្រឆាំងការជួញដូរមនុស្សនិងការពារអនីតិជន នៃស្នងការដ្ឋាននគរបាលរាជធានីភ្នំពេញ ធ្វើការឃាត់ជនសង្ស័យជាអ្នកគ្រប់គ្រង២នាក់ និងកុមារ៦នាក់ នៅព្រឹកថ្ងៃទី២៧ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ នៅចំណុច ផ្សារឈូកមាស មូលដ្ឋានសង្កាត់ក្រាំងធួង់ ខណ្ឌសែនសុខ រាជធានីភ្នំពេញ។ មុនឈានដល់ការឃាត់ខ្លួនស្ត្រីសង្ស័យ កម្លាំងការិយាល័យប្រឆាំងការជួញដូរមនុស្ស និងការពារអនីតិជនធ្វើការស្រាវជ្រាវ ជាច្រើនថ្ងៃ រហូតដល់ស៊ីជម្រៅ បានចុះទៅឃាត់ខ្លួនស្ត្រីសង្ស័យ និងកុមារចំនួន៦នាក់ បានភ្លាមៗតែម្តង នាំមកការិយាល័យជំនាញដើម្បីធ្វើការសាកសួរ។

បច្ចុប្បន្ន ស្ត្រីសង្ស័យទាំង២នាក់ ត្រូវបានកម្លាំងនគរបាលនៃការិយាល័យប្រឆាំងការជួញដូរមនុស្ស និងការពារអនីតិជននាំមកសាកសួរ រួចយុំខ្លួនបណ្តោះអាសន្នដើម្បីកសាងសំណុំរឿងចាត់ការតាមនីតិវិធី។ ចំណែកកុមារទាំង៦នាក់ ត្រូវបាននគរបាលប្រគល់ជូនមន្ទីរសង្គមកិច្ចរាជធានីភ្នំពេញ។ (ដោយ៖កុម្មុះ)

**ពលករខ្មែរដែលវិលត្រឡប់ចូលមកកម្ពុជាវិញ គឺមិនតម្រូវអោយមានវិញ្ញាបនបត្រ
បញ្ជាក់សុខភាពជំងឺឆ្លងកូវីដ-១៩ឡើយ**

<https://www.information.gov.kh/> ថ្ងៃទី 27 ខែ ឧសភា ឆ្នាំ 2020 វិទ្យុជាតិកម្ពុជា៖ ដោយ លោក ហុក សុខរិន

សម្តេចតេជោហ៊ុនសែន នាយករដ្ឋមន្ត្រីនៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជាអនុញ្ញាតឲ្យពលករខ្មែរ ដែលវិលត្រឡប់ចូលមកកម្ពុជាវិញ គឺមិនតម្រូវអោយមានវិញ្ញាបនបត្របញ្ជាក់សុខភាពថាគ្មានជំងឺឆ្លងកូវីដ-១៩ឡើយ។ នៅថ្ងៃទី ២៧ ឧសភា ២០២០នេះ សម្តេចអគ្គមហាសេនាបតីតេជោ ហ៊ុន សែន នាយករដ្ឋមន្ត្រីនៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា បានសម្រេចវិធានការដោះស្រាយជាផ្លូវការចំពោះពលរដ្ឋខ្មែរ ដែលកាន់លិខិតឆ្លងដែនកម្ពុជា ហើយដែលកំពុងធ្វើដំណើរ ឬមានបំណងធ្វើដំណើរពីក្រៅប្រទេសវិលត្រឡប់ចូលមកកម្ពុជាវិញ គឺមិនតម្រូវអោយមានវិញ្ញាបនបត្របញ្ជាក់សុខភាពថាគ្មានជំងឺឆ្លងកូវីដ-១៩ ទេ។

សម្តេចតេជោនាយករដ្ឋមន្ត្រីបានបញ្ជាក់ថា វិធានការនេះគឺនឹងជួយសម្រួលដល់ពលរដ្ឋនៅក្រៅប្រទេសឆាប់បានវិលត្រឡប់មកជួបជុំក្រុមគ្រួសារនៅក្នុងប្រទេសខ្លួនវិញ។ ប៉ុន្តែពលរដ្ឋវិលត្រឡប់មកដល់ប្រទេសវិញគឺតម្រូវអោយចូលពិនិត្យសុខភាព និងពិនិត្យសំណាក ហើយដាក់ឲ្យស្នាក់នៅដាច់ដោយឡែកចំនួន១៤ថ្ងៃ រង់ចាំលទ្ធផលសំណាកថាតើ មានរោគធួងឬអត់រោគធួង ទើបអនុញ្ញាតឲ្យទៅលំនៅដ្ឋានវិញ។

សូមបញ្ជាក់ថា គិតត្រឹមថ្ងៃទី២៧ ខែឧសភានេះ កម្ពុជាមានអ្នកឆ្លងជំងឺកូវីដ១៩ ចំនួន១២៤នាក់ ក្នុងនោះជាសះស្បើយ១២២នាក់ នៅសល់២នាក់ទៀត កំពុងសម្រាកព្យាបាលនៅមន្ទីរពេទ្យយ៉ាងយកចិត្តទុកដាក់បំផុតពីក្រសួងសុខាភិបាល។

ពលរដ្ឋកម្ពុជាត្រូវហាមឃាត់មិនឱ្យឆ្លងដែនចូលប្រទេសថៃដែលស្ថិតក្នុងគ្រោះអាសន្ន

<https://khmer.voanews.com/> 28 ឧសភា 2020 សុខ ខេមរា

វ៉ាស៊ីនតោន៖ ប្រទេសថៃកំពុងដាក់ប្រទេសក្នុងគ្រោះអាសន្ន ហើយព្រំដែននៃប្រទេសទាំងពីរកម្ពុជានិងថៃ នៅបន្តបិទនៅឡើយ ដើម្បីទប់ស្កាត់ការរាតត្បាតនៃវីរុសកូរ៉ូណា ឬជំងឺកូវីដ១៩។ តែដោយសារពលរដ្ឋកម្ពុជាខ្លះ លួចឆ្លងដែនចូលទៅកាន់ទឹកដីថៃដើម្បីរកការងារធ្វើ ទាំងខុសច្បាប់ក្តី លោកឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី ស ខេង រដ្ឋមន្ត្រី ក្រសួងមហាផ្ទៃកម្ពុជា បានស្នើសុំដល់អាជ្ញាធរកម្ពុជាជាប់ព្រំដែនបន្តហាមឃាត់ពលរដ្ឋកម្ពុជា មិនឱ្យលួចឆ្លងដែន ចូលទៅកាន់ប្រទេសថៃទេ ដោយចាត់ទុកថា នេះជាទង្វើខុសច្បាប់។ «ថៃនៅប្រកាសដាក់ប្រទេសក្នុងគ្រោះ អាសន្ននៅឡើយ មិនទាន់បើកទេ អីចឹងវាច្បាស់ណាស់ថា ការលួចឆ្លងដែនទៅនេះ វាខុសច្បាប់ហើយ។ អ្នកទៅក៏ ខុសច្បាប់ អ្នកដែលនាំគេទៅហ្នឹង ក៏រឹតតែខុសច្បាប់ ហើយយុបយិតជាមួយនឹងក្រុមហ៊ុនឯកជននៅថៃ អាហ្នឹងក៏ ខុសច្បាប់។ អីចឹងហើយខ្ញុំសូមស្នើដល់សមត្ថកិច្ចនៅតាមព្រំដែនទាំងអស់ មិនថាសមត្ថកិច្ចណានោះទេ គឺរដ្ឋបាល ដែនដី កម្លាំងកងយុទ្ធពលខេមរាកូមិន្ទ កម្លាំងនគរបាលជាតិ និងសមត្ថកិច្ចពាក់ព័ន្ធរួមគ្នា ដើម្បីទប់ស្កាត់កុំឱ្យមាន ការលួចឆ្លងកាត់ទៅប្រទេសថៃជាពិសេស»។

លោក ស ខេង ថ្លែងដូច្នោះ ក្នុងពេលដែលលោកចូលរួមជាអធិបតីក្នុងកិច្ចប្រជុំផ្សព្វផ្សាយរបាយការណ៍ជាតិ ស្តីអំពីការងារប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្សឆ្នាំ ២០១៩ កាលពីថ្ងៃទី២៧ ខែឧសភា ឆ្នាំ ២០២០ ក្នុងក្រសួង មហាផ្ទៃ។ លោក ស ខេង បានបន្តថា ពលករចំណាកស្រុកនៅព្យាយាមធ្វើដំណើរតាមច្រករបៀង ដើម្បីចូលទៅ កាន់ប្រទេសថៃ តាមរយៈមេឃ្មុលជាអ្នកដឹកនាំ និងសម្រួលការលួចឆ្លងកាត់តាមច្រករបៀង ដែលលោកបានបញ្ជាក់ ថា នេះគឺជាការរត់ពន្ធមនុស្សខុសច្បាប់ផងដែរ។

ពលករចំណាកស្រុកកម្ពុជាដែលធ្វើការនៅក្នុងប្រទេសថៃចំនួនជិត ១០ ម៉ឺននាក់ ក្នុងចំណោមពលករសរុប ទាំងស្របច្បាប់និងខុសច្បាប់ជាង ១ លាននាក់ ដែលបានវិលត្រឡប់មកកម្ពុជាវិញ នៅពេលចូលឆ្នាំប្រពៃណីខ្មែរ ត្រូវគេដឹងថា កំពុងជាប់គាំងនៅក្នុងប្រទេស ដោយសារប្រទេសទាំងពីរនៅបន្តរឹតត្បិតការឆ្លងព្រំដែន ដើម្បីទប់ស្កាត់ ការរាតត្បាតវីរុសកូរ៉ូណា។ សេចក្តីរាយការណ៍ពីព្រំដែនបានឱ្យដឹងថា ពលករចំណាកស្រុកត្រូវចំណាយទឹកប្រាក់ដើ ម្បីធ្វើដំណើរខុសច្បាប់ផង ហើយអាចនឹងប្រឈមមុខជាមួយនឹងអាជ្ញាធរប៉ូលិសថៃ ចាប់បញ្ជូនមកកម្ពុជាវិញផង។ បើតាមមន្ត្រីអង្គការ និងមន្ត្រីមូលដ្ឋាន ដែលធ្វើកិច្ចការទាក់ទងនឹងពលករចំណាកស្រុក ការប្រចុយប្រថានរបស់ពល ករកម្ពុជាចំណាកស្រុកចូលទៅប្រទេសថៃ ដើម្បីរកការងារធ្វើនៅខេត្តថៃមួយចំនួនជាប់ព្រំដែនកម្ពុជា និងខ្លះទៅ ឆ្ងាយពីព្រំដែន នៅទីក្រុងធំៗនេះ គឺដោយសារកត្តាជីវភាពខ្សោះខ្សាយ និងការចង់ដោះបំណុល។

ទោះជាយ៉ាងណាក្តី ថ្លែងប្រាប់ VOA ពីប្រទេសថៃ លោក វិន មករា ពលករចំណាកស្រុកម្នាក់ ធ្វើការក្នុង រោងចក្រក្រណាត់នៅខេត្តសមុទ្រប្រាកាន ភាគខាងត្បូងនៃទីក្រុងបាងកក ប្រទេសថៃ បានថ្លែងថា ពេលនេះ ប្រទេសថៃនៅបន្តបិទរោងចក្រធំៗនៅឡើយ ដោយមិនទាន់បើកទ្វារទេរហូតដល់ចុងខែមិថុនាខាងមុខ ប្រសិនបើវីរុ សកូរ៉ូណាមានការថមថយ ក្រៅពីបញ្ជាក់ថា ទោះជាពលរដ្ឋខ្មែរចូលមកថៃពេលនេះក៏ត្រូវរង់ចាំដែរ។ «ទោះគាត់ចូល មកដល់ទឹកដីថៃ ឬមកដល់ក្រុងថៃប (ក្រុងបាងកក) តាមច្រករបៀងក្តី ខ្ញុំគិតថា អត់ទាន់មានកន្លែងដែលគាត់អាច ធ្វើការងារបានទេ ព្រោះរោងចក្រនីមួយៗអត់ទាន់បើកដំណើរការទេ ហើយតាមភោជនីយ៍ដ្ឋានខ្លះ ភោជនីយដ្ឋាន ធំៗ ក៏អត់ទាន់បើកដំណើរការដែរ។ អីចឹងគេអត់ទាន់ទទួលពួកគាត់ទេ បើសិនគាត់ចូលមកបានមែន ក៏គាត់អត់ ទាន់បានការងារធ្វើដែរ មកដល់ក៏គាត់ត្រូវដេកស៊ីឬក៏ត្រូវនៅជាមួយបងប្អូន វានាំតែខាតពេលវេលាទេ។ ទាល់តែ ប្រទេសគេស្រួលប្តូរវិញហើយ បើគាត់ចូលមកតាមផ្លូវច្បាប់ អាហ្នឹងគេអាចនឹងទទួលហើយ អាហ្នឹងគឺដឹងថាមាន ការងារធ្វើ ១រយភាគរយ»។

លោកថ្លែងថា រូបលោកនិងពលករផ្សេងៗទៀតនៅប្រទេសថៃ ធ្វើការងារជាង ១០ ឆ្នាំហើយ គឺមានការលំបាក រាំងស្ទះមិនអាចធ្វើដំណើរទៅស្រុកក៏មិនបាន ហើយខ្លះមកវិញ ក៏មិនបាន ដោយសារច្បាប់ធ្វើដំណើរមានការកម្រិត និងហាមមិនឲ្យជួបប្រជុំច្រើនគ្នា។ បើពុំដូច្នោះទេ ពលករអាចត្រូវចាប់បង់ពិន័យដល់ច្រើនម៉ឺនបាត ឬជាច្រើនរយដុល្លារ។ លោកបានបន្ថែមថា សូម្បីតែភោជនីយដ្ឋានធំ (ហៅជាភាសាថៃវ៉ានអាហាន) នោះក៏មិនទាន់បើកទ្វារវិញផង។

នៅសប្តាហ៍នេះ ស្ថានទូតកម្ពុជាប្រចាំប្រទេសថៃបានធ្វើសេចក្តីជូនដំណឹងដល់ពលរដ្ឋកម្ពុជា ដែលកំពុងធ្វើការងារនៅក្នុងប្រទេសថៃ អំពីការពន្យារពេលដាក់ប្រទេសក្នុងភាពអាសន្នចំនួន ១ ខែទៀត រហូតដល់ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ដើម្បីទប់ស្កាត់ការរីករាលដាលនៃជំងឺកូវីដ១៩ ដោយបានទទួលដល់ពលរដ្ឋខ្មែរឲ្យចូលរួមអនុវត្តន៍តាមវិធានការនានារបស់រាជរដ្ឋាភិបាលថៃឲ្យបានខ្ជាប់ខ្ជួន។

វ៉ិសកូរ៉ូណាថ្មីដែលកើតឡើងដំបូងនៅក្នុងទីក្រុងវូហានប្រទេសចិននោះ បានរាលដាលពាសពេញពិភពលោក ដោយបានសម្លាប់មនុស្សជាង ៣៥ ម៉ឺននាក់ និងឆ្លងដល់មនុស្សជាង ៥ លាន ៦ លាននាក់ ហើយបានធ្វើឲ្យសេដ្ឋកិច្ចពិភពលោកជាប់គាំងដំណើរ។ ដោយឡែក មនុស្សស្លាប់ក្នុងប្រទេសថៃ ដោយសារវ៉ិសនេះមានចំនួន ៥៧ នាក់ ហើយចំនួនអ្នកឆ្លងមានដល់ទៅ ៣០៥៤ នាក់ គិតមកដល់ត្រឹមថ្ងៃពុធ។

ថ្ងៃទី២៩ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០

លោកនាយករដ្ឋមន្ត្រី ហ៊ុន សែន ជំរុញឱ្យមានការផ្សព្វផ្សាយទូលំទូលាយពីការការពារកុមារពីអំពើហិង្សានិងពលកម្មកុមារតាមគ្រប់រូបភាព

<https://grandnewsasia.com/29-05-2020>

លោកនាយករដ្ឋមន្ត្រី ហ៊ុន សែន បានអំពាវនាវជាថ្មីដល់គ្រប់ ប្រព័ន្ធផ្សព្វផ្សាយទាំងអស់នៅកម្ពុជា រួមទាំងវិទ្យុ ទូរទស្សន៍រដ្ឋ និងឯកជនទាំងអស់ បន្តផ្សព្វផ្សាយឲ្យបានទូលំទូលាយ ពីការការពារកុមារពីអំពើហិង្សា និងពលកម្មកុមារគ្រប់រូបភាព។ ការអំពាវនាវរបស់ប្រមុខរាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជានេះ ធ្វើឡើងក្នុងសារលិខិតអបអរសាទរ ខួបលើកទី៧១ ទិវាកុមារអន្តរជាតិ១មិថុនា ខួបលើកទី១៩ ទិវាពិភពលោកប្រឆាំងពលកម្មកុមារ១២មិថុនា និងទិវាកុមារកម្ពុជាឆ្នាំ២០២០។

លោកនាយករដ្ឋមន្ត្រី ហ៊ុន សែន បានអំពាវនាវយ៉ាងដូច្នោះថា «ក្នុងស្មារតីដើម្បីចូលរួមចំណែកគាំទ្រខួបលើកទី៧១ ទិវាកុមារអន្តរជាតិ១មិថុនាខួបលើកទី១៩ ទិវាពិភពលោកប្រឆាំងពលកម្មកុមារ១២មិថុនា និងទិវាកុមារកម្ពុជាឆ្នាំ២០២០ ខ្ញុំសូមអំពាវនាវដល់គ្រប់ស្ថានីយវិទ្យុ ទូរទស្សន៍របស់រដ្ឋ និងឯកជន ព្រមទាំងប្រព័ន្ធផ្សព្វផ្សាយសង្គមនានា បន្តជួយផ្សព្វផ្សាយឲ្យបានទូលំទូលាយ អំពីការការពារកុមារពីអំពើហិង្សា និងពលកម្មកុមារគ្រប់រូបភាពពិសេសពង្រឹងគុណភាពនៃការផលិតកម្មវីធីសម្រាប់កុមារ ប្រកបដោយខ្លឹមសារអប់រំដើម្បីបង្ការទប់ស្កាត់កុំឲ្យកុមារក្លាយជាជនរងគ្រោះ»។

លោកនាយករដ្ឋមន្ត្រី ហ៊ុន សែន ក៏បានបង្ហាញពីការអបអរសាទរ យ៉ាងពេញទំហឹងចំពោះការប្រារព្ធទិវាដ៏មានសារៈសំខាន់នេះឡើង។ ការប្រារព្ធទិវាដ៏មានអត្ថន័យនេះ គឺបង្ហាញពីឆន្ទៈមោះមុត និងការប្តេជ្ញាចិត្តរបស់រាជរដ្ឋាភិបាល ក្នុងការបន្តលើកកម្ពស់ការអនុវត្តសិទ្ធិកុមារ និងសូមលើកទឹកចិត្តដល់បងប្អូនជនរួមជាតិ រួមគ្នាបន្តលើកស្ទួយវិស័យសុខុមាលភាពកុមារឲ្យកាន់តែល្អប្រសើរដើម្បីឧត្តមប្រយោជន៍របស់កុមារនៅកម្ពុជា។

ស្ត្រីខ្មែរ១១១នាក់ត្រឡប់មកកម្ពុជាវិញក្នុងឆ្នាំ២០១៩ ហើយរាយការណ៍អំពីការ«រៀបការ បង្ខំឬក្លែងក្លាយ»ជាមួយជនជាតិចិន

<https://khmer.voanews.com/> 28 ឧសភា 2020 ស៊ុន ណារិន

ក្នុងពេញ៖ រដ្ឋលេខាធិការក្រសួងមហាផ្ទៃឲ្យដឹងថា ក្នុងឆ្នាំ២០១៩ កម្ពុជាបានកត់ត្រាថា ស្ត្រីខ្មែរ ១១១ នាក់ បានវិលត្រឡប់ពីប្រទេសចិនមកកម្ពុជាវិញ ដោយពួកគេអះអាងថា ត្រូវបានបង្ខំឲ្យរៀបការជាមួយជនជាតិចិន។

រដ្ឋលេខាធិការក្រសួងមហាផ្ទៃ និងជាអនុប្រធានអចិន្ត្រៃយ៍គណៈកម្មាធិការជាតិប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស លោកស្រី ជូ ប៊ុនអេង បានថ្លែងប្រាប់ VOA នៅថ្ងៃព្រហស្បតិ៍នេះថា អាជ្ញាធរបានកត់ត្រាស្ត្រីចំនួន ១១១ នាក់នេះ ក្រោយពួកគេត្រឡប់មកពីប្រទេសចិន ហើយបានរាយការណ៍អំពីការ«រៀបការបង្ខំឬក្លែងក្លាយ»។ លោកស្រីបន្តថា ស្ត្រីទាំងនោះចេញទៅប្រទេសចិនមុនឆ្នាំ ២០១៩ ហើយពួកគេទើបត្រឡប់មកវិញ។ លោកស្រីមានប្រសាសន៍ថា៖ «ពួកគាត់ហ្នឹងបានទៅមុនហ្នឹងរួចហើយ ហើយនៅពេលគាត់មិនមានភាព គេហៅថាសុខសប្បាយ ឬមួយក៏ត្រូវតាមបំណងប្រាថ្នារបស់គាត់ គាត់បានវិលត្រឡប់មកវិញក្នុងឆ្នាំ២០១៩»។ លោកស្រីឲ្យដឹងទៀតថា៖ «តាមចម្លើយរបស់ស្ត្រីទាំងអស់ហ្នឹង គាត់ថា មានអាពាហ៍ពិពាហ៍ទៅប្រទេសក្រៅហ្នឹង ដោយបង្ខំ ឬមួយក៏អីអីចឹង។ ប៉ុន្តែមានពេលខ្លះមិនទាន់សន្មត ១០០ ភាគរយទេដោយសារយើងត្រូវការការអង្កេតនៅលើករណីអស់ហ្នឹងទៀត ប៉ុន្តែភាគច្រើនស្ត្រីអស់ហ្នឹង គាត់មានបញ្ហាត្រង់ថា ពេលដែលគាត់ទៅហើយ ពេលដែលគាត់នៅក្នុងគ្រួសារមួយ ដែលមានបញ្ហា អីចឹងគាត់ចង់ត្រឡប់មកវិញ។ អីចឹងគាត់ចាត់ទុកថា អ្វីដែលគាត់បានគូស្រករនៅទីនោះ គឺជារឿងក្លែងក្លាយ»។ លោកស្រីបន្ថែមថា ពួកគេចាញ់បោកមេខ្យល់ ទើបធ្លាក់ខ្លួនទៅនៅប្រទេសចិន ហើយរៀបការជាមួយជនជាតិចិននៅទីនោះ។

លោកស្រី ជូ ប៊ុនអេង ឲ្យដឹងទៀតថា ការរៀបការក្លែងក្លាយក៏មានកើតឡើងលើស្ត្រីខ្មែរ ដែលទៅសហរដ្ឋអាមេរិកនិងប្រទេសផ្សេងៗនៅអឺរ៉ុបផងដែរ ប៉ុន្តែលោកស្រីថាស្ត្រីខ្មែរទាំងនោះមិនបានរាយការណ៍មកអាជ្ញាធរនោះទេ។ លោកស្រីបញ្ជាក់ថា៖ «ហើយក៏មិនមានន័យថាទៅប្រទេសដទៃមិនមានអាពាហ៍ពិពាហ៍ក្លែងក្លាយដែរ។ យើងក៏ធ្លាប់ដឹងដែរ សូម្បីតែទៅសហរដ្ឋអាមេរិក ប្រទេសអូស្ត្រាលី ឬមួយក៏ទៅប្រទេសនៅសហភាពអឺរ៉ុបមានពេលខ្លះ គេហៅអាពាហ៍ពិពាហ៍ក្លែងក្លាយដែរតើ។ ប៉ុន្តែពួកគាត់ច្រើនតែដោះស្រាយបញ្ហានៅប្រទេសគោលដៅហ្នឹងទៅ ហើយគាត់មិនដែលបានរាយការណ៍ត្រឡប់មកវិញពីរឿងការចង់ត្រឡប់មកស្រុកវិញទេ ពីព្រោះគាត់គ្រាន់តែធ្វើជាឈ្នួនដើម្បីបានទៅស្រុកគេ។ ប៉ុន្តែដូចនៅប្រទេសចិនអីចឹង ដោយសារគាត់រស់នៅទីនោះអត់បាន ដោយសារតែទំនៀមទម្លាប់ ឬមួយក៏ប្រពៃណីនៅក្នុងការរស់នៅក្នុងគ្រួសារវាខុសគ្នា ហើយទទួលសម្ពាធផ្លូវចិត្ត ផ្លូវកាយអីហ្នឹង គាត់នៅអត់បាន»។ លោកស្រី ជូ ប៊ុនអេង ជំរុញឲ្យស្ត្រីខ្មែរដែលចង់រៀបការជាមួយជនបរទេស គួរដាក់ពាក្យទៅក្រសួងការបរទេស និងក្រសួងមហាផ្ទៃ ដែលនឹងមានការស៊ើបអង្កេត ដើម្បីធានាថា ពួកគេមានសុវត្ថិភាព មិនចាញ់បោកការជួញដូរ។ លោកស្រីឲ្យដឹងទៀតថា ក្នុងឆ្នាំ ២០១៩ មានការស្នើសុំរៀបអាពាហ៍ពិពាហ៍ជាមួយជនបរទេសចំនួន ២.៦៤១ គូ ប៉ុន្តែរដ្ឋាភិបាលអនុញ្ញាតចំនួន ២.០១៦ គូតែប៉ុណ្ណោះ។ លោកស្រី ជូ ប៊ុនអេង រដ្ឋលេខាធិការក្រសួងមហាផ្ទៃ មានប្រសាសន៍ថា៖ «អីចឹងយើងនៅពិនិត្យ ហើយបើសិនរកឃើញថា មិនទំនង យើងចង់និយាយថាដែលគួរឲ្យសង្ស័យ គឺយើងមិនបានអនុញ្ញាតទេ ហើយសុំឲ្យគាត់វិលត្រឡប់ទៅបំពេញបែបបទវិញឲ្យបានត្រឹមត្រូវ»។

យោងតាមកំណត់ទូតរបស់កម្ពុជា ចុះខែមីនា ឆ្នាំ ២០១១ អាពាហ៍ពិពាហ៍រវាងជនបរទេស និងពលរដ្ឋខ្មែរ ត្រូវធ្វើឡើងទៅតាមគោលការណ៍ស្ម័គ្រចិត្ត ដែលចេញពីឆន្ទៈផ្ទាល់របស់សាមីខ្លួនទាំងសងខាង ដោយគ្មានការបង្ខំ ឬការបង្ខំបោកប្រាស់។ កាលណោះក្រសួងការបរទេសបានកំណត់ថា ជនបរទេសដែលរៀបអាពាហ៍ពិពាហ៍ អាយុ

មិនត្រូវឲ្យលើសពី ៥០ ឆ្នាំ និងត្រូវមានប្រាក់ចំណូលយ៉ាងតិច ២.៥០០ ដុល្លារក្នុងមួយខែ។ ប៉ុន្តែក្នុងខែវិច្ឆិកា ឆ្នាំ ២០១៨ ក្រសួងការបរទេសកម្ពុជាបានដកបម្រាមកំណត់អាយុវិញ គឺថា ជនបរទេសដែលមានអាយុលើស ៥០ ឆ្នាំ ក៏អាចរៀបការជាមួយនារីខ្មែរបានដែរ។

លោកស្រី មាស សាអ៊ឹម អនុប្រធានផ្នែកស្ត្រី និងកុមារនៃសមាគមអាដហុក ដែលធ្វើការលើការជួយពលរដ្ឋ ខ្មែរដែលចាញ់បោកគេនៅបរទេស មានប្រសាសន៍ថា ការរៀបអាពាហ៍ពិពាហ៍ទៅប្រទេសមិនមែនជាការព្រម ព្រៀងគ្នាទេ គឺដោយសារមានមេខ្យល់ទៅលួងលោម និងទាក់ទាញប្រជាពលរដ្ឋនៅតាមជនបទដោយសន្យាថា ពួក គេនឹងមានការងារល្អ និងប្រាក់ខែច្រើន។ លោកស្រីមានប្រសាសន៍ថា៖ «ខ្ញុំសម្ភាសជាមួយពួកគាត់ ភាគច្រើនគាត់ ថាទៅអាចនឹងមានការងារធ្វើបែបនេះបែបនេះ បានប្រាក់ខែប្រហែលប៉ុន្មាននេះ ហើយអ្នកឯងអាចនឹងមានប្តីចិន ដែល គាត់ជាអ្នកមាន មានប្រាក់ខែធូរធារ ហើយស្អាតអីអ៊ីចឹងទៅ»។ លោកស្រីបន្ថែមថា៖ «បានន័យថា គាត់អត់បាន ឃើញភាគីខាងប្រុសហ្នឹងយ៉ាងម៉េចទេ ប៉ុន្តែគាត់ជឿទៅលើការលួងលោមរបស់មេខ្យល់ ហើយគាត់ក៏មិនដឹងពីនីតិ វិធីច្បាប់ថា ការរៀបអាពាហ៍ពិពាហ៍ ដោយស្របច្បាប់ត្រឹមត្រូវរូបភាពយ៉ាងណានោះដែរ។ ភាគច្រើនករណីដែល ខាងយើងទទួលបាន គឺគាត់ចាញ់បោកមេខ្យល់ ដោយមានករណីខ្លះក្រោមរូបភាពទៅធ្វើការនៅក្រៅប្រទេស។ ករណីខ្លះគាត់ប្រាប់ថាទៅយកប្តីចិន ប្តីដែលគាត់ពេញចិត្ត ហើយដែលអាចផ្តល់ថវិកាមួយចំនួនដែលអាចជួយគាំទ្រ ជីវភាពគ្រួសាររបស់គាត់នៅខ្មែរ ហើយនឹងជីវភាពគាត់នៅទីនោះមានភាពប្រសើរ»។

បើតាមលោកស្រី មាស សាអ៊ឹម សមាគមអាដហុក បានសម្ភាសស្ត្រីម្នាក់មកពីប្រទេសចិន កាលពីចុងខែមេ សា ឆ្នាំ ២០២០ ដោយគាត់ត្រឡប់មកពីប្រទេសចិនវិញ កាលពីដើមខែមេសា។ លោកស្រីបន្តថា ស្ត្រីម្នាក់នោះបាន ទៅប្រទេសចិន កាលពីឆ្នាំ ២០១៣ ហើយសមាគមបានទទួលពាក្យបណ្តឹងកាលពីឆ្នាំ ២០១៧។ លោកស្រីថា កាលពីដើមឡើយស្ត្រីនោះរៀបការជាមួយស្វាមីជនជាតិចិន ហើយបន្ទាប់មកត្រូវបានបោកយកទៅលក់ឲ្យជនជាតិ ចិនម្នាក់ទៀត រហូតដល់មានកូនប្រុសម្នាក់អាយុ ៤ ឆ្នាំ។ លោកស្រីមានប្រសាសន៍ថា៖ «ប្តីចិនលក់គាត់ទៅឲ្យមួយ ដំណាក់ទៀត ចុងក្រោយទៅឲ្យជនជាតិចិនដែលគាត់ក្រពិបាក ហើយតាមពិតគាត់បង្ខំរស់នៅ បានន័យថា គាត់ សប្បាយចិត្តនឹងរស់នៅនឹងប្តីចុងក្រោយ ប៉ុន្តែជីវភាពពិបាកខ្លាំងជាមួយនឹងប្តីក្រោយនេះ»។

មន្ត្រីកម្មវិធីការពារសិទ្ធិពលករចំណាកស្រុកនៃអង្គការសម្ព័ន្ធភាពការងារ និងសិទ្ធិមនុស្ស (សង់ត្រាល់) លោក ឌី ថេហ្វយ៉ា មានប្រសាសន៍ថា ប្រទេសចិនមិនមែនជាកន្លែងល្អសម្រាប់ការរៀបការរវាងស្ត្រីខ្មែរ និងជនជាតិ ចិននោះទេ ខណៈលោកនៅតែព្រួយបារម្ភអំពីការជួញដូរស្ត្រីខ្មែរនៅទីនោះជាបន្ត។ លោកមានប្រសាសន៍ថា៖ « យើងអត់ដឹងចេតនានៃជនជាតិចិនហ្នឹងយ៉ាងម៉េចទេ។ វាស្ថិតក្នុងភាពហេងស៊ីយ។ បើអ្នកណាហេង ក៏ជួបមនុស្ស ប្រុស គេយកស្រឡាញ់ពិតប្រាកដ។ ខ្លះវាស៊ីយប្រឈមនឹងការលក់បន្ត»។ លោកបន្តថា៖ «ការណ៍ពិតប្រាកដ ទៅ រស់នៅពិតប្រាកដ ប៉ុន្តែលក្ខខណ្ឌពិបាកបំផុត។ អាណាខ្លួនខ្លួនមួយទៀត គឺពួកហ្នឹងម៉ាហ្វៀងដើររកស៊ីអីចឹងតែម្តង។ ត្រូវចំណាយបួនប្រាំពាន់ដុល្លារក្នុងការរៀបការយកទៅលក់បាន ៣ ម៉ឺនដុល្លារ។ ជាទូទៅ លក់មិនក្រោម ២៥.០០០ ទៅ ៣០.០០០ ដុល្លារទេ»។ លោក ឌី ថេហ្វយ៉ា ពន្យល់ថា ក្នុងប្រទេសចិន គេនិយមកូនប្រុស ដែលនាំឲ្យខ្វះស្ត្រី។ មនុស្សប្រុសពិបាករកភរិយា ដោយសារខ្វះមនុស្សស្រី។ លោកបន្តថា បុរសជនជាតិចិនអាចរកភរិយាបាន ទាល់តែ ពួកគេជាអ្នកមាន។ ដូច្នេះលោកថា ពួកគេបានស្វែងរកនារីខ្មែរ។

អ្នកនាំពាក្យក្រសួងការបរទេស លោក កុយ គួង មានប្រសាសន៍ថា ការរៀបការរវាងស្ត្រីខ្មែរ និងជនជាតិចិន ស្ថានក្នុងស៊ីលមិនបានដឹងនោះទេ ដោយសារវាជាការរៀបចំតាមរយៈមេខ្យល់។ លោកបន្តថាកន្លងទៅ អាជ្ញាធរកម្ពុ ជានៅប្រទេសចិន តែងតែជួយស្ត្រីខ្មែរដែលរងគ្រោះជាបន្តបន្ទាប់។ លោកមានប្រសាសន៍ថា៖ «កន្លងមកសាមីខ្លួន

តែងតែរត់មកស្ថានទូត ឬក៏ស្ថានអគ្គកុងស៊ុល ហើយរត់រកឲ្យអាជ្ញាធរចិនជួយ ឬក៏អង្គការមិនមែនរដ្ឋាភិបាលផ្សេងៗ ជួយ។ យើងតែងតែធ្វើអន្តរាគមន៍ជួយ ហើយនាំគាត់ បញ្ជូនគាត់ត្រឡប់មកប្រទេសយើងវិញបាន»។

ពលករខ្មែរជាង១០០នាក់ត្រូវបានសមត្ថកិច្ចថែទាំបញ្ជូនមកកម្ពុជាវិញ ក្រោយឆ្លងព្រំដែន អំឡុងថែមិទប្រទេស

<https://khmer.voanews.com/> 28 ឧសភា 2020 កាន់ វិច្ឆិកា

ភ្នំពេញ៖ ពលករខ្មែរជាង ១០០ នាក់ ត្រូវបានសមត្ថកិច្ចថែទាំបញ្ជូនមកកម្ពុជាវិញ ក្រោយឆ្លងព្រំដែនចូលទៅធ្វើការនៅប្រទេសនោះ ក្នុងអំឡុងពេលថែទាំកំពុងបិទប្រទេសក្នុងគ្រាអាសន្ន ដោយសារជំងឺកូវីដ១៩។ នេះបើតាមការបញ្ជាក់របស់មន្ត្រីជាន់ខ្ពស់ក្រសួងមហាផ្ទៃ។

លោកស្រី ជូ ប៊ុនអេង រដ្ឋលេខាធិការក្រសួងមហាផ្ទៃ និងជាអនុប្រធានអចិន្ត្រៃយ៍គណៈកម្មាធិការជាតិប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស ប្រាប់ VOA នៅថ្ងៃព្រហស្បតិ៍នេះថា គិតចាប់ពីចុងខែមីនាមក ពលករជាង ៩ ម៉ឺននាក់ បានត្រឡប់មកកម្ពុជាវិញ ដោយសារតែការរាតត្បាតនៃជំងឺកូវីដ១៩ នៅទូទាំងពិភពលោក។ លោកស្រីបន្តថា ពលករទាំងជាង ៩ ម៉ឺននាក់នោះ ភាគច្រើនមកពីប្រទេសថៃ បន្ទាប់ពីប្រទេសជប៉ុនកម្ពុជាមួយនេះប្រកាសបិទច្រកព្រំដែន និងបិទប្រទេសក្នុងគ្រាអាសន្ន។ បើតាមលោកស្រី ជូ ប៊ុនអេង ក្នុងចំណោមពលករទាំងជាង ៩ ម៉ឺននាក់នោះ មានពលករតិចតួចប៉ុណ្ណោះដែលត្រឡប់មកពីប្រទេសវៀតណាម ជប៉ុន និងម៉ាឡេស៊ីជាដើម។ លោកស្រី ជូ ប៊ុនអេង លើកឡើងថា ពលករដែលមកពីប្រទេសថៃវិញត្រូវបន្តនៅកម្ពុជា រហូតដល់រយៈពេល ៦ ខែទៅ ១ ឆ្នាំ បន្ទាប់ពីប្រទេសថៃបានប្រកាសពន្យារបិទប្រទេសជាបណ្តោះអាសន្ន រហូតដល់ខែមិថុនា ឆ្នាំ ២០២០ ក្នុងអំឡុងវិបត្តិជំងឺកូវីដ១៩ ។ លោកស្រី ជូ ប៊ុនអេង បន្ថែមថា ពលករចំនួន ១០៦ នាក់ ត្រូវបានសមត្ថកិច្ចថែទាំបញ្ជូនត្រឡប់មកកម្ពុជាជាបន្តបន្ទាប់ ក្រោយពីពួកគេត្រូវបានមេឃុលនាំទៅប្រទេសថៃវិញ។ អ្នកស្រីបញ្ជាក់ថា ពលករដែលត្រូវបានមេឃុលនាំទៅប្រទេសថៃនោះ ត្រូវបង់ឲ្យមេឃុលប្រមាណជា ៣ ពាន់បាត ដែលស្មើនឹងប្រមាណ ១០០ ដុល្លារអាមេរិក។

«ក្នុងរយៈពេលសប្តាហ៍មុនមកដល់ឥឡូវយើងបានរកឃើញតាមរយៈការបញ្ជូនត្រឡប់របស់ថៃ ដែលមួយចំនួនត្រូវបានគេចាប់នៅប្រទេសគេ ហើយនឹងមួយចំនួនទៀតត្រូវបានយើងយាត់នៅប្រទេសយើង។ ប៉ុន្តែពេលយាត់នៅប្រទេសយើង យើងមិនចាត់ទុកថា គាត់ចូលហើយទេ គ្រាន់តែយើងយាត់ ហើយឲ្យគាត់ត្រឡប់មកភូមិស្រុកវិញ។ ប៉ុន្តែការបញ្ជូនត្រឡប់ពីខាងថៃហ្នឹង គឺគេរកឃើញនៅប្រទេសគេ ពេលឆ្លងដែនទៅ»។ រដ្ឋលេខាធិការក្រសួងមហាផ្ទៃបន្ថែមថា សមត្ថកិច្ចពាក់ព័ន្ធបាននិងកំពុងរៀបចំវិធានការគាំទ្រពលករដែលត្រឡប់មកពីក្រៅប្រទេសវិញ តាមរយៈវិធានការសុខភាព និងអាហារូបត្ថម្ភ សន្តិសុខស្បៀង។ ក្នុងនោះនឹងមានការកំណត់អត្តសញ្ញាណពលករ ដែលត្រូវទទួលបានបណ្ណក្រឹត្រដើម្បីទទួលបានការឧបត្ថម្ភ ប៉ុន្តែអ្នកស្រីសុំមិនបញ្ជាក់លម្អិតពីចំនួនទឹកប្រាក់ដែលនឹងត្រូវផ្តល់ឲ្យជារៀងរាល់ខែនោះទេ។ «មិនមែនអ្នកដែលត្រឡប់មកទាំងអស់ហ្នឹងសុទ្ធតែក្រីក្រទាំងអស់ទេ គឺមានស្ថានភាពខុសៗគ្នា។ អ៊ីចឹងហើយបានជាឥឡូវនេះ រាជរដ្ឋាភិបាលបានដាក់ចេញនូវវិធានការឲ្យធ្វើការស្រង់ស្ថិតិ រកអ្នកដែលកំពុងតែប្រឈមនឹងស្ថានភាពក្រីក្រហ្នឹង ដើម្បីដាក់បញ្ចូលក្នុងបញ្ជីបណ្ណក្រឹត្រសម្រាប់ការឧបត្ថម្ភគាត់»។ លោកស្រី ជូ ប៊ុនអេង បន្ថែមថា ទឹកប្រាក់ដែលឧបត្ថម្ភនោះគឺមានចំនួនតិចតួចប៉ុណ្ណោះ ដូច្នេះអ្នកស្រីជំរុញឲ្យពលករទាំងអស់ស្វែងរកការងារធ្វើទាំងអស់គ្នា។

លោក ឌីថេ ហូយ៉ា មន្ត្រីកម្មវិធីនៃមជ្ឈមណ្ឌលសម្ព័ន្ធភាពការងារ និងសិទ្ធិមនុស្ស (សង់ត្រាល់) លើកឡើងថា ពលករដែលត្រឡប់មកពីក្រៅប្រទេសវិញ កំពុងប្រឈមនឹងបញ្ហាធំៗពីរ គឺពួកគេមិនមានប្រាក់ចំណូល និង

អាហារសម្រាប់ជីវភាព និងមិនមានលុយសម្រាប់បង់ធនាគារ ដែលពួកគេដំពាក់។លោកបន្តថា ប្រសិនបើស្ថានភាព ជំងឺកូវីដនៅតែបន្ត ហើយពលករមិនមានការងារធ្វើគ្រប់គ្រាន់សម្រាប់ផ្គត់ផ្គង់ជីវភាពរបស់ពួកគេ នោះពួកគេនឹងជួប វិបត្តិកាន់តែធ្ងន់ធ្ងរ ដែលចាំបាច់រដ្ឋាភិបាលត្រូវធ្វើអន្តរាគមន៍។ «រដ្ឋគួរតែពិចារណាទៅលើការពន្យារនូវការសង បំណុល ដែលគាត់ប្រឈមពីការរឹបអូសយកទ្រព្យសម្បត្តិអីផ្សេងៗជាដើម។ អ៊ីចឹងប្រសិនបើមានវិធានការមួយហ្នឹង ដើម្បីពន្យារនូវការបង់បំណុលសម្រាប់ពួកគាត់ដែលប្រឈមខ្លាំងពីការខ្ចីមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុអ្នកឲ្យខ្ចីបុល ឬមួយធនាគារវា ក៏ជាការចូលរួមចំណែកក្នុងការកាត់បន្ថយបញ្ហាគាត់ម្យ៉ាងដែរ»។ បើតាមលោក ឌីថេ ហ្វាយ៉ា ក្នុងឆ្នាំ ២០១៩ ពលករ កម្ពុជាដែលចំណាកស្រុកទៅធ្វើការនៅក្រៅប្រទេសទាំងស្របច្បាប់ និងមិនស្របច្បាប់ មានចំនួនជាង ២ លាន ២ សែននាក់។ ក្នុងនោះពលករធ្វើការនៅប្រទេសថៃមានចំនួនជាង ២ លាននាក់។

លោក ស៊ិន ចិន ពលករម្នាក់ដែលត្រឡប់មកពីស៊ីឈ្នួលលក់ស្បែកជើង នៅប្រទេសថៃ ប្រាប់ VOA ថា ក្នុង អំឡុងពេលលោកលក់ស្បែកជើងនៅទីនោះ លោកមានអាហារគ្រប់គ្រាន់ និងទទួលបានកម្រៃជិត ២០០ ដុល្លារក្នុង មួយខែ។ លោកបន្តថា លោកបានត្រឡប់មកពីប្រទេសថៃវិញ កាលពីថ្ងៃទី ២៣ ខែមីនា និងធ្វើជាជាងសំណង់នៅ ខេត្តកំពង់ចាម។ លោកថា លោកកំពុងប្រឈមនឹងការខ្វះខាតជីវភាព និងកំពុងទន្ទឹងរង់ចាំត្រឡប់ទៅប្រទេសថៃ វិញ នៅពេលថៃបើកប្រទេស។ «អត់ទៀង! ទាល់តែលក្ខណៈថា មាត់ច្រកគេបើក បានទៅវិញ»។

នៅសប្តាហ៍នេះ ស្ថានទូតកម្ពុជាប្រចាំប្រទេសថៃបានជូនដំណឹងដល់ពលរដ្ឋកម្ពុជា ដែលកំពុងធ្វើការងារនៅ ប្រទេសថៃ អំពីការពន្យារពេលដាក់ប្រទេសក្នុងភាពអាសន្នចំនួន ១ខែទៀត រហូតដល់ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ដើម្បីទប់ ស្កាត់ការរីករាលដាលនៃជំងឺកូវីដ១៩។ ស្ថានទូតបានទទួលដល់ពលរដ្ឋខ្មែរឲ្យចូលរួមអនុវត្តតាមវិធានការនានារបស់ រាជរដ្ឋាភិបាលថៃឲ្យបានខ្ជាប់ខ្ជួន។

បញ្ជូនមេខ្យល់២នាក់ឡើងតុលាការ ករណីកេងប្រវ័ញ្ចកម្មវិញ្ញាណកម្ម ដោយជួលកេងសុំ ទាន់តាមភ្លើងស្តុប

<http://kampuchearthmey.com/> 28/5/2020 7:38 Pm

ភ្នំពេញ ៖ នៅរសៀលថ្ងៃទី២៨ ឧសភា ឆ្នាំ២០២០ កម្លាំងសមត្ថកិច្ចជំនាញនគរបាលការិយាល័យប្រឆាំង ការជួញដូរមនុស្ស និងការពារអនីតិជន រាជធានីភ្នំពេញ បានបញ្ជូនមេខ្យល់២នាក់ ដែលពាក់ព័ន្ធការកេងប្រវ័ញ្ចពល កម្មកុមារមកតុលាការ។

ជនសង្ស័យទាំង២នាក់ ត្រូវបានសមត្ថកិច្ចចុះអនុវត្តតាមចំណារអនុញ្ញាតិឲ្យបង្ក្រាបជាក់ស្តែង របស់លោក ម៉ុត ដារ៉ា ព្រះរាជអាជ្ញារងអមសាលាដំបូងរាជធានីភ្នំពេញ លើករណីកេងប្រវ័ញ្ចពលកម្មកុមារ ក្នុងរូបភាពបង្ខំឲ្យក្មេង ដើរសុំទានតាមភ្លើងស្តុប ឈានដល់ការយាត់ខ្លួនមេខ្យល់២ នាក់ និងសង្គ្រោះកុមាររងគ្រោះ៦ នាក់។

ជនសង្ស័យជាមេខ្យល់ម្នាក់ឈ្មោះ ផៃ ជឿន ភេទស្រី អាយុ៥៨ឆ្នាំ ស្នាក់នៅភូមិ អន្លូង៤ សង្កាត់គោកការ ខណ្ឌព្រែកព្នៅ រាជធានីភ្នំពេញ និងមុខរបរមិនពិតប្រាកដ។ ម្នាក់ទៀតឈ្មោះ នួន ទូច ភេទស្រី អាយុ២៨ឆ្នាំ ស្នាក់ នៅភូមិ អន្លូង៤ សង្កាត់គោកការ ខណ្ឌព្រែកព្នៅ រាជធានីភ្នំពេញ និងមុខរបរមិនពិតប្រាកដ។ លោកវេសនីយ័ងក កែវ ជា ប្រធានការិយាល័យប្រឆាំងការជួញដូរមនុស្ស និងការពារអនីតិជនរាជធានីភ្នំពេញ បានឲ្យដឹងថា ជន សង្ស័យ២នាក់ និងត្រូវសាងសំណុំរឿងបញ្ជូនទៅកាន់សាលាដំបូងភ្នំពេញ នៅថ្ងៃទី២៨ ខែឧស ភា ឆ្នាំ២០២០ នេះ ចំណែកជនរងគ្រោះត្រូវបានប្រគល់ឲ្យទៅមន្ទីរសង្គមកិច្ច យកទៅគ្រប់គ្រង។

លោក កែវ ជា បន្តថា ករណីខាងលើនេះសមត្ថកិច្ចយើង បានសង្រ្គោះកុមាររងគ្រោះចំនួន៦នាក់ (ស្រី៣ នាក់) ក្នុងនោះមានទារកចំនួន ២នាក់ប្រុស ដែលជាករណី រកងប្រវត្តិពលកម្មលើកុមារ (ក្នុងរូបភាពដើរសុំទាន) នៅចំណុចក្នុងផ្សារបឹងឈូក សង្កាត់ក្រាំងឆ្នង់ ខណ្ឌសែនសុខ រាជធានីភ្នំពេញ។ ព្រះរាជអាជ្ញាអមតុលាការកំពុងធ្វើ ការសាកសួរជនសង្ស័យទាំង២នាក់ មុនធ្វើការចោទប្រកាន់ជាផ្លូវការ។ មករា

កម្លាំងប៉ុស្ដិ៍នគរបាលការពារព្រំដែនស្វាយចេក ពិនិត្យឃើញប្រជាពលរដ្ឋចំនួន៣៥នាក់ មម្រុងឆ្លងដែន ចូលទៅក្នុងទឹកដីថៃ

<https://www.cen.com.kh/> May 28, 2020

ភ្នំពេញ៖ កម្លាំងប៉ុស្ដិ៍នគរបាលការពារព្រំដែនស្វាយចេក ចេញល្បាតក្នុងភូមិសាស្ត្រទទួលខុសត្រូវរបស់ខ្លួន ក្នុងនោះបានពិនិត្យឃើញប្រជាពលរដ្ឋ ដែលមម្រុងឆ្លងដែនចូលទៅក្នុងទឹកដីថៃវិញ ដោយខុសច្បាប់ចំនួន៣៥នាក់ ស្រី១១នាក់។ ស្នងការដ្ឋាននគរបាលខេត្តបាត់ដំបង បានឲ្យដឹងថា កាលពីថ្ងៃ ពុធ ទី២៧ ខែ ឧសភាឆ្នាំ២០២០ អនុវត្តតាមបទបញ្ជារបស់ឯកឧត្តម ឧត្តមសេនីយ៍ទោ អ៊ុច សុខុន ស្នងការនៃស្នងការដ្ឋាននគរបាលខេត្តបាត់ដំបង ក៏ដូចជាមតិណែនាំរបស់លោកឧត្តមសេនីយ៍ត្រី ពុំ ចាន់ ស្នងការរងដែនការពារព្រំដែន លោកវរសេនីយ៍ឯក ម៉ង់ ស៊ី មេប ញាការវរសេនាតូចនគរបាលការពារព្រំដែនគោកលេខ៨១៩ លោកមេបញ្ជាការរង បានដឹក នាំកម្លាំងប៉ុស្ដិ៍ នគរបាលការពារព្រំដែន ស្វាយចេក ចេញល្បាតក្នុងភូមិសាស្ត្រទទួលខុសត្រូវរបស់ខ្លួន ក្នុងនោះបានពិនិត្យឃើញ ប្រជាពលរដ្ឋដែលមម្រុងឆ្លងដែន ចូលទៅក្នុងទឹកដីថៃវិញ ដោយខុសច្បាប់ចំនួន៣៥នាក់ស្រី១១នាក់។ នគរបាល បាននាំពួកគាត់មកធ្វើការសាកសួរហើយក្រោយពេលសាកសួរ ពីគោលបំណងរួចហើយបានធ្វើការអប់រំណែនាំ និង បានធ្វើកិច្ចសន្យា រួចបញ្ជូនពួកគាត់ទៅគណៈបញ្ជាការឯកភាពរដ្ឋបាលស្រុកកំរៀង ដើម្បីចាត់ការបន្ត។

សូមបញ្ជាក់ថា សម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងមហាផ្ទៃ បានចេញសេចក្តី ជូនដំណឹងណែនាំឯកឧត្តម លោកជំទាវ អភិបាលខេត្តជាប់ព្រំដែន ជាមួយប្រទេសជិតខាង ស្តីពីការទប់ស្កាត់ប្រជា ពលរដ្ឋខ្មែរ កុំឱ្យឆ្លងដែន ដោយខុសច្បាប់ ចូលទៅប្រទេសជិតខាង តាមច្រករបៀងនានា ជាពិសេសត្រូវស្រាវជ្រាវ និងតាមចាប់ខ្លួនមេឃ្យល់ ដែលចលនាអូសទាញប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរឱ្យឆ្លងដែន។ បើតាមលិខិតរបស់សម្តេច ក្រឡាហោម ដែលធ្វើឡើងកាលពីថ្ងៃទី១៣ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ បានឲ្យដឹងដឹងថា ការទប់ស្កាត់ប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរ កុំឱ្យឆ្លងដែនដោយខុសច្បាប់ចូលប្រទេសជិតខាង គឺដើម្បីពង្រឹងនូវការគ្រប់គ្រង ការធ្វើដំណើរឆ្លងកាត់ព្រំដែន ចេញចូលប្រទេសជិតខាង ការថែរក្សាសន្តិសុខ សណ្តាប់ធ្នាប់សាធារណៈ ការការពារនូវផលប្រយោជន៍ របស់បង ប្អូនប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរ និងចូលរួមទប់ស្កាត់ការរីករាលដាលនៃជំងឺកូវីដ១៩នៅកម្ពុជា ។

ក្រសួងមហាផ្ទៃ សូមធ្វើការណែនាំដល់ អភិបាលខេត្ត ត្រូវចាត់ចែងអនុវត្តនូវវិធានការនានាដូចជា ត្រូវកោះ ប្រជុំគណៈបញ្ជាការឯកភាពរដ្ឋបាលខេត្តជាបន្ទាន់ ដើម្បីណែនាំដល់កងកម្លាំងមានសមត្ថកិច្ចទាំងអស់នៅតាម តំបន់ព្រំដែន ឱ្យចូលរួមសហការគ្នា ដាក់ចេញនូវវិធានការទប់ស្កាត់ការចេញចូលឆ្លងដែនដោយខុសច្បាប់ តាមច្រក របៀងនៅតាមបណ្តោយព្រំដែនជាមួយប្រទេសជិតខាង។ ត្រូវស្រាវជ្រាវ ស្វែងរក និងតាមចាប់ខ្លួនមេឃ្យល់ដែល ចលនាអូសទាញប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរឱ្យឆ្លងដែនដោយខុសច្បាប់ចូលទៅប្រទេសជិតខាងតាមច្រករបៀងនានា ។

ក្នុងករណីដែលសមត្ថកិច្ចនៃប្រទេសជិតខាងបានចាប់ឃាត់ខ្លួនបងប្អូនប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរ ដែលបានឆ្លងដែន ដោយខុសច្បាប់ចូលទៅប្រទេសជិតខាងតាមច្រករបៀងនានា រដ្ឋបាលខេត្តត្រូវទំនាក់ទំនង និងសម្របសម្រួល ជាមួយសមត្ថកិច្ចនៃប្រទេសជិតខាង ដែលមានព្រំប្រទល់ជាប់គ្នាឱ្យបានឆាប់ ដើម្បីស្នើឱ្យសមត្ថកិច្ចនៃប្រទេសជិត ខាងចាត់បញ្ជូនពួកគាត់វិលត្រឡប់ មកកម្ពុជាវិញ និងយកចិត្តទុកដាក់ត្រួតពិនិត្យសុខភាព ការអនុវត្តវិធានការចត្តា ឡីស័ក និងការដឹកជញ្ជូនបងប្អូនទៅកាន់លំនៅឋានរៀងៗខ្លួនឱ្យបានសមស្រប។

បច្ចុប្បន្នប្រទេសជិតខាង នៅបន្តដាក់ប្រទេសក្នុងភាពអាសន្ន ដើម្បីទប់ស្កាត់ការរីករាលដាលនៃជំងឺកូវីដ ១៩។ ហេតុនេះ រដ្ឋបាលខេត្តត្រូវអប់រំណែនាំ និងផ្សព្វផ្សាយដល់ប្រជាពលរដ្ឋក្នុងមូលដ្ឋានរបស់ខ្លួន កុំឲ្យធ្វើដំណើរ ទៅកាន់ប្រទេសជិតខាង ក្នុងរយៈពេលនេះ ជាជាប់ខាត។ ត្រូវបន្តយកចិត្តទុកដាក់អនុវត្តនូវវិធានការ និងគោល ការណ៍ណែនាំនានា របស់រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា និងក្រសួងសុខាភិបាល ក្នុងការបង្ការ ទប់ស្កាត់ការរាតត្បាតជំងឺកូវី ដ ១៩ នៅកម្ពុជា ឲ្យទទួលបានប្រសិទ្ធភាពខ្ពស់។ **ដោយ៖ កូឡាប**

ពលរដ្ឋនៅតែល្អចេញទៅថៃ ទោះបីអាជ្ញាធរខិតខំទប់ស្កាត់

<http://btv.com.kh/nation-news/28/05/2020>

បាត់ដំបង ៖ បើទោះបីជាអាជ្ញាធរខេត្តបាត់ដំបង និងសមត្ថកិច្ចតាមព្រំដែន ជាប់នឹងប្រទេសថៃ បាន ផ្សព្វផ្សាយអប់រំណែនាំពីហានិភ័យ នៃការឆ្លងដែនទៅថៃ ក្នុងដំណាក់កាលពិភពលោក កំពុងមានការរីករាលដាល ជំងឺកូវីដ១៩ ហើយខាងអាជ្ញាធរនៅបន្តដាក់ប្រទេសក្នុងគ្រោះអាសន្ន ក៏ដោយ ក៏ពលរដ្ឋខ្មែរ ដោយមានការញុះញង់ អូសទាញពីសំណាក់ពួកមេឃ្យល់ នៅតែបន្តល្អចេញដែនទៅកាន់ប្រទេសមួយនេះ ដោយខុសច្បាប់ជាបន្តបន្ទាប់ ។

បើតាមលោក សៀម ប៊ុនរិទ្ធ អភិបាលរង និងជាអ្នកនាំពាក្យរដ្ឋបាលខេត្តបាត់ដំបង លើកឡើងថា បញ្ហា ល្អចេញដែនខុសច្បាប់របស់ពលរដ្ឋខ្មែរទៅថៃ កំពុងបង្កជាភ្នាក់ងារយ៉ាងខ្លាំងដល់អាជ្ញាធរខេត្ត ព្រោះតែពួកគាត់មិន ស្តាប់តាមការណែនាំ និងការផ្សព្វផ្សាយពីអាជ្ញាធរ ក្នុងការងារទប់ស្កាត់ការឆ្លងរាលដាលជំងឺកូវីដ១៩ ដោយនៅបន្ត ល្អចេញដែន ។ លោក បានបន្តថា ការល្អចេញដែននេះ ក៏ត្រូវសមត្ថកិច្ចនៅតាមព្រំដែន បានឃាត់ខ្លួនពួកគាត់ជា ញឹកញាប់ ហើយបានធ្វើការអប់រំ និងបញ្ជូនពួកគាត់ទៅផ្ទះរៀងខ្លួនវិញ ប៉ុន្តែក៏មានពលរដ្ឋនៅក្នុងខេត្តបាត់ដំបង ទៅល្អចេញដែនតាមច្រករបៀងមួយចំនួន ក្នុងស្រុកម៉ាឡៃ ខេត្តបន្ទាយមានជ័យផងដែរ និងពេលឆ្លងចូលដល់ថៃថៃ ក៏ត្រូវអាជ្ញាធរថៃបញ្ជូនមកខ្មែរវិញជាបន្តបន្ទាប់ ។

គួរបញ្ជាក់ថា សម្រាប់មេឃ្យល់នាំពលករឆ្លងដែន ដោយខុសច្បាប់ទៅប្រទេសថៃ តាមច្រកព្រំដែនជាប់នឹង ខេត្តបាត់ដំបង កាលពីពេលថ្មីៗនេះ ក៏ត្រូវសមត្ថកិច្ចព្រំដែនឃាត់ខ្លួនបានម្នាក់ផងដែរកេទប្រុស ដោយបាននាំ ពលរដ្ឋឆ្លងដែនត្រៀមទៅថៃចំនួន ៤នាក់ តែត្រូវឃាត់ទាន់ ។

នាយករងទីបាត់ការងារព្រំដែន អគ្គមេបញ្ជាការ ជំរុញឲ្យកងកម្លាំងពង្រឹងការងារសន្តិ សុខតាមបណ្តោយព្រំដែនកម្ពុជា-ថៃ

<http://www.freshnewsasia.com/2020-05-28>

(បន្ទាយមានជ័យ)៖ ការិយាល័យទំនាក់ទំនងការងារព្រំដែនគោកកម្ពុជា-ថៃ បានបើកកិច្ចប្រជុំពង្រឹង ការងារសន្តិសុខតាមបណ្តោយព្រំដែន ក្រោមវត្តមានឧត្តមសេនីយ៍ទោ ពេជ្រ វណ្ណា នាយករងទីបាត់ការងារព្រំ ដែន អគ្គបញ្ជាការ និងមានការចូលរួមពីប្រធានការិយាល័យទំនាក់ទំនងព្រំដែនកម្ពុជា-ថៃ, មេបញ្ជាការ, មេ បញ្ជាការរង នាយទាហាន នាយទាហានរង និងពលទាហាន តាមបណ្តាច្រកផ្សេងៗទៀតផងដែរ។

ក្នុងឱកាសនោះផងដែរ លោកឧត្តមសេនីយ៍ទោ ពេជ្រ វណ្ណា បានលើកឡើងថា អង្គភាពការិយាល័យបើក កិច្ចប្រជុំថ្ងៃនេះ ក្នុងគោលបំណងរឹតបន្តឹងពង្រឹងការងារសន្តិសុខតាមព្រំដែនកម្ពុជា-ថៃ ហើយអគុណដល់កងកម្លាំង ដែលបានអនុវត្តការងាររបស់អង្គភាពកន្លងមកធ្វើឲ្យមានការរីកចម្រើនលើគ្រប់វិស័យរបស់អង្គភាពគួរឲ្យកត់សំគាល់។ លោកក៏បានផ្តាំធ្វើដល់កងកម្លាំងត្រូវខិតខំយកចិត្តទុកដាក់អនុវត្តបន្តរបស់អង្គភាព ដែលថ្នាក់លើបានដាក់ចេញ នាំ គ្នាបង្កើតការងារបង្កផលដំណាំដាំដុះបន្លែ និងចិញ្ចឹមសត្វ ដើម្បីសម្រាប់ដោះស្រាយក្នុងអង្គភាព ខណៈដែលវីរុសកូវី

ដ-១៩ កំពុងរាតត្បាតហើយក៏ពុំទាន់ជូរស្រ័យនៅឡើយ។ លោកបានណែនាំឲ្យមន្ត្រីទំនាក់ទំនងជាមួយភាគីថៃ ចង
សម្ព័ន្ធមេត្រីភាពឲ្យកាន់តែល្អប្រសើបន្ថែមទៀត នាំគ្នាធ្វើការទប់ស្កាត់បទល្មើសផ្សេងៗ ដូចជា៖

*អំពើកេរកម្មការជួញដូរមនុស្ស

*ការជួញដូរគ្រឿងញៀន

*អំពើកេរកម្ម

*ចរាចរណ៍លើទំនិញគេចគន្ល

*បញ្ហាពលករឆ្លងដែន និងចាញ់បោកមេខ្យល់ ដោយកងកម្លាំងត្រូវទប់ស្កាត់ឲ្យខានតែបាន ហើយនាំគ្នាចុះ
អន្តរាគមន៍ទប់ស្កាត់ការញុះញង់ចង់ធ្វើបាតុកម្ម ក្នុងពេលខាងមុខនោះ។

បញ្ជូនជនសង្ស័យម្នាក់ប៉ុនប៉ងនាំមនុស្សឆ្លងដែនដោយខុសច្បាប់ ទៅសាលាដំបូងខេត្ត

<http://cambodiapolice.com/policekh/> 6:34 pm 28 ឧសភា 2020

បន្ទាយមានជ័យ ៖ នគរបាលការិយាល័យប្រឆាំងការជួញដូរមនុស្ស និងការពារអនីតិជន នៅថ្ងៃទី២៨ ខែ
ឧសភា ឆ្នាំ២០២០ បានរៀបចំសំណុំរឿងបញ្ជូនជនសង្ស័យម្នាក់ទៅសាលាដំបូងខេត្តបន្ទាយមានជ័យ ដោយជាប់
ចោទពីបទ ប៉ុនប៉ងនាំមនុស្សឆ្លងដែនដោយខុសច្បាប់ ។

លោកវរសេនីយ៍ឯក ធីន ស៊ុនដេត អធិការនគរបាលក្រុងប៉ោយប៉ែត បានឲ្យដឹងថា ជនសង្ស័យ ឈ្មោះ
សួន ពិសិដ្ឋ ភេទប្រុសអាយុ៤២ឆ្នាំមុខរបរជាកម្មករ ស្នាក់នៅបន្ទប់ជួល ភូមិក្បាលកោះ សង្កាត់ប៉ោយប៉ែត ក្រុង
ប៉ោយប៉ែត ខេត្តបន្ទាយមានជ័យ ។ លោកអធិការបានបញ្ជាក់ថា ៖ កាលពីវេលាម៉ោង៨និង៤០នាទីព្រឹក ថ្ងៃទី២៧
ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ កម្លាំងល្អិតនៃអធិការដ្ឋាននគរបាលក្រុងប៉ោយប៉ែត បានចុះល្អិតនៅចំណុចភូមិក្បាល
កោះ សង្កាត់ប៉ោយប៉ែត ក្រុងប៉ោយប៉ែត បានប្រទះឃើញជនសង្ស័យកំពុងប្រមូលផ្តុំពលករខ្មែរចំនួន០៤នាក់ ស្រី
០២នាក់ នៅក្នុងបន្ទប់ជួលរបស់ខ្លួន បម្រុងនាំឆ្លងដែនដោយខុសច្បាប់ចូលទៅទឹកដីថៃ ។ ពេលឃើញសមត្ថកិច្ច
ភ្លាម សង្ស័យបានព្យាយាមរត់គេខ្លួនក៏ដង្ហើមដៃកម្រិតដើរខាងស្តាំ ត្រូវសមត្ថកិច្ចចាប់ខ្លួនបានតែម្តង ។ ក្រោយពីធ្វើ
ការឃាត់ខ្លួននិងសួរនាំ ជនសង្ស័យបានសារភាពថា មនុស្សទាំង០៤នាក់នោះ គេពិតជាប្រមូលផ្តុំបម្រុងនាំឆ្លងដែន
មែន ដោយនាំយកទៅឲ្យឈ្មោះ ក័ក្រ ភេទប្រុស អាយុ៣៨ឆ្នាំ បច្ចុប្បន្នកំពុងស្នាក់នៅប្រទេសថៃ ។

លោកវរសេនីយ៍ទោ ឡាយ គឹមលួន នាយការិយាល័យ ប្រឆាំងការជួញដូរមនុស្សនិងការពារអនីតិជន បាន
បញ្ជាក់ថា៖ ជនសង្ស័យឈ្មោះ សួន ពិសិដ្ឋ ត្រូវបានកម្លាំងជំនាញរបស់លោក បានរៀបចំសំណុំរឿងបញ្ជូនទៅ
សាលាដំបូងខេត្តចាត់ការតាមនីតិវិធីច្បាប់ហើយដែរ ។

លោក សុខ លូ ថា ខេត្តកំពង់ធំកំពុងខ្វះកម្លាំងពលកម្មជាង ១ ម៉ឺននាក់

<https://www.postkhmer.com/> សុទ្ធ គឹមសៀន | Publication date 28 May 2020 | 10:25 ICT

ភ្នំពេញ៖ ដោយសារតែពលរដ្ឋខ្មែរជាច្រើនបានធ្វើចំណាកស្រុកទៅរកការងារធ្វើនៅក្រៅប្រទេស បានធ្វើឲ្យ
ខេត្តកំពង់ធំកំពុងខ្វះកម្លាំងពលកម្មជាង ១ ម៉ឺននាក់ ខណៈដែលមានក្រុមហ៊ុនចំនួន ២៧ (ក្រុមហ៊ុនបរទេស ៧)
បាន និងកំពុងធ្វើការវិនិយោគដាំដុះលើវិស័យកសិកម្ម និងកសិឧស្សាហកម្មលើផ្ទៃដីសម្បទានសេដ្ឋកិច្ច ចំនួន ១១
ម៉ឺនហិកតា។ នេះបើតាមអភិបាលខេត្តកំពង់ធំលោក សុខ លូ។

លោក សុខ លូ បានថ្លែងបែបនេះនៅក្នុងសន្និសីទសារព័ត៌មានមួយដែលរៀបចំដោយអង្គការអ្នកនាំពាក្យ
រាជរដ្ឋាភិបាលស្តីពីវឌ្ឍនភាព និងទិសដៅការងារបន្តរបស់រដ្ឋបាលខេត្តកំពង់ធំកាលពីព្រឹកម្សិលមិញថា ដំណាំស្រូវ

ខេត្តកំពង់ធំមានផ្ទៃដីដាំដុះស្រូវសរុបជាង ២៩ ម៉ឺនហិកតា ក្នុងនោះស្រូវប្រាំងសរុបចំនួន ៦ ម៉ឺនហិកតា ដែលមាន បរិមាណផលសរុបចំនួនជាង ៨៦ ម៉ឺនតោនដែលទិន្នផលជាមធ្យម ៣ តោនក្នុង ១ ហិកតា។ ជារួមតុល្យភាព ស្បៀងប្រចាំឆ្នាំ ២០១៩ ក្រោយកាត់ទុក ១៣ ភាគរយសម្រាប់ធ្វើពូជ ចំណីសត្វ និងសម្រាប់តម្រូវការហូបចុកក្នុង ខេត្តនៅសល់ស្រូវចំនួន ៥៨ ម៉ឺនតោនគិតជាអង្ករស្មើនឹង ៣៧ ម៉ឺនតោន។

លោកបញ្ជាក់ថា៖ «យើងមានការងារជាច្រើន ដែលមានតម្រូវការកម្លាំងពលកម្មក្នុង នោះមានក្រុមហ៊ុន ទទួលបានដីសម្បទានសេដ្ឋកិច្ចចំនួន ២៧ ក្រុមហ៊ុន (ក្រុមហ៊ុនបរទេស ៧) អ៊ីចឹងមានតម្រូវការកម្លាំងពលកម្ម បន្ថែម (ទូទៅ) ចំនួនជាង ១ ម៉ឺននាក់។ ការផ្តល់សម្បទានសេដ្ឋកិច្ចនេះបានផ្តល់អត្ថប្រយោជន៍ជាច្រើនដល់ខេត្ត កំពង់ធំទាំងមូល ប៉ុន្តែថ្មីៗនេះយើងមិនមានផ្តល់ដីជូនទៅក្រុមហ៊ុនបន្ថែមទៀតទេគឺវាជារដ្ឋាភិបាលបានបិទហើយ»។ លោក សុខ លូ បានបន្ថែមថា៖ «ដីសម្បទានទាំងអស់នៅខេត្តកំពង់ធំមិនមានទុកទំនេរចោលទេ ដោយបានដាំ កៅស៊ូរាប់ម៉ឺនហិកតា។ បើយើងគិតគ្រាន់តែកម្លាំងពលកម្មធ្វើការតែនៅក្នុងចម្ការកៅស៊ូ គឺយើងខ្វះកម្លាំងចំនួន ជាង ៦ ពាន់នាក់ ហើយឥឡូវនេះយើងកំពុងតែខ្វះកម្លាំងពលកម្ម ហើយបើមានរោងចក្រត្រូវបង្កើតឡើងថ្មីៗទៀតគឺ យើងខ្វះកម្លាំងពលកម្មកាន់តែច្រើនថែមទៀត»។

លោក ប៉ែន វណ្ណវិទូ ប្រធានមន្ទីរកសិកម្ម រុក្ខាប្រមាញ់ និងនេសាទខេត្តកំពង់ធំក៏បានថ្លែងនៅក្នុងសន្និសីទ កាសែតនេះដែរថា នៅក្នុងខេត្តកំពង់ធំមានផ្ទៃដីដាំដុះដំណាំកៅស៊ូសរុបចំនួនជាង៧០ម៉ឺនហិកតា (កៅស៊ូក្រុមហ៊ុន ចំនួន ៦១ ម៉ឺនហិកតា និងកៅស៊ូគ្រួសារ ៩ ម៉ឺនហិកតា)។ ក្នុងនោះផ្ទៃដីកំពុងចៀរដំរីសរុបចំនួន ៤៥ ម៉ឺនហិកតា (ក្រុមហ៊ុន ៤០ ម៉ឺនហិកតា និងគ្រួសារ ៥ ម៉ឺនហិកតា) ដោយស្រូបយកកម្លាំងពលកម្មសរុបជិត ៦ ពាន់នាក់។ លោកបន្តថា ជាមួយគ្នានេះខេត្តកំពង់ធំមានរោងចក្រកែច្នៃដំរីកៅស៊ូចំនួន ៤ កន្លែង ខណៈគ្រោងបង្កើតឲ្យមានរោង ចក្រកែច្នៃដំរីកៅស៊ូចំនួន ៧ កន្លែងផ្សេងទៀត។ លោកបានបន្តថា វិស័យកសិកម្មនៅក្នុងខេត្តកំពង់ធំបានដំណើរ ការល្អប្រសើរពី ១ ឆ្នាំទៅ ១ ឆ្នាំ ប៉ុន្តែក៏មានឧបសគ្គខ្លះជុំវិញការបង្កបង្កើនផលពោលគឺនៅខ្វះប្រព័ន្ធធារាសាស្ត្រ ស្រោចស្រពដំណាំរបស់កសិករ។ លើសពីនេះមិនសូវមានទីផ្សារសម្រាប់លក់ផលិតផលកសិកម្មដែលពលរដ្ឋខិតខំ ផលិត។

លោកបញ្ជាក់ថា៖ នៅខេត្តកំពង់ធំយើងនេះគឺមានសក្តានុពលខ្លាំងផ្នែកវិស័យកសិកម្ម អ៊ីចឹងបើមានក្រុម ហ៊ុនមកវិនិយោគបន្ថែមទៀតគឺកាន់តែល្អ ដោយសារមានដំណាំជាច្រើនដែលកសិករកំពុងដាំដូចជា ស្វាយចន្ទី កៅស៊ូ ពោត សណ្តែក ដំឡូងមី ស្វាយ និងដំណាំផ្សេងៗជាច្រើនប្រភេទទៀត។ ម្យ៉ាងទៀតខេត្តកំពង់ធំជាខេត្តដែល ស្ថិតនៅចំកណ្តាលប្រទេសកម្ពុជា ដែលងាយស្រួលក្នុងការដឹកជញ្ជូនទៅកាន់ខេត្តផ្សេងៗបានយ៉ាងឆាប់រហ័ស។ លោក ប៉ែន វណ្ណវិទូ បន្ថែមថានៅខេត្តកំពង់ធំមានប្រព័ន្ធធារាសាស្ត្រចំនួន ២៦១ (បានស្តារ ជួសជុល កែលម្អ) ក្នុងនោះទើបសាងសង់ថ្មីចំនួន ៦៧ កន្លែង ដែលអាចស្រោចស្រពលើផ្ទៃដីកសិកម្មស្រូវវិស្សាជាង ១៣ ម៉ឺនហិកតា ស្មើនឹង ៦២ ភាគរយ ស្រូវប្រាំងជាង ២ ម៉ឺនហិកតា ស្មើនឹង ៦៣ ភាគរយ។ ប្រភពទឹកសំខាន់ៗរួមមាន ស្ទឹងសែន ហូរកាត់ខេត្តកំពង់ធំប្រវែង ២៦៥ គីឡូម៉ែត្រ ស្ទឹងស្មោងប្រវែង ១៥៣ គីឡូម៉ែត្រ ស្ទឹងតាំងក្រសាំងប្រវែង ១០៣ គីឡូម៉ែត្រ និងស្ទឹងជីនិតប្រវែង ២៩៣ គីឡូម៉ែត្រ។

ឆ្នាំ២០១៩ខេត្តកំពង់ចាមមានពលករជាជនបរទេសរូបចំនួន៥៤៤នាក់

<https://www.rasmeinews.com/> May 28, 2020, 7:11 PM

ដោយ: គង់ហេង/កំពង់ចាម: ឆ្នាំ២០១៩ កន្លងទៅខេត្តកំពង់ចាមមានពលករជាជនបរទេសរូបចំនួន ៥៤៤ នាក់ស្រ្តីចំនួន ១៧២នាក់ និងពលករខ្មែរសរុបចំនួន ៣៣.៧៨២ នាក់ស្រ្តីចំនួន ២៩.០២១ នាក់ ដែលបានមកបំពេញការងារតាមបណ្តារោងចក្រ សហគ្រាស និងគ្រឹះស្ថាននានា។

នេះបើយោងតាមការប្រកាសឱ្យដឹងលទ្ធផលការងារអធិការកិច្ចហត្ថពលកម្មបរទេស របស់មន្ត្រីអគ្គនាយកដ្ឋានអន្តោប្រវេសន៍ ក្រសួងមហាផ្ទៃដល់លោក អ៊ុន ចាន់ដា ជាអភិបាលខេត្តកំពង់ចាមកាលពីរសៀលថ្ងៃទី២៧ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ នៅក្នុងសាលាខេត្តនេះ។ ប្រភពនោះបានគូសបញ្ជាក់ថា កិច្ចការនេះខាងក្រុមចម្រុះអធិការកិច្ចហត្ថពលកម្មបរទេសបានចាប់ផ្តើមដំណើរការការងារពីថ្ងៃទី៧ ខែឧសភា ដល់ថ្ងៃទី ២៥ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០១៩ ក្នុងគោលដៅចំនួន ៦៤ បណ្តារោងចក្រ សហគ្រាស និងគ្រឹះស្ថាននានា នៅក្នុងភូមិសាស្ត្រខេត្តកំពង់ចាម។ ប្រភពដដែលបានឱ្យដឹងទៀតថា មានពលករខ្មែរសរុបមានចំនួន ៣៣.៧៨២ នាក់ មានជាស្រ្តីចំនួន ២៩.០២១ នាក់ និងពលករជាជនបរទេសដូចជា ជប៉ុន ហ្វីលីពីន តៃវ៉ាន់ និងចិន សរុបចំនួន ៥៤៤ នាក់ មានស្រ្តីចំនួន១៧២នាក់។ ក្នុងនោះសម្រាប់ពលករជាជនបរទេសចំនួនប្រាំមួយនាក់គ្មានប័ណ្ណការងារ។ ដោយត្រូវទទួលការពិន័យម្នាក់ចំនួន ៥០០.០០០ រៀល។

លោកអ៊ុនចាន់ដាអភិបាលខេត្តកំពង់ចាមបានមានប្រសាសន៍ថាយើងជាអាជ្ញាធរខេត្តសូមគាំទ្រនូវការបំពេញបេសកកម្មការងារសម្រាប់ថ្នាក់ជាតិ។ ជាពិសេសប្រសិនបើការបំពេញការងារខាងលើសម្រាប់ឆ្នាំ២០២០ នេះករណី មានបញ្ហាប្រឈម សូមផ្តល់ព័ត៌មានឬរាយការណ៍គឺខាងខេត្តនឹងជួយអន្តរាគមន៍គាំទ្រ រាល់មធ្យោបាយដែលក្រុមការងារមានការខ្វះខាតនោះ។S/

អាជ្ញាធរថែបញ្ជូនពលរដ្ឋខ្មែរ២នាក់មកស្រុកកំណើតមន្ទប់ពីដោះលែងពីពន្ធនាគារ

<https://www.rasmeinews.com/> May 28, 2020, 5:38 PM

ដោយបាយ័ន+អូស្មាច់: ឧត្តរមានជ័យ៖បុរសជនជាតិខ្មែរចំនួន២នាក់ ត្រូវបានអាជ្ញាធរថែបញ្ជូនមកស្រុកកំណើតវិញបន្ទាប់ពីដោះលែងពីពន្ធនាគារឱ្យមានសេរីភាពវិញពីបទឆ្លងដែនខុសច្បាប់ចូលកាប់ឈើក្រញូង ក្នុងទឹកដីថៃ។ ពិធីប្រគល់និងទទួល បានធ្វើឡើងកាលពីវេលាម៉ោង១៣និង១៥នាទី ថ្ងៃទី២៨ ខែឧសភា ឆ្នាំ ២០២០នេះស្ថិតនៅច្រកអន្តរជាតិជាំស្រង់ ក្នុងទឹកដីស្រុកអន្លង់វែង ខេត្តឧត្តរមានជ័យ។

សមត្ថកិច្ចនគរបាលប្រចាំច្រកអន្តរជាតិជាំស្រង់ បាននិយាយថា ប្រជាពលរដ្ឋទាំង២នាក់នេះ ត្រូវបានអាជ្ញាធរថែបញ្ជូនកាលពីថ្ងៃទី៦ ខែតុលា ឆ្នាំ២០១៧ កន្លងមកនេះពីបទឆ្លងដែនខុសច្បាប់ចូលកាប់ឈើក្រញូងក្នុងទឹកដីថៃ។ ដោយចូលតាមច្រកចំការស្វាយហើយត្រូវបានយកទៅដាក់ពន្ធនាគារនៅខេត្តស៊ីសាកេតប្រទេសថៃរហូតដល់ថ្ងៃទី២៨ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ នេះទើបដោះលែងឱ្យមានសេរីភាព ហើយបញ្ជូនមកស្រុកកំណើតវិញ។ សមត្ថកិច្ចបានបន្តថាពលរដ្ឋទាំង២នាក់ដែលត្រូវបញ្ជូនមក គឺមានឈ្មោះ សនតឹងភេទប្រុសអាយុ ២៨ឆ្នាំ នៅភូមិថ្នល់កែង ឃុំផ្កាវ ស្រុកត្រពាំងប្រាសាទ ខេត្តឧត្តរមានជ័យ ,និងម្នាក់ទៀតឈ្មោះ ជា វង្ស ភេទប្រុស អាយុ ២៣ឆ្នាំ នៅភូមិទួលសាលា ឃុំត្រពាំងប្រិយស្រុកអន្លង់វែងខេត្តឧត្តរមានជ័យ។S/

សមត្ថកិច្ចឃាត់ខ្លួនពលរដ្ឋខ្មែរ៦នាក់ដែលបម្រុងឆ្លងដែនទៅប្រទេសថៃ

<http://ppt-news.net/> ចេញផ្សាយ ថ្ងៃទី 28/05/2020

បន្ទាយមានជ័យ ៖ កម្លាំងនគរបាលប៉ុស្តិ៍ព្រៃគប់ សង្កាត់ផ្សារកណ្តាល ក្រុងប៉ោយប៉ែត ខេត្តបន្ទាយមានជ័យ កាលពីរសៀលម្សិលមិញ បានឃាត់ខ្លួនពលរដ្ឋខ្មែរយ៉ាងតិច៦នាក់ ដែលពួកគាត់បម្រុងឆ្លងដែនដោយខុសច្បាប់ទៅប្រទេសថៃ ។ សមត្ថកិច្ចបញ្ជាក់ថា ពលរដ្ឋទាំង៦នាក់នោះរួមមាន ៖

- ១,ឈ្មោះ លី ចរិយាលីន (ភេទប្រុស)អាយុ31ឆ្នាំ រស់នៅភូមិព្រៃគប់ សង្កាត់ផ្សារកណ្តាល (នាក់នាំផ្លូវ)
- ០២,ឈ្មោះ គឹម អាន(ប្រុស)អាយុ41ឆ្នាំរស់នៅ ភូមិក្បាលស្ពាន1
- ០៣,មានឈ្មោះ ដោក ស៊ីឡាង (ប្រុស)អាយុ26ឆ្នាំរស់នៅភូមិក្បាលស្ពាន2
- ០៤,ឈ្មោះ ហៀក ហន (ប្រុស)អាយុ41ឆ្នាំ រស់នៅភូមិក្បាល2
- ០៥,ឈ្មោះ លយ សុធន់(ប្រុស)អាយុ20ឆ្នាំ រស់នៅភូមិក្បាល1
- ០៦,ឈ្មោះ អៀម លីណា(ស្រី)អាយុ31ឆ្នាំ រស់នៅភូមិបាលិលេយ្យ ។

យ៉ាងណាក៏ដោយសមត្ថកិច្ចក៏បានណែនាំពលរដ្ឋទាំងអស់នោះ ហើយបានឲ្យពួកគាត់វិលត្រឡប់ទៅផ្ទះវិញរៀងៗខ្លួន ។

មន្ត្រីសង្គមស៊ីវិលធ្វើដែលការងារផ្នែកសិទ្ធិកម្មករ អំពាវនាវឲ្យប្រជាពលរដ្ឋកម្ពុជា ឈប់ឆ្លងដែនទៅប្រទេសថៃក្នុងអំឡុងវិបត្តិជំងឺកូវីដ-១៩

<https://www.rfa.org/khmer/news/> ដោយ ខែ សុណាង_2020-05-28

មន្ត្រីសង្គមស៊ីវិលដែលធ្វើការងារផ្នែកសិទ្ធិកម្មករ អំពាវនាវឲ្យប្រជាពលរដ្ឋ មេត្តាប្រុងប្រយ័ត្នកុំចាញ់បោកគេចេញទៅស្វែងរកការងារធ្វើនៅប្រទេសថៃ ក្នុងអំឡុងវិបត្តិនៃការឆ្លងរាលដាលជំងឺកូវីដ-១៩។ ការលើកឡើងនេះបន្ទាប់ពីពលរដ្ឋ ៦នាក់ ជាអ្នកខេត្តកំពង់ធំ បានលួចចូលឆ្លងដែនខុសច្បាប់ទៅប្រទេសថៃ តែត្រូវសមត្ថកិច្ចឃាត់ខ្លួននៅចំណុចខេត្តបន្ទាយមានជ័យ នៅព្រឹកថ្ងៃទី២៧ ខែឧសភា។ សង្គមស៊ីវិលផ្នែកសិទ្ធិការងារព្រួយបារម្ភពីពលរដ្ឋកំពុងជួបវិបត្តិសេដ្ឋកិច្ចគ្រួសារ និងដោះបំណុលធនាគារ ដែលប្រថុយលួចឆ្លងដែនខុសច្បាប់តាមមេឡូលដើម្បីទៅស្វែងរកការងារធ្វើនៅប្រទេសថៃ ហើយត្រូវអាជ្ញាធរនិងកម្លាំងសមត្ថកិច្ចចាប់ខ្លួន។

ប្រធានមជ្ឈមណ្ឌលសម្ពន្ធភាពការងារនិងសិទ្ធិមនុស្ស ហៅកាត់ថា សង់ត្រាល់ (CENTRAL) លោក មឿនគុលា មានប្រសាសន៍ថា ពលរដ្ឋគួរតែប្រុងប្រយ័ត្នចំពោះការអន្ទងពីមេឡូលឲ្យឆ្លងដែនខុសច្បាប់ទៅស្វែងរកការងារធ្វើនៅប្រទេសថៃ ក្នុងអំឡុងវិបត្តិជាសាកលជំងឺកូវីដ-១៩ ដែលថែបន្តដាក់ប្រទេសក្នុងភាពអាសន្ន និងរឹតបណ្តឹងខ្លាំងនោះ។ លោកថា ក្រៅពីការចាប់បញ្ជូនមកវិញ ភាគីថៃអាចនឹងអនុវត្តច្បាប់អន្តោប្រវេសន៍ចាប់ដាក់ពន្ធនាគារទៀតផង ខណៈព្រំដែនប្រទេសទាំងពីរបន្តបិទគ្នាកាលកំណត់ដាក់លាក់នៅឡើយ។ មួយវិញទៀត លោកថាប្រទេសកម្ពុជានិងប្រទេសថៃតាមរយៈកិច្ចព្រមព្រៀង ឬ MOU ក៏បានបន្តផ្អាកការទទួលនិងបញ្ជូនពលករពីកម្ពុជាដែរ៖ «សម្រាប់ពេលនេះពលរដ្ឋយើងមិនគួរទាន់ប្រថុយប្រថានក្នុងការឆ្លងដែនទៅប្រទេសថៃទៅធ្វើការនៅហ្នឹងទេ។ ការអន្ទងណាមួយប្រជាពលរដ្ឋយើងអាចចាញ់បោកមេឡូលណាមួយ ឬចាញ់បោកគេ»។

ក្តីបារម្ភនេះ បន្ទាប់ពីសមត្ថកិច្ចខេត្តបន្ទាយមានជ័យ កាលពីថ្ងៃទី២៧ ឧសភា ចាប់បានពលរដ្ឋ ៦នាក់ដែលមកពីខេត្តកំពង់ធំ ដែលក្នុងនោះមានកុមារម្នាក់អាយុ ៤ឆ្នាំ ឲ្យធ្វើកិច្ចសន្យា ព្រោះពួកគាត់មានបំណងលួចឆ្លងចូលតាមច្រករបៀងព្រំដែន ចូលទៅដីថៃ ដើម្បីទៅធ្វើការនៅខេត្តឈុនបុរី ប្រទេសថៃ ដោយថាមានថៅកែមករង់ចាំនៅផ្សាររ៉ុងភ្លើ (ប្រទេសថៃ)តាមរយៈម៉ូតូឌុប ដោយយកលុយម្នាក់ ២.៥០០បាត ឬប្រមាណជិត ៩០ដុល្លារ។

រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងមហាផ្ទៃ និងជាប្រធានគណៈកម្មាធិការជាតិប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្សលោក ស ខេង កាលពីថ្ងៃទី២៧ ឧសភា ក៏បានស្នើសមត្ថកិច្ចនៅតាមបន្ទាត់ព្រំដែន ជាពិសេសរដ្ឋបាលដែនដី កម្លាំងកងយោធពល ខេមរភូមិន្ទ កងកម្លាំងនគរបាលជាតិ និងមន្ត្រីសមត្ថកិច្ចពាក់ព័ន្ធ សហការគ្នាទប់ស្កាត់កុំឲ្យមានករណីពលរដ្ឋបន្ត លួចឆ្លងដែនចូលប្រទេសថៃ តទៅទៀត និងជំរុញឲ្យចាប់មេខ្យល់យកមកផ្តន្ទាទោស៖ «ការលួចឆ្លងកាត់ព្រំដែនត្រឡប់ទៅថៃវិញ សូមឲ្យបណ្តាខេត្តជាប់ព្រំដែនខិតខំប្រមូលកម្លាំងដើម្បីជួយទប់ស្កាត់។ ការពិតហើយគឺយើងបិទច្រក ផ្លូវការតែតាមរបៀងគឺគាត់ទៅបានរឿងនេះគឺច្បាស់លាស់ហើយកាលណាចាប់បានមេខ្លោងហ្នឹងគឺពិតជាអ្នកជួញដូរ សូមឲ្យយកចិត្តទុកដាក់ ហើយព្រោះទៅដល់ហ្នឹងគឺខុសច្បាប់ ថៃនៅប្រកាសដាក់ប្រទេសក្នុងគ្រាមានអាសន្ននៅ ឡើយមិនទាន់បើកទេ។ អ៊ីចឹងវាច្បាស់ណាស់ថាការលួចឆ្លងដែនទៅនេះគឺខុសច្បាប់ហើយ។ មន្ត្រីពាក់ព័ន្ធរួមគ្នាទប់ ស្កាត់កុំឲ្យលួចឆ្លងកាត់ខុសច្បាប់ទៅប្រទេសថៃជាពិសេស»។

យ៉ាងនេះក្តីលោក មឿន គុណ ថា ក្រៅពីចំណាត់ការអប់រំផ្សព្វផ្សាយ និងរាំងខ្ទប់ពលរដ្ឋដោយប្រើចំណាត់ ការច្បាប់នោះ ផ្ទៃវិញរដ្ឋាភិបាលគួរតែមានវិធានការណាមួយក្នុងការជួយដោះស្រាយបញ្ហាប្រសគល់ដែលជំរុញឲ្យ ពលរដ្ឋចេះតែបន្តលួចចេញទៅរកការងារធ្វើក្នុងអំឡុងពេលនេះ៖ «ជួយពលរដ្ឋខ្មែរយើងដែលបានធ្វើដំណើរត្រឡប់ មកពីប្រទេសថៃឡើងវិញហ្នឹង ឬក៏កសិករខ្មែរយើងហ្នឹងឲ្យគាត់មានចំណូលណាមួយដែលអាចឲ្យគាត់រ៉ាប់រងក្នុង ចំណាយប្រចាំថ្ងៃរបស់គាត់។ ធម្មតាទេតែគាត់អត់មានចំណូលគាត់ត្រូវចំណាយប្រចាំថ្ងៃ គាត់មានជំពាក់បំណុលគេ ផងអីផង អ៊ីចឹងបញ្ហាក្រពះគឺត្រូវប្រថុយហើយ ជារឿងមួយកត្តាជំរុញឲ្យគាត់ប្រថុយប្រថានក្នុងការធ្វើចំណាកស្រុក ដោយមិនដឹងព័ត៌មានច្បាស់លាស់»។

អំឡុងពេលនៃការរីករាលដាលជាសកលនៃជំងឺកូវីដ-១៩ ពលករខ្មែរដែលកំពុងធ្វើការនៅប្រទេសថៃ មាន ចំនួនជាង ១លាននាក់ បានអត់ការងារធ្វើ ព្រោះតែរោងចក្រ សហគ្រាសបានផ្អាកសកម្មភាព រហូតដល់បិទច្រកព្រំ ដែន និងដាក់ប្រទេសក្នុងភាពអាសន្ន ដើម្បីទប់ស្កាត់ការឆ្លងរាលដាលនៃជំងឺនេះ។ ពលករខ្មែរដែលអត់ការងារធ្វើ និងបាម្តខ្លាចឆ្លងជំងឺបានបង្ខំចិត្តវិលត្រឡប់មកស្រុកកំណើតវិញ ដោយខ្លះបានឆ្លងដែនតាមច្រករបៀងនានាដោយ ប្រថុយប្រថាន។

មន្ត្រីជាន់ខ្ពស់ក្រសួងមហាផ្ទៃអះអាងថា គួរលេខចុងក្រោយកាលពីចុងខែមីនា ឆ្នាំ២០២០ ត្រឹមរយៈពេល ២ ខែ មានពលករសរុបជាង ៩ម៉ឺននាក់ បានវិលចូលស្រុកវិញ។ ប៉ុន្តែដោយសារពួកគាត់ប្រឈមការខ្វះខាតជីវភាព និងបំណុលធនាគារ មានសេចក្តីរាយការណ៍ថា ព្រោះតែអាជ្ញាធរព្រំដែនប្រទេសទាំងពីររឹតបណ្តឹង និងបិទច្រកព្រំ ដែន ពួកគាត់ទាំងនោះបានលួចឆ្លងចូលត្រឡប់ទៅដីថៃដោយខុសច្បាប់ម្តងទៀតក្រែងលោមានការងារធ្វើ។

ពលរដ្ឋខ្មែរ បន្តវិលចូលប្រទេសវិញ តាមច្រកទ្វារព្រំដែនអន្តរជាតិអូស្តាប់ ខេត្តឧត្តរមាន ជ័យ មានចំនួន ១៤នាក់

<https://www.facebook.com/GDIOfficial/ 28-05-2020>

នៅថ្ងៃទី២៨ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ វេលាម៉ោង ១៥និង០០នាទី ភាគីថៃនៅតែបន្តបិទច្រកទ្វារព្រំដែនអន្តរ ជាតិ ឆង ចម ខេត្តសុរិន្ទ ទល់មុខច្រកទ្វារព្រំដែនអន្តរជាតិអូស្តាប់ ខេត្តឧត្តរមានជ័យ ជាបណ្តោះអាសន្ន មិន អនុញ្ញាតឲ្យអ្នកដំណើរ គ្រប់សញ្ជាតិចេញ-ចូល ឆ្លងកាត់ ដើម្បីបង្ការ និងទប់ស្កាត់ការរាតត្បាតនៃជំងឺឆ្លងកូវីដ១៩។ ក្នុងការបិទច្រកនេះ ភាគីថៃបានលើកលែង ទំនិញដែលទទួលបានការអនុញ្ញាត និងអ្នកបើកបររថយន្តដឹកទំនិញ ដែលទទួលបានការអនុញ្ញាត ព្រមទាំងបានការឆ្លងកាត់ត្រួតពិនិត្យ ដោយសមត្ថកិច្ចទាំងភាគី កម្ពុជា-ថៃ បានត្រឹម ត្រូវ និងពលរដ្ឋខ្មែរ ឬពលរដ្ឋថៃ ដែលត្រូវវិលត្រឡប់ចូលប្រទេសរៀងៗខ្លួន។ ចំណែកពលរដ្ឋខ្មែរ ដែលបន្តវិល ចូលប្រទេសវិញ តាមច្រកទ្វារព្រំដែនអន្តរជាតិអូស្តាប់ ខេត្តឧត្តរមានជ័យ មានចំនួន ១៤នាក់ ស្រី ០៨នាក់។

ពលរដ្ឋខ្មែរ បន្តវិលចូលប្រទេសវិញ តាមប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិអូស្ត្រាលី ខេត្តឧត្តរមានជ័យ មានចំនួន ២២នាក់

<https://www.facebook.com/GDIOfficial/ 27-05-2020>

នៅថ្ងៃទី២៧ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ វេលាម៉ោង ១៥និង០០នាទី ភាគីថៃនៅតែបន្តបិទប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិ ឆង ចម ខេត្តសុរិន្ទ ទល់មុខប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិអូស្ត្រាលី ខេត្តឧត្តរមានជ័យ ជាបណ្តោះអាសន្ន មិនអនុញ្ញាតឲ្យអ្នកដំណើរ គ្រប់សញ្ជាតិចេញ-ចូល ឆ្លងកាត់ ដើម្បីបង្ការ និងទប់ស្កាត់ការរាតត្បាតនៃជំងឺឆ្លងកូវីដ១៩។ ក្នុងការបិទប្រកាសនេះ ភាគីថៃបានលើកលែង ទំនិញដែលទទួលបានការអនុញ្ញាត និងអ្នកបើកបររថយន្តដឹកទំនិញដែលទទួលបានការអនុញ្ញាត ព្រមទាំងបានការឆ្លងកាត់ត្រួតពិនិត្យ ដោយសមត្ថកិច្ចទាំងភាគី កម្ពុជា-ថៃ បានត្រឹមត្រូវ និងពលរដ្ឋខ្មែរ ឬពលរដ្ឋថៃ ដែលត្រូវវិលត្រឡប់ចូលប្រទេសរៀងៗខ្លួន។ ចំណែកឯពលរដ្ឋខ្មែរ ដែលបន្តវិលចូលប្រទេសវិញ តាមប្រកាសព្រំដែនអន្តរជាតិអូស្ត្រាលី ខេត្តឧត្តរមានជ័យ មានចំនួន ២២នាក់ ស្រី ១០នាក់។

ពលរដ្ឋខ្មែរស្រី-ប្រុសចំនួន 54នាក់ ត្រូវបានតម្រូវថែទាំបំប៉ន បន្ទាប់ពីលួចប្រទេសថៃដោយខុសច្បាប់

<https://www.facebook.com/ ពលករកម្ពុជា 28-05-2020>

នៅថ្ងៃទី២៨ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ ពលរដ្ឋខ្មែរស្រី-ប្រុសចំនួន 54នាក់ ត្រូវបានតម្រូវថែទាំបំប៉ន បន្ទាប់ពីលួចឆ្លងដែនចូលប្រទេសថៃដោយខុសច្បាប់ ឃើញតែបងប្អូនខ្មែរនៅក្នុងប្រទេសថៃចង់ត្រឡប់ទៅខ្មែរវិញ ដោយសារគ្មានការងារធ្វើព្រោះវិបត្តិជំងឺកូវីដ-19 ប៉ុន្តែបងប្អូននៅខ្មែរវិញជាហ៊ានឆ្លងដែនចូលមកខុសច្បាប់ទៀត សង្ស័យគាត់ស្គាល់កន្លែងការងារច្រើនហើយមើលទៅ។ សូមបញ្ជាក់ថា ប្រទេសថៃដាក់ប្រទេសក្នុងត្រាអាសន្ន សូម្បីតែចេញ-ចូលស្របច្បាប់ក៏គេមិនអនុញ្ញាតដែរ ដូចនេះកុំព្យាយាមអាជ្ញាធរខុសច្បាប់ហ្នឹងអីបងប្អូនមិនចំណេញទេបងប្អូន។